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obrady sesyjne

RADA GMINY 

Organ uchwałodawczy gminy. 

Zgodnie z art. 18 ustawy o samorządzie gminnym do kompetencji rady gminy należy m.in.: uchwalanie statutu gminy; 
ustalanie wynagrodzenia wójta/burmistrza; określanie ogólnych kierunków działalności wójta/burmistrza; uchwalanie 
budżetu gminy; udzielanie absolutorium czyli stwierdzenie prawidłowości wykonania budżetu; uchwalanie studium uwa-
runkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego; uchwalanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego; uchwalanie programów gospodarczych i dokumentów strategicznych gminy; podejmowanie uchwał o tworzeniu 
jednostek pomocniczych, ustaleniu zakresu ich działania oraz zasad przekazywania im majątku gminnego oraz środków 
budżetowych na realizację zadań przypisanych im przez radę; podejmowanie decyzji w sprawach podatków i opłat lokal-
nych, majątku gminnego i nieruchomości; podejmowanie decyzji w sprawie emitowania obligacji, zaciągania pożyczek 
i kredytów; podejmowanie decyzji w sprawach tworzenia, likwidacji, reorganizacji i wyposażania w majątek przedsię-
biorstw i innych gminnych jednostek organizacyjnych; ustalanie maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń udzielanych 
przez wójta/burmistrza oraz określanie sumy, do której wójt/burmistrz może samodzielnie zaciągać zobowiązania. 

 
BURMISTRZ 

Organ wykonawczy gminy. 

 Zgodnie z  art. 30 ustawy o  samorządzie gminnym do kompetencji wójta/burmistrza należy m.in.: wykonywanie 
uchwał rady; przygotowywanie projektów uchwał rady gminy oraz określanie sposobu ich wykonywania; gospodaro-
wanie majątkiem gminy oraz wykonywanie budżetu gminnego; zarządzanie gminnymi spółkami (wójt/burmistrz ma 
decydujący wpływ na obsadę ich władz oraz kontrolowanie ich pracy); zatrudnianie kierowników gminnych jednostek 
organizacyjnych (np. dyrektorów szkół, ośrodków zdrowia, ośrodków kultury, bibliotek); kierowanie bieżącymi sprawami 
gminy oraz reprezentowanie jej na zewnątrz (art. 31 ustawy o samorządzie gminnym); wykonywanie zadań przy pomocy 
urzędu gminy, którego jest kierownikiem (art. 33 ustawy o samorządzie gminnym); ustalanie regulaminu i zasad funkcjo-
nowania urzędu gminy; możliwość powierzenia prowadzenia określonych spraw zastępcy, którego wójt/burmistrz może 
zatrudnić lub sekretarzowi gminy.

KOMpeTeNcje 
włADZ SAMORZąDOwYch w GMINIe
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pÓłROcZNA pRAcA 
RADY MIejSKIej w pOłAŃcU

Rada Miejska jest przedstawicielem wszystkich mieszkańców i ostatecznie decyduje o rozwoju całej Gminy. 
To tutaj podejmowane są najważniejsze decyzje dotyczące Gminy i jej mieszkańców.

SESJA RADY MIEJSKIEJ Z DNIA 1 SIERpNIA 2022 RoKu

w tym dniu Radni przyjęli nastę-
pujące uchwały:

Uchwała Nr Lx/397/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu  w  sprawie 
uchylenia uchwały w sprawie udzie-
lenia pomocy finansowej dla woje-
wództwa Świętokrzyskiego

W  związku z  pismem otrzymanym 
z Urzędu Marszałkowskiego Wojewódz-
twa Świętokrzyskiego z uwagi na duże 
zaangażowanie województwa w realiza-
cję inwestycji obejmujące swym zakre-
sem infrastrukturę drogową priorytetem 
jest zabezpieczenie środków finanso-
wych niezbędnych do prawidłowego 
ich zakończenia. W  miarę możliwości 
finansowych wskazane zapotrzebowanie 
na wykonanie ciągu pieszo – rowerowe-
go będzie brane pod uwagę w przyszłym 
planowaniu inwestycyjnym. Wobec po-
wyższego podjęcie uchwały jest zasadne.

Uchwała Nr Lx/398/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie 
zmian wieloletniej prognozy Finan-
sowej Miasta i  Gminy połaniec na 
lata 2022-2025

Niniejszą uchwałą Rada Miejska 
w  Połańcu zmienia uchwałę w  spra-
wie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Połaniec na lata 2022 
– 2025 wraz z wykazem przedsięwzięć 
do WPF oraz objaśnieniami.

Uchwała Nr Lx/399/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu z dnia 1 sierp-
nia 2022 r. w sprawie zmian budżecie 
Miasta i Gminy połaniec na 2022 rok

po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia: 
•  rozdział Drogi wewnętrzne kwota 99 

584 zł, 
•  rozdział Gospodarka gruntami kwota 

1 288 565 zł, 

•  rozdział Szkoły podstawowe kwota 
35 000 zł, 

•  rozdział System opieki nad dziećmi 
w wieku do 3 lat kwota 30 000 zł, 
po stronie dochodów przyjęto na-

stępujące zmniejszenia: 
•  rozdział Infrastruktura wodociągowa 

wsi kwota 500 000 zł, 
•  rozdział infrastruktura sanitacyjna 

wsi kwota 500 000 zł, 
•  rozdział Gospodarka ściekowa 

i ochrona wód kwota 1 000 000 zł. 
Po dokonanych zmianach dochody 

zmniejszyły się o kwotę 546 851 zł. 
po stronie wydatków przyjęto na-

stępujące zwiększenia: 
•  rozdział Pozostała działalność (Rol-

nictwo i łowiectwo) kwota 7 150 zł, 
•  rozdział Drogi wewnętrzne kwota 

200 000 zł, 
•  rozdział Gospodarka gruntami i nie-

ruchomościami kwota 100 000 zł, 

1 sierpnia 2022 roku odbyła się kolejna sesja Rady Miejskiej w  połańcu, którą tradycyjnie już otworzył przewod-
niczący Rady Miejskiej - pan Stanisław Lolo. 
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•  rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka mieszkaniowa) kwota 48 
000 zł, 

•  rozdział Pozostała działalność (Dzia-
łalność usługowa) kwota 30 000 zł, 

•  rozdział Pozostała działalność (Infor-
matyka) kwota 64 755 zł, 

•  rozdział Starostwa powiatowe kwota 
75 000 zł, 

•  rozdział Urzędy gmin kwota 290 108 zł, 
•  rozdział Promocja jednostek samo-

rządu terytorialnego kwota 50 000 zł, 
•  rozdział Pozostała działalność (Admi-

nistracja publiczna) kwota 10 000 zł, 
•  rozdział Ochotnicze straże pożarne 

kwota 80 000 zł, 
•  rozdział Pozostała działalność (Bezp. 

publiczne i ochrona przeciwpożaro-
wa) kwota 70 000 zł, 

•  rozdział Obsługa papierów warto-
ściowych, kredytów i pożyczek oraz 
innych zobowiązań jednostek samo-
rządu terytorialnego zaliczanych do 
tytułu dłużnego – kredyty i pożyczki 
kwota 200 000 zł, 

•  rozdział Szkoły podstawowe kwota 
43 750 zł, 

•  rozdział Przedszkola kwota 22 900 zł, 
•  rozdział Dowożenie uczniów do 

szkół kwota 16 407 zł, 
•  rozdział Świadczenie wychowawcze 

kwota 20 000 zł, 
•  rozdział System opieki nad dziećmi 

w wieku do lat 3 kwota 92 000 zł, 
•  rozdział Centra kultury i sztuki kwo-

ta 52 000 zł, 
•  rozdział Ochrona zabytków i opieka 

nad zabytkami kwota 50 000 zł, 
•  rozdział Zadania w zakresie kultury 

fizycznej kwota 6 895 zł. 
po stronie wydatków przyjęto na-

stępujące zmniejszenia: 
•  rozdział Infrastruktura wodociągowa 

wsi kwota 208 000 zł, 
•  rozdział Infrastruktura sanitacyjna 

wsi kwota 530 000 zł, 
•  rozdział Drogi publiczne wojewódz-

kie kwota 275 066 zł, 
•  rozdział Pozostała działalność (Oświa-

ta i wychowanie) kwota 8 750 zł, 
•  rozdział Gospodarka ściekowa 

i ochrona wód kwota 1 054 000 zł, 
Po dokonanych zmianach wydatki 

zmniejszyły się o kwotę 546 851 zł.

uchwała nr lx/400/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu  w sprawie udzie-

lenia pomocy finansowej dla powiatu 
staszowskiego

Do wyłącznej właściwości Rady 
Gminy należy stanowienie w  innych 
sprawach zastrzeżonych ustawami 
do kompetencji Rady Gminy(art. 10 
ust. 2 oraz art. 18 ust. 2 pkt 15 u.s.g.) 
Gmina Połaniec zamierza utworzyć 
2 stanowiska ds. rejestracji pojazdów 
i zawrzeć stosowną umowę z Powiatem 
Staszowskim na przekazanie kompe-
tencji Powiatu związanych z rejestracją 
pojazdów prowadzoną przez Wydział 
Komunikacji Powiatu Staszowskiego. 

Z  przekazanej przez Gminę dota-
cji pokryte zostaną koszty utworzenia 
oraz funkcjonowania stanowisk ds. re-
jestracji pojazdów w Połańcu. 

Z  Powiatem Staszowskim zostanie 
zawarta umowa określająca szczegóło-
we warunki udzielenia pomocy oraz za-
sad rozliczenia środków. Wobec powyż-
szego podjęcie uchwały jest zasadne.

Uchwała Nr Lx/401/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu  w sprawie prze-
prowadzenia konsultacji społecznych 
dotyczących Budżetu Obywatelskiego 
Miasta i Gminy połaniec na 2023 rok

Ideą Budżetu Obywatelskiego jest 
zwiększenie aktywności mieszkańców 
na terenie Miasta i  Gminy Połaniec 
i ich dialogu z władzami Gminy. 

Celem konsultacji jest poznanie 
oczekiwań mieszkańców w  zakresie 
realizacji wydatków inwestycyjnych 
o  charakterze lokalnym, dotyczących 
budowy, modernizacji, adaptacji, re-
montu elementów infrastruktury miej-
sko-wiejskiej, inwestycja lub zakup 
wyposażenia, mające na celu poprawę 
warunków życia i  funkcjonowania 
mieszkańców oraz wydarzenia o  cha-
rakterze prospołecznym, proekologicz-
nym, kulturalnym, oświatowym lub 
sportowym z wyłączeniem bieżącej ad-
ministracyjnej działalności podmiotów. 

Zgodnie z art. 5 a ust. 1 ustawy z dnia 
8 marca 1990 r. o  samorządzie gmin-
nym, w  przypadkach przewidzianych 
ustawą oraz w  innych sprawach waż-
nych dla gminy mogą być przeprowa-
dzane na jej terytorium konsultacje 
z mieszkańcami gminy. 

Do uchwały dołączono Zasady Bu-
dżetu Obywatelskiego Miasta i  Gminy 
Połaniec na 2023 rok, Harmonogram 

konsultacji, Formularz zgłoszeniowy za-
dania, Lista mieszkańców popierających 
propozycję zadania do Budżetu Oby-
watelskiego na 2023 rok, Zasady pracy 
komisji do przeprowadzenia konsultacji 
dotyczących, Karta oceny formalnej za-
dania zgłoszonego do Budżetu Obywa-
telskiego Miasta i  Gminy Połaniec na 
2023 rok, Karta oceny merytorycznej za-
dania, Protokół ustalenia zbiorczych wy-
ników z przeprowadzonych konsultacji.

Uchwała Nr Lx/402/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie okre-
ślenia średniej ceny jednostki paliwa 
w Gminie połaniec, w roku szkolnym 
2022/2023

W związku z ustawą z dnia 14 grudnia 
2016 r. Prawo oświatowe (t. j. Dz. U. 2021 
poz. 1082) samorząd jest zobligowany do 
ustalenia zasad zwrotu rodzicom kosz-
tów przewozu dzieci niepełnosprawnych 
do szkół i placówek oświatowych. 

Zgodnie z  zapisem art. 39a ust. 3 
ww.  ustawy, średnią cenę jednostki 
paliwa w  gminie określa na każdy rok 
szkolny rada gminy, w  drodze uchwa-
ły, uwzględniając ceny jednostki paliwa 
w gminie. 

Do wyliczenia średniej ceny jed-
nostki paliwa w gminie na rok szkol-
ny 2022/2023, przyjęto średnie ceny 
paliw: autogazu, oleju napędowego 
i benzyny w oparciu o dane na dzień 
01.07.2022, 08.07.2022 i 15.07.2022 dla 
województwa świętokrzyskiego z por-
talu gospodarczego wnp.pl. 

Mając na uwadze powyższe, ko-
niecznym było podjęcie uchwały 
w  sprawie określenia średniej ceny 
jednostki paliwa w  Gminie Połaniec, 
w roku szkolnym 2022/2023.

Zgodnie z podjętą uchwałą średnia 
cena jednostki paliwa w  Gminie Po-
łaniec, w  roku szkolnym 2022/2023 
wynosić będzie: 
 1) w  przypadku oleju napędowego 

określa się na: 7,71 zł za litr; 
2) w przypadku benzyny bezołowiowej 

określa się na: 8,01 zł za litr; 
3) w  przypadku autogazu określa się 

na: 3,30 zł za litr.

Po wyczerpaniu porządku obrad 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Sta-
nisław Lolo zamknął posiedzenie dzię-
kując wszystkim za przybycie.



Merkuriusz Połaniecki4

obrady sesyjne

podczas obrad sesyjnych podjęto 
następujące uchwały w sprawie:

Uchwała Nr LxI/403/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie 
zmian wieloletniej prognozy Finan-
sowej Miasta i  Gminy połaniec na 
lata 2022-2025

Niniejszą uchwałą Rada Miejska 
w Połańcu zmieniła uchwałę w spra-
wie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Połaniec na lata 2022 
– 2025 wraz z wykazem przedsięwzięć 
do WPF oraz objaśnieniami.

Uchwała Nr Lxi/404/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie 
zmian w  budżecie Miasta i  Gminy 
połaniec na 2022 rok

po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia: 
• rozdział Gospodarka gruntami i nie-

ruchomościami kwota 599 040 zł, 
po stronie wydatków przyjęto nastę-

pujące zwiększenia: 
• rozdział Ochotnicze straże pożarne 

kwota 549 560 zł, 
•  rozdział Dowożenie uczniów do 

szkół kwota 49 480 zł, Po dokona-
nych zmianach wydatki zwiększyły 
się o kwotę 599 040 zł.

Uchwała Nr LxI/405/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu z dnia 19 sierp-

nia 2022 r. w sprawie zmiany Uchwały 
Nr xLVII/298/2017 Rady Miejskiej 
w połańcu z dnia 28 września 2017r. 
w  sprawie określenia zasad udziela-
nia i  rozmiaru obniżek tygodniowe-
go obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
i  opiekuńczych, przyznania zwolnień 
od obowiązku realizacji dla nauczycieli 
którym powierzono stanowiska kie-
rownicze w  przedszkolach, szkołach 
oraz określenie tygodniowego obo-
wiązkowego wymiaru zajęć pedago-
gów, psychologów i  logopedów oraz 
doradców zawodowych, zmienionej 
Uchwałą Nr LxII/395/2018 Rady Miej-
skiej w połańcu z dnia 24 maja 2018 r.

Zmiana ustawy o  systemie oświaty 
oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. 
z 2022r. poz. 1116) wprowadziła nowe 
brzmienie art. 42 ust. 7 pkt 3 lit. b usta-
wy z dnia 26 stycznia 1982r. - Karta Na-
uczyciela (t.j. Dz. U. z 2021r. poz. 1762 
ze zm.), w którym uzupełniono katalog 

nauczycieli specjalistów o  stanowisko 
nauczyciela pedagoga specjalnego, dla 
którego organ prowadzący szkołę lub 
placówkę określa tygodniowy obowiąz-
kowy wymiar godzin zajęć, z  tym, że 
wymiar ten nie może przekraczać 22 
godzin. Mając na uwadze powyższe re-
gulacje prawne, niniejszą Uchwałą usta-
la się dla nowego stanowiska „pedagog 
specjalny” tygodniowy obowiązkowy 
wymiar godzin zajęć w  wymiarze 22 
godziny. Na podstawie art. 19 ust. 2 
ustawy z dnia 23 maja 1991r. o związ-
kach zawodowych (Dz. U. z 2022r. poz. 
854) projekt niniejszej uchwały został 
zaopiniowany przez związki zawodowe. 
Wobec powyższego podjęcie uchwały 
uważa się za zasadne.

Określa się tygodniowy obowiązko-
wy wymiar godzin zajęć pedagogów, 
pedagogów specjalnych, psychologów, 
logopedów, terapeutów pedagogicz-
nych i doradców zawodowych, zgodnie  
z poniższą tabelą:

Podczas obrad sesyjnych podjęto 
następujące uchwały w sprawie:

Uchwała Nr LxII/406/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie 
zmian w  budżecie Miasta i  Gminy 
połaniec na 2022 roku

po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia:

•  rozdział Gospodarka gruntami i nie-
ruchomościami kwota 1 193 377 zł,

•  rozdział Część oświatowa subwencji 
ogólnej dla jednostek samorządu te-
rytorialnego kwota 75 242 zł,

•  rozdział Usługi opiekuńcze i specja-
listyczne usługi opiekuńcze kwota 
20 000 zł,

•  rozdział Rehabilitacja zawodowa 

i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 2 800 zł.
Po dokonanych zmianach dochody 

zwiększyły się o kwotę 1 291 419 zł.
po stronie wydatków z kolei przy-

jęto zwiększenia:
•  rozdział Plany zagospodarowania 

przestrzennego kwota 20 000 zł,
•  rozdział Urzędy gmin kwota 24 000 zł,

SESJA RADY MIEJSKIEJ Z DNIA 30 SIERpNIA 2022 RoKu
w dniu 30 sierpnia 2022 roku odbyła się kolejna Sesja Rady Miejskiej w połańcu, której otwarcia dokonał Stanisław 

Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej. po przywitaniu wszystkich osób uczestniczących w obradach przystąpiono 
do realizacji zaplanowanego porządku obrad.

SESJA RADY MIEJSKIEJ Z DNIA 19 SIERpNIA 2022 RoKu
w dniu 19 sierpnia 2022 roku odbyła się Sesja Rady Miejskiej w połańcu, której przewodniczył p. Stanisław Lolo 

– przewodniczący Rady Miejskiej, który dokonał otwarcia obrad. Następnie po zatwierdzeniu porządku obrad, 
przystąpiono do podejmowania uchwał.

Lp. Stanowisko Tygodniowy obowiązkowy wymiar 
godzin zajęć

1 Pedagog 22
2 Pedagog specjalny 22
3 Psycholog 22
4 Logopeda 22
5 Terapeuta pedagogiczny 22
6 Doradca zawodowy 22
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•  rozdział Szkoły podstawowe kwota 
293 242 zł,

•  rozdział Oddziały przedszkolne w szko-
łach podstawowych kwota 31 000 zł,

•  rozdział Świetlice szkolne kwota 10 
000 zł,

•  rozdział Realizacja zadań wyma-
gających stosowania specjalnej or-
ganizacji nauki i  metod pracy dla 
dzieci w przedszkolach, oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podsta-
wowych i innych formach wychowa-
nia przedszkolnego kwota 21 254 zł,

•  rozdział Realizacja zadań wymagają-
cych stosowania specjalnej organi-
zacji nauki i metod pracy dla dzieci 
i  młodzieży w  szkołach podstawo-
wych kwota 639 122 zł,

•  rozdział Pozostała działalność 
(Oświata i wychowanie) kwota 1 zł,

•  rozdział Rehabilitacja zawodowa 
i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 2 800 zł,

•  rozdział Utrzymanie zieleni w mia-
stach i gminach kwota 10 000 zł,

•  rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka komunalna i ochrona śro-
dowiska) kwota 40 000 zł,

•  rozdział Pozostała działalność (Kul-
tura fizyczna) kwota 200 000 zł.
Po dokonanych zmianach wydatki 

zwiększyły się o kwotę 1 291 419 zł.

Uchwała Nr LxII/407/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie okre-
ślenia trybu powoływania członków 
oraz organizacji i  trybu działania 
Gminnej Rady Działalności pożytku 
publicznego w połańcu

Zgodnie z  art. 41g ustawy z  dnia 
24 kwietnia 2003 roku o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie 
(Dz. U. z  2022 r. poz. 1327, z  późn. 
zm.) organ stanowiący Miasta i Gmi-
ny Połaniec może określić w  drodze 
uchwały tryb powoływania członków 
oraz organizację i  tryb działania Po-
wiatowej lub Gminnej Rady Działal-
ności Pożytku Publicznego, biorąc pod 
uwagę potrzebę zapewnienia reprezen-
tatywności organizacji pozarządowych 
i podmiotów, o których mowa w art. 
3 ust. 3 ustawy (dalej jako organiza-
cje), terminy i sposób zgłaszania kan-
dydatów na członków Powiatowej lub 
Gminnej Rady Działalności Pożytku 
Publicznego oraz potrzebę sprawnego 
funkcjonowania tej Rady.

W związku z tym samorząd Połań-
ca, widząc zapotrzebowanie wśród 
organizacji z terenu naszej gminy, wy-
raża chęć utworzenia Gminnej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego 
w Połańcu.Uchwała nie rodzi bezpo-
średnio skutków finansowych wobec 
gminy Połaniec.

Wobec powyższego podjęcie tejże 
uchwały było zasadne.

Uchwała Nr LxII/408/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie 
wskazania przedstawiciela Gminy 
połaniec do składu Rady Społecznej 
działającej przy Samodzielnym pu-
blicznym Zespole Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Staszowie, dla którego 
podmiotem tworzącym jest powiat 
Staszowski

W  związku z  upływem kaden-
cji Rady Społecznej, działającej przy 
Samodzielnym Publicznym Zespole 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w  Sta-

szowie, dla którego podmiotem two-
rzącym jest Powiat Staszowski, Rada 
Miejska w Połańcu wskazała p. Jacka 
Benedykta Nowaka, Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec jako przedstawiciela 
Gminy Połaniec.

Uchwała Nr LxII/409/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu z dnia 30 sierp-
nia 2022 r. w  sprawie rozpatrzenia 
petycji  dotyczącej zmiany miejsco-
wego planu zagospodarowania prze-
strzennego obszaru „połaniec – Li-
powa”

W dniu 30 maja 2022r. do Urzędu 
Miasta i  Gminy w  Połańcu wpłynę-
ła petycja obejmująca żądanie zmia-
ny Uchwały Nr XLIX/309/2017 Rady 
Miejskiej w  Połańcu z  dnia 26 paź-
dziernika 2017r., w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru ,,Połaniec – 
Lipowa”, w  części dotyczącej wszyst-
kich terenów oznaczonych w  miej-
scowym planie zagospodarowania 
przestrzennego na rysunku planu 
symbolami MU.l- MU.9, polegającą na 
zmianie przeznaczenia w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzen-
nego wskazanych powyżej terenów 
z  zabudowy jednorodzinnej, wielo-
rodzinnej i  usługowej w  zabudowę 
wyłącznie jednorodzinną, a  także na 
wykreśleniu jej funkcji uzupełniającej 
polegającej na zabudowie mieszkanio-
wej wielorodzinnej i zabudowie usłu-
gowej – szczególnie zmianę w  części 
dotyczącej działki (działek) o nr ewi-
dencyjnym: 2678 położonej w obrębie 
geodezyjnym 0001 polegającą na zmia-
nie przeznaczenia w miejscowym pla-
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nie zagospodarowania przestrzennego 
wskazanych powyżej działek z  zabu-
dowy jednorodzinnej, wielorodzinnej 
i usługowej w przeznaczenie do zabu-
dowy wyłącznie jednorodzinnej.

Stosownie do treści przepisu art. 2 
ustawy z  dnia 11 lipca 2014 r. o  pe-
tycjach (tj. Dz. U. z 2018 r., poz. 870) 
petycja może być złożona przez osobę 
fizyczną, osobę prawną, jednostkę or-
ganizacyjną niebędącą osobą prawną 
lub grupę tych podmiotów, zwaną da-
lej „podmiotem wnoszącym petycję”, 
do organu władzy publicznej, a także 
do organizacji lub instytucji społecz-
nej w związku z wykonywanymi przez 
nią zadaniami zleconymi z  zakresu 
administracji publicznej (ust. 1). Pe-
tycja może być złożona w  interesie: 
publicznym; podmiotu wnoszącego 
petycję; podmiotu trzeciego, za jego 
zgodą (ust. 2).

Przedmiotem petycji może być żą-
danie, w  szczególności, zmiany prze-
pisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia 
lub innego działania w sprawie doty-
czącej podmiotu wnoszącego petycję, 
życia zbiorowego lub wartości wyma-
gających szczególnej ochrony w  imię 
dobra wspólnego, mieszczących się 
w zakresie zadań i kompetencji adre-
sata petycji (ust. 3).

Zgodnie z  treścią przepisu art. 9 
ust. 2 ustawy z  dnia 11 lipca 2014 r. 
o petycjach, petycja złożona do orga-
nu stanowiącego jednostki samorządu 
terytorialnego jest rozpatrywana przez 
ten organ.

Petycja została przekazana do Ko-
misji Skarg, Wniosków i Petycji, celem 
zajęcia stanowiska. Po zapoznaniu się 
ze stanowiskiem Komisji, Rada Miej-
ska w Połańcu ustaliła, co następuje:

Zgodnie z  brzmieniem przepisu 
art. 14 ustawy z  dnia 27 marca 2003 
r. o  planowaniu i  zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz. U. z  2020 r., 
poz. 293 z  późn. zm.) w  celu ustale-
nia przeznaczenia terenów, w  tym 
dla inwestycji celu publicznego, oraz 
określenia sposobów ich zagospo-
darowania i  zabudowy rada gminy 
podejmuje uchwałę o  przystąpieniu 
do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, 
zwanego dalej „planem miejscowym”, 
z  zastrzeżeniem ust. 6 (ust. 1), przy 

czym uchwałę tę, rada gminy podej-
muje z własnej inicjatywy lub na wnio-
sek wójta, burmistrza albo prezydenta 
miasta (ust. 4).

Uwzględnienie wniosku zawarte-
go w  petycji wymagałoby wdrożenia 
procedury uchwalenia zmiany miej-
scowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru „Poła-
niec – Lipowa”, bez uprzedniego do-
konania analizy zmian zachodzących 
w  zagospodarowaniu przestrzennym 
gminy, co byłoby niezgodne z art. 32 
ustawy o  planowaniu i  zagospodaro-
waniu przestrzennym. Przepis art. 32, 
stanowi, iż w  celu oceny aktualności 
studium i  planów miejscowych wójt 
(burmistrz, prezydent miasta) dokonu-
je analizy zmian w zagospodarowaniu 
przestrzennym gminy, ocenia postępy 
w  opracowywaniu planów miejsco-
wych i  opracowuje wieloletnie pro-
gramy ich sporządzania w nawiązaniu 
do ustaleń studium, z uwzględnieniem 
wydanych decyzji o ustaleniu lokaliza-
cji inwestycji celu publicznego i o usta-
leniu warunków zabudowy, zamiesz-
czonych w stosownych rejestrach, oraz 
wniosków w sprawie sporządzenia lub 
zmiany planu miejscowego. Wójt, bur-
mistrz albo prezydent miasta przeka-
zuje radzie gminy wyniki analiz, o któ-
rych mowa wyżej, po uzyskaniu opinii 
gminnej lub innej właściwej komisji 
urbanistyczno-architektonicznej, co 
najmniej raz w  czasie kadencji rady. 
Rada Gminy podejmuje uchwałę 
w sprawie aktualności studium i pla-
nów miejscowych, a  w  przypadku 
uznania ich za nieaktualne, w całości 
lub w części, podejmuje działania pla-
nistyczne, np. zmierzające do zmiany 
obowiązującego miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
Zgodnie z  wyżej cytowanym artyku-
łem, termin przygotowania ww. ana-
lizy dla planu miejscowego będącego 
przedmiotem petycji, a  także innych 
opracowań planistycznych, upływa z 
końcem bieżącego roku. Obecnie Gmi-
na poczyniła wstępne kroki w celu wy-
łonienia wykonawcy analizy.

Mając powyższe na uwadze, Rada 
Miejska w  Połańcu, do czasu zazna-
jomienia się z  informacjami zawar-
tymi w  analizie zmian zachodzących 
w  zagospodarowaniu przestrzennym, 

wynikających z  obowiązujących do-
kumentów planistycznych, nie pla-
nuje rozpocząć procedury związanej 
ze zmianą miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego obej-
mującego obszar „Połaniec – Lipowa”. 
Decyzja o  ewentualnych działaniach 
planistycznych w zakresie wskazanym 
w petycji, zostanie podjęta dopiero po 
zapoznaniu się z  ww. analizą, w  celu 
uniknięcia tzw. punktowych zmian 
planu miejscowego.

Uchwała Nr LxII/410/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie wyra-
żenia zgody na zawarcie przez Gminę 
połaniec porozumienia z powiatami 
Opatowskim, Staszowskim, Sando-
mierskim i innymi Gminami w celu 
opracowania Strategii Rozwoju po-
nadlokalnego dla Obszaru Strate-
gicznej Interwencji – Dolina wisły 
na lata 2021-2030

Nowe podejście w  zakresie opra-
cowania strategii ponadlokalnej, in-
tegrującej

zagadnienia społeczne, przestrzen-
ne, gospodarcze wyznaczyła znoweli-
zowana ustawa o zasadach prowadze-
nia polityki rozwoju oraz niektórych 
innych ustaw z  dnia 15 lipca 2020 r. 
(Dz. U. 2020, poz. 1378). Strategia, 
zgodnie z  obowiązującym w  Polsce 
modelem programowania oraz zarzą-
dzania rozwojem, jest dokumentem 
będącym podstawą prowadzenia po-
lityki rozwoju i  stanowiącym posta-
wę pozyskania środków finansowych 
z UE.

W  Strategii Rozwoju Wojewódz-
twa Świętokrzyskiego 2030+, zgodnie 
z  Uchwałą nr XXX/406/21 Sejmi-
ku Wojewódzkiego z  dnia 29 marca 
2021r. w  sprawie jej przyjęcia, został 
wskazany Obszar Strategicznej Inter-
wencji (OSI) Dolina Wisły, obejmujący 
gminy położone w dolinie Wisły oraz 
jej dopływów: Czarnej, Koprzywian-
ki i Opatówki. Gminy te, sąsiadujące 
ze sobą, powiązane funkcjonalnie za-
warły porozumienie. Porozumieniem 
międzygminnym z  dnia 16 września 
2021 r. określającym zasady współpra-
cy jednostek samorządu terytorialne-
go zawartym w  celu przygotowania 
i wdrażania Strategii Rozwoju

Ponadlokalnego dla Obszaru Strate-
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gicznej Interwencji – Dolina Wisły na 
lata 2021-2030 zostały objęte gminy: 
Sandomierz, Klimontów, Koprzywni-
ca, Opatów, Osiek, Ożarów, Zawichost, 
Pacanów, Połaniec, Staszów, Dwikozy, 
Lipnik, Łoniów, Łubnice, Obrazów, 
Rytwiany, Samborzec, Tarłów, Wilczy-
ce, Wojciechowice. Z  uwagi na fakt, 
że w  Porozumieniu międzygminnym 
uczestniczą gminy z  powiatu opatow-
skiego, staszowskiego i sandomierskiego, 
zgodnie z ustawą o samorządzie gmin-
nym, udział powiatów w opracowaniu

Strategii zapewnione jest na pod-
stawie art. 10g ust. 2 pkt. 1 i 2 ustawy 
o samorządzie gminnym.

Niniejsza uchwała, do której załącz-
nikiem jest porozumienie, określa ramy 
współpracy gmin wchodzących w skład 
OSI Dolina Wisły i Powiatów Staszow-
skiego, Opatowskiego i Sandomierskie-
go. Zawarcie Porozumienia z Powiata-
mi nie będzie się wiązało dla Gminy 
Połaniec z żadnymi dodatkowymi ob-
ciążeniami finansowymi i nie wymaga 
zapewnienia na ten cel środków finan-

sowych. Mając na uwadze opracowanie 
jak najwyższej jakości dokumentu na 
obszarze powiązanych ze sobą funk-
cjonalnie gmin i  powiatów zasadnym 
jest zawiązanie porozumienia w  celu 
włączenia Powiatów Opatowskiego, 
Staszowskiego i Sandomierskiego.

Traci  moc Uchwała nr 
XLVI/327/2021 Rady Miejskiej w Po-
łańcu z  dnia 28 października 2021 r. 
w sprawie wyrażenia zgody na zawar-
cie przez Gminę Połaniec porozumie-
nia z  Powiatem Sandomierskim i  in-
nymi Gminami w  celu opracowania 
Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla 
Obszaru Strategicznej Interwencji – 
Dolina Wisły na lata 2021-2030, a wraz 
z nią zawarte porozumienie.

Uchwała Nr LxII/411/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu zmieniająca 
uchwałę Nr xLI/289/2021 z dnia 28 
maja 2021r. (zmieniana uchwałami 
Nr LV/371/2022 z  dnia 28 kwiet-
nia 2022r.; Nr LIx/394/2022 z  dnia 
29 czerwca 2022 r.) Rady Miejskiej 

w połańcu w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie określenia szczegółowego 
trybu i  harmonogramu opracowa-
niaprojektu Strategii Rozwoju Miasta 
i Gminy połaniec na lata 2021-2030 
w tym trybu konsultacji

W dniu 28.05.2021r. została podjęta 
uchwała w sprawie określenia szczegó-
łowego trybu i harmonogramu opra-
cowania projektu Strategii Rozwoju 
Miasta i Gminy Połaniec na lata 2021-
2030, harmonogram prac został wstęp-
nie zmieniony uchwałą Rady Miejskiej 
w  Połańcu z  dnia 29 czerwca 2022r. 
W  trakcie opiniowania dokumentu, 
dalszych prac związanych z  opraco-
waniem strategii, zaistniała ponowna 
potrzeba zmiany harmonogramu tych 
prac – wydłużenia terminu opracowa-
nia w/w strategii z uwagi na koniecz-
ność przeprowadzenia strategicznej 
oceny oddziaływania na środowisko 
wskazaną przez Regionalnego Dyrek-
tora Ochrony Środowiska w Kielcach.

Po wyczerpaniu porządku obrady 
sesyjne zostały zamknięte.

SESJA RADY MIEJSKIEJ Z DNIA 8 wRZEśNIA 2022 RoKu

Po przywitaniu wszystkich osób 
uczestniczących w obradach przystąpio-
no do realizacji zaplanowanego porząd-
ku obrad, w tym do podjęcia uchwały. 

Uchwała Nr LxIII/412/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu z dnia 8 wrze-
śnia 2022 r. w sprawie wybrania rad-
nych do składu komisji do przepro-
wadzenia konsultacji dotyczących 
Budżetu Obywatelskiego Miasta 
i Gminy połaniec na 2023 rok

Uchwałą Nr LX/401/2022 z  dnia 1 
sierpnia 2022 r. Rada Miejska w Połań-
cu określiła zasady przeprowadzenia 
konsultacji społecznych dotyczących 
Budżetu Obywatelskiego Miasta i Gmi-
ny Połaniec na 2023 rok. Zgodnie z § 11 
niniejszej uchwały, Burmistrz Miasta 
i Gminy Połaniec powołuje komisję do 
przeprowadzenia konsultacji dotyczą-
cych budżetu obywatelskiego Miasta 
i Gminy Połaniecna 2023 rok, w skład 
której wchodzi: trzech radnych wybra-

nych przez Radę Miejską w  Połańcu 
oraztrzech pracowników Urzędu Mia-
sta i Gminy w Połańcu. Zachodzi zatem 
potrzeba wybrania trzech radnych Rady 
Miejskiej do składu komisji do przepro-
wadzenia konsultacji dotyczących Bu-
dżetu Obywatelskiego Miasta i Gminy 
Połaniec na 2023 rok. 

Ze składu Rady Miejskiej w Połańcu 
do Komisji do przeprowadzenia kon-

sultacji dotyczących Budżetu Obywa-
telskiego Miasta i Gminy Połaniec na 
2023 rok wybrano radnych w osobach:

1. Krystyna Spała
2. Izabela Płonka
3. Wanda Kaczmarczyk.
W  związku z  wyczerpaniem po-

rządku obrad Przewodniczący Rady 
Miejskiej – Stanisław Lolo zamknął 
obrady Rady Miejskiej w Połańcu.

Kolejna Sesja Rady Miejskiej w połańcu odbyła się również w sali narad Urzędu Miasta i Gminy w połańcu w dniu 
8 września 2022.  Obradom przewodniczył Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej. 
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W dniu 27 września 2022 r w sali 
konferencyjnej Urzędu Miasta i Gmi-
ny w Połańcu odbyła się kolejna Sesja 
Rady Miejskiej, której otwarcia doko-
nał Przewodniczący Rady Miejskiej 
– Stanisław Lolo. Przed przystąpie-
niem do porządku obrad podjęty zo-
stał temat dołączenia do programu 
budowy w ramach SIM czyli społecz-
nej inicjatywy mieszkaniowej. Jest to 
spółka realizująca budownictwo spo-
łeczne. SIM są tworzone w  ramach 
programu rozwoju mieszkalnictwa, 
w którym rządowa instytucja Krajowy 
Zasób Nieruchomości współpracuje 
z samorządami na rzecz budowy no-
wych mieszkań na wynajem o umiar-
kowanym czynszu z  opcją wykupu. 
Mają one być przeznaczone dla osób 
i  rodzin nieposiadających własnego 
mieszkania w  danej miejscowości, 
którzy dysponują środkami na regu-
larne opłacanie czynszu, jednak ich 
dochody są za niskie na zaciągnięcie 
kredytu hipotecznego na mieszkanie. 
W  Połańcu koncepcja zagospodaro-
wania terenów przy ul. Działkowców 
zakłada możliwość powstania 229 
mieszkań oraz 257 miejsc postojo-
wych zgodnie z warunkami miejsco-
wego planu zagospodarowania prze-
strzennego. Inwestycja w mieszkania 
sfinansowane z rządowych środków to 
duża szansa dla naszej gminy. Zapew-
nienie dostępu do tanich mieszkań na 
wynajem to przede wszystkim szansa 
na zatrzymanie młodych ludzi w na-
szym mieście.

Połaniec jest kolejnym miastem, 
które uzyskało możliwość dołącze-
nia do programu budowy, a  jego po-
tencjał (chłonność rynkowa) została 
określona na poziomie 229 mieszkań 
i  257 miejsc postojowych. Starania 
w tej sprawie poczynił Burmistrz Jacek 
Benedykt Nowak, jednocześnie pro-
ponując pod inwestycję działkę zloka-
lizowaną w  okolicy ul. Działkowców. 

Jak podkreślił poseł Michał Cieślak, 
który był gościem na sesji Rady Miej-
skiej, cyt.: „Spółka SIM SMS, której 
powołanie miałem okazję zainicjować 
jeszcze jako minister odpowiedzialny 
za rozwój samorządów, powstała u nas 
w województwie i dlatego dziś możemy 
wspierać kolejne gminy. To dla mnie 
szczególnie ważne, aby właśnie tu w na-
szym regionie stwarzać warunki dla 
młodych i wspierać rozwój naszego re-
gionu. Warunki budowy są wyjątkowo 
korzystne - gmina na start otrzymuje 3 
mln zł. Są to środki na projekty i pierw-
sze prace inwestycyjne. Kolejne transze 
wypłacane będą w  trakcie inwestycji. 
Gmina nie ponosi żadnych kosztów, 
a zobowiązania inwestycyjne nie obcią-
żają jej budżetu. Warto podkreślić, że to 
Rada Gminy zdecyduje, komu w pierw-
szej kolejności przyzna wybudowane 
mieszkania. W większości przypadków 
gminy stawiają na młodych - wyjaśniał 
Michał Cieślak, świętokrzyski poseł na 
Sejm RP.

Na wszelkie pytania odpowiadał 
Prezes Zarządu SIM SMS Spółka z o. 
o. – Przemysław Cielecki, który pod-
kreślił, iż plany na realizację inwestycji 
w siedmiu gminach (w tym 5 w woje-
wództwie świętokrzyskim) są bardzo 
ambitne. Wszystkie budynki powinny 
powstać do 2025 roku. W  tych gmi-
nach została już opracowana koncep-
cja architektoniczna oraz znalazły się 
opinie i preferencje przyszłych miesz-

kańców dla każdej z  gmin. Została 
przeprowadzona ankieta dotycząca 
między innymi: preferowanej wielko-
ści mieszkań, ilości pokoi i innych.

Społeczne Inicjatywy Mieszkanio-
we (SIM)to filar dokonującego się 
właśnie przełomu w  budowie miesz-
kań o umiarkowanym czynszu. SIM-y 
(dawne TBS-y) to spółki tzw. not for 
profit budujące mieszkania społeczne.

Dla kogo mieszkania w SIM?
Dla osób i rodzin nieposiadających 

własnego mieszkania w danej miejsco-
wości, którzy dysponują środkami na 
regularne opłacanie czynszu, jednak ich 
dochody są za niskie na zaciągnięcie 
kredytu hipotecznego na mieszkanie.

Korzyści z bycia najemcą SIM
• możliwość zamieszkania w SIM bez 

konieczności zaciągania wysokiego 
kredytu; umowa z SIM może jedynie 
obligować do wniesienia partycypa-
cji w wysokości do 30% kosztów bu-
dowy lokalu mieszkalnego;

• nawet o połowę niższe stawki czyn-
szu niż na rynku komercyjnym;

• dla najemców będących jednocześnie 
partycypantami, możliwość w przy-
szłości rozliczenia partycypacji 
w  czynszu (tzw. „wakacje czynszo-
we”, dzięki którym najemca przez czas 
określony w umowie, a w przypadku 
emerytów – bezterminowo, będzie 
płacił nawet 20% niższy czynsz);

SESJA RADY MIEJSKIEJ Z DNIA 27 wRZEśNIA 2022 RoKu
podstawowym obowiązkiem Rady Gminy jest kierowanie się dobrem wspólnoty samorządowej. Utrzymywanie 

stałej więzi z mieszkańcami pozwala na to by jak najlepiej zrozumieć potrzeby lokalnej społeczności i dążyć do ich 
realizacji. Należy pamiętać o tym, że działalność Rady Gminy jest jawna, co daje każdemu zainteresowanemu prawo 
do uzyskiwania informacji, wstępu na sesje i posiedzenia komisji. To co powinno łączyć, to służenie dobru miasta 
i jego mieszkańców. Oczywiście ważna jest dyskusja i wymiana argumentów, dyskusja na temat konkretnych proble-
mów, co służy pogłębionej refleksji i wspólnemu wypracowaniu najlepszych rozwiązań. 
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• możliwość zmiany umowy najmu na 
umowę najmu z  dojściem do wła-
sności (uzyskanie własności miesz-
kania w perspektywie lat).

Atrakcyjny model finansowa-
nia, dzięki któremu stawki czynszu 
w mieszkaniach SIM są niższe niż na 
rynku komercyjnym (do 5% wartości 
odtworzeniowej lokalu mieszkalnego), 
dzięki:
• preferencyjnemu kredytowi udzie-

lanemu SIM przez Bank Gospodar-
stwa Krajowego (BGK) do wyso-
kości 80% kosztów przedsięwzięcia 
(odsetki od tych kredytów wykupu-
je Skarb Państwa, dzięki temu BGK 
może zaoferować niższe oprocento-
wanie);

• partycypacji (wkładowi) najemców – 
maksymalnie 30%.

Ponadto, aby ułatwić gminom za-
kładanie SIM-ów i udział w realizacji 
społecznych mieszkań czynszowych:
• rząd proponuje wsparcie finansowe 

ze specjalnie powołanego Rządo-
wego Funduszu Rozwoju Miesz-
kalnictwa dla wszystkich gmin. Na 
utworzenie nowego SIM lub objęcie 
udziałów w  istniejącym SIM/TBS 
gmina może pozyskać odpowied-
nio 3 mln zł lub 10% wartości nowej 
inwestycji mieszkaniowej SIM/TBS. 
Wnioski o wsparcie z RFRM można 
składać do Krajowego Zasobu Nie-
ruchomości (KZN);

• grant ze środków Funduszu Dopłat 
do 35% kosztów przedsięwzięcia dla 
gminy, która partycypuje w realizacji 
mieszkań przez SIM.

• wprowadzenie możliwości tworzenia 
przez KZN we współpracy z gmina-
mi SIM i przystępowania do istnie-
jących TBS, poprzez obejmowanie 

w imieniu Skarbu Państwa udziałów 
w zamian za wnoszone do tych spół-
ek grunty, na których budowane są 
mieszkania. 
W dalszym przebiegu obrad przystą-

piono do porządku obrad. Po przyjęciu 
protokołów z Sesji Rady Miejskiej o nu-
merach LXII/2022, LXIII/2022 Radni 
podejmowali następujące uchwały:

uchwała Nr lxIV/414/2022 
w  sprawie zmian wieloletniej pro-
gnozy Finansowej Miasta i  Gminy 
połaniec na lata 2022-2025.

Niniejszą uchwałą dokonano zmian 
w  Wieloletniej Prognozie Finansowej 
na lata 2022-2025, polegających na: 
Zwiększeniu dochodów ogółem na 
2022 rok o kwotę 2 122 200,73 zł, z tego 
dochody bieżące zwiększono o  kwotę 
2 813 214,99 zł, dochody majątkowe 
zmniejszono o kwotę 691 014,26 zł.
Z tego:
- zwiększenie o  kwotę 22 544 zł na 

podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.485.2022 
z dnia 11-08-2022 z przeznaczeniem 
na wypłatę dodatku w  wysokości 
400 zł miesięcznie na pracownika 
socjalnego zatrudnionego w pełnym 
wymiarze czasu pracy, realizującego 
pracę socjalną w 2022 roku,

- zwiększenie o  kwotę 78 889 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.356.2022 
z dnia 11-08-2022 z przeznaczeniem 
na wypłatę zasiłków okresowych,

- zwiększenie o  kwotę 34 432 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.510.2022 
z dnia 24-08-2022 z przeznaczeniem 
na dofinansowanie wypłat zasiłków 
stałych,

- zwiększenie o  kwotę 2 848 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-

tokrzyskiego FN.1.3111.484.2022 
z  dnia 26-08-2022 z  przeznacze-
niem na dofinansowanie zakupu 
podręczników i  materiałów edu-
kacyjnych dla uczniów w  ramach 
Rządowego programu pomocy 
uczniom niepełnosprawnym w for-
mie dofinansowania zakupu pod-
ręczników, materiałów edukacyj-
nych i  materiałów ćwiczeniowych 
w latach 2020-2022

- zwiększenie o  kwotę 25 000 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.540.2022 
z  dnia 05-09-2022 z  przeznacze-
niem na dofinansowanie świadczeń 
pomocy materialnej o  charakterze 
socjalnym dla uczniów,

- zwiększenie o  kwotę 31 000 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.574.2022 
z  dnia 14-09-2022 z  przeznacze-
niem na realizacje zadań wynika-
jących z  ustawy – Prawo o  aktach 
stanu cywilnego, ustawy o ewidencji 
ludności oraz ustawy o dowodach,

- zwiększenie o kwotę 2 233 800 zł – 
środki z budżetu państwa na wypłatę 
dodatku węglowego.
Zwiększeniu wydatków ogółem 

na 2022 rok o kwotę 2 122 200,73 zł, 
z tego wydatki majątkowe zmniejszają 
się o kwotę 2 517 306,00 zł, a wydatki 
bieżące zwiększają się o  kwotę 4 639 
506,73 zł.

W wykazie przedsięwzięć – Wydat-
ki na programy, projekty lub zadania 
związane z programami realizowanymi 
z udziałem środków, o których mowa 
w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 
27 sierpnia 2009 roku o finansach pu-
blicznych:
a) wydatki majątkowe
- w przedsięwzięciu „Termomoderni-

zacja budynków użyteczności pu-
blicznej – ZPO Ruszcza” – zmniejsza 
się limit w roku 2022 o kwotę 3 145 
551 zł, o tę samą kwotę zwiększa się 
limit w roku 2023;

- dodaje się przedsięwzięcie „Adapta-
cja pomieszczeń w  budynku Cen-
trum Kultury i Sztuki w Połańcu pod 
działalność kulturalną” - zwiększa się 
łączne nakłady o kwotę 933 443 zł, 
całość w roku 2023.
Powyższe zmiany nie powodują 

zmiany kwoty długu ani deficytu.
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Uchwała Nr LxIV/415/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie zmian 
w budżecie Miasta i Gminy połaniec 
na 2022 rok.

po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia:
- rozdział Gospodarka gruntami i nie-

ruchomościami kwota 276 810 zł,
- rozdział Pozostała działalność (Bez-

pieczeństwo publiczne i  ochrona 
przeciwpożarowa) kwota 100 000 zł,

- rozdział Część oświatowa subwencji 
ogólnej dla jednostek samorządu te-
rytorialnego kwota 40 044 zł,

- rozdział Różne rozliczenia finansowe 
kwota 13 524 zł,

- rozdział Pozostała działalność (Oświa-
ta i wychowanie) kwota 150 000 zł,

- rozdział Pozostała działalność (Po-
zostałe zadania w zakresie polityki 
społecznej) kwota 2 233 800 zł.
po stronie dochodów przyjęto na-

stępujące zmniejszenia:
- rozdział Pozostała działalność (Go-

spodarka gruntami i  nieruchomo-
ściami) kwota 2 281 264 zł,

Po dokonanych zmianach dochody 
zwiększyły się o kwotę 532 914 zł.
po stronie wydatków przyjęto na-

stępujące zwiększenia:
- rozdział Drogi publiczne powiatowe 

kwota 138 867 zł,
- rozdział Pozostała działalność (Trans-

port i łączność) kwota 40 000 zł,
- rozdział Gospodarka gruntami i nie-

ruchomościami kwota 20 000 zł,
- rozdział Pozostała działalność (Dzia-

łalność usługowa) kwota 20 000 zł,
- rozdział Urzędy gmin kwota 50 186 zł,
- rozdział Promocja jednostek samo-

rządu terytorialnego kwota 10 000 zł,
- rozdział Ochotnicze straże pożarne 

kwota 154 740 zł,
- rozdział Pozostała działalność (Bez-

pieczeństwo publiczne) kwota 113 
637 zł,

- rozdział Szkoły podstawowe kwota 
36 157 zł,

- rozdział Oddziały przedszkolne 
w  szkołach podstawowych kwota  
245 zł,

- rozdział Przedszkola kwota 3 642 zł,
- rozdział Pozostała działalność (Oświa-

ta i wychowanie) kwota 166 667 zł,
- rozdział Lecznictwo ambulatoryjne 

kwota 10 000 zł,

- rozdział Pozostała działalność (Po-
zostałe zadania w  zakresie polityki 
społecznej) kwota 2 233 800 zł.

- rozdział Pomoc materialna dla 
uczniów o  charakterze socjalnym 
kwota 13 524 zł,

- rozdział System opieki nad dziećmi 
w wieku do 3 lat kwota 330 000 zł,

- rozdział Gospodarka ściekowa 
i ochrona wód kwota 220 000 zł,

- rozdział Ochrona powietrza atmos-
ferycznego kwota 90 000 zł,

- rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka komunalna i ochrona śro-
dowiska) kwota 17 000 zł,
po stronie wydatków przyjęto na-

stępujące zmniejszenia:
- rozdział Pozostała działalność (Go-

spodarka mieszkaniowa) kwota 3 
135 551 zł,
Po dokonanych zmianach wydatki 

zwiększyły się o kwotę 532 914 zł.

Uchwała Nr LxIV/416/2022 
w sprawie udzielenia pomocy finan-
sowej dla powiatu Staszowskiego.

Mając na uwadze stworzenie opty-
malnych warunków dla rozwoju spo-
łeczno-gospodarczego Miasta i  Gmi-
ny Połaniec w zakresie infrastruktury 
drogowej Gmina Połaniec oraz Powiat 
Staszowski zamierzają przebudować 
drogę powiatową Niedziałki – Ruda 
w miejscowości Wymysłów. 

Wartość całkowita wskazanego za-
dania to 277 734 zł. Udział gminy Po-
łaniec we wskazanym zadaniu to kwota 
138 867 zł.

Uchwała Nr LxIV/417/2022 
w  sprawie zmiany Uchwały Nr 
xxxII/195/09 Rady Miejskiej 
w  połańcu z  dnia 26 lutego 2009 r. 
w sprawie: regulaminu określającego 
wysokość dodatków i  innych skład-
ników wynagrodzenia nauczycieli 
oraz szczegółowych warunków ich 
przyznawania, a także innych świad-
czeń wynikających ze stosunku pracy 
nauczycieli w szkołach i przedszko-
lach prowadzonych przez Gminę 
połaniec, zmienionej Uchwałą Nr 
LVI/338/10  Rady Miejskiej w połań-
cu z dnia 12 sierpnia 2010 r., Uchwałą 
Nr xxxVII/241/12 Rady   Miejskiej 
w  połańcu z  dnia 13 grudnia 2012 

r., Uchwałą Nr xxxIx/254/13 Rady 
Miejskiej w połańcu z dnia 21 lute-
go 2013 r., Uchwałą Nr VII/46/2015 
Rady Miejskiej w  połańcu z  dnia 
26 marca 2015r., Uchwałą Nr 
LVIII/370/2018 Rady Miejskiej w po-
łańcu z dnia 22 marca 2018 r.,Uchwa-
łą Nr Lx/382/2018 Rady Miejskiej 
w połańcu z dnia 26 kwietnia 2018 r., 
Uchwałą Nr xIx/97/2019 Rady Miej-
skiej w  połańcu z  dnia 29 sierpnia 
2019 r. 

Ustawa z  dnia 5 sierpnia 2022 r. 
o zmianie ustawy - Karta Nauczyciela 
oraz innych ustaw (Dz.U. poz. 1730) 
wprowadza zmiany w zakresie awansu 
zawodowego nauczycieli. Jedną z nich 
jest zapis, że nauczycielowi odbywają-
cemu przygotowanie do zawodu na-
uczyciela dyrektor szkoły, przydziela 
spośród nauczycieli mianowanych lub 
dyplomowanych mentora.

Zadaniem mentora będzie wspiera-
nie na bieżąco nauczyciela początku-
jącego w procesie wdrażania do pracy 
w zawodzie. W związku z powyższym 
należy wprowadzić uprawnienie do do-
datku funkcyjnego dla mentora. Doda-
tek powyższy ustalono w kwocie 75 zł.

W związku z tym, że przepisy we-
szły w życie 1 września 2022 r. organy 
prowadzące, będące jednostkami sa-
morządu terytorialnego muszą określić 
wysokość dodatku funkcyjnego w dro-
dze zmiany regulaminu wynagradza-
nia. Nauczyciele, którzy będą pełnili 
funkcję mentora są bowiem uprawnie-
ni do dodatku funkcyjnego począwszy 
od dnia 01 września 2022r., a uchwała 
w  powyższej sprawie musi uwzględ-
niać uprawnienia nauczyciela mentora 
do dodatku funkcyjnego od początku 
roku szkolnego 2022/2023.

Przepis art. 5 ustawy z dnia 20 lip-
ca 2000 r. o ogłaszaniu aktów norma-
tywnych i  niektórych innych aktów 
prawnych (Dz.U. z 2019 r. poz. 1461) 
dopuszcza możliwość nadania akto-
wi normatywnemu wstecznej mocy 
obowiązującej, jeżeli zasady demokra-
tycznego państwa prawnego nie stoją 
temu na przeszkodzie. Przyjmuje się, 
że powyższe zasady nie zostaną na-
ruszone, jeżeli przepisy mające dzia-
łać z mocą wsteczną nie wprowadzają 
obowiązków, a  wsteczne przyznanie 
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określonych uprawnień nie jest równo-
znaczne z pogorszeniem sytuacji pod-
miotów. W związku z powyższym w § 
3 uchwały przyjęto zapis, że Uchwała 
wchodzi w życie po upływie 14 dni od 
dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędo-
wym Województwa Świętokrzyskiego 
i  ma zastosowanie do wynagrodzeń 
i  innych świadczeń wynikających ze 
stosunku pracy nauczycieli w szkołach 
i  przedszkolach prowadzonych przez 
Gminę Połaniec, począwszy od dnia 1 
września 2022 roku. 

Dodatkowo wskazać należy, że obo-
wiązywanie uchwały od dnia 1 wrze-
śnia 2022 r. stanowić będzie realizację 
zasad demokratycznego państwa praw-
nego, albowiem dzięki wstecznej mocy 
obowiązywania przedmiotowej uchwa-
ły, Gmina Połaniec wypełni obowiązki 
wypływające z zasady demokratyczne-
go państwa prawnego, w szczególno-
ści w zakresie praw pracowniczych do 
wynagrodzenia za pracę, a także w za-
kresie zadań związanych z zadaniami 
własnymi gminy dotyczącymi oświaty 
i realizacją postanowień ustawy Karta 
Nauczyciela.

Brak wprowadzenia wstecznej mocy 
obowiązującej przedmiotowej Uchwa-
ły prowadziłoby do przełamania ww. 
zasad demokratycznego państwa 
prawnego i  nie pozwoliłoby na zre-
alizowanie obowiązków wynikających 
z ustawy Karta Nauczyciela. Na pod-
stawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 23 

maja 1991r. o związkach zawodowych 
(Dz. U. z 2022r. poz. 854) projekt ni-
niejszej uchwały został zaopiniowany 
przez związki zawodowe.

Wobec powyższego podjęcie 
uchwały uważa się za zasadne.

Uchwała Nr LxIV/418/2022 
w  sprawie zmiany Uchwały Nr 
LIV/364/2022 Rady Miejskiej w po-
łańcu z dnia 29 marca 2022 r. w spra-
wie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz za-
pobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy połaniec na rok 2022.

Na podstawie art. 11 ust.1 i art.11a 
ustawy o ochronie zwierząt zapewnie-
nie opieki bezdomnym zwierzętom 
jest zadaniem własnym Gminy, a Rada 
Miejska w drodze uchwały, corocznie 
uchwala Program opieki nad zwierzę-
tami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt. Przyjęty na rok 
2022 program przewidywał dofinanso-
wanie przez gminę Połaniec dla właści-
cieli psów i kotów 50% kosztów steryli-
zacji samic i kastracji samców. Zabiegi 
przeprowadzał weterynarz wyłoniony 
w drodze zapytania ofertowego. Reali-
zacja tego zadania ma na celu ograni-
czenie populacji bezdomnych zwierząt. 
Na jego realizację przewidziana była 
kwota 7 000,00 zł. Kwota ta została już 
całkowicie wykorzystana. Z uwagi na 
duże zainteresowania mieszkańców 
przeznacza się na ten cel dodatkowe 

środki w wysokości 3 000,00 zł. 
Gmina zobowiązana jest również do 

zapewnienia całodobowej opieki we-
terynaryjnej w  przypadkach zdarzeń 
drogowych z  udziałem zwierząt. Na 
ten cel zwiększono kwotę o  4 000,00 
zł. Projekt niniejszej uchwały został 
przekazany w  dniu 08.09.2022 r. Po-
wiatowemu Lekarzowi Weterynarii 
w  Staszowie oraz organizacjom po-
zarządowym celem wyrażenia opinii 
zgodnie z przepisami ustawy o ochro-
nie zwierząt. Powiatowy Lekarz Wete-
rynarii jak i organizacje pozarządowe 
pozytywnie zaopiniowały Projekt Pro-
gramu. W tym stanie rzeczy podjęcie 
uchwały było zasadne.

Uchwała Nr LxIV/419/2022 
w sprawie wyrażenia zgody na usta-
nowienie służebności przesyłu na 
rzecz pGe Dystrybucja S.A. Gmi-
na połaniec jest właścicielem nie-
ruchomości gruntowej położonej 
w  połańcu, gmina połaniec, ozna-
czonej w ewidencji gruntów obrębu 
0001 połaniec, jako działka numer 
4710/2 o  pow. 0,0554 ha, dla której 
w  Sądzie Rejonowym w  Staszowie 
prowadzona jest księga wieczysta 
KI1A/00028123/6. 

Podjęcie Uchwały przez Radę Miej-
ską w  Połańcu w  sprawie ustanowie-
nia ograniczonego prawa rzeczowego 
na rzecz PGE Dystrybucja S.A., oraz 
jej następców prawnych, tj. odpłatnej 
służebności przesyłu jest podyktowane 
faktem, że na nieruchomości gmin-
nej wybudowane zostały urządzenia 
infrastruktury technicznej należące 
do ww. spółki. Służebność zostanie 
ustanowiona na czas nieoznaczony 
i  będzie polegała na prawie wstępu, 
przechodu i  przejazdu, swobodnego, 
całodobowego dostępu do urządzeń 
sieci elektrycznej znajdujących się na 
nieruchomości obciążonej w celu wy-
konania czynności związanych z  na-
prawami, remontami, eksploatacją, 
konserwacją oraz prawie wykonywania 
wykopów i przekopów przez tą nieru-
chomość w ww. celach, z obowiązkiem 
każdorazowego przywrócenia terenu 
do stanu pierwotnego na koszt PGE 
Dystrybucja S.A., oraz jej następców 
prawnych. Przebieg służebności został 
przedstawiony na mapach stanowią-
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cymi załączniki do niniejszej uchwały. 
W związku z powyższym Rada Miejska 
w Połańcu postanowiła jak w §1 uza-
sadnianej uchwały.

Uchwała Nr LxIV/420/2022  spra-
wie wyrażenia zgody na dokonanie 
darowizny nieruchomości stano-
wiącej własność Gminy połaniec na 
rzecz Skarbu państwa – Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i  Auto-
strad, Oddział w Kielcach.

Gmina Połaniec jest właścicielem 
niezabudowanej nieruchomości grun-
towej oznaczonej w ewidencji grun-
tów i budynków jako działki nr: 197/3, 
198/3, 199/3, 200/3, 201/3, 202/3, 
203/3, 204/3, 208/3, 209/3, 210/3, 
212/5 i  213/5 o  łącznej powierzchni 
0,0767 ha, dla której w Sadzie Rejo-
nowym w Staszowie prowadzona jest 
księga wieczysta KI1A/00033279/2. 
Przedmiotowe działki znajdują się na 
terenie gdzie obowiązuje miejscowy 
plan zagospodarowania przestrzenne-
go obszarów wsi: Brzozowa, Luszyca, 
Łęg, Tursko Małe, Tursko Małe Ko-

lonia i  Zawada w  gminie Połaniec, 
uchwalonym Uchwałą Nr LI/299/10 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 22 
kwietnia 2010 r. (Dz. Urz. Woj. Święt. 
z dnia 19 sierpnia 2010 r. Nr 236, poz. 
2348 wraz z  jego zmianami) zgod-
nie z którym znajdują się na terenie 
drogi publicznej głównego ruchu 
przyśpieszonego – symbol w  planie 
KDGP1. Generalny Dyrektor Dy-
rekcji Dróg Krajowych i  Autostrad, 
oddział w Kielcach wystąpił z wnio-
skiem o nieodpłatne przekazanie ww. 
nieruchomości zajętej pod pas drogi 
krajowej nr 79, argumentując prze-
prowadzoną analizą stanu prawnego 
działek, właściwym utrzymaniem 
i zarządzaniem przedmiotową nieru-
chomością. Ponadto zgodnie z aktual-
nym stanem na gruncie na ww. dział-
kach znajduje się rów. Stosownie do 
postanowień art. 13 ust. 2 i 2a ustawy 
o z dnia 21 sierpnia 1997 roku o go-
spodarce nieruchomościami ( j.t Dz. 
U. 2021 r. poz. 1899 ze zm.) nierucho-
mość może być, z zastrzeżeniem art. 
59 ust. 1, przedmiotem darowizny na 

cele publiczne, a także przedmiotem 
darowizny dokonywanej między Skar-
bem Państwa a jednostką samorządu 
terytorialnego, a  także między tymi 
jednostkami. W  umowie darowizny 
określa się cel, na który nieruchomość 
jest darowana. Darowizny nierucho-
mości stanowiącej przedmiot własno-
ści jednostki samorządu terytorialne-
go dokonuje organ wykonawczy - za 
zgodą rady. Uwzględniając złożony 
wniosek, w oparciu o stosowne prze-
pisy prawne, Rada Miejska w Połańcu 
wyraziła zgodę i postanowiła jak w § 
1 uzasadnianej uchwały.

Po wyczerpaniu wszystkich zapla-
nowanych punktach porządku Prze-
wodniczący Rady Miejskiej zamknął 
obrady sesyjne.

Z każdej sesji Rady Miejskiej w Po-
łańcu sporządzany jest protokół, sta-
nowiący urzędowy zapis przebiegu 
wszystkich punktów obrad i podejmo-
wanych rozstrzygnięć, z którym można 
zapoznać się w Biuletynie Informacji 
Publicznej Połańca, jak również w Biu-
rze Rady Miejskiej.

SESJA RADY MIEJSKIEJ Z DNIA 25 pAźDZIERNIKA 2022 RoKu

Uchwała LxV/421/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie zmian 
w budżecie Miasta i Gminy połaniec.

po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia: 
- rozdział Wpływy z innych opłat sta-

nowiących dochody jednostek sa-
morządu terytorialnego na podsta-
wie ustaw kwota 32 633,60 zł, 

- rozdział Udziały gmin w podatkach 
stanowiących dochód budżetu pań-
stwa kwota 1 030 214 zł, 

- rozdział Rehabilitacja zawodowa 
i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 1 028 zł, 

Po dokonanych zmianach dochody 
zwiększyły się o kwotę 1 063 875,60 
złotych. 

po stronie wydatków przyjęto nastę-
pujące zwiększenia: 

- rozdział Urzędy gmin (miast i miast na 
prawach powiatu) kwota 500 000 zł, 

- rozdział Ochotnicze straże pożarne 
kwota 9 514 zł, 

- rozdział Szkoły podstawowe kwota 
183 000 zł, 

- rozdział Oddziały przedszkolne 
w szkołach podstawowych kwota 47 
000 zł, 

- rozdział Przedszkola kwota 150 000 zł, 
- rozdział Dowożenie uczniów do 

szkół kwota 3 000 zł, 
- rozdział Stołówki szkolne i  przed-

szkolne kwota 37 500 zł, 
- rozdział Realizacja zadań wyma-

gających stosowania specjalnej or-
ganizacji nauki i  metod pracy dla 
dzieci w przedszkolach, oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podsta-
wowych i innych formach wychowa-
nia przedszkolnego kwota 10 000 zł, 

- rozdział Przeciwdziałanie alkoholi-
zmowi kwota 32 633,60 zł, 

- rozdział Ośrodki pomocy społecznej 
kwota 34 000 zł, 

- rozdział Usługi opiekuńcze i specja-
listyczne usługi opiekuńcze kwota 
51 900 zł, 

- rozdział Rehabilitacja zawodowa 
i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 1 028 zł, 

- rozdział Wczesne wspomaganie roz-
woju dziecka kwota 4 300 zł, 
Po dokonanych zmianach wydatki 

zwiększyły się o kwotę 1 063 875,60 
złotych

Do projektu niniejszej uchwały 
zgłoszone zostały autopoprawki:

po stronie dochodów:
- dział 756, rozdział 75621, § 0010 

zwiększa się o kwotę 1 000 000 zł,
Ogółem dochody zwiększą się o kwotę 

1 000 000 zł.
po stronie wydatków:
- dział 700, rozdział 70005, inwesty-

cje i  zakupy inwestycyjne zwiększa 
się o  kwotę 1 000 000 zł na zakup 
gruntów. 

25 października 2022 r. odbyła się kolejna sesja Rady Miejskiej w połańcu, którą otworzył przewodniczący Rady 
Miejskiej w połańcu pan Stanisław Lolo. w tym dniu Radni przyjęli następujące uchwały:
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Ogółem wydatki zwiększą się 
o kwotę 1 000 000 zł.

W związku z powyższymi zmiana-
mi, zmienił się załącznik Nr 4 – zada-
nia inwestycyjne roczne w 2002 roku.

Uchwała Nr LxV/422/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie pod-
jęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia 
petycji dotyczącej utworzenia Mło-
dzieżowej Rady Miejskiej w połańcu.

Wprowadzenia do tematu dokonała 
przewodnicząca Komisji Skarg, Wnio-
sków i Petycji. Przewodniczący Rady 
Miejskiej poprosił o opinię Komisje 
Rady, które pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały, został następnie pod-
dany pod głosowanie przez Radnych. 
Uchwała została jednogłośnie przyjęta.

Uchwała LxV/423/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie pod-
jęcia uchwały zmieniającej uchwa-
łę Nr xLI/289/2021 z  dnia 28 maja 
2021r. (zmieniana uchwałami Nr 
LV/371/2022 z  dnia 28 kwietnia 
2022r.; Nr LIx/394/2022 z  dnia 29 
czerwca 2022r.; Nr LxII/411/2022 
z dnia 30 sierpnia 2022r.) Rady Miej-
skiej w  połańcu w  sprawie zmiany 
uchwały w sprawie określenia szcze-
gółowego trybu i  harmonogramu 
opracowania projektu Strategii Roz-
woju Miasta i Gminy połaniec na lata 
2021-2030 w tym trybu konsultacji.

W dniu 28.05.2021 r. została podjęta 
uchwała w sprawie określenia szczegó-
łowego trybu i  harmonogramu opra-
cowania projektu Strategii Rozwoju 
Miasta i Gminy Połaniec na lata 2021 – 
2030, harmonogram prac został wstęp-
nie zmieniony uchwałą Rady Miejskiej 
w  Połańcu z  dnia 30 sierpnia 2022 r. 

W  trakcie opiniowania dokumentu, 
dalszych prac związanych z  opraco-
waniem strategii, zaistniała ponowna 
potrzeba zmiany harmonogramu tych 
prac – wydłużenia terminu opracowa-
nia w/w strategii z uwagi na koniecz-
ność przeprowadzenia strategicznej 
oceny oddziaływania na środowisko 
wskazaną przez Regionalnego Dyrek-
tora Ochrony Środowiska w Kielcach.

Uchwała LxV/424/2022 Rady Miej-
skiej w  połańcu w  sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na  przystąpienie do Społecznej Ini-
cjatywy Mieszkaniowej „SIM SMS” sp. 
z o.o. z siedzibą w jędrzejowie.

Przepis art. 7 ust. 1 pkt 7 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (t.j. Dz.U. z  2022 poz. 559 
z późń. zm.) stanowi, że zaspokajanie 
potrzeb mieszkaniowych wspólnoty 
samorządowej należy do zadań wła-
snych gminy. Zgodnie z ustawą z dnia 
26 października 1995 r. o społecznych 
formach rozwoju mieszkalnictwa (t.j. 
Dz. U. z  2021 r. poz. 2224 z  późn. 
zm.) przedmiotem działania społecz-
nej inicjatywy mieszkaniowej (SIM) 
jest budowanie domów mieszkalnych 
i ich eksploatacja na zasadach najmu. 
Społeczne inicjatywy mieszkaniowe 
mogą być tworzone w formie: 1) spół-
ek z ograniczoną odpowiedzialnością; 
2) spółek akcyjnych; 3) spółdzielni 
osób prawnych. Społeczna Inicjatywa 
Mieszkaniowa z  siedzibą w  Jędrzejo-
wie działa w  formie spółki z  ograni-
czoną odpowiedzialnością z udziałem 
Krajowego Zasobu Nieruchomości 
oraz innych jednostek samorządu te-
rytorialnego, w  celu budowy domów 
mieszkalnych oraz ich eksploatacji 

na zasadach najmu. Krajowy Zasób 
Nieruchomości (KZN) utworzony na 
mocy ustawy z  dnia 20 lipca 2017 r. 
o  Krajowym Zasobie Nieruchomości 
(t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 1961 z późn. 
zm.) jest państwową osobą prawną 
w  rozumieniu art. 9 pkt 14 ustawy 
z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych. Siedzibą KZN jest miasto 
stołeczne Warszawa. Nadrzędną mi-
sją KZN jest realizowanie obowiązku 
prowadzenia przez władze publiczne 
polityki sprzyjającej zaspokojeniu po-
trzeb mieszkaniowych. Do najważ-
niejszych zadań KZN należy m.in. 
gospodarowanie nieruchomościami 
wchodzącymi w  skład Zasobu, two-
rzenie warunków do zwiększenia do-
stępności mieszkań, podejmowanie 
działań mających na celu realizację 
inwestycji mieszkaniowych, tworzenie 
warunków ułatwiających powstawanie 
mieszkań gminnych, rozwój budow-
nictwa czynszowego. Przystąpienie 
do Społecznej Inicjatywy Mieszkanio-
wej „SIM SMS” spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością, z  siedzibą w  Ję-
drzejowie i  wybudowanie budynków 
wielomieszkaniowych przyczyni się do 
rozwoju budownictwa mieszkaniowe-
go na terenie Gminy Połaniec. Zgodnie 
z  art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. f i  g ustawy 
o samorządzie gminnym, do wyłącz-
nej właściwości rady gminy należy 
podejmowanie uchwał w  sprawach 
majątkowych gminy, przekraczających 
zakres zwykłego zarządu, dotyczących 
tworzenia i  przystępowania do spół-
ek i  spółdzielni oraz rozwiązywania 
i występowania z nich oraz określania 
zasad wnoszenia, cofania i  zbywania 
udziałów i  akcji przez wójta, burmi-
strza, prezydenta miasta. 

Uchwała   LxV/425/2022 Rady 
Miejskie w połańcu w sprawie podję-
cia uchwały w sprawie  zatwierdzenia 
wniosku i  wyrażenia zgody na  zło-
żenie wniosku o  wsparcie ze środ-
ków Rządowego Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa na  sfinansowanie 
objęcia udziałów w  Społecznej Ini-
cjatywie Mieszkaniowej «SIM SMS» 
sp. z o.o. z siedzibą w jędrzejowie.

Nowelizacja ustawy z dnia 26 paź-
dziernika 1995 r. o niektórych formach 
popierania budownictwa mieszkanio-
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wego (tj. Dz. U. z  2019 r., poz. 2195 
ze zm.), która weszła w życie w dniu 
19 stycznia 2021 roku, daje możli-
wość ubiegania się Gminie Połaniec 
o  wsparcie dla istniejących Społecz-
nych Inicjatyw Mieszkaniowych zwa-
nych dalej SIM ze środków Rządowego 
Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa. 
Wsparcie to jest udzielane przez Mi-
nistra Rozwoju, Pracy i  Technologii, 
ze środków Rządowego Funduszu 
Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinan-
sowanie części lub całości działania 
polegającego na objęciu przez Gminę 
Połaniec udziałów w  istniejącej Spo-
łecznej Inicjatywie Mieszkaniowej czyli 
w spółce SIM SMS sp. z o.o. z siedzibą 
w Jędrzejowie zgodnie z art. 33l usta-
wy o  niektórych formach popierania 
budownictwa mieszkaniowego. Wa-
runkiem udzielenia przedmiotowego 
wsparcia jest złożenie zatwierdzonego 
przez Radę Miejską w Połańcu w dro-
dze uchwały wniosku Burmistrza Mia-
sta i Gminy Połaniec kierowanego do 
Ministra Rozwoju, Pracy i  Technolo-
gii o wsparcie ze środków Rządowego 
Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa 
na sfinansowanie objęcia udziałów 
w Społecznej Inicjatywie Mieszkanio-
wej. Realizacja wyżej wymienionego 
przedsięwzięcia przyczyni się do istot-
nego zaspokojenia potrzeb mieszka-
niowych obywateli Gminy Połaniec. 
Środki Funduszu służą sfinansowaniu 
części lub całości wydatków gminy na 
objęcie udziałów lub akcji w tworzonej 
lub działającej SIM. Na sfinansowanie 
części lub całości działania polegają-
cego na objęciu przez gminę udziałów 
w tworzonym SIM wysokość wsparcia 
nie może przekroczyć 3 mln zł (art. 
33n ust. 1 pkt 1 ustawy). 

Uchwała   LxV/426/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie pod-
jęcia uchwały w  sprawie nabycia 
na własność Gminy połaniec gruntu 
położonego na terenie parku Rekre-
acyjnego przy muszli koncertowej 
w połańcu.

Działka nr 6836/17 o  powierzchni 
0,1067 ha położona w Połańcu stanowi 
współwłasność osób fizycznych. Osoby 
te uregulowały stan prawny nierucho-
mości i wystąpiły z wnioskiem sprze-

daż przedmiotowej nieruchomości na 
rzecz Gminy Połaniec. Działka ta znaj-
duje się na terenie Parku Rekreacyjne-
go przy muszli koncertowej w Połańcu 
i zajęta jest w części pod korty tenisowe 
oraz skate park. Dla terenu na, którym 
znajduje się przedmiotowa działka nie 
ma obwiązującego miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, jak 
również dla powyżej działki nie zo-
stała wydana decyzja o  warunkach 
zabudowy ani decyzja o ustaleniu lo-
kalizacji celu publicznego, zgodnie ze 
studium uwarunkowań i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego 
gminy Połaniec uchwalonym Uchwa-
łą nr XXXI/199/2016 Rady Miejskiej 
w Połańcu z dnia 27 października 2016 
roku działka o numerze 6836/17 znaj-
duje się na obszarze usług sportowych 
i  rekreacyjnych - symbol w  studium 
US. Mając na względzie art. 18 ust. 2 
pkt.9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym ( j.t. Dz. 
U. z 2022 r. poz. 559), iż do właściwości 
Rady Miejskiej należy podejmowanie 
uchwał w sprawach majątkowych gmi-
ny, przekraczających zakres zwykłego 
zarządu, dotyczących zasad nabywa-
nia, zbywania i  obciążania nierucho-
mości oraz ich wydzierżawiania lub 
wynajmowania na czas oznaczony 
dłuższy niż 3 lata lub na czas nieozna-
czony, Rada Miejska w Połańcu posta-
nowiła wyrazić zgodę na nabycie na 
rzecz Gminy Połaniec prawa własności 
nieruchomości gruntowej położonej 
w Połańcu. 

Uchwała LxV/427/2022 Rady Miej-
skiej w połańcu  w sprawie podjęcia 
uchwały w  sprawie wyrażenia zgody 
na  użyczenie na  rzecz Ochotniczej 
Straży pożarnej w  Okrągłej nieru-
chomości w  miejscowości Luszyca 
gm. połaniec oznaczonej w ewidencji 
gruntów jako działka nr 232 o  po-
wierzchni 1,66 ha, na  czas nieokre-
ślony. 

Gmina Połaniec jest właścicielem 
nieruchomości gruntowej położonej 
w  Luszycy, gmina Połaniec, oznaczo-
nej w  ewidencji gruntów obrębu 0004 
Luszyca, jako działka numer 232 o pow. 
1,66 ha, dla której w Sądzie Rejonowym 
w Staszowie prowadzona jest księga wie-
czysta KW KI1A/00034608/5. W dniu 23 

lutego 2022 roku, gmina Połaniec zawar-
ła umowę w ramach, której powierzyła 
realizację zadania własnego w  zakresie 
ochrony przeciwpożarowej OSP Luszyca. 
Jednym z obowiązków umownych wyni-
kającym z art. 10 ustawy o ochotniczych 
strażach pożarnych jest zapewnienie 
obiektów i terenów. Zarząd Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Okrągłej zwrócił się 
z prośbą o użyczenie na czas nieokreślo-
ny nieruchomości gruntowej o numerze 
ewidencyjnym 232 w  Luszycy na cele 
statutowe. Prowadzona działalność przez 
Ochotniczą Straż Pożarną w Okrągłej ma 
charakter ciągły i  wymaga odpowied-
nio czasu dysponowania nieruchomo-
ścią. Mając na względzie prośbę OSP 
w Okrągłej i Zawartą umowę z dnia 23 
lutego 2022 roku w sprawie określenia 
zadań realizowanych przez OSP oraz 
obowiązku zapewnienia terenów dla 
Ochotniczych Straży Pożarnych, oddaje 
się na użyczenie nieruchomość gruntową 
oznaczoną numerem 232 o  pow. 1,66 
ha, położoną w Luszycy gm. Połaniec na 
czas nieokreślony z możliwością 6- mie-
sięcznego okresu wypowiedzenia celem 
rozwiązania umowy. Proponowany ter-
min zawarcia umowy na czas nieokreślo-
ny, przekracza termin dłuższy niż 3 lata, 
zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy 
o  samorządzie gminnym wymagane 
jest podjęcie uchwały. W związku z po-
wyższym Rada Miejska w Połańcu po-
stanowiła wyrazić zgodę na użyczenie 
w/w nieruchomości. 

Uchwała LxV/428/2022 Rady Miej-
skiej w połańcu w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla województwa 
Świętokrzyskiego. 

Powyższy projekt uchwały powstał 
w nawiązaniu do ustaleń wynikających 
z  przeprowadzonych rozmów w  spra-
wie realizacji aktywnego przejścia dla 
pieszych wraz z  azylem oraz chodni-
kiem w  rejonie skrzyżowania z  drogą 
dojazdową do stadionu sportowego 
w miejscowości Połaniec. Gmina udzieli 
Województwu Świętokrzyskiemu po-
mocy finansowej w formie dotacji ce-
lowej w kwocie 250 000 zł, na realizację 
zadania „Przebudowa drogi wojewódz-
kiej nr 764 w zakresie budowy chodnika 
na odcinku od ul. Sportowej do ronda 
z DK79 w m. Połaniec – w systemie za-
projektuj i wybuduj”.
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Uchwała LxVI/429/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu  w sprawie zmian 
w budżecie Miasta i Gminy połaniec

po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia: 
- rozdział Pozostała działalność (Po-

zostałe zadania w  zakresie polityki 
społecznej) kwota 676 901,51 zł, 
Po dokonanych zmianach dochody 

zwiększyły się o kwotę 676 901,51 zł. 
po stronie wydatków przyjęto na-

stępujące zwiększenia: 
- rozdział Urzędy gmin kwota 692,58 zł, 
- rozdział Szkoły podstawowe kwota 

28 805,75 zł, 
- rozdział Pozostała działalność (Po-

zostałe zadania w  zakresie polityki 
społecznej) kwota 641 580 zł, 

- rozdział Pozostała działalność ( Go-
spodarka komunalna i ochrona śro-

dowiska) kwota 5 823,18 zł, 
Po dokonanych zmianach wydatki 

zwiększyły się o kwotę 676 901,51 zł.

Z każdej sesji Rady Miejskiej w Po-
łańcu sporządzany jest protokół, sta-

nowiący urzędowy zapis przebiegu 
wszystkich punktów obrad i  podej-
mowanych rozstrzygnięć, z  którymi 
można zapoznać się w Biuletynie In-
formacji Publicznej Połańca, jak rów-
nież w Biurze Rady Miejskiej.

SESJA RADY MIEJSKIEJ Z DNIA 4 lIStopADA 2022 RoKu
4 listopada 2022 r. odbyła się kolejna sesja Rady Miejskiej w połańcu, którą otworzył przewodniczący Rady Miej-

skiej w połańcu pan Stanisław Lolo. w tym dniu Radni przyjęli następujące uchwały:

29 listopada 2022r. odbyła się Sesja 
Rady Miejskiej w Połańcu, którą otwo-
rzył Przewodniczący Rady Miejskiej 
w  Połańcu Pan Stanisław Lolo. Pod-
czas tej sesji Radni przyjęli następujące 
uchwały:

Uchwała LxVIII/430/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie zmian 
wieloletniej prognozy finansowej 
Miasta i Gminy połaniec na lata 2022-
2025.

Niniejszą uchwałą dokonuje się 
zmian w  Wieloletniej Prognozie Fi-
nansowej na lata 2022 – 2025, polega-
jących na: 

Zwiększeniu dochodów ogółem na 
2022 rok o kwotę 3 727 739,85 zł, z tego 
dochody bieżące zwiększamy o kwotę 
4 202 943,85 zł, dochody majątkowe 
zmniejszamy o kwotę 475 204 zł. 

Z tego:
- zwiększenie o  kwotę 41 678 zł na 

podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.588.2022 
z dnia 21-09-2022 z przeznaczeniem 
na realizację świadczeń rodzinnych,

 - zwiększenie o kwotę 140 zł na pod-

stawie decyzji Wojewody Święto-
krzyskiego FN.1.3111.582.2022 
z dnia 16-09-2022 z przeznaczeniem 
na pokrycie kosztów wydawanych 
przez gminy decyzji administracyj-
nych w  sprawach świadczeniobior-
ców innych niż ubezpieczeni, 

- zwiększenie o  kwotę 25 608 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.635.2022 
z dnia 27-09-2022 z przeznaczeniem 
na bieżącą działalność ośrodków 
wsparcia dla osób z  zaburzeniami 
psychicznymi, 

- zwiększenie o  kwotę 58 619 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.672.2022 
z dnia 03-10-2022 z przeznaczeniem 
na uzupełnienie środków na reali-
zację świadczenia pielęgnacyjnego, 

- zwiększenie o  kwotę 16 818 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.588.2022 
z dnia 21-09-2022 z przeznaczeniem 
na opłacenie składki na ubezpiecze-
nie zdrowotne za osoby pobierające 
niektóre świadczenia rodzinne oraz 
zasiłek dla opiekuna, 

- zwiększenie o  kwotę 5 500 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.655.2022 
z dnia 14-10-2022 z przeznaczeniem 
na wyposażenie szkół w podręczni-
ki, materiały edukacyjne lub mate-
riały ćwiczeniowe, 

- zwiększenie o  kwotę 1 035 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.697.2022 
z dnia 11-10-2022 z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zadań bieżących 
z zakresu administracji rządowej, 

- zwiększenie o kwotę 464 zł na pod-
stawie decyzji Wojewody Święto-
krzyskiego FN.1.3111.713.2022 
z dnia 13-10-2022 z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zadań związa-
nych z  przyznawanie Karty Dużej 
Rodziny,

 - zwiększenie o kwotę 75 791,98 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.630.2022 
z dnia 07-10-2022 z przeznaczeniem 
na zwrot części podatku akcyzowego 
zawartego w cenie oleju napędowe-
go wykorzystywanego do produkcji 
rolnej, 
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- zwiększenie o kwotę 712 zł na pod-
stawie decyzji Wojewody Święto-
krzyskiego FN.1.3111.708.2022 z 
dnia 12-10-2022 z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zakupu podręcz-
ników, materiałów edukacyjnych i 
materiałów ćwiczeniowych, 

- zwiększenie o kwotę 485 zł na pod-
stawie decyzji Wojewody Święto-
krzyskiego FN.1.3111.715.2022 z 
dnia 13-10-2022 z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zadań związa-
nych z przyznawanie Karty Dużej 
Rodziny, 

- zwiększenie o kwotę 2 280 214 zł na 
podstawie pisma Ministra Finansów 
ST3.4753.9.2022 z dnia 30-09-2022 
– dodatkowe dochody na rok 2022 
z tytułu udziału we wpływach z po-
datku dochodowego od osób fizycz-
nych, 

- zwiększenie o kwotę 4 020 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.736.2022 z 
dnia 19-10-2022 z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zadań bieżących 
z zakresu administracji rządowej, 

- zwiększenie o kwotę 21 685,32 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.760.2022 z 
dnia 25-10-2022 z przeznaczeniem na 
finansowanie ośrodków wsparcia dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi, 

- zwiększenie o kwotę 33 000 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.792.2022 z 
dnia 28-10-2022 z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zadań realizowa-
nych w ramach wieloletniego rządo-
wego programu „Posiłek w szkole i 
w domu”, 

- zwiększenie o kwotę 712 zł na pod-
stawie decyzji Wojewody Święto-
krzyskiego FN.1.3111.708.2022 z 
dnia 12-10-2022 z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zakupu podręcz-
ników, materiałów edukacyjnych i 
materiałów ćwiczeniowych, 

- zwiększenie o kwotę 4 895 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.762.2022 z 
dnia 08-11-2022 z przeznaczeniem 
na wyposażenie szkół w podręczniki, 
materiały edukacyjne lub materiały 
ćwiczeniowe, 

- zwiększenie o kwotę 238 zł na pod-
stawie decyzji Wojewody Święto-

krzyskiego FN.1.3111.820.2022 z 
dnia 07-11-2022 z przeznaczeniem 
na realizację zadań związanych z 
przyznawanie Karty Dużej Rodziny,

 - zwiększenie o kwotę 210 zł na pod-
stawie decyzji Wojewody Święto-
krzyskiego FN.1.3111.833.2022 z 
dnia 10-11-2022 z przeznaczeniem 
na pokrycie kosztów wydawanych 
przez gminy decyzji administracyj-
nych w sprawach świadczeniobior-
ców innych niż ubezpieczeni, 

- zwiększenie o kwotę 4 000 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.843.2022 z 
dnia 10-11-2022 z przeznaczeniem 
na realizację zadań wynikających 
z ustawy – Prawo o aktach stanu 
cywilnego, ustawy o ewidencji lud-
ności oraz ustawy o dowodach oso-
bistych,

 - zwiększenie o kwotę 15 300 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.881.2022 z 
dnia 15-11-2022 z przeznaczeniem 
na sfinansowanie wypłat dodatków 
osłonowych, 

- zwiększenie o kwotę 39 480 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.874.2022 z 
dnia 15-11-2022 z przeznaczeniem 
na bieżącą działalność ośrodków 
wsparcia dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi, 

- zwiększenie o kwotę 2 000 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.908.2022 z 
dnia 21-11-2022 z przeznaczeniem 
na dofinansowanie wypłat zasiłków 
okresowych,
Zwiększenie wydatków ogółem na 

2022 rok o kwotę 3 727 739,85 zł, z 
tego wydatki majątkowe zmniejsza-
ją się o kwotę 244 540 zł, a wydatki 
bieżące zwiększają się o kwotę 3 972 
279,85 zł. 

W wykazie przedsięwzięć – Wydat-
ki na programy, projekty lub zadania 
związane z programami realizowanymi 
z udziałem środków, o których mowa 
w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 
27 sierpnia 2009 roku o finansach pu-
blicznych:
 a) wydatki majątkowe
 - w przedsięwzięciu „Termomoder-

nizacja budynków użyteczności pu-
blicznej – ZPO Ruszcza” – zmniejsza 

się łączne nakłady o kwotę 6 291 101 
zł, całość w roku 2023, 

- w przedsięwzięciu „Adaptacja po-
mieszczeń w budynku Centrum Kul-
tury i Sztuki w Połańcu pod dzia-
łalność kulturalną” - zmniejsza się 
łączne nakłady o kwotę 933 443 zł, 
całość w roku 2023; 
wydatki na programy, projekty 

lub zadania pozostałe:
- w przedsięwzięciu „Opracowanie 

dokumentacji budowlano – wyko-
nawczej dróg gminnych na terenie 
Miasta i Gminy Połaniec – budowa 
drogi gminnej KDD6 dł. Około 175 
mb” zmniejsza się łączne nakłady o 
kwotę 80 000 zł, całość w roku 2023, 

- w przedsięwzięciu „Opracowanie 
dokumentacji budowlano – wyko-
nawczej dla drogi gminnej na te-
renie Miasta i Gminy Połaniec (ul. 
Strumykowa) zmniejsza się łączne 
nakłady o kwotę 80 000 zł, całość w 
roku 2023, 

- w przedsięwzięciu „Budowa dróg 
gminnych na Osiedlu Krakowskim 
w Połańcu zwiększa się łączne na-
kłady o kwotę 422 607 zł, całość w 
roku 2022, 

- w przedsięwzięciu „Budowa dróg 
gminnych na osiedlu w rejonie ul. 
Zrębińskiej zwiększa się łączne na-
kłady o kwotę 655 492 zł, w tym limit 
w roku 2022 zmniejsza się o kwotę 1 
842 189 zł, limit w roku 2023 zwięk-
sza się o kwotę 2 690 915 zł, 

- w przedsięwzięciu „Budowa dróg 
gminnych na Osiedlu Lipowym w 
Połańcu” zmniejsza się łączne na-
kłady o kwotę 760 000 zł, w tym 
limit w roku 2022 zmniejsza się o 
kwotę 20 000 zł, limit w roku 2023 
zmniejsza się o kwotę 370 000 zł, 
limit w roku 2024 zmniejsza się o 
kwotę 370 000 zł,

- w przedsięwzięciu „Budowa dróg 
gminnych na Osiedlu Krakowskim 
(etap II) w Połańcu” zmniejsza się 
łączne nakłady o kwotę 760 000 zł, 
w tym limit w roku 2022 zmniejsza 
się o kwotę 20 000 zł, limit w roku 
2023 zmniejsza się o kwotę 370 000 
zł, limit w roku 2024 zmniejsza się o 
kwotę 370 000 zł, 

- w przedsięwzięciu „Budowa przed-
szkola z oddziałem żłobkowym przy 
osiedlu Północ w Połańcu” – etap I 
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zmniejsza się łączne nakłady o kwotę 
5 942 352 zł, całość w roku 2023, 

- w  przedsięwzięciu „Budowa infra-
struktury kanalizacyjnej w Połańcu” 
zmniejsza się łączne nakłady o kwotę 
5 323 157 zł, całość w roku 2023, 

- w przedsięwzięciu „Opracowanie pro-
jektów odcinków oświetlenia ulicz-
nego: Zdzieci Stare, Połaniec: ul. 
Staszowska, Partyzantów, Podskale, 
Rybitwy – Połaniec, Ruszcza Przemy-
słowa zmniejsza się łączne nakłady 
o kwotę 80 000 zł, całość w roku 2023, 

- w przedsięwzięciu „Przebudowa dróg 
gminnych nr 366032T w m. Okrągła 
i  nr 366083T w  m. Wymysłów na 
terenie Gminy Połaniec” zmniejsza 
się łączne nakłady o kwotę 388 500 
zł, całość w roku 2023, 

- w przedsięwzięciu „Przebudowa dróg 
gminnych nr 366117T i nr 366123T 
w m. Zrębin na terenie Gminy Poła-
niec” zmniejsza się łączne nakłady 
o  kwotę 485 500 zł, całość w  roku 
2023, 
Powyższe zmiany nie powodują 

zmiany kwoty długi ani deficytu.

uchwała lxVIII/431/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie zmian 
w budżecie Miasta i Gminy połaniec 
na 2022 rok

po stronie dochodów przyjmuje-
my następujące zwiększenia: 
- rozdział Uzupełnienie subwencji 

ogólnej dla jednostek samorządu 
terytorialnego kwota 132 339 zł, 

- rozdział Rehabilitacja zawodowa 
i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 40 zł, 

- rozdział Ochrona powietrza atmosfe-
rycznego i klimatu kwota 35 000 zł. 

-rozdział Drogi publiczne gminne 
kwota 475 204 zł, 

- rozdział Wpływy i wydatki związane 
z  gromadzeniem środków z  opłat 
i  kar za korzystanie ze środowiska 
kwota 601 411 zł. 
Po dokonanych zmianach dochody 

zmniejszyły się o kwotę 909 236 zł. 
po stronie wydatków przyjmujemy 

następujące zwiększenia: 
- rozdział Plany zagospodarowania 

przestrzennego kwota 23 000 zł, 
- rozdział Urzędy gmin kwota 252 068 

zł, - rozdział Ochotnicze straże po-
żarne kwota 710 zł, 

- rozdział Dowożenie uczniów do 
szkół kwota 60 000 zł, 

- rozdział Rehabilitacja zawodowa 
i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 40 zł, 

- rozdział Wspieranie rodziny kwota 
4 300 zł, 

- rozdział Rodziny zastępcze kwota 2 
900 zł, 

- rozdział Ochrona powietrza atmos-
ferycznego kwota 35 000 zł, 

- rozdział Pozostała działalność (Kul-
tura fizyczna) kwota 290 000 zł. 

Po stronie wydatków przyjmujemy na-
stępujące zmniejszenia: 

- rozdział Drogi publiczne wojewódz-
kie kwota 50 472 zł, 

- rozdział Drogi publiczne gminne 
kwota 1 459 582 zł, 

- rozdział Wspólna obsługa jednostek 
samorządu terytorialnego kwota 60 
000 zł, 

- rozdział Zasiłki stałe kwota 2 900 zł, 
- rozdział Wczesne wspomaganie roz-

woju dziecka kwota 4 300 zł. 
Po dokonanych zmianach wydatki 

zmniejszyły się o kwotę 909 236 zł.
Do projektu niniejszej uchwały 

zgłoszone zostały autopoprawki:
1. DOCHODY 
- dział 758, rozdział 75814 § 2100 

zwiększa się o  kwotę 40 128 zł, 
z przeznaczeniem na zadania oświa-
towe związane z pomocą dla Ukrainy 

- dział 853, rozdział 85395, § 2180 
zwiększa się o  kwotę 741 792 zł 
z  przeznaczeniem na wypłatę do-
datków węglowych. 
Ogółem dochody zwiększą się 

o kwotę 781 920 zł. 
2. WYDATKI 
- dział 801 rozdział 80101, wynagro-

dzenia i  składki od nich naliczane 
zwiększa się o kwotę 30 000 zł oraz 
wydatki bieżące związane z realiza-
cja ich statutowych zadań zwiększa 
się o kwotę 6 374 zł, 

- dział 801, rozdział 80104, wydatki 
bieżące związane z realizacja ich sta-
tutowych zadań zwiększa się o kwotę 
3 754 zł, 

- dział 853, rozdział 85395, świadcze-
nia na rzecz osób fizycznych zwięk-
sza się o kwotę 728 000 zł, wynagro-
dzenia i  składki od nich naliczane 
zwiększa się o kwotę 13 592 zł, oraz 
wydatki bieżące związane z realiza-

cja ich statutowych zadań zwiększa 
się o kwotę 200 zł, z przeznaczeniem 
na wypłatę dodatków węglowych. 

- dział 754, rozdział 75405, wydatki 
bieżące związane z realizacja ich sta-
tutowych zadań zmniejsza się o kwo-
tę 10 000 zł, a  inwestycje i  zakupy 
inwestycyjne zwiększa się o  kwotę 
10 000 zł, z przeznaczeniem na za-
kup urządzenia do pomiaru stężenia 
alkoholi dla Komendy Policji Powia-
towej w Staszowie. 
Ogółem wydatki zwiększą się 

o kwotę 781 920 zł. 

uchwała lxVIII/432/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie zmia-
ny uchwały nr lxV/428/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu z  dnia 25 paź-
dziernika 2022 roku w sprawie udzie-
lenia pomocy finansowej dla woje-
wództwa świętokrzyskiego 

Powyższy projekt uchwały powstał 
w związku ze zmianą nazwy zadania oraz 
zmianą kwoty wynikającą z umowy pod-
pisanej z  wykonawca zadania. Gmina 
udzieli Województwu Świętokrzyskiemu 
pomocy finansowej w formie dotacji ce-
lowej w kwocie 199 528 zł, na realizację 
zadania „Przebudowa drogi wojewódz-
kiej nr 764 polegająca na budowie części 
drogi przeznaczonej dla ruchu pieszego 
(chodnika) w m. Połaniec na odcinku od 
km 74+325 do km 74+742 strona prawa, 
dł. Odcinka 417 mb”.

Uchwała LxVIII/433/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie okre-
ślenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości 

Uchwała w  sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieru-
chomości podjęta jest na podstawie 
art. 5 ust.1 ustawy z dnia 12 stycznia 
1991r. o  podatkach i  opłatach lokal-
nych (t.j. Dz. U. z 2022 r., poz. 1452 ze 
zm.). Określone stawki w uchwale nie 
mogą przekraczać górnych granic sta-
wek kwotowych określonej corocznie 
przez Ministra Finansów w Obwiesz-
czeniu Ministra Finansów z  dnia 28 
lipca 2022 r. w sprawie górnych granic 
stawek kwotowych podatków i  opłat 
lokalnych na rok 2023r.( M. P. z 2022r., 
poz.731). Przy określeniu wysokości 
stawek zgodnie z ww. ustawą o podat-
kach i opłatach lokalnych Rada Miej-
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ska może zróżnicować ich wysokość 
dla poszczególnych rodzajów przed-
miotów opodatkowania. Proponowane 
w  uchwale stawki podatku od nieru-
chomości nie przekraczają górnych 
granic stawek kwotowych podatku od 
nieruchomości w wyżej wymienionym 
obwieszczeniu Ministra Finansów. 
Podatki i opłaty lokalne stanowią do-
chody własne Gminy. Podstawowym 
źródłem tych dochodów jest podatek 
od nieruchomości.

Uchwała LxVIII/434/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie obni-
żenia ceny skupu żyta do celów wymia-
ru podatku rolnegona obszarze gminy 
połaniec

Rada Miejska w Połańcu, stosownie 
do przepisów ustawy o podatku rolnym 
kreuje politykę podatkową w  zakresie 
swoich kompetencji. 

Na podstawie art. 6 ust.3 ustawy z dnia 
15 listopada 1984 r o podatku rolnym ( j. 
t. Dz. U. z 2020r., poz. 333 ze zm.) Rada 
Gminy jest uprawniona do obniżenia 
ceny skupu żyta przyjmowanej jako pod-
stawa do obliczania podatku rolnego na 
obszarze gminy. Średnią cenę skupu żyta 
ustala się na podstawie Komunikatu Pre-
zesa Głównego Urzędu Statystycznego. 

Z  Komunikatu Prezesa Głównego 
Urzędu Statystycznego z  dnia 19 paź-
dziernika 2022 r.(M. P. 2022, poz. 995) 
w  sprawie średniej ceny skupu żyta za 
okres 11 kwartałów będącej podstawą 
do ustalenia podatku rolnego na rok po-
datkowy 2023 wynika, że średnia cena 
skupu żyta za okres 11 kwartałów po-
przedzających kwartał poprzedzający rok 
podatkowy 2023 wynosi 74,05 zł za 1dt. 

Z  uwagi na niską klasę bonitacji 
gruntów na terenie naszej Gminy i wi-
dząc trudną sytuację w  rolnictwie, ze 
względu na niekorzystne warunki at-
mosferyczne i  niskie ceny produktów 
i płodów rolnych oraz w trosce o rol-
ników obniża się cenę skupu żyta do 
celów wymiaru podatku rolnego na ob-
szarze Gminy Połaniec ogłoszoną w Ko-
munikacie Prezesa Głównego Urzędu 
Statystycznego z kwoty 74,05 zł za 1 dt 
do kwoty 35,00 zł za 1 dt.

podatek rolny na rok podatkowy wy-
nosił będzie: 
1. Od 1 ha przeliczeniowego gruntów 

stanowiących gospodarstwo rolne – 

równowartość 2,5 q żyta x 35,00 zł 
= 87,50 zł 

2. Od 1 ha gruntów nie stanowiących 
gospodarstwa rolnego – równowar-
tość 5 q żyta x 35,00 zł = 175,00 zł 
Należy zaznaczyć, że projekt niniejszej 

uchwały został pozytywnie zaopiniowa-
ny przez Świętokrzyską Izbę Rolniczą 
w Kielcach.

Uchwała LxVIII/435/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie po-
wołania młodzieżowej rady miejskiej 
w połańcu

Zgodnie z  ustawą o  samorzą-
dzie gminnym do zadań gminy na-
leży podejmowanie działań na rzecz 
wspierania i  upowszechniania idei 
samorządowej wśród mieszkańców 
gminy, a zwłaszcza wśród młodzieży. 
W  ramach tych działań gmina jest 
zobowiązana do utworzenia Mło-
dzieżowej Rady Miejskiej. Uchwałą 
Nr XXXIV/226/2016 Rady Miejskiej 
w  Połańcu z  dnia 15 grudnia 2016 
roku w sprawie powołania Młodzieżo-
wej Rady Miejskiej w Połańcu została 
powołana Młodzieżowa Rada Miejska 
w  Połańcu na kadencję 2017 – 2019. 
W wyniku nowelizacji ustawy o samo-
rządzie gminnym, aby przystąpić do 
ponownego powołania Młodzieżowej 
Rady Miejskiej zachodzi konieczność 
zmiany szeregu zapisów w  statucie 
w/w uchwały. W związku z  tym wła-
ściwym jest uchylenie w/w  uchwały 
i  podjęcie nowej. Zgodnie zobowią-
zującymi przepisami projekt statutu 
zawiera m. in. zasady działania, wy-
bierania członków młodzieżowej rady, 

zasady wyboru i  zakres obowiązków 
opiekuna rady, oraz zwrot kosztów 
przejazdu oddelegowanego radnego 
na zorganizowane wydarzenie. 

Powołanie Młodzieżowej Rady 
Miejskiej w Połańcu ma na celu kształ-
towanie poczucia odpowiedzialności 
obywatelskiej poprzez włączenie do 
działań samorządowych, reprezento-
wanie potrzeb i  postaw środowiska 
młodzieży w sprawach dla nich istot-
nych. 

Uchwała LxVIII/436/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie stra-
tegii rozwoju gminy połaniec na lata 
2021-2030

Strategia Rozwoju Gminy Połaniec 
powstała jako odpowiedź na zmienia-
jące się procesy społeczno-gospodar-
cze, przestrzenne i  środowiskowe na 
poziomie lokalnym, ponadlokalnym 
oraz krajowym. Jest najważniejszym 
dokumentem w  ramach planowania 
rozwoju lokalnego i elementem dopeł-
niającym założenia poprzedniej strate-
gii, obowiązującej do 2020 roku. 

Opracowanie nowego dokumentu 
jest konieczne ze względu na postępu-
jące zmiany o  charakterze społeczno-
-gospodarczym. Definiuje on główne 
problemy oraz posiadany potencjał roz-
wojowy. Jednym z  kluczowych zadań 
dokumentu jest eliminowanie barier na 
rzecz wykorzystywania lokalnych au-
tów. Wskazuje również cele strategicz-
ne i kierunki działań, które pozwolą na 
realizację wyznaczonej wizji rozwoju. 

Dokument opracowany został 
w  modelu partycypacyjnym, dzię-



Merkuriusz Połaniecki 19

obrady sesyjne

ki czemu stanowi element szerokiej 
współpracy między władzami samo-
rządowymi i  lokalną społecznością, 
przedstawia zatem wspólne wyobra-
żenie Gminy w  przyszłości. Strate-
gia Rozwoju Gminy Połaniec na lata 
2021-2030 wykazuje zgodność z  za-
łożeniami nadrzędnych dokumentów 
na poziomie europejskim, krajowym 
i  regionalnym. Stanowi podstawę do 
pozyskiwania środków zewnętrznych 
przeznaczonych na realizację najważ-
niejszych inwestycji, projektów kluczo-
wych i działań rozwojowych.

Dokument stworzony został 
w oparciu o akty prawne mające wpływ 
na jej przebieg, w tym ustawę z dnia 8 
marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 559), ustawę 
z  dnia 6 grudnia 2006 r. o  zasadach 
prowadzenia polityki rozwoju (t.j. Dz. 
U. z  2021 r. poz. 1057) oraz ustawę 
z dnia 3 października 2008 r. o udo-
stępnianiu informacji o  środowisku 
i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. 
U. z 2022 r. poz. 1029).

Uchwała lxviii/437/2022 Rady Miej-
skiej w połańcu w sprawie uchwalenia 
rocznego programu współpracy Miasta 
i Gminy połaniec z organizacjami po-
zarządowymi na rok 2023

Zgodnie z art. 5a ust. 1 ustawy o dzia-
łalności pożytku publicznego i  wolon-
tariacie (Dz. U. z 2022 r. poz. 1327) za-
chodzi konieczność podjęcia uchwały 
w  sprawie uchwalenia Rocznego Pro-
gramu Współpracy Miasta i  Gminy 

z  organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 
3 cytowanej ustawy. 

Ustawa o  działalności pożytku pu-
blicznego i  wolontariacie nadaje trze-
ciemu sektorowi systemowe miejsce 
w  polskim prawodawstwie wśród in-
nych instytucji społeczeństwa obywatel-
skiego, co w konsekwencji ma ogromne 
znaczenie dla funkcjonowania demo-
kracji w  społeczeństwie. W  tym też 
celu ustawa nakłada obowiązek gminy 
określenia w programie sposobu i form 
współpracy z  trzecim sektorem na 
każdy rok. Na podstawie Uchwały Nr 
LVII/346/10 Rady Miejskiej w Połańcu 
z 14 września 2010 r. w sprawie określe-
nia szczegółowego konsultowania z or-
ganizacjami pozarządowymi i  innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego, projektów aktów 
prawa miejscowego w dziedzinach do-
tyczących działalności statutowej tych 
organizacji w październiku 2022 roku 
przeprowadzono konsultacje projektu 
programu z organizacjami pozarządo-
wymi w formie ankiety. W następstwie 
czego opracowano Program, który 
jest strategią Miasta i Gminy Połaniec 
w zakresie współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami, 
których ustawodawca dopuszcza do ta-
kiej współpracy, jednocześnie zawiera-
jącym priorytetowe zadania, które będą 
zlecone do realizacji w roku 2023. 

Uchwała LxVIII/438/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie przy-
jęcia do realizacji programu zdro-
wotnego pn. program szczepień pro-

filaktycznych osób po 50 roku życia 
oraz osób szczególnie zagrożonych 
przeciwko grypie na 2023 rok

Zgodnie z  art. 7 ust.1 pkt 5 usta-
wy z dnia 8 marca 1990 roku o samo-
rządzie gminnym do zadań własnych 
gminy należy zaspakajanie zbiorowych 
potrzeb ludności w  zakresie ochrony 
zdrowia. W myśl art. 7 ust. 1i art. 48 
ust. 1 i  2 ustawy z  dnia 27 sierpnia 
2004 roku o  świadczeniach opieki 
zdrowotnej finansowanej ze środków 
publicznych gmina w ramach zapew-
nienia równego dostępu do świadczeń 
opieki zdrowotnej opracowuje, reali-
zuje oraz ocenia efekty programów 
zdrowotnych wynikających z  rozpo-
znanych potrzeb zdrowotnych i stanu 
zdrowia mieszkańców. Gmina Połaniec 
od wielu lat realizuje zadania w zakre-
sie ochrony zdrowia. Wychodząc na-
przeciw oczekiwaniom mieszkańców 
chcielibyśmy po raz kolejny powtórzyć 
program szczepień przeciwko grypie 
skierowany do osób po 50 roku życia 
oraz do osób szczególnie zagrożonych. 

W myśl art. 48a ust. 5 pkt 1 lit. a) 
ustawy o  świadczeniach opieki zdro-
wotnej finansowanych ze środków 
publicznych niniejszy program jest 
kontynuacją w  niezmienionej formie 
programu polityki zdrowotnej reali-
zowanego w poprzednim okresie, dla 
którego Prezes Agencji wydał pozy-
tywną opinię i  nie podlega ponow-
nemu opiniowaniu Agencji Oceny 
Technologii Medycznych i Taryfikacji 
w Warszawie. Na realizację programu 
w budżecie na 2023 rok przeznaczono 
kwotę 34 000 zł.

Uchwała LxVIII/439/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie przy-
jęcia do realizacji programu zdro-
wotnego pn. „poprawa jakości życia 
u  osób cierpiących na przewlekłe 
choroby układu ruchu dla miesz-
kańców Miasta i  Gminy połaniec” 
na 2023 rok

Zgodnie z  art. 7 ust.1 pkt 5 usta-
wy z dnia 8 marca 1990 roku o samo-
rządzie gminnym do zadań własnych 
gminy należy zaspakajanie zbiorowych 
potrzeb ludności w  zakresie ochrony 
zdrowia. W myśl art. 7 ust.1 i art. 48 
ust. 1 i  2 ustawy z  dnia 27 sierpnia 
2004 roku o  świadczeniach opieki 
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zdrowotnej finansowanej ze środków 
publicznych gmina w ramach zapew-
nienia równego dostępu do świadczeń 
opieki zdrowotnej opracowuje, reali-
zuje oraz ocenia efekty programów 
zdrowotnych wynikających z  rozpo-
znanych potrzeb zdrowotnych i stanu 
zdrowia mieszkańców. Gmina Połaniec 
od wielu lat realizuje zadania w zakre-
sie ochrony zdrowia. Wychodząc na-
przeciw oczekiwaniom mieszkańców 
chcielibyśmy po raz kolejny realizować 
program umożliwiający skrócenie cza-
su oczekiwania dla osób cierpiących na 
przewlekłe choroby układu ruchowego 
na niezbędne zabiegi rehabilitacyjne. 

W myśl art. 48a ust. 5 pkt 1 lit. a) 
ustawy o  świadczeniach opieki zdro-
wotnej finansowanych ze środków 
publicznych niniejszy program jest 
kontynuacją w  niezmienionej formie 
programu polityki zdrowotnej reali-
zowanego w poprzednim okresie, dla 
którego Prezes Agencji wydał pozy-
tywną opinię i  nie podlega ponow-
nemu opiniowaniu Agencję Oceny 

Technologii Medycznych i Taryfikacji 
w Warszawie. W budżecie na 2023 rok 
przeznaczono na realizację wskazane-
go programu kwotę 75 000 zł.

Uchwała LxVIII/440/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie powo-
łania rady seniorów Miasta i  Gminy 
połaniec 

Zgodnie z  ustawą o  samorządzie 
gminnym gmina sprzyja solidarności 
międzypokoleniowej oraz tworzy wa-
runki do pobudzania aktywności oby-
watelskiej osób starszych w  społecz-
ności lokalnej. W ramach tych działań 
gmina jest zobowiązana do utworzenia 
Rady Seniorów Miasta i  Gminy Po-
łaniec. Uchwałą Nr XXXIV/227/2016 
Rady Miejskiej w  Połańcu z  dnia 15 
grudnia 2016 roku w  sprawie powo-
łania Rady Seniorów Miasta i Gminy 
Połaniec została powołana Rada Se-
niorów Miasta i Gminy Połaniec na ka-
dencję 2017 – 2019. W wyniku noweli-
zacji ustawy o samorządzie gminnym, 
aby przystąpić do ponownego powo-

łania Rady Seniorów Miasta i  Gmi-
ny Połaniec zachodzi konieczność 
zmiany szeregu zapisów w  statucie 
w/w uchwały. Ponad to, proponowany 
projekt statutu został skonsultowany 
ze środowiskiem senioralnym Miasta 
i Gminy Połaniec, co pozwoliło poznać 
oczekiwania seniorów i dostosować za-
pisy statutu do ich potrzeb. 

W  związku z  powyższym właści-
wym jest uchylenie w/w  uchwały 
i podjęcie nowej. Zgodnie z obowią-
zującymi przepisami prawa, projekt 
statutu zawiera m. in. cele i  zasady 
działania rady seniorów, tryb wyboru 
i  powoływania członków rady oraz 
ich prawa i  obowiązki. Powołanie 
Rady Seniorów Miasta i Gminy Poła-
niec ma na celu kształtowanie poczu-
cia odpowiedzialności obywatelskiej 
poprzez integrowanie i włączenie do 
działań samorządowych, a przede 
wszystkim reprezentowanie potrzeb 
i postaw środowiska seniorów Mia-
sta i Gminy Połaniec w sprawach dla 
nich istotnych.

9 grudnia 2022 r. odbyła się Se-
sja Rady Miejskiej w  połańcu, któ-
rą otworzył przewodniczący Rady 
Miejskiej w  połańcu pan Stanisław 
Lolo. podczas tej sesji Radni przyjęli 
następujące uchwały:

Uchwała LxIx/441/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie nada-
nia statutu Samorządowemu cen-
trum Usług wspólnych w połańcu

Zgodnie z  art. 10 a  pkt. 1 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (t.j. Dz.U. z 2022r. poz. 559 
z  późn. zm.) gmina może zapewnić 
wspólną obsługę, w  szczególności 
administracyjną, finansową i  organi-
zacyjną jednostkom organizacyjnym 
gminy zaliczanym do sektora finansów 
publicznych. 

W myśl postanowień art. 10 b ust. 
2 ww. ustawy, Rada Gminy w drodze 
uchwały określa jednostki obsługują-
ce, jednostki obsługiwane oraz zakres 
obowiązków powierzonych jednost-
kom obsługującym w ramach wspól-
nej obsługi. 

Zgodnie z art. 53 ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009 r. o  finansach publicz-
nych (t.j.: Dz.U. z  2022r. poz. 1634 
z  późn. zm.) kierownik jednostki 
budżetowej, któremu dyrektorzy/
kierownicy jednostek obsługiwanych 
powierzą obowiązki w zakresie gospo-
darki finansowej, jest odpowiedzialny 
za gospodarkę finansową tej jednostki 
w zakresie powierzonych obowiązków. 

Zakres wspólnej obsługi nie obej-
muje kompetencji kierowników jedno-

stek zaliczanych do sektora finansów 
publicznych do dysponowania środ-
kami publicznymi oraz zaciągania zo-
bowiązań, a  także sporządzania i  za-
twierdzania planu finansowego oraz 
przeniesień wydatków w tym planie.

Uchwała LxIx/442/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie nada-
nia statutu dla jednostki budżetowej 
pod nazwą Środowiskowy Dom Sa-
mopomocy w połańcu
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Uchwała w  związku ze zmianami 
struktury organizacyjnej jednostki od 
dnia 1 stycznia 2022 r. tj. powierzenie 
obsługi administracyjnej, finansowej 
i organizacyjnej z  zakresu rachunko-
wości i  sprawozdawczości oraz płac 
do realizacji przez Samorządowe Cen-
trum Usług Wspólnych w Połańcu.

Uchwała LxIx/443/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie usta-
lenia stawki za 1km przebiegu pojaz-
du, uwzględnianej przy obliczeniu 
zwrotu rodzicom kosztów przewozu 
dzieci, młodzieży, uczniów oraz ro-
dziców

Na podstawie art. 1 ustawy z dnia 
15 września 2022r. o zmianie ustawy 
– Prawo oświatowe oraz ustawy o fi-
nansowaniu zadań oświatowych (Dz. 
U. poz. 2089), który wszedł w życie 
27 października 2022r. reguluje za-

sady zwrotu rodzicom kosztów prze-
wozu dzieci, młodzieży i  uczniów 
z  niepełnosprawnościami do szkół, 
przedszkoli, ośrodków. Określa też 
wzór na obliczenie zwrotu kosztów 
jednorazowego przewozu. Średnia 
cena jednostki paliwa w danej gminie 
właściwego dla danego pojazdu nie 
jest już jedną ze składowych wzoru. 
Składową wzoru stanowi stawka za 1 
kilometr przebiegu pojazdu. Ustawa 
zobowiązuje radę gminy do określe-
nia w drodze uchwały stawki za 1 ki-
lometr przebiegu pojazdu, przy czym 
stawka ta nie może być niższa niż 
określona w  przepisach wydanych 
na podstawie art. 34a ust. 2 ustawy 
z dnia 6 września 2001 r. o transpor-
cie drogowym (Dz. U. z 2022 r. poz. 
180 i 209).

Uchwała LxIx/444/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie zmian 

w budżecie Miasta i Gminy połaniec 
na 2022 rok

Po stronie dochodów przyjmujemy 
następujące zwiększenia: 
- rozdział Pozostała działalność (Po-

zostałe zadania w  zakresie polityki 
społecznej) kwota 201 960 zł, 
Po dokonanych zmianach dochody 

zwiększyły się o kwotę 201 960 zł. 
Po stronie wydatków przyjmujemy 

następujące zwiększenia: 
- rozdział Pozostała działalność (Po-

zostałe zadania w  zakresie polityki 
społecznej) kwota 201 960 zł.
Z każdej sesji Rady Miejskiej w Po-

łańcu sporządzany jest protokół, sta-
nowiący urzędowy zapis przebiegu 
wszystkich punktów obrad i  podej-
mowanych rozstrzygnięć, z  którymi 
można zapoznać się w Biuletynie In-
formacji Publicznej Połańca, jak rów-
nież w Biurze Rady Miejskiej.

19 grudnia 2022r. odbyła się Se-
sja Rady Miejskiej w  połańcu, któ-
rą otworzył przewodniczący Rady 
Miejskiej w  połańcu pan Stanisław 
Lolo. podczas tej sesji Radni przyjęli 
następujące uchwały:

Uchwała Lxx/445/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie 
zmian wieloletniej prognozy finan-
sowej Miasta i  Gminy połaniec na 
lata 2022-2025

Niniejszą uchwałą dokonuje się 
zmian w  Wieloletniej Prognozie Fi-
nansowej na lata 2022-2025, polega-
jących na: 

Zmniejszeniu dochodów ogółem 
na 2022 rok o  kwotę 4 537 308 zł, 
z tego dochody bieżące zmniejszamy 
o kwotę 1 430 562 zł, dochody mająt-
kowe zmniejszamy o kwotę 3 106 746 
zł. Z tego: 
- zwiększenie o  kwotę 19 200 zł na 

podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.1.3111.914.2022 
z dnia 21-11-2022 z przeznaczeniem 
na realizację działalność Ośrodka 
Pomocy Społecznej. 
Zmniejszenie wydatków ogółem na 

2022 rok o kwotę 4 537 308 zł, z tego 
wydatki majątkowe zmniejszają się 

o kwotę 3 350 650 zł, a wydatki bieżące 
zmniejszają się o kwotę 1 186 658 zł. 

W wykazie przedsięwzięć – Wydat-
ki na programy, projekty lub zadania 
pozostałe: 
a) wydatki majątkowe 
- w  przedsięwzięciu „Budowa dróg 

gminnych na Osiedlu Krakowskim 
w Połańcu” zwiększa się łączne na-
kłady o kwotę 439 366 zł, z tego limit 
w roku 2022 zmniejsza się o kwotę 1 
168 455 zł, limit w roku 2023 zwięk-
sza się o kwotę 1 792 061 zł; 

- w  przedsięwzięciu „Bodowa dróg 
gminnych na osiedlu w  rejonie ul. 
Zrębińskiej zwiększa się łączne na-
kłady o  kwotę 304 212 zł, całość 
w roku 2022; 

- w  przedsięwzięciu „Budowa hali 
o  konstrukcji lekkiej z  boiskiem 
wielofunkcyjnym” zmniejsza się 
łączne nakłady o kwotę 3 680 000 zł, 
z tego limit w roku 2022 zmniejsza 
się o kwotę 100 000 zł, limit w roku 
2023 zmniejsza się o  kwotę 3 580 
000 zł, 

- w  przedsięwzięciu „Renowacja za-
bytkowego dworku w  msc. Rusz-
cza w  celu ochrony dziedzictwa 
kulturowego” zmniejsza się łączne 
nakłady o kwotę 100 000 zł, całość 

w roku 2022. Powyższe zmiany nie 
powodują zmiany kwoty długu ani 
deficytu.
Niniejszą uchwałą Rada Miejska 

w  Połańcu zmienia uchwałę w  spra-
wie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Połaniec na lata 2022 
– 2025 wraz z wykazem przedsięwzięć 
do WPF oraz objaśnieniami.

Uchwała Lxx/446/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie zmian 
w budżecie Miasta i Gminy połaniec 
na 2022 rok

po stronie dochodów przyjmuje-
my następujące zwiększenia: 
- rozdział Część oświatowa subwen-

cji ogólnej dla jednostek samorzą-
du terytorialnego kwota 94 373 zł, 
- rozdział Rehabilitacja zawodowa 
i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 12 369 zł, 

- rozdział Pozostała działalność (Po-
zostałe zadania w  zakresie polityki 
społecznej) kwota 239 415 zł, 
po stronie dochodów przyjmuje-

my następujące zmniejszenia: 
- rozdział Lokalny transport zbiorowy 

kwota 960 000 zł, 
- rozdział Drogi publiczne gminne 

kwota 212 061 zł, 

SeSjA RADY MIejSKIej Z DNIA 19 GRUDNIA 2022 ROKU
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- rozdział Drogi wewnętrzne kwota 63 
584 zł, 

- rozdział Gospodarka gruntami i nie-
ruchomościami kwota 1 938 190 zł, 

- rozdział Gospodarowanie mieszka-
niowym zasobem gminy kwota 60 
000 zł, 

- rozdział Wpływy z podatku rolnego, 
podatku leśnego, podatku od czyn-
ności cywilnoprawnych, podatków 
i opłat lokalnych od osób prawnych 
i innych jednostek organizacyjnych 
kwota 40 000 zł, 

- rozdział Wpływy z podatku rolnego, 
podatku leśnego, podatku od spad-
ków i darowizn, podatku od czynno-
ści cywilnoprawnych oraz podatków 
i opłat lokalnych od osób fizycznych 
kwota 680 000 zł, 

- rozdział Pozostała działalność 
(Oświata i wychowania) kwota 150 
000 zł, 

- rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka komunalna i ochrona śro-
dowiska) kwota 1 000 000 zł, 
Po dokonanych zmianach dochody 

zmniejszyły się o kwotę 4 757 678 zł. 
po stronie wydatków przyjmujemy 

następujące zwiększenia: 
- rozdział Obsługa papierów warto-

ściowych, kredytów i pożyczek oraz 
innych zobowiązań jednostek samo-
rządu terytorialnego zaliczanych do 
tytułu dłużnego – kredyty i pożyczki 
kwota 70 000 zł, 

- rozdział Szkoły podstawowe kwota 
23 688 zł, 

- rozdział Świetlice szkolne kwota 6 
000 zł, 

- rozdział Stołówki szkolne i  przed-
szkolne kwota 6 000 zł, 

- rozdział Rehabilitacja zawodowa 
i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 12 369 zł, 

- rozdział Pozostała działalność (Po-
zostałe zadania w  zakresie polityki 
społecznej) kwota 239 415 zł 

- rozdział Wspieranie rodziny kwota 
5 000 zł, 
po stronie wydatków przyjmujemy 

następujące zmniejszenia: 
- rozdział Lokalny transport zbiorowy 

kwota 1 200 000 zł, 
- rozdział Drogi publiczne gminne 

kwota 864 243 zł, 
- rozdział Drogi wewnętrzne kwota 50 

000 zł, 

- rozdział Gospodarka gruntami i nie-
ruchomościami kwota 900 000 zł, 

- rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka mieszkaniowa) kwota 10 
000 zł, 

- rozdział Pozostała działalność (Infor-
matyka) kwota 50 000 zł, 

- rozdział Starostwa powiatowe kwota 
75 000 zł, 

- rozdział Ochotnicze straże pożarne 
kwota 156 407 zł, 

- rozdział Zarządzanie kryzysowe kwo-
ta 40 000 zł, 

- rozdział Oddziały przedszkolne 
w szkołach podstawowych kwota 10 
000 zł, 

- rozdział Przedszkola kwota 183 500 
zł, 

- rozdział Pozostała działalność 
(Oświata i wychowanie) kwota 166 
000 zł, 

- rozdział Zasiłki okresowe, celowe 
i pomoc w naturze oraz składki na 
ubezpieczenia emerytalne i rentowe 
kwota 59 000 zł, 

- rozdział Dodatki mieszkaniowe kwo-
ta 5 000 zł, 

- rozdział Ośrodki pomocy społecznej 
kwota 25 000 zł, 

- rozdział Usługi opiekuńcze i specja-
listyczne usługi opiekuńcze kwota 
13 000 zł, 

- rozdział Pomoc w zakresie dożywia-
nia kwota 33 000 zł, 

- rozdział Pomoc materialna dla 
uczniów o  charakterze socjalnym 
kwota 50 000 zł, 

- rozdział System opieki nad dziećmi 
w wieku do lat 3 kwota 50 000 zł, 

- rozdział Ochrona powietrza atmosfe-
rycznego i klimatu kwota 80 000 zł, 

- rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka komunalna i ochrona śro-
dowiska) kwota 1 000 000 zł, 

- rozdział Ochrona zabytków i opieka 
nad zabytkami kwota 100 000 zł, 
Po dokonanych zmianach wydatki 

zmniejszyły się o kwotę 4 757 678 zł.
Do projektu niniejszej uchwały 

zgłoszone zostały autopoprawki:
1. DOCHODY 
- 700 – 70005 – 0770 zmniejsza się 

kwotę 2 566 035 zł, 
Ogółem dochody zmniejszą się 

o kwotę 2 566 035 zł. 
2. WYDATKI 
- 600 – 60016 - inwestycje i  zakupy 

inwestycyjne zmniejsza się o kwotę 
1 906 053 zł, (budowa dróg na os. 
Krakowskim), 

- 600 – 60016 – inwestycje i  zakupy 
inwestycyjne zmniejsza się o kwotę 
659 982 zł, (budowa dróg na osiedli 
przy ul. Zrębińskiej), 
Ogółem wydatki zmniejszą się 

o kwotę 2 566 035 zł. 
W związku z powyższymi zmiana-

mi, zmienią się poszczególne załączni-
ki do uchwały w sprawie zmian w bu-
dżecie na 2022 rok oraz do uchwały 
w sprawie zmian wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2022-2025. 

Uchwała Lxx/447/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie wie-
loletniej prognozy finansowej Miasta 
i Gminy połaniec na lata 2023-2026

Uchwała Rady Miejskiej w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Połaniec na lata 2023 - 
2026 opracowano w oparciu o przepisy 
ustawy o finansach publicznych z dnia 
27 sierpnia 2009 roku. 
1. Wieloletnia Prognoza Finansowa, 

obejmująca ustalenia dotyczące bu-
dżetów Miasta i Gminy na lata 2023 
– 2026. Art. 226 ustawy określa że 
prognoza powinna zawierać co naj-
mniej: 

a) dochody bieżące oraz wydatki bie-
żące budżetu jednostki samorządu 
terytorialnego, w  tym na obsługę 
długu, gwarancje i poręczenia; 

b) dochody majątkowe, w tym docho-
dy ze sprzedaży majątku, oraz wy-
datki majątkowe budżetu jednostki 
samorządu terytorialnego; 

c) wynik budżetu jednostki samorządu 
terytorialnego; 

d) przeznaczenie nadwyżki albo spo-
sób sfinansowania deficytu; 

e) przychody i rozchody budżetu jed-
nostki samorządu terytorialnego, 
z uwzględnieniem długu zaciągnię-
tego oraz planowanego do zaciągnię-
cia; 

f) kwotę długu jednostki samorządu 
terytorialnego ora sposób sfinanso-
wania jego spłaty; 

g) kwotę wydatków bieżących i mająt-
kowych wynikających z limitów wy-
datków na planowane i realizowane 
przedsięwzięcia, 

2. Wykaz Wieloletnich Przedsięwzięć 



Merkuriusz Połaniecki 23

obrady sesyjne

Miasta i  Gminy, obejmujący limity 
wydatków na Przedsięwzięcia oraz 
limity zobowiązań z  nimi związa-
nych. Wykaz powinien zawierać od-
rębnie dla każdego przedsięwzięcia 
informacje dotyczące: nazwy i celu, 
jednostki organizacyjnej odpowie-
dzialnej za realizację wykonywania 
przedsięwzięcia lub koordynującej 
jego wykonywanie, okresu realizacji 
i  łącznych nakładów finansowych, 
limitów wydatków w  poszczegól-
nych latach oraz limitu zobowiązań. 
Zapisy art. 226 ust. 4 ustawy o finan-
sach publicznych określają, co należy 
rozumieć pod pojęciem „przedsię-
wzięcie” są to wieloletnie programy, 
projekty lub zadania, w  tym zwią-
zane z programami finansowanymi 
z udziałem środków pochodzących 
z  budżetu UE oraz niepodlegające 
zwrotowi środki z  pomocy udzie-
lanej przez państwa członkowskie 
Europejskiego Porozumienia o Wol-
nym Handlu (EFTA), a  także inne 
środki pochodzące ze źródeł zagra-
nicznych, niepodlegające zwrotowi 
oraz związane z  umowami o  part-
nerstwie publiczno-prywatnym; 
Zgodnie z brzmieniem art. 227 usta-

wy Wieloletnia Prognoza Finansowa 
obejmuje okres roku budżetowego 
oraz co najmniej trzech kolejnych 
lat. Okres objęty WPF nie może być 
jednak krótszy niż okres, na który za-
ciągnięto oraz zamierza się zaciągać 
zobowiązania. Zatem prognoza kwoty 
długu, jako dokument uzupełniający 
WPF powinna odzwierciedlać wskaź-
niki zadłużenia na przestrzeni tylu lat, 
na ile planowane są zaciąganie i spłata 
zobowiązań. 

Projekt uchwały w sprawie WPF jest 
na mocy przepisów art. 34 ust. 1 pkt 
4 ustawy przedmiotem jawnej debaty, 
dlatego też ustawodawca nałożył obo-
wiązek załączania do WPF objaśnień 
dotyczących przyjętych wartości. Ob-
jaśnienia wyjaśniają m.in., jakie tytuły 
dochodów i wydatków są ujęte w tym 
dokumencie oraz w  jaki sposób były 
one prognozowane. 

Zgodnie z art. 229 ustawy wartości 
przyjęte w Wieloletniej Prognozie Fi-
nansowej muszą być zgodne z Uchwałą 
budżetową co najmniej w zakresie: 
- wyniku budżetu, 

- kwot przychodów i rozchodów, 
- długu jst. 

Przepis ten ma ścisłe powiązanie 
z art. 242, który mówi, iż: 

Organ stanowiący jednostki samo-
rządu terytorialnego nie może uchwa-
lić budżetu, w którym planowane wy-
datki bieżące są wyższe niż planowane 
dochody bieżące powiększone o nad-
wyżkę budżetową z  lat ubiegłych po-
mniejszoną o niewykorzystane środki 
pieniężne na rachunku bieżącym bu-
dżetu, wynikające z rozliczenia docho-
dów i wydatków nimi finansowanych 
związanych ze szczególnymi zasadami 
wykonywania budżetu określonymi 
w  odrębnych ustawach oraz o  spłaty 
udzielonych pożyczek w  latach ubie-
głych lub środków z lokat dokonanych 
w latach ubiegłych; 

Na koniec roku budżetowego wy-
konane wydatki bieżące nie mogą być 
wyższe niż wykonane dochody bieżące 
powiększone o  nadwyżkę budżetową 
z  lat ubiegłych pomniejszoną o  nie-
wykorzystane środki pieniężne na ra-
chunku bieżącym budżetu, wynikające 
z  rozliczenia dochodów i  wydatków 
nimi finansowanych związanych ze 
szczególnymi zasadami wykonywania 
budżetu określonymi w  odrębnych 
ustawach oraz o  spłaty udzielonych 
pożyczek w latach ubiegłych lub środ-
ków z lokat dokonanych w latach ubie-
głych z zastrzeżeniem iż: 
- wykonane wydatki bieżące mogą 

być wyższe niż wykonane dochody 
bieżące powiększone o  nadwyżkę 
budżetową z  lat ubiegłych jedynie 
o  kwotę związaną z  realizacją wy-
datków bieżących z udziałem środ-
ków pochodzących z  budżetu UE, 
w  przypadku gdy środki te nie zo-
stały przekazane w danym roku bu-
dżetowym; 
Projekt uchwały w  sprawie WPF 

wraz z projektem uchwały budżetowej 
podlega opiniowaniu przez Regionalną 
Izbę Obrachunkową (art. 234 ustawy) 
przed ich zatwierdzeniem przez organ 
stanowiący jednostki samorządu tery-
torialnego.

Uchwała Lxx/448/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 
połaniec na 2023 rok

I. UWARUNKOWANIA 
1. Projekt budżetu opracowano w opar-

ciu o następujące akty prawne: 
– Ustawę o samorządzie gminnym 
– Ustawę o finansach publicznych 
– Uchwałę Rady Miejskiej w sprawie 

procedury uchwalania budżetu Mia-
sta i  Gminy Połaniec oraz rodzaju 
i  szczegółowości materiałów infor-
macyjnych towarzyszących projek-
towi budżetu. 

2. Podstawą opracowania projektu 
budżetu po stronie dochodów i wy-
datków jest przewidywane wykona-
nie budżetu za rok 2022, informacja 
z  Ministerstwa Finansów, informa-
cje otrzymane od Wojewody Świę-
tokrzyskiego, kierowników refera-
tów i  pracowników samodzielnych 
stanowisk Urzędu Miasta i  Gminy 
oraz otrzymane wnioski z jednostek 
podległych, samorządów i  innych 
zainteresowanych podmiotów. 

II.  ZAŁOŻENIA PRZYJĘTE DO PLA-
NOWANIA 
Budując stronę dochodową budżetu 

przyjęto następujące zasady: 
1. Jako bazę przyjęto plan na dzień 30 

września 2022 roku. 
2. Kwoty dotacji na zadania zlecone 

przyjęto zgodnie z  otrzymanymi 
informacjami z Urzędu Wojewódz-
kiego pismo z dnia 21 października 
2022 roku znak: FN.I.3110.24.2022 
oraz Krajowego Biura Wyborczego 
pismo z dnia 24 października 2022 
roku znak: DKC.3113.3.2022 

3. Kwotę subwencji oświatowej i rów-
noważącej przyjęto zgodnie z  pro-
pozycją Ministra Finansów nr 
ST3.4750.23.2022 z  dnia 13 paź-
dziernika 2022 roku. 

4. Wpływy z tytułu udziałów w podat-
ku dochodowym od osób fizycznych 
(PIT) oraz od osób prawnych (CIT), 
przyjęto zgodnie z  pismem Mini-
stra Finansów nr ST3.4750.23.2022 
z dnia 13 października 2022 roku. 

5. Wpływy podatkowe zostały skalku-
lowane w  oparciu o  aktualny stan 
prawny oraz proponowane stawki 
podatkowe. Struktura dochodów, 
które zaplanowano w wysokości 109 
804 367 zł przedstawia się następu-
jąco: 

- podatek od nieruchomości 34 600 
000 zł 
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- subwencja oświatowa 10 350 170 zł 
- udziały w podatku dochodowym od 

osób fizycznych 9 120 400 zł 
- udziały w podatku dochodowym od 

osób prawnych 5 543 564 zł 
- dotacje i środki na cele bieżące 6 748 

706 zł 
- inne dochody bieżące 11 123 800 zł 
- dotacje i środki na inwestycje 18 304 

351 zł 
- sprzedaż majątku 14 013 376 zł 
III.  ZAŁOŻENIA PRZYJĘTE PRZY 

PLANOWANIU WYDATKÓW 
Przy planowaniu wydatków 

uwzględniono wydatki bieżące w wy-
sokości 77 286 640 zł, niezbędne do 
funkcjonowania Miasta i  Gminy, 
a więc przede wszystkim: 
1. W  dziale rolnictwo - szerzenie 

oświaty rolniczej, wpłaty na Izbę 
Rolniczą oraz koszty zorganizowa-
nia święta plonów kwota 56 000 zł. 

2. W dziale wytwarzanie i zaopatrywa-
nie w energię elektryczną, gaz i wodę 
– dopłata do cen wody kwota 400 
000 zł . 

3. W dziale transport i łączność – drogi 
powiatowe i gminne kwota 337 776 
zł. 

4. W dziale gospodarka mieszkaniowa 
– kwota 1 055 427 zł. 

5. W  dziale działalność usługowa – 
kwota 318 463 zł. 

6. W dziale informatyka – kwota 271 
300 zł. 

7. W  dziale administracja publiczna 
z wyłączeniem kwoty na działalność 
SCUW kwota 10 582 007 zł, z tego 
Urząd Miasta i Gminy kwota 9 684 
093 zł. 

8. W dziale Urzędy naczelnych orga-
nów władzy państwowej, kontroli 
i ochrony prawa – kwota 2 381 zł. 

9. W dziale bezpieczeństwo publiczne 
i  ochrona przeciwpożarowa kwota 
538 250 zł. 

10.  W  dziale obsługa długu – kwota 
466 836 zł, w tym obsługa kredy-
tów 325 560 zł oraz rozliczenie 
z  tytułu poręczeń i gwarancji 141 
276 zł. 

11.  W  dziale różne rozliczenia - re-
zerwa ogólna i  celowa kwota 370 
000 zł. 

12.  W  dziale oświata i  wychowanie, 
edukacyjna opieka wychowawcza 
oraz żłobki, wspólna obsługa jed-

nostek samorządu terytorialne-
go - kwota 33 822 174 zł, z  tego 
środki własne gminy 21 775 404 
zł (64,38%), subwencja 10 350 170 
zł, co stanowi 30,6 % wydatków, 
dochody i  wpłaty od rodziców 1 
696 600 zł (5,02 %). 

13.  W dziale ochrona zdrowia - kwota 
490 000 zł. 

14.  W dziale pomoc społeczna, rodzi-
na (z wyłączeniem kwoty na dzia-
łalność żłobka) - kwota 9 611 962 
zł, 

15. W dziale pozostałe zadania w za-
kresie polityki społecznej - kwota 
180 640 zł. 

16.  W  dziale gospodarka komunalna 
i ochrona środowiska kwota 5 887 
434 zł. 

17.  W  dziale kultura i  ochrona dzie-
dzictwa narodowego kwota 4 170 
790 zł. 

18.  W  dziale kultura fizyczna i  sport 
kwota 8 725 200 zł. 

Projekt budżetu zawiera środki na 
wydatki majątkowe w kwocie 29 152 
395 zł. 

Zadania przewidziane do realiza-
cji to m.in.: 
- Budowa dróg gminnych na osiedlu 

w rejonie ul. Zrębińskiej w Połańcu 
kwota 2 690 915 zł, 

- Budowa hali sportowej o konstrukcji 
lekkiej z boiskiem wielofunkcyjnym 
przy Szkole Podstawowej w Zrębinie 
kwota 3 580 000 zł, 

- Renowacja zbytkowego dworku 
w  msc. Ruszcza w  celu ochrony 
dziedzictwa kulturowego kwota 500 
000 zł, 

- Termomodernizacja budynków uży-
teczności publicznej ZPOR kwota 6 
291 101 zł, 

- Budowa przedszkola wraz z oddzia-
łem żłobkowym przy osiedlu Północ 
w Połańcu – etap I kwota 5 942 352 
zł , 

- Wykonanie przyłączy ks wraz z przy-
domowymi pompowniami ścieków 
kwota 300 000 zł, 

- Adaptacja pomieszczeń w budynku 
CKiSz w  Połańcu pod działalność 
kulturalną kwota 933 443 zł.
 Projekt zakłada utworzenie rezer-

wy ogólnej w kwocie 350 000 zł oraz 
rezerwy celowe w kwocie 190 000 zł, 
w tym na zarzadzanie kryzysowe 170 

000 zł oraz na inicjatywy lokalne 20 
000 zł. Zakłada się spłatę kredytów 
w wysokości 3 365 332 zł. 
IV. OGÓLNE UWAGI I WNIOSKI 

Należy zaznaczyć, że wydatki bie-
żące znajdują pokrycie w  dochodach 
bieżących. 

Suma zaciągniętych zobowiązań 
wyniesie łącznie na koniec 2023 roku 
3 593 331 zł, co stanowi 3,27 % plano-
wanych dochodów budżetu. Dochody 
w wysokości 1 800 000 zł z tytułu opłat 
pobieranych na podstawie ustawy Pra-
wo Ochrony środowiska po stronie 
wydatków zostały zaklasyfikowane 
następująco: Rozdział 90019 „Wpływy 
i  wydatki związane z  gromadzeniem 
środków z  opłat i  kar za korzystanie 
ze środowiska” kwota 200 000 zł, roz-
dział Utrzymanie zieleni kwota 618 
000 zł, rozdział „Gospodarka ścieko-
wa i ochrona wód” kwota 400 000 zł, 
rozdział „Ochrona powietrza atmos-
ferycznego i klimatu” kwota 90 000 zł, 
Dostarczanie wody kwota 492 000 zł. 
Budżet jest opracowany z należytą sta-
rannością i może służyć jako podstawa 
do podjęcia uchwały budżetowej. Za-
wiera realnie skalkulowane dochody 
oraz niezbędne minimum środków dla 
funkcjonowania jednostek gminnych.

Do projektu niniejszej uchwały 
zgłoszone zostały autopoprawki:
1. DOCHODY BIEŻĄCE 
• 750-75023-2057 zmniejsza się o kwo-

tę 33 800 zł, 
• 801-80104-0670 zwiększa się o kwotę 

94 320 zł, 
• 801-80104-2001 zwiększa się o kwotę 

53 637 zł, 
• 900-90005-2440 zwiększa się o kwotę 

33 400 zł, 
• 900-90095-0970 zwiększa się o kwotę 

1 000 000 zł, 
Dochody bieżące zwiększają się 

o kwotę 1 147 557 zł 
2. DOCHODY MAJĄTKOWE 
• 600-60016-6350 zwiększa się o kwotę 

212 061 zł,
• 750-75023-6257 zwiększa się o kwotę 

33 800 zł, 
• 801-80101-6260 zmniejsza się o kwo-

tę 2 000 000 zł, 
• 801-80104-6370 zwiększa się o kwotę 

57 648 zł, 
• 801-80104-6090 zmniejsza się o kwo-

tę 5 000 000 zł, 
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Dochody majątkowe zmniejszają się 
o kwotę 6 696 491 zł 
3. Zmiana paragrafu: 
• 900-90001-6090 zmniejsza się o kwo-

tę 5 000 000 zł, a zwiększa się § 6370 
o tą samą kwotę, 

• 921-92120-6090 zmniejsza się o kwo-
tę 480 000 zł, a zwiększa się § 6370 
o ta samą kwotę, 
OGÓŁEM DOCHODY ZMNIEJ-

SZAJĄ SIĘ O KWOTĘ 5 548 934 zł 
4. WYDATKI BIEŻĄCE 
• 600-60016- wydatki bieżące związane 

z  realizacją ich statutowych zadań 
zmniejsza się o kwotę 34 542 zł 

• 750-75023- wydatki bieżące związane 
z  realizacją ich statutowych zadań 
zmniejsza się o kwotę 22 000 zł, wy-
datki bieżące na programy finanso-
wane z UE zmniejsza się o kwotę 33 
800 zł (dostępny samorząd), 

• 750-75085- wynagrodzenia zmniej-
sza się o kwotę 57 000 zł, 

• 801-80101- wydatki bieżące związane 
z  realizacją ich statutowych zadań 
zmniejsza się o kwotę 6 500 zł oraz 
wynagrodzenia zmniejsza się o kwo-
tę 914 900 zł, 

• 801-80104-wynagrodzenia zmniejsza 
się o kwotę 413 600 zł, 

• 801-80104- wydatki bieżące związa-
ne z  realizacją ich statutowych za-
dań zwiększa się o kwotę 94 320 zł 
(zakup artykułów spożywczych dla 
przedszkola) oraz wydatki bieżące na 
programy finansowane z UE zwięk-
sza się o  kwotę 53 637 zł (projekt 
Erasmus) 

• 852-85202- wydatki bieżące związane 
z  realizacją ich statutowych zadań 
zmniejsza się o  kwotę 180 000 zł 
(OPS), 

• 855-85516- wynagrodzenia zmniej-
sza się o kwotę 95 000 zł, 

• 900-90005- wydatki bieżące związane 
z  realizacją ich statutowych zadań 
zwiększa się o kwotę 33 400 zł, (czy-
ste powietrze) 

• 900-90095-wydatki bieżące związane 
z  realizacją ich statutowych zadań 
zwiększa się o  kwotę 1 000 000 zł 
(zakup węgla dla gospodarstw do-
mowych), 

• 921-92113-świadczenia na rzecz osób 
fizycznych zwiększa się o kwotę 21 
000 zł, (stypendia artystyczne), 

• 921-92113- dotacja na zadania bie-

żące zmniejsza się o kwotę 148 000 
zł, (CKiSZ) 

• 921-92116- dotacja na zadania bie-
żące zmniejsza się o kwotę 37 000 zł 
(Biblioteka) 

• 921-92195 – dotacje na zadania bie-
żące zwiększ się o kwotę 1 000 zł na 
realizację zadania „Połanieccy Ko-
synierzy” 

• 926-92695- wydatki bieżące związane 
z  realizacją ich statutowych zadań 
zmniejsza się o  kwotę 200 000 zł, 
oraz wynagrodzenia zmniejsza się 
o 148 000 zł (OSIR), 
Wydatki bieżące zmniejszają się 

o kwotę 1 086 985 zł.
WYDATKI MAJĄTKOWE 
• 010-01043- inwestycje i  zakupy in-

westycyjne zwiększa się o kwotę 322 
000 zł, (budowa wodociągów w msc. 
Wymysłów i Ruszcza) 

• 600-60016-inwestycje i zakupy inwe-
stycyjne zwiększa się o kwotę 4 390 
335 zł, (budowa dróg gminnych na 
os. Krakowskim w Połańcu), 

• 600-60016- inwestycje i  zakupy in-
westycyjne zwiększa się o  kwotę 1 
034 268 zł, (budowa dróg na osiedlu 
w rejonie ul. Zrębińskiej) 

• 600-60016- inwestycje i  zakupy in-
westycyjne zmniejsza się o  kwotę 
300 000 zł, (budowa dróg na osiedlu 
Lipowym), 

• 600-60016- inwestycje i  zakupy in-
westycyjne zmniejsza się o  kwotę 
200 000 zł, (budowa dróg w  msc. 
Zrębin), 

• 600-60016- inwestycje i zakupy inwe-
stycyjne zmniejsza się o kwotę 300 
000 zł, (budowa dróg na os. Krakow-
skim etap II), 

• 600-60016- inwestycje i  zakupy in-
westycyjne zmniejsza się o  kwotę 
200 000 zł, (budowa dróg w  msc. 
Rybitwy), 

• 700-70005- inwestycje i zakupy inwe-
stycyjne zmniejsza się o kwotę 400 
000 zł,, (zakup gruntów) 

• 750-75023- wydatki na inwestycje 
i  zakupy inwestycyjne finansowane 
z UE zwiększa się o kwotę 33 800 zł 
(dostępny samorząd), 

• 754-75412- inwestycje i zakupy inwe-
stycyjne zmniejsza się o kwotę 20 000 
zł, (zakup quada dla OSP Ruszcza) 

• 754-75412- inwestycje i zakupy inwe-
stycyjne zmniejsza się o kwotę 200 

000 zł, (zakup samochodu dla OSP 
Połaniec) 

• 801-80101-inwestycje i  zakupy in-
westycyjne zmniejsza się o kwotę 3 
580 000 zł, (budowa hali sportowej 
przy SPZ) 

• 801-80104- inwestycje i zakupy inwe-
stycyjne zmniejsza się o kwotę 4 942 
352 zł i o tą samą kwotę zwiększa się 
wydatki na inwestycje w roku 2024 
(Budowa przedszkola) 

• 900-90095- inwestycje i zakupy inwe-
stycyjne zmniejsza się o kwotę 100 
000 zł, (budowa szaletu) 
Wydatki majątkowe zmniejszają się 

o kwotę 4 461 949 zł 
OGÓŁEM WYDATKI ZMNIEJ-

SZAJĄ SIĘ O KWOTĘ 5 548 934 zł.    
5. W  załączniku Nr 5 zmniejsza się 

przychody i rozchody z tytułu udzie-
lonych pożyczek o kwotę 50 000 zł. 
W związku z powyższymi zmiana-

mi, zmieni się treść uchwały, zmieniają 
się poszczególne załączniki do uchwały 
w sprawie uchwalenia budżetu na 2023 
rok. Zmienią się również załączniki do 
uchwały w  sprawie wieloletniej pro-
gnozy finansowej na lata 2023-2026. 
Zachodzi również potrzeba dostoso-
wania wieloletniej prognozy finanso-
wej w roku 2022 i w roku 2023.

Uchwała Lxx/449/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie udzie-
lenia pomocy finansowej dla powiatu 
staszowskiego

W związku z  tym, iż w  roku 2022 
nie zostały uruchomione w  Gminie 
Połaniec stanowiska ds. rejestracji po-
jazdów Wydziału Komunikacji Staro-
stwa Powiatowego w Staszowie, pod-
jęcie powyższej uchwały jest zasadne.

Uchwała Lxx/450/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie re-
gulaminu określającego wysokość 
dodatków i innych składników wyna-
grodzenia nauczycieli oraz szczegó-
łowych warunków ich przyznawania, 
a także innych świadczeń wynikają-
cych ze stosunku pracy nauczycieli 
w  szkołach i  przedszkolach prowa-
dzonych przez gminę połaniec

Uchwała stanowi realizację delega-
cji ustawowej zawartej w art. 30 ust. 6 
ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. Karta 
Nauczyciela (t.j. Dz. U. z  2021r. poz. 
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1762 ze zm.). Zgodnie z brzmieniem 
wskazanego uregulowania ustawowego 
organ prowadzący szkołę i przedszkole 
będący jednostką samorządu teryto-
rialnego, uwzględniając przewidywaną 
strukturę zatrudnienia, określa dla na-
uczycieli poszczególnych stopni awan-
su zawodowego, w drodze regulaminu 
wysokość stawek dodatków oraz szcze-
gółowe warunki przyznawania i  wy-
płacania nauczycielom poszczególnych 
stopni awansu zawodowego zatrudnio-
nych w szkołach i przedszkolach pro-
wadzonych przez Gminę Połaniec: 
1) dodatku za wysługę lat, 
2) dodatku motywacyjnego, 
3) dodatku funkcyjnego, 
4) dodatku za warunki pracy, 
5)  wynagrodzenia za godziny po-

nadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw. 
Na terenie Gminy Połaniec 

obowiązywała dotąd Uchwała Nr 
XXXII/195/09 Rady Miejskiej w  Po-
łańcu z  dnia 26 lutego 2009 roku 
w sprawie: Regulaminu określającego 
wysokość dodatków i innych składni-
ków wynagrodzenia nauczycieli oraz 
szczegółowych warunków ich przy-
znawania, a  także innych świadczeń 
wynikających ze stosunku pracy na-
uczycieli w  szkołach i  przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Połaniec 
ze zm. (Dz. Urz. Woj. Świętokrzyskiego 
z 2009r. Nr 164 poz. 1452 ze zm.). 

Regulacje zawarte w  niniejszej 
uchwale w sprawie Regulaminu okre-
ślającego wysokość dodatków i innych 
składników wynagrodzenia nauczy-
cieli oraz szczegółowych warunków 
ich przyznawania, a  także innych 
świadczeń wynikających ze stosunku 
pracy nauczycieli w szkołach i przed-
szkolach prowadzonych przez Gminę 
Połaniec zostały dostosowane do obo-
wiązujących obecnie przepisów prawa 
oświatowego. Treść uchwały odpo-
wiada aktualnej interpretacji przepi-
sów w  przedmiotowym zakresie, po-
twierdzonej orzecznictwem sądowym 
i  rozstrzygnięciami nadzorczymi wo-
jewodów. Propozycje przedstawione 
w uchwale są wynikiem szczegółowych 
analiz aktualnie wypłacanych dodat-
ków i oznaczają ich zwiększenie w kilku 
kategoriach m.in. dodatków funkcyj-
nych dla nauczycieli, którym powierzo-

no funkcje dyrektora, wicedyrektora, 
kierownika świetlicy szkolnej, a  także 
pozostałe dodatki: tj. dodatek funkcyj-
ny za wychowawstwo klasy a także dla 
nauczyciela opiekującego się oddzia-
łem przedszkolnym, różnicując je od 
ilości uczniów w oddziale, jak również 
zwiększono dodatek dla wychowawcy 
w klasie integracyjnej oraz w oddziale 
integracyjnym przedszkola. Przygo-
towując treść niniejszego regulaminu 
zwiększającego wysokość niektórych 
składników wynagrodzenia nauczycieli 
brano pod uwagę środki przewidziane 
w budżecie Gminy Połaniec. Rozwią-
zania przyjęte w  niniejszej uchwale 
mają na celu zwiększenie atrakcyjno-
ści zawodu nauczyciela poprzez dalsze 
wzmocnienie motywacyjnego charak-
teru wynagradzania nauczycieli, zachę-
cającego najlepszą kadrę pedagogiczną 
do podejmowania pracy w szkole, a na-
stępnie do podejmowania kolejnych 
wyzwań zawodowych. Przyjęte w  re-
gulaminie rozwiązania przyczynią się 
do premiowania wysokiej jakości pracy 
nauczycieli. 

Zgodnie z  zapisem art. 30 ust. 6a 
ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. Karta 
Nauczyciela (t.j. Dz. U. z  2021r. poz. 
1762 ze zm.), cyt: „Regulamin podlega 
uzgodnieniu ze związkami zawodowy-
mi zrzeszającymi nauczycieli”. Projekt 
niniejszej uchwały został uzgodniony 
ze związkami zawodowymi zrzesza-
jącymi nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach i przedszkolach prowadzo-
nych przez Gminę Połaniec. 

Mając na względzie stan prawny 
i  faktyczny oraz to, że do wyłącznej 
właściwości rady gminy należy stano-
wienie prawa w  sprawach zastrzeżo-
nych w art. 91d pkt 1 ustawy z dnia 26 
stycznia 1982r. Karta Nauczyciela oraz 
art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z  dnia 8 
marca 1990r. o samorządzie gminnym 
(t. j. Dz. U. z 2022r. poz. 559 ze zm.).

Uchwała Lxx/451/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie przy-
jęcia „programu ochrony środowiska 
dla ekologicznego związku gospodar-
ki odpadami komunalnymi z siedzi-
bą w  Rzędowie na lata 2022-2025 
z perspektywą do 2029 roku”

Zgodnie z  art. 17 ustawy z  dnia 27 
kwietnia 2001 r. Prawo ochrony śro-

dowiska (tj. Dz. U. z 2021 r. poz. 1973 
ze zmianami) organ wykonawczy wo-
jewództwa, powiatu i  gminy, w  celu 
realizacji polityki ochrony środowiska, 
sporządza odpowiednio wojewódzkie, 
powiatowe i  gminne programy ochro-
ny środowiska. W  związku z  tym zo-
stał opracowany projekt „Programu 
Ochrony Środowiska dla Ekologiczne-
go Związku Gospodarki Odpadami Ko-
munalnymi z  siedzibą w  Rzędowie na 
lata 2022-2025 z perspektywą do 2029 
roku” wraz z „Prognozą oddziaływania 
na środowisko do projektu „Programu 
Ochrony Środowiska dla Ekologicznego 
Związku Gospodarki Odpadami Komu-
nalnymi z siedzibą w Rzędowie na lata 
2022-2025 z perspektywą do 2029 r.” 

Głównym celem programu jest 
ochrona środowiska, stanowiąca zbiór 
najważniejszych działań po osiągnięciu 
których, powinna nastąpić poprawa 
jakości konkretnego elementu środo-
wiska lub powinien zostać utrzymany 
obecny zadowalający jego stan. Aktu-
alny stan środowiska i przewidywane 
jego zmiany w  aspekcie planowane-
go dalszego rozwoju wymuszają ko-
nieczność zrównoważonego rozwoju 
poprzez realizację przedsięwzięć pro-
ekologicznych. 

Zgodnie z obowiązującymi przepi-
sami do programu została opracowana 
prognoza oddziaływania na środowi-
sko, która określa możliwe do realizacji 
działania programu w środowisku. Do-
kument ten poddany był stosownemu 
opiniowaniu przez powołane do tego 
organy tj. Świętokrzyskiego Państwo-
wego Wojewódzkiego Inspektora Sa-
nitarnego w  Kielcach oraz Regional-
nego Dyrektora Ochrony Środowiska 
w  Kielcach. Dokument ten uzyskał 
pozytywną opinię obu organów. 

Na podstawie art. 17 ustawy prawo 
ochrony środowiska, projekt programu 
poddany był także opiniowaniu przez 
Zarządu Powiatu w  Staszowie, gdzie 
Uchwałą Nr 111/22 z dnia 21.11.2022r., 
otrzymał pozytywna opinię. 

Następnie zgodnie z art. 39 ustawy 
z dnia 3 października 2008 r. o udo-
stępnianiu informacji o  środowisku 
i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w  ochronie środowiska oraz o  oce-
nach oddziaływania na środowisko 
(t.j. Dz. U. z  2022 r. poz. 1029 ze 
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zmianami), dokument ten wymagał 
udziału społeczeństwa, wobec czego 
poddany został konsultacjom społecz-
nym poprzez stosowne obwieszczenie 
na stronie podmiotowej tut. urzędu 
pod adresem https://polaniec.bip.gov.
pl/udostepnione-informacje-o-sro-
dowisku/ oraz na tablicach ogłoszeń 
na terenie Gminy Połaniec z  infor-
macją, że z dokumentami w pełnym 
wydaniu, można zapoznać się również 
w tut. w Urzędzie w dniach od 03 do 
28 listopada 2022 roku. Powyższa in-
formacja miała na celu, umożliwienie 
społeczeństwu udziału w  opracowa-
niu tego programu. W dniach wskaza-
nych wyżej, tj. przez okres 25 dni, nie 
wpłynęły żadne wnioski i uwagi co do 
treści i  rozwiązań zawartych w  tym 
dokumencie. Wobec czego należało 
podjąć stosowną uchwałę w  sprawie 
przyjęcia „Programu Ochrony Śro-
dowiska dla Ekologicznego Związku 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
z siedzibą w Rzędowie na lata 2022-
2025 z perspektywą do 2029 roku”.

Uchwała Lxx/452/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie za-
miany nieruchomości gruntowych 
oraz ustanowienia nieodpłatnej słu-
żebności 

Gmina Połaniec jest właścicielem 
nieruchomości gruntowych położo-
nych w  następujących obrębach geo-
dezyjnych: Okrągła gmina Połaniec, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako 
działka nr 47/1 o powierzchni 0,67 ha 
i Ruszcza gmina Połaniec, oznaczonej 
w ewidencji gruntów jako działka nr 
388/5 o  powierzchni 0,0316 ha. Dla 
działki nr 47/1 o  powierzchni 0,67 
ha prowadzona jest księga wieczy-
sta KI1A/00038239/5 , natomiast dla 
działki nr 388/5 o powierzchni 0,0316 
ha, prowadzona jest księga wieczysta 
KI1A /00029970/5. 

Dla działki oznaczonej numerem 
ewidencyjnym 951/1, z  której zosta-
ła wydzielona działka nr 951/3 o po-
wierzchni 0,20 ha, położonej w Rusz-
czy, prowadzona jest księga wieczysta 
KI1A/00027303/5, w której w dziale II 
wpisany jest jako właściciel Skarb Pań-
stwa w  Zarządzie Państwowego Go-
spodarstwa Leśnego Lasy Państwowe 
– Nadleśnictwo Staszów. 

Nieruchomości gruntowe położone 
w Ruszczy gminie Połaniec oznaczo-
ne w  ewidencji gruntów numerami 
388/5 i 951/3 znajdują się na terenie 
gdzie obowiązuje miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego 
wsi Ruszcza, uchwalony Uchwałą Nr 
XLIII/282/2017 Rady Miejskiej w Po-
łańcu z dnia 19 lipca 2017 r. /Dz. Urz. 
Woj. Święt. z  dnia 6 września 2017 
r. poz. 2655/. Zgodnie z ww. planem 
działka nr 388/5 znajduje się na te-
renie zabudowy zagrodowej i miesz-
kaniowej jednorodzinnej – symbol 
w  planie 5RM/MN, a  działka 951/3 
znajduje się na terenie obsługi urzą-
dzeń komunikacji samochodowej 
– symbol w  planie 1KP. Natomiast 
działka o  numerze ewidencyjnym 
47/1 położona w miejscowości Okrą-
gła, gmina Połaniec, znajduje się na 
obszarze gdzie nie ma obowiązujące-
go miejscowego planu zagospodaro-
wania przestrzennego, jak również nie 
została wydana decyzja o warunkach 
zabudowy ani decyzja o ustaleniu lo-
kalizacji inwestycji celu publicznego. 
Zgodnie ze studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania prze-
strzennego gminy Połaniec uchwa-
lonym Uchwałą Nr XXXI/199/2016 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 27 
października 2016r. działka o nume-
rze ewidencyjnym: 47/1 położona 
w  miejscowości Okrągła, gmina Po-
łaniec znajduje się na obszarze dzia-
łalności gospodarczej, produkcyjnej 
i usługowej - symbol w studium PU. 
Na terenie siarki rodzimej. 

Działka nr 388/5 będzie mieć za-
pewniony dostęp do drogi publicznej 
poprzez działkę nr 388/6, która jest 
własnością Gminy Połaniec i w planie 
przeznaczona jest pod drogę publiczną 
klasy dojazdowej o symbolach: 3KDD 
i 4KDD. 

Działka nr 951/3 o  powierzchni 
0,2000 ha położona w Ruszczy, stano-
wiąca własność Skarbu Państwa w Za-
rządzie Państwowego Gospodarstwa 
Leśnego Lasy Państwowe – Nadleśnic-
two Staszów sklasyfikowana jest jako 
grunt leśny. W związku z nabyciem jej 
na własność Gminy Połaniec działka 
nr 951/3 będzie podlegać następu-
jącym opłatom: z  tytułu wyłączenia 
gruntu z  produkcji leśnej (za grunt) 

opłata jednorazowa, opłata roczna 
(za użytkowanie) - płatne przez 10 lat 
i opłata za przedwczesny wyrąb drze-
wostanu (za drzewostan) stosownie do 
postanowień ustawy z  dnia 3 lutego 
1995 roku o ochronie gruntów rolnych 
i leśnych (tj. Dz.U z 2021 r poz. 1326) 
oraz Rozporządzenia Ministra Śro-
dowiska z dnia 20 czerwca 2002 roku 
w  sprawie jednorazowego odszkodo-
wania za przedwczesny wyrąb drzewo-
stanu. Działka nr 951/3 nie ma bezpo-
średniego dostępu do drogi publicznej. 
W bezpośrednim sąsiedztwie znajduje 
się działka stanowiąca własność Parafii 
Rzymsko-Katolickiej p.w. Św. Stanisła-
wa Biskupa i Męczennika w Ruszczy, 
na której proponuje się ustanowienie 
nieodpłatnej i  na czas nieoznaczony 
służebności gruntowej polegającej na 
prawie przechodu, przejazdu i przego-
nu przez działkę, oznaczoną w ewiden-
cji gruntów numerem 837/1 położoną 
w Ruszczy, obręb geodezyjny Ruszcza 
gmina Połaniec, pasmem szerokości 
4,5 m od granicy działki nr 839/2 na 
rzecz każdoczesnego właściciela dział-
ki 951/3. 

Działka nr 951/3 o  powierzchni 
0,2000 ha zlokalizowana jest w  bez-
pośrednim sąsiedztwie kościoła, 
a  nabycie jej na rzecz Gminy Poła-
niec w formie zamiany za działki nr 
47/1 o  powierzchni 0,67 ha położo-
nej w Okrągłej i 388/5 o powierzch-
ni 0,0316 ha położonej w  Ruszczy 
pozwoli na rozwiązanie problemu - 
deficytu miejsc parkingowych. Spo-
woduje rozwój infrastruktury, co 
w  konsekwencji skoncentruje się na 
polepszaniu warunków życia miesz-
kańców. 

Uwzględniając powyższe Rada 
Miejska w Połańcu wyraziła zgodę na 
dokonanie zamiany działek opisanych 
§ 1 uzasadnianej uchwały z wyrówna-
niem ich wartości oraz ustanowienia 
służebności gruntowej.

Z każdej sesji Rady Miejskiej w Po-
łańcu sporządzany jest protokół, sta-
nowiący urzędowy zapis przebiegu 
wszystkich punktów obrad i  podej-
mowanych rozstrzygnięć, z  którymi 
można zapoznać się w Biuletynie In-
formacji Publicznej Połańca, jak rów-
nież w Biurze Rady Miejskiej.
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Poseł na Sejm rP 
dr Bartłomiej Dorywalski 

z wizytą w urzędzie
28 lipca gościem Burmistrza Miasta i  Gminy Połaniec – Jacka Be-

nedykta Nowaka w magistracie był dr Bartłomiej Dorywalski, Poseł na 
Sejm RP. Tematyka spotkania dotyczyła wszystkich inwestycji związanych 
z Miastem i Gminą Połaniec.

Prawie 1 milion 400 tysięcy złotych 
wsparcia otrzymały publiczne szkoły 
podstawowe z regionu świętokrzyskie-
go w  ramach rządowego programu 
„Posiłek w szkole i w domu”. Umowy 
podpisał wojewoda Zbigniew Koniusz. 
Program skierowany jest zarówno do 
dzieci, uczniów, jak i osób dorosłych. 
Składa się z trzech modułów. Pierwszy 
z nich obejmuje rządowe pieniądze na 
posiłki dla dzieci i  młodzieży. Drugi 
- to posiłek dla osób dorosłych. W ra-
mach tych dwóch modułów w 2022 r. 
wojewoda zawarł umowy ze wszyst-
kimi gminami w  województwie na 
dofinansowanie posiłków, zasiłków 
celowych oraz świadczeń rzeczowych 
dla osób będących w trudnej sytuacji 
materialnej na łączną kwotę ponad 30 
mln zł.

Moduł trzeci programu „Posiłek 
w szkole i w domu” – w ramach któ-
rego zostały właśnie podpisane umo-
wy – dotyczy wspierania w  latach 
2019-2023 organów prowadzących 
publiczne szkoły podstawowe w  za-
pewnieniu bezpiecznych warunków 
nauki, wychowania i opieki przez or-

ganizację stołówek i miejsc spożywania 
posiłków. Wsparciem w tym zakresie 
zostało objętych 21 publicznych szkół 
podstawowych działających w naszym 
województwie, a łączna kwota dofinan-
sowania to 1 397 212,40 zł. W trzecim 
module programu „Posiłek w  szkole 
i w domu” przewidziano doposażenie 
i poprawę standardu funkcjonujących 
stołówek (własna kuchnia i  jadalnia) 
lub doposażenie stołówek, które obec-
nie nie działają (tak, aby mogły zostać 
uruchomione) bądź stworzenie no-
wych stołówek. Maksymalna kwota 
wsparcia wynosi w tym przypadku 80 
tys. zł. To także wsparcie w  zakresie 
adaptacji i wyposażenia pomieszczeń 
przeznaczonych do spożywania posił-
ków - maksymalna kwota dofinanso-
wania to 25 tys. zł.

Połaniec skorzysta z programu 
„Posiłek w szkole i w domu”

Gmina Połaniec otrzymała dotację na wsparcie w  zapewnieniu bezpiecznych warunków nauki, wychowania 
i opieki przez organizację stołówek i miejsc spożywania posiłków (zakup usług  i wyposażenia) z przeznaczeniem dla 
Zespołu Placówek Oświatowych w ruszczy. Całkowita wartość 100 000 zł, dofinansowanie 80 000 zł, wkład Gminy 
Połaniec 20 000 zł. Umowę z wojewodą świętokrzyskim podpisał burmistrz Połańca – Jacek Benedykt Nowak przy 
kontrasygnacie skarbnik – Małgorzaty Żugaj.
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Wiślański Klaster Energii powołany

W  Urzędzie Miasta i  Gminy Po-
łaniec w  sali konferencyjnej w  dniu 
05.07.2022r. doszło do podpisania 
porozumienia pomiędzy Gminą Po-
łaniec reprezentowaną przez Burmi-
strza Miasta i  Gminy – Pana Jacka 
Benedykta Nowaka, przy kontrasy-
gnacie Pani Małgorzaty Żugaj– 
Skarbnika Gminy, a 5 gminami:

-  Gminą Łubnice reprezentowaną 
przez Wójt Gminy Łubnice – Panią 
Annę Grajko, przy kontrasygnacie 
Pani Izabeli Pszczoły – Skarbnika 
Gminy

-  Gminą Oleśnica reprezentowaną prze 
Burmistrza Miasta i  Gminy – Pana 
Leszka Judę, przy kontrasygnacie 
Pani Urszuli Wójcickiej – Skarbnika 
Gminy

-  Gminą Osiek reprezentowaną przez 
Burmistrz Miasta i Gminy – Pana Ra-

fała Łysika, przy kontrasygnacie Pani 
Hanny Rzepki – Skarbnika Gminy

-  Gminą Rytwiany reprezentowaną 
przez Wójta Gminy – Pana Grzegorza 
Forkasiewicza, przy kontrasygnacie 
Pani Mirosławy Szewczyk

-  Gminą Szydłów reprezentowaną 
przez Burmistrza Miasta i Gminy – 
Pana Andrzeja Tuza, przy kontrasy-
gnacie Pani Alicji Kłonickiej – Skarb-
nika Gminy

-  koordynatorem DOEKO GROUP Sp. 
z o.o. reprezenowaną przez Szymona 
Kozaka – Prezesa Zarządu oraz Ja-
kuba Maceja – Wiceprezesa Zarządu 
Gmina Połaniec pełni funkcję lidera 
w tym porozumieniu.

Cele działalności Klastra:
-  ograniczenie niskiej emisji na tere-

nie Członków Klastra będących jed-
nostkami samorządu terytorialnego, 
w tym poprzez inwestycje w OZE,

-  zwiększenie bezpieczeństwa ener-
getycznego poprzez dywersyfikację 
źródeł energii,

-  rozwój OZE ze szczególnym naci-
skiem na rozwój rozproszonej ener-
getyki prosumenckiej,

-  edukacja ekologiczna w  zakresie 
OZE,

-  wspieranie innowacyjnych technolo-
gii w zakresie efektywnego zarzadza-
nia energią (ICT i OT).

Dbanie o  środowisko naturalne 
i rozwój nowoczesnych, odnawialnych 
źródeł energii, to główne cele Wiślań-
skiego Klastra Energii. Klaster realizuje 
swoje cele na terenie jednostek samo-
rządu terytorialnego, które są Członka-
mi Klastra, na obszarze nieprzekracza-
jącym granic jednego powiatu 5 gmin. 
Połaniec pragnie zadbać o ekologiczny 
rozwój regionu i inwestować w odna-
wialne źródła Energii.

Potencjalny 
inwestor z wizytą

5.07.2022 r. w budynku Urzędu 
Miasta i Gminy Połaniec   – u Bur-
mistrza Jacka Benedykta Nowaka 
gościł  inwestor, który jest zaintere-
sowany gruntami w strefie ,,B”, ,,D”, 
oraz ,,E”. 

Spotkanie organizacyjne odbyło się w gro-
nie pracowników magistratu  i miało na celu 
omówienie zaistniałych prac przygotowaw-
czych oraz podjęcie działań mających na celu 
przyspieszenie realizacji inwestycji.
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24 lipca kilkunastoosobowa dele-
gacja Towarzystwa Kościuszkowskie-
go reprezentowała Połaniec na Kuź-
nicach Koneckich w  Zabytkowym 
Zakładzie Hutniczym w Maleńcu. 

Na wydarzenie to zaprosił nas Dy-
rektor muzeum dr Maciej Chłopek. 
Rzadko mamy możliwość poznawa-
nia historii w  sposób, jaki zostało to 
zrobione w Maleńcu. Pasja, z jaką Pan 
Maciej przedstawił nam proces tech-
nologiczny kucia i obróbki plastycznej 
oraz zapach, jaki panował w pomiesz-
czeniach starej fabryki nie dadzą się 
zapomnieć. Dla Kościuszkowców waż-
ną informację była ta, że zakład zaczął 
swoją pracę 10 lat przed wybuchem 

Insurekcji Kościuszkowskiej i  był za-
angażowany w zbrojenie Powstańców.

 Co więcej, pracownicy kuźni do-
tarli do materiałów archiwalnych, na 

podstawie których odtworzyli ko-
ściuszkowskie kosy bojowe zgodnie ze 
sposobem ich osadzania, zakuwania 
i  oryginalnymi wymiarami. Właśnie 

dlatego tak cenną pamiątką było prze-
kazanie nam jednej z takich kos przez 
Pana Dyrektora Macieja Chłopka. 

Zwiedzanie zabytkowego zakładu to 
tylko część atrakcji, które w tym dniu 
czekały na turystów. Były stoiska z lo-
kalnymi przysmakami, rękodziełem, 
stoiska pasjonatów historii oraz pokazy 
grup rekonstrukcyjnych. Pokazy kucia 
i odlewania oraz wytop żelaza w histo-
rycznej dymarce sprawiły, że klimat 
Kuźnic Koneckich był kompletny. Je-
steśmy pewni, że wyjazd do Muzeum 
w  Maleńcu otworzy nowy rozdział 
w działalności naszego stowarzyszenia, 
zwłaszcza w kwestii pokazów, czy lekcji 
żywej historii. 

Dziękujemy Panu Burmistrzowi Jac-
kowi Nowakowi, reprezentującemu Po-
łaniec na tym wydarzeniu, za wsparcie 
logistyczne naszego wyjazdu.

/Towarzystwo Kościuszkowskie/

Wśród skarbów z krwi i żelaza 
- „Kuźnice Koneckie 2022”

Konkurs na projekt maskotki Gminy Po-
łaniec został rozstrzygnięty. 

Konkurs skierowany był do dzieci w wieku 
od 6 do 16 lat zamieszkałych w mieście i gmi-
nie Połaniec lub uczęszczających do placówek 
edukacyjnych na terenie gminy. Jego celem 
było wyłonienie najlepszego i najbardziej ory-
ginalnego projektu maskotki – odwołującego 
się do kultury, tradycji i klimatu regionu oraz 
identyfikowanego z gminą. Maskotka ze zwy-

cięskiego projektu, będzie towarzyszyć pracow-
nikom urzędu podczas wszelkiego typu wyda-
rzeń sportowych, kulturalnych i edukacyjnych. 
Jej postać może pojawić się w formie przebrania, 
gadżetu reklamowego, znaku graficznego, ele-
mentu promocji Urzędu w druku oraz formach 
elektronicznych itp. W najbliższym czasie zor-
ganizowane zostanie spotkanie z burmistrzem, 
podczas którego   zostaną wręczone nagrody 
o czym biorący udział w tym konkursie zostaną 
poinformowani.

Projekt na gminną maskotkę wybrany



Merkuriusz Połaniecki 31

wydarzenia lokalne

100 lat Ochotniczej Straży Pożarnej w Połańcu

Święto strażaków rozpoczęto od 
mszy świętej w  kościele parafialnym 
pw. Św. Marcina w Połańcu odprawia-
na przez ks. Mariusza Piotrowskiego, 
ks. Leszka Pitucha a  słowo boże wy-
głosił Józef Grabda – proboszcz parafii 
pod wezwaniem św. Stanisława Biskup 
i Męczennika w Ruszczy.

Po zakończonym nabożeństwie roz-
poczęła się kolejna część wydarzenia, 
gdzie przy orkiestrze dętej działającej 
przy Centrum Kultury i Sztuki nastą-
pił przemarsz pod remizę Ochotniczej 
Straży w Połańcu.

Podniosłą atmosferę i  wyjątko-
wo uroczysty charakter uroczystości 
nadała obecność licznie zgromadzo-
nych pocztów sztandarowych zapro-
szonych jednostek Ochotniczych Stra-
ży Pożarnych.

Kolejnym punktem była przeprowa-
dzona uroczysta zbiórka z okazji tego 
święta.

Podczas uroczystości dowódca dh 
Marcin Krzemiński złożył meldunek 
st. bryg. Grzegorzowi Rajcy o gotowo-
ści pododdziałów Ochotniczych Straży 
Pożarnych.

Kolejnym punktem było poświę-
cenie przez proboszcza Józefa Gradę 
samochodu ratowniczo – gaśniczego 
oraz nastąpiło uroczyste podniesienie 
flagi państwowej na maszt.

W  dalszej części burmistrz Mia-
sta i  Gminy Połaniec Jacek Benedykt 
Nowak otworzył uroczystość i  powi-

tał przybyłych gości oraz wszystkich 
uczestników obchodów. Po powita-
niu został również przedstawiony rys 
historyczny OSP Połaniec, przedsta-
wiony przez Prezesa Zarządu OSP dh 
Krzysztofa Marczewskiego.

Jubileusz był również doskonałą 
okazją, aby uhonorować medalami 
i  odznaczeniami wszystkich zasłużo-
nych dla jednostki OSP w Połańcu.

Podczas uroczystości wręczono 
wyróżniającym się druhnom i  dru-
hom medale i  wyróżnienia osobom 
szczególnie zaangażowanym na rzecz 
ochrony przeciwpożarowej.

Wyróżnieni zostali:
•  dh Łukasz Juszczyk oraz dh Przemy-

sław Guzik, którzy otrzymali złoty 
medal

•  dh Tomasz Laska, Jarosław Kwiat-
kowski, dh Tomasz Machniak oraz 
dh Grzegorz Sawicki, którzy otrzy-
mali srebrny medal

•  brązowym medalem odznaczeni 
zostali dh Jarosław Czechowski, dh 
Mateusz Bryk, dh Krzysztof Bie-
lat, dh Michał Lampart, dh Woj-
ciech Walas, dh Jakub Motyka, dh 
Mateusz Subół oraz dh Sebastian 
Machnicki.

•  odznaki Strażaka Wzorowego otrzy-
mali dh Karol Bober, dh Dawid 
Gwóźdź, dh Tomasz Krawczyk, dh 
Dominika Szweda oraz dh Marcin 
Kaczmarczyk

Kolejnym punktem uroczystości 
była ceremonia Medali Pro Patria. Pan 
Minister Jan Józef Kasprzyk, uhonoro-
wał ,,Pro Patria” osoby, które posiadają 
szczególne zasługi – przyznane odzna-
czenia wręczył pan pułkownik Mariusz 
Tomalski.

Zasłużone medale otrzymali: bur-
mistrz Miasta i Gminy Połaniec Jacek 
Benedykt Nowak, st. Bryg. Grzegorz 
Rajca, bryg. Jarosław Juszczyk, dh 
Krzysztof Marczewski, jak również 
Tadeusz Dalmata.

Po wręczeniu odznaczeń odbyło się 
uroczyste ślubowanie młodych adep-
tów pożarnictwa z Młodzieżowej Dru-
żyny Pożarniczej w Połańcu.

Przybyli goście zabrali głos, w swo-
ich wystąpieniach życzyli strażakom 
kolejnych udanych lat służby, bezpiecz-

Są zawsze tam, gdzie ich potrzeba... Ratują to, co inni spisali już na straty ... Często jako pierwsi zjawiają się na miejscu 
wypadków drogowych ... Walczą z żywiołami i usuwają ich skutki ... To oni ochotniczo lecz z trudem i wysiłkiem pokonują 
przeszkody i opory... Strażacy, to o nich mowa, gdzie w sobotę 20 sierpnia świętowali jubileusz 100-lecie istnienia Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Połańcu.
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W dniu 11.03.2022 r. została podpisana umowa na re-
alizację projektu grantowego w  ramach, którego Gmina 
Połaniec otrzymała 100%-owe dofinasowanie w wysokości 
139 872,00 zł z środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego.

Wnioskiem zostało objętych 54 dzieci z  terenu Gminy 
Połaniec z rodzin byłych pracowników PGR.

Zakupiono 54 sprzęty komputerowe wraz z  systemem 
operacyjnym w tym: 52 laptopy, 1 tablet, 1 komputer stacjo-
narny. Sprzęt komputerowy otrzymało 41 uczniów ze szkół 
podstawowych w tym: Szkoła Podstawowa im. T. Kościuszki 
w  Połańcu – 26 uczniów, Zespół Placówek Oświatowych 
w Ruszczy – 14 uczniów, Szkoła Podstawowa w Zrębinie –  
1 uczeń oraz 13 uczniów ze szkół ponadpodstawowych.

Granty PPGr - wsparcie dzieci z rodzin 
pegeerowskich w rozwoju cyfrowym

26.08.2022 r. zostały rozdane sprzęty komputerowe dzieciom, które wręczył burmistrz Jacek Benedykt Nowak 
w  ramach realizowanego projektu grantowego pn. „Cyfrowa Gmina - Wsparcie dzieci z  rodzin pegeerowskich 
w rozwoju cyfrowym – Granty PPGr” w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 Osi 
Priorytetowej V rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia rEACT-EU działania 
5.1 rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia.

nych powrotów oraz gratulowali okrą-
głego jubileuszu.

Zaproszeni goście: płk Mariusz To-
malski – przedstawiciel Szefa Urzędu 
do spraw kombatantów i Osób Repre-
sjonowanych w Warszawie, wicestaro-
sta staszowski Leszek Guzal, st.bryg. 
Grzegorz Rajca, st.bryg. Rafał Gaje-
wicz – Komendant Powiatowy PSP 
w  Staszowie, zastępca Świętokrzyski 
komendanta wojewódzkiego PSP 
w Kielcach, sekretarz zarządu Oddzia-
łu Powiatowego OSP w Staszowie, Sta-

nisław Lolo – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w  Połańcu, Marek Strzała 
– wiceprzewodniczący sejmiku wo-
jewództwa świętokrzyskiego, Łukasz 
Korus – reprezentujący wiceminister 
sportu i  turystyki Annę Krupkę, Mi-
chał Cieślak – poseł na Sejm RP, radni 
powiatowi i  gminni, przedstawiciele 
służb mundurowych, poczty sztanda-
rowe wszystkich jednostek OSP z gmi-
ny Połaniec oraz przybyli goście.

Należy również wspomnieć o za-
skakującym punkcie uroczystości, 

gdzie jeden z  druhów Ochotniczej 
Straży Pożarnej – poprosił swoją 
wybrankę o rękę a ona przyjęła jego 
oświadczyny.

Na zakończenie uroczystości 
wszystkich gości zaproszono do remizy 
OSP Połaniec na wspólny poczęstunek.

Życzymy naszym Strażakom, aby 
nadal, tak jak to było 100 lat temu, 
zwarte były ich szeregi w  realizacji 
planów, a św. Florian czuwał nad ich 
bezpieczeństwem.
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Pan Franciszek Bielat z rybitw i Pani Zofia Tomalska 
pochodząca z Winnicy, a zamieszkująca obecnie Mielec, 
kończą w tym roku 100 lat. 

Tak zacna i  wyjątkowa rocznica urodzin sprzyja nie-
zwykłym spotkaniom i  jubileuszowym odwiedzinom. Ju-
bilatom życzenia w  domu rodzinnym złożył burmistrz, 
Jacek Benedykt Nowak, któremu towarzyszyli: sekretarz 
gminy, Bogumiła Niespodziewana, kierownik Urzędu Sta-

nu Cywilnego, Anna Łysiak, którzy uhonorowali naszych 
seniorów  życzeniami, kwiatami i upominkami. Dziś mimo 
szacownego wieku szanowni Jubilaci cieszą się zdrowiem, 
doczekali się  dzieci, wnuków, wspaniałej rodziny.

Z okazji tak pięknego jubileuszu Dostojnym Jubilatom ser-
decznie gratulujemy i  życzymy wszelkiej pomyślności, nie-
ustającej pogody ducha i zdrowia na długie lata. Niech każdy 
dzień wnosi w  życie dużo rodzinnego ciepła i miłości, niech 
napawa radością i poczuciem dumy z życiowych doświadczeń.

Sto lat dla Pani Zofii i Pana Franciszka. 
Burmistrz z wizytą u szacownych jubilatów

Młodzi i chętni do pracy
Połaniecki realizuje program pn. 

„Wakacyjna praca dla młodzieży”, 
który ma pomóc zdobyć pierwsze 
doświadczenie zawodowe. 

Celem jest wykorzystanie potencjału 
młodzieży oraz ich zaangażowania do 
pracy, zagospodarowanie czasu wolne-
go młodzieży, zapoznanie z  funkcjo-
nowaniem jednostek organizacyjnych 
Gminy czy przygotowanie młodzieży 

do podjęcia w  przyszłości stałej pra-
cy oraz wyrobienie dbałości o  dobro 
wspólne i szacunku do pracy innych.

W  dniu 1.08.2022 r. w  Urzędzie 
Miasta i  Gminy Połaniec odbyło się 
spotkanie z  uczestnikami pierwszej 
edycji Programu ,,Wakacyjna praca dla 
młodzieży”. Program realizowany jest 
przez Urząd Miasta i Gminy. Pierwszy 
etap rozpoczął się 1.08.2022r. i potrwa 
do 12.08.2022 r. Cele Programu: wyko-

rzystanie potencjału młodzieży oraz 
ich zaangażowania do pracy, zagospo-
darowanie czasu wolnego młodzieży, 
zapoznanie z funkcjonowaniem jedno-
stek organizacyjnych Gminy, przygoto-
wanie młodzieży do podjęcia w przy-
szłości stałej pracy oraz wyrobienie 
dbałości o dobro wspólne i szacunku 
do pracy innych.

Podczas spotkania Burmistrz Mia-
sta i  Gminy Jacek Benedykt Nowak 
podpisał z  uczestnikami Programu 
umowy, a  następnie wręczył drobne 
upominki.
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W  dniu 16.08. kolejna czwórka: 
Władysław, Łukasz, Jakub i  Łukasz 
zawarli umowy na spotkaniu z Bur-
mistrzem Miasta i  Gminy Połaniec 
– Jackiem Benedyktem Nowakiem. 
Swoją wakacyjną pracę będą wy-
konywać w  takich jednostkach jak: 
Centrum Kultury i Sztuki, Ośrodek 
Sportu i Rekreacji, Miejsko – Gmin-
na Biblioteka.

Jak zapowiedział burmistrz, Jacek 
Benedykt Nowak   - będziemy kon-
tynuować ten pomysł. Liczymy, że 
z każdym kolejnym rokiem, chętnych 
będzie coraz więcej, a  w  przyszłym 
roku zgłoszą się nowe osoby. Po-
prosił również młodzież o spotkanie 
końcowe, aby samorząd wiedział jak 
wzbudzić zainteresowanie młodych 
na przyszłość. Cenne uwagi bowiem 

zawsze są niezbędne do wdrożenia 
kolejnych edycji programu. Podczas 
spotkania Burmistrz Miasta i Gminy 
- Jacek Benedykt Nowak oraz Jadwiga 
Wójcicka, inspektor w Urzędzie Mia-
sta i  Gminy wręczyli identyfikatory 
i  gadżety połanieckie, po czym każ-
dy z  uczestników udał się do odpo-
wiedniej placówki. Umowa trwała do 
29.08.2022 r.

W  tym roku piękny jubileusz 
100-lecia powstania, obchodzi 
Ochotnicza Straż Pożarna w Połańcu. 

Z  tej okazji Burmistrz Miasta 
i  Gminy Połaniec – Jacek Benedykt 
Nowak wraz z  sekretarz – Bogumiłą 
Niespodziewaną upamiętnili osobę 
pierwszego naczelnika Straży Pożar-
nej w Połańcu – Eugeniusza Młudzi-
ka, działacza, nauczyciela, lokalnego 
patriotę, składając kwiaty i  zapalając 
znicz na grobie.

Cześć pamięci pierwszemu naczelnikowi Straży 
Pożarnej w Połańcu- Eugeniuszowi Młudzikowi

Burmistrz Jacek Benedykt No-
wak, Przewodniczący Rady Miejskiej 
Stanisław Lolo, Dyrektor Gabinetu 
Marszałka Województwa Święto-
krzyskiego Anna Ciulęba, Sekretarz 
Bogumiła Niespodziewana oraz 
kierownik Urzędu Stanu Cywilnego 
Anna Łysiak skierowali do Jubilatów 
serdeczne gratulacje, życzenia oraz 
słowa uznania: „Życzymy samych ra-
dosnych, pogodnych dni w szczęściu 
i poszanowaniu, a przede wszystkim 
w zdrowiu. Życzenia zdrowia dziś na-
bierają nowego znaczenia, większego 
niż zazwyczaj. Bądźcie dla siebie po-

Piękny Jubileusz 
„Złotych” Godów Pożycia Małżeńskiego

Jubileusz 50-lecia pożycia małżeńskiego to święto, obchodzone przez pary, które najdłużej wytrwały w związku. 
Tak wiele wspólnych lat to powód do dumy i okazja do wyjątkowych uroczystości. Małżeństwa, którym dane było 
obchodzić wspólnie pięćdziesięciolecie małżeństwa, otrzymują także listy gratulacyjne od samego prezydenta rP. 
Złote Gody to wyjątkowy jubileusz, tak jak wyjątkowi są ludzie, którzy przeżyli razem pół wieku. Ta niezwykła rocz-
nica stała się powodem uroczystości, jaka odbyła się w dniach 17.08.2022r. i 18.08.2022r. w Urzędzie Miasta i Gminy 
w Połańcu.
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ODZNACZENI TO:

Złote Gody 17 sierpnia 2022 r.
1. Marianna i Mieczysław Bobrowscy
2. Emilia i Tadeusz Borek
3. Irena i Stanisław Bugaj
4. Krystyna i Zbigniew Czegus
5. Jadwiga i Henryk Dalmata
6. Teresa i Bolesław Jaworek
7. Ewa i Krzysztof Jungiewicz
8. Maria i Jan Jungiewicz
9. Bernarda i Tadeusz Kazimierscy
10. Janina i Leon Kieszkowscy
11. Jadwiga i Andrzej Łodkowscy.

Złote Gody 18 sierpnia 2022r.
1. Anna i Stanisław Macias
2. Helena i Czesław Mazur
3. Maria i Jerzy Mazur
4. Krystyna i Władysław Mucha
5. Zdzisława i Józef Obora
6. Kazimiera i Leszek Stondzik
7. Helena i Lech Winniccy
8. Hanna i Franciszek Grzesik
9. Krystyna i Władysław Kołek
10. Stanisława i Edward Lipka.

mocą i  oparciem. Niech dobry los 
będzie z Wami.”

Piękną oprawę muzyczną przygoto-
wali wychowankowie z Centrum Kul-
tury i Sztuki w Połańcu, ze specjalnym 
przesłaniem skierowanym do dostoj-
nych Jubilatów.

Podczas uroczystości Jubilaci wra-
cali wspomnieniami do   wydarzeń 
sprzed ponad pół wieku, kiedy to 
przyszli małżonkowie poznali się i za-
warli związek małżeński. Opowiadali, 
że przez 50 lat wspólnego życia do-
świadczyli szczęśliwych chwil i  trud-
nych momentów, które wymagały od-
powiedzialności, a  przede wszystkim 
wzajemnego wsparcia.

50. rocznica ślubu ma szczególne 
znaczenie nie tylko dla samych par mał-
żeńskich, ale także dla całej naszej spo-
łeczności. Ich postawa wzajemnego sza-
cunku oraz pielęgnowania największej 
wartości jaką jest rodzina, staje się bez-
cennym wzorem dla młodych pokoleń.

Uroczysta ceremonia stała się uho-
norowaniem wspaniałej podróży ży-
ciowej, którą wspólnie odbyło 21 par 
małżeńskich z naszej gminy.

Odznaczenia za 50. pożycie nadane 
przez Prezydenta RP Pana Andrzeja 
Dudę otrzymało 21 par z terenu gminy 
Połaniec. Jubilaci otrzymali listy gra-
tulacyjne, legitymację, medale, kwiaty 
oraz upominki. Nie zabrakło również 
poczęstunku, pysznego tortu oraz gło-
śnego odśpiewania ,,Sto lat” dla Sza-
nownych Jubilatów.

Wszystkim odznaczonym parom 
serdecznie gratulujemy i życzymy zdro-
wia i miłości na kolejne, wspólne lata.
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Energetyczny Połaniec14 sierpnia przypada „Dzień Energetyka” – święto 
branży energetycznej, która w  wyjątkowy sposób jest 
związana z Połańcem oraz historią całego regionu. 

Połaniec świętował hucznie „Dzień Energetyka”. Wydarze-
nie pod hasłem „Witamy po przerwie” zorganizowała Enea 
Elektrownia Połaniec na Stadionie MKS Czarni Połaniec. 
Rozpoczął je mecz o puchar Prezesa Enei Elektrowni Poła-
niec. Miasto i Gmina Połaniec była partnerem wydarzenia.

W dobry klimat wprowadziły koncerty zespołów: SIDUS 
z CKiSz w Połańcu,  Summer Voice z hitami zespołu ABBA, 
Babylon z utworami BONEY M. Wieczorem było można 
posłuchać hitów zespołu VITO BAMBINO oraz LEMON, 
który w tym roku obchodzi swoje 10-lecie. 

W  programie znalazło się wiele bezpłatnych atrakcji 
i koncertów. Gwiazdą wieczoru był zespół LEMON.

Początki budowy Elektrowni w Połańcu na archiwalnej fotografii UMiG Połaniec
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Spotkanie z przedstawicielami związków 
zawodowych placówek oświatowych

25.08.2022 r. w sali konferencyj-
nej Urzędu Miasta i Gminy Połaniec 
odbyło się spotkanie z przedstawicie-
lami związków zawodowych zrzesza-
jących nauczycieli i dyrektorów pla-
cówek oświatowych z terenu Miasta i 
Gminy Połaniec. 

W  spotkaniu uczestniczyli: Bur-
mistrz Jacek Benedykt Nowak, Zastępca 
Burmistrza Jarosław Kądziela, Sekre-
tarz Bogumiła Niespodziewana oraz 
Skarbnik Małgorzata Żugaj.  Tematem 

spotkania było omówienie propozycji 
związków zawodowych dotyczących 
zróżnicowania dodatku funkcyjnego dla 

wychowawców oddziałów klasowych 
w  związku z  trwającymi pracami nad 
projektem budżetu na 2023 r.

Na krótko przed rozpoczęciem roku 
szkolnego 2022/2023 Burmistrz Mia-
sta i Gminy Połaniec – Jacek Benedykt 
Nowak wręczył akt powierzenia stano-
wiska dyrektora Szkoły Podstawowej 
w Zrębinie.

Pani mgr  Elżbieta Adaś z  dniem 01 
września 2022r. będzie pełnić funkcję dy-
rektora Szkoły Podstawowej w  Zrębinie 
na okres pięciu lat szkolnych, tj. do dnia 
31 sierpnia 2027r. Do gratulacji burmi-
strza dołączyła się sekretarz – Bogumi-
ła Niespodziewana i kierownik Referatu 
Spraw Obywatelskich, Oświaty i Wycho-
wania – Barbara Rajca.

Składamy gratulacje Pani dyrektor 
życząc wytrwałości w  tworzeniu wizji 
funkcjonowania placówki oświatowej 
i zrealizowania wszystkich zamierzonych 
planów.

Wręczono akt powierzenia
stanowiska dyrektora 

SP w Zrębinie
rozstrzygnięto konkurs skiero-

wany na najlepszy projekt maskot-
ki, który odwołuje się do kultury, 
tradycji i  klimatu naszego regionu 
identyfikowanego z gminą. 

Wszystkie dzieci wykazały się wy-
jątkową inwencją oraz kreatywno-
ścią. Wybór najlepszych projektów 
nie był łatwy. Po obradach i w wy-
niku wnikliwej oceny komisja jed-
nogłośnie wybrała projekt maskotki 
gminnej wykonanej przez ośmiolet-
nią Olę Jungiewicz. 

Autorka w  swojej pracy zawarła 
najlepsze elementy odwołujące się do 
naszej kultury, tradycji i klimatu re-
gionu. Przedstawiła istotne szczegóły 
powiązane z tradycją kościuszkowską 
oraz symboliką orła, jaki jest w herbie 
Miasta i Gminy Połaniec. Ciekawa jest 
również kolorystyka z użyciem barw 
niebieskiego i czerwonego oraz sama 

precyzja namalowanego rysunku. 
Projekt został wzbogacony o  takie 
szczegóły jak: róg, elementy ubioru 
jak kaftan- sukmana kosyniera oraz 
spodnie i  czapka. Zwycięski projekt 
spełnia wszystkie nasze oczekiwania 
i będzie doskonałą promocją i atrakcją 
naszej gminy.

Burmistrz Jacek Benedykt Nowak, 
sekretarz Bogumiła Niespodziewana, 
oraz członkowie komisji konkursowej: 
Anna Ziętarska Winnicka, Bogusława 
Mas oraz Agnieszka Borowska po-
dziękowali wszystkim uczestnikom 
za udział w konkursie, a zwyciężczyni 
pogratulowali zwycięstwa.

Maskotkę ze zwycięskiego projek-
tu, będzie można zobaczyć podczas 
wszelkiego typu wydarzeń sporto-
wych, kulturalnych i edukacyjnych. 
Jej postać pojawi się również w for-
mie przebrania, jako element pro-
mocji gminy Połaniec.

Gmina Połaniec ma swoją 
maskotkę – wręczenie nagród
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To właśnie tu, w niedzielę 11 wrze-
śnia odbyły się Świętokrzyskie Dożyn-
ki Wojewódzkie 2022. Uroczystość 
rozpoczęła się o godzinie 11.45, kiedy 
to wspaniały, kolorowy dożynkowy 
korowód przemaszerował z  Zespołu 
Placówek Oświatowych do Sanktu-
arium Matki Bożej Pocieszenia w Bo-
gorii. Tam o godzinie 12 rozpoczęła się 
uroczysta msza święta. Nabożeństwo 
celebrowane było w obecności bisku-
pa sandomierskiego Krzysztofa Nit-
kiewicza, księdza kanonika Stanisława 
Czachora – diecezjalnego duszpasterza 
rolników i sadowników Diecezji San-
domierskiej, a  także księdza kanoni-
ka Tadeusza Szlachty – diecezjalnego 
duszpasterza rolników Diecezji Kielec-
kiej i proboszcza Parafii Trójcy Świętej 
w Bogorii Leszka Biłasa. W nabożeń-
stwie wzięli udział rolnicy – przedsta-
wiciele powiatów naszego wojewódz-
twa, radni Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego, członkowie Zarządu 
Województwa, przedstawiciele instytu-
cji i organizacji rolniczych. 

Zaraz po Eucharystii, odbyła się 
piękna procesja z  darami połączona 
z poświęceniem wieńców dożynko-
wych. Uroczystość przeniosła się na 
miejscowy stadion przy ulicy Kolejo-

wej. Procesji przewodniczyli starosto-
wie tegorocznych dożynek - Ewelina 
Witaszek z Samotni oraz Jarosław 
Kaczmarek z Zaostrowa. Podzięko-
wania dla rolników składali następnie 
uczestniczący w uroczystości goście. 
Na scenie było również muzycznie - 
pojawił się   także połaniecki akcent 
za sprawą zespołów z miasta.

Podczas tegorocznych Dożynek 
Województwa Świętokrzyskiego ko-
misję konkursową zachwycił wieniec z 
sołectwa Tursko Małe Kolonia. Jury po-
stanowiło przyznać mu drugie miejsce. 
Nic dziwnego, bo spod utalentowanych 
rąk pań wyszło piękne dzieło. Delegacji 
towarzyszyli przedstawiciele samorządu 
oraz mieszkańcy.

Wieniec z sołectwa Tursko Małe Kolonia 
zdobył 2. miejsce na Dożynkach Wojewódzkich

Za nami piękna uroczystość – Dożynki Województwa Świętokrzyskiego! To czas podziękowań za plony i wspólnego 
świętowania, bardzo ważny dzień dla wszystkich rolników. Nie zabrakło barwnych korowodów, muzyki i tradycji 
ludowych. W tym roku, miejscowość Bogoria w powiecie staszowskim, miała zaszczyt gościć mieszkańców z całego 
województwa świętokrzyskiego.
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Aktywni seniorzy z Klubu „Megawat”
podsumowali swój projekt

Wszystko co dobre niestety szyb-
ko się kończy. Projekt „Zadbaj po 
covidzie o  zdrowie seniorze – ruch 
i  siarka ci w  tym pomoże” realizo-
wany przez Stowarzyszenie Klub Se-
niora „Megawat” w Połańcu, powoli 
dobiega końca. 

W  ramach środków pozyskanych 
z programu „Działaj Lokalnie” – finan-
sowanego przez Polsko-Amerykań-
ską Fundację Wolności we współpra-
cy   z  Akademią Rozwoju Filantropii 
w Polsce seniorzy zrealizowali ciekawy 
projekt poprzez działania ukierunkowa-
ne na społeczność senioralną. Inicjaty-
wy były realizowane wspólnymi siłami 
seniorów klubu oraz samorządu z wy-
korzystaniem zasobów lokalnych i  re-
gionalnych – naturalnych, społecznych, 
ludzkich i  finansowych. Ale program 
Działaj Lokalnie to nie tylko realizowa-
ne projekty. Klub Seniora „Megawat” 
jest przykładem, że potrzebne jest rów-
nież tworzenie przestrzeni do dobrego 
działania i koordynowania.  

W  ramach projektu informowano, 
motywowano i  zachęcano do uczest-
nictwa nie tylko seniorów zrzeszo-
nych w Klubie „Megawat”, ale również, 
a może przede wszystkim inne osoby, 
które poprzez szereg zajęć zechciałyby 
dołączyć i skorzystać z proponowanych 
spotkań. W  tym celu organizowano 
spotkania lokalne, aby poznać się bar-
dziej, wymienić doświadczenia i spo-
strzeżenia. Były również wyjazdy po 
samo zdrowie - na kąpiele siarczkowe. 
A dzięki dobrej organizacji seniorów, 

aktywnemu poszukiwaniu środków fi-
nansowych, współpracy z samorządem 
wiemy dziś, że LOKALNE MARZE-
NIA SĄ DO SPEŁNIENIA. 

W  miłej atmosferze upłynęło po-
niedziałkowe popołudniowe spotkanie 
(26.09.2022r.) wieńczące projekt „Za-
dbaj po covidzie o  zdrowie seniorze-
-ruch i siarka ci w tym pomoże”  w ra-
mach programu „Działaj Lokalnie”. 
Spotkanie otworzył prezes klubu – Pan 
Andrzej Styś, który przywitał wszyst-
kich obecnych, w  tym zaproszonego 
Burmistrza Miasta i  Gminy Połaniec 

–  Pana Jacka Benedykta Nowaka oraz 
pracowników urzędu. Prezes klubu 
serdecznie podziękował panu bur-
mistrzowi za wsparcie przy realizacji 
projektu – w  tym szczególności za 
transport oraz promocję projektu. Sło-
wa podziękowania skierował również 
sekretarz klubu – Pan Sylwester Janik, 
który czuwa nad prawidłowym prze-
biegiem realizacji projektu wykazując 
olbrzymie zaangażowanie. 

Gratulacje, podziękowania dla se-
niorów z klubu „Megawat” złożył Bur-
mistrz Miasta i Gminy Połaniec – Pan 
Jacek Benedykt Nowak wyrażając na-
dzieję na realizację dalszych projek-
tów z zapewnieniem wsparcia. Tak, bo 
Klub Seniora „Megawat” to przykład 
udanej integracji mieszkańców. Sukces 
jest tym większy, że tworzy ją grupa 
osób, która udowodniła, że poprzez 
aktywność i  otwarcie na wyzwania 
współczesności pomimo wieku nadal 
można być młodym.

Po podsumowaniu projektowym tego dnia seniorzy spotkali 
się z  dietetykiem – Panią Joanną Puto, która omówiła zasady 
zdrowego żywienia. 

Wiele zaburzeń rozwojowych i schorzeń wieku dojrzałego jest 
rezultatem wadliwego, niedoborowego lub nadmiernego i jedno-
stronnego żywienia. Potwierdzeniem jest dawne chińskie powie-
dzenie: „niezależnie od tego, kto był ojcem choroby, zła dieta była 
na pewno jej matką”. Pewnym jest, że tylko urozmaicone poży-
wienie dostarcza wszystkich niezbędnych składników odżywczych, 
albowiem brak jest takiego produktu, który zawierałby wszystkie 
niezbędne składniki w odpowiednich dla organizmu ilościach. 

Pani dietetyk zaznaczała, że do planowania codziennego jadłospisu 
warto wybierać produkty niskokaloryczne, bogate w  błonnik oraz 
witaminy i składniki mineralne. Poruszono temat świeżych owoców 
i warzyw, które mają ogromny wpływ na naszą dietę. 

W następnej kolejności uczestnicy dowiedzieli się, jakie są naj-
częściej popełniane błędy żywieniowe oraz poznali sposoby, aby ich 
uniknąć. Po zakończeniu części  merytorycznej wywiązała się owocna 
dyskusja, seniorzy zadawali pytania i przedstawiali swoje pomysły.
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Amazonki podsumowały projekt
Październik to miesiąc świadomości o raku piersi. Szczególnie pamiętają 

o tym Amazonki, które w piątek 14 października spotkały się na podsumo-
waniu projektu, aby porozmawiać o profilaktyce raka piersi i możliwościach 
leczenia tej choroby. 

Był to najlepszy moment, aby po-
rozmawiać również o  zrealizowanym 
projekcie w ramach środków pozyska-
nych z  programu „Działaj Lokalnie”, 
z których zakupiono wysokiej jakości 
fantom do nauki samobadania piersi. 
Nowa pomoc dydaktyczna była wyko-

rzystywana   między innymi podczas 
zajęć z młodzieżą i dorosłymi.

W  spotkaniu wzięli udział zapro-
szeni goście: zastępca burmistrza 
– Jarosław Kądziela,   prezes Funda-
cji Aktywizacji i  Rozwoju FARMA 
– Magdalena Marynowska, dyrektor 

biura marketingu i komunikacji Grypy 
Azoty – Magdalena Porwet, doradca 
prezesa zarządu Grupy Azoty – Jerzy 
Kurzątkowski. O działalności połaniec-
kich Amazonek opowiedziała prezes 
– Maria Jońca.  Przez lata działalność 
Amazonek rozszerzała się i  obecnie 
stowarzyszenie koordynuje i uczestni-
czy w wielu akcjach i kampaniach. 

Nasze Amazonki mimo walki z cho-
robą podjęły trud tworzenia miejsca 
wsparcia dla kobiet dotkniętych cho-
robą nowotworową oraz trud edukacji 
społecznej w zakresie profilaktyki i le-
czenia raka piersi. A  programy takie 
jak „Działaj Lokalnie” umożliwiają 
realizację celów i zamierzeń.

Jest wydajniejszy i bardziej ekolo-
giczny niż tradycyjne metody oczysz-
czania powietrza. Kompaktowy bio-
reaktor przez blisko dwa miesiące 
pochłaniał siarkowodór w  kopalni 
siarki w Osieku. 

Podczas międzynarodowej konferen-
cji w Grzybowie zaprezentowano i no-
woczesną maszynę, i wyniki jej pracy. 

O ekoinowacyjnych rozwiązaniach 
dotyczących ochrony powietrza dys-
kutowano na IV Międzynarodowej 
Konferencji „Bioreaktory w  walce 
o czyste powietrze. Innowacje w służ-
bie ochrony powietrza”, którą zorga-
nizowała w czwartek, 20 października 
w Grzybowie Grupa Azoty „Siarkopol” 
razem z firmą Ekoinwentyka.

Wydarzenie, które odbyło się w Cen-
trum Konferencyjnym Zakątek Święto-
krzyski w Grzybowie, było skierowane 
do firm, przedstawicieli samorządu 
terytorialnego i  instytucji naukowych 
zainteresowanych najnowszymi wy-
nikami prac badawczo-rozwojowych 
w  zakresie wdrażania innowacji do-
tyczących biooczyszczania powietrza 
z lotnych związków organicznych i odo-
rów - wyjaśniała Magdalena Porwet, 
dyrektor Biura Marketingu i Komuni-
kacji Grupy Azoty Kopalnie i  Zakła-
dy Chemiczne Siarki „Siarkopol” S.A, 
która prowadziła konferencję.

W wydarzeniu uczestniczyli przed-
stawiciele świata nauki, biznesu, insty-
tucji samorządowych, samorządowcy. 
W  konferencji udział wzięli między 

innymi Leszek Kopeć, burmistrz mia-
sta i gminy Staszów, Jacek Nowak, bur-
mistrz miasta i  gminy Połaniec, Ma-
rek Mazur, burmistrz miasta i  gminy 
Baranów Sandomierski, Rafał Łysiak, 
burmistrz miasta i gminy Osiek, Jacek 
Wilk, wójt Tucząp oraz radni poszcze-
gólnych szczebli.

Konferencja rozpoczęła się od 
apelu o  pomoc - zarząd firmy oraz 
przedstawiciele związków zawodo-
wych poprosili o pomoc dla Michała 
Podymy ze Staszowa, syna jednego 
z górników „Siarkopolu”. W ostatnim 
roku nowotwór ponownie zaatako-
wał 13-letniego chłopca. Szansą dla 
chłopca jest terapia CAR-T, niestety 
nie jest ona refundowana, a jej koszt 
wynosi aż 1,7 miliona złotych. kie-

Siarkopol inwestuje w ekologię. 
Przedstawiono wyniki dwumiesięcznej pracy biorekatora
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rownictwo spółki oraz załoga mocno 
angażują się w zbiórkę pieniędzy. 

Podczas Konferencji została zapre-
zentowana pilotażowa instalacja Kom-
paktowego Bioreaktora Trójfazowego 

oraz wyniki badań, jakie zostały prze-
prowadzone na terenie Kopalni Siarki 
„Osiek” w Osieku, należącej do Grupy 
Azoty „Siarkopol”, za pomocą instalacji 
pilotażowej Kompaktowego Bioreaktora 

Trójfazowego dla wytypowanego emito-
ra związków odorowych. W wydarzeniu 
wziął udział Henryk Kubiczek, dyrektor 
departamentu Korporacyjnego Strategii 
i Rozwoju Grup.                     /Echo dnia/

Fantastyczna informacja i promocja wsi Turska Małego Kolonii, ale też Gminy Połaniec. W dniu 6 października 
w Muzeum Wsi Kieleckiej odbyła się V edycja konkursu „Kuchnia świętokrzyska czaruje- rolniczy handel detaliczny”, 
organizowanego przez Świętokrzyską Izbę rolniczą w Kielcach. Danie Pani Urszuli Nowak z miejscowości Tursko 
Małe okazało się totalnym hitem wśród odwiedzających stoisko! Zyskało również uznanie Komisji, która przyznała 
zaszczytne 1 MIEJSCE. Wszystkich uczestników konkursu było aż 30. 

„Fajerczaki na zsiadłym mleku”
„Jestem bardzo szczęśliwa i dum-

na, że mogłam reprezentować Gminę 
Połaniec. Podczas tego wydarzenia 
mogłam liczyć na wsparcie koleża-
nek z Koła Gospodyń i Gospodarzy 
Wiejskich w Tursku Małym, które ma 
zaledwie 5 dni, bo zostało zawiązane 
29 września br. Jest to pierwszy kon-
kurs i pierwszy nasz, co by nie było 
wspólny sukces. Razem z  Paniami 
z Turska Małego mocno kultywujemy 
ludową tradycję. Corocznie czekamy 
na najważniejsze święto rolnicze ja-
kim jest Święto Plonów, czyli ludowe 
święto połączone z obrzędami dzięk-
czynnymi za ukończenie żniw i prac 
polowych. 

W  tym roku Dożynki Gminne, 
które odbywały się w  Połańcu były 
dla nas wyjątkowe. Tu też moja oso-
ba odgrywała zaszczytną funkcję Sta-
rościny Dożynek Gminnych razem 
z  Prezesem OSP Tursko Małe. Wicie 
wieńców dożynkowych jest w naszych 
miejscowościach mocno zakorzenione. 
Blisko 20 lat osiągamy wysokie wyniki 
w konkursach na szczeblu gminnym, 

powiatowym, wojewódzkim, a  nawet 
na Dożynkach Prezydenckich. 

Do udziału w  tym konkursie kuli-
narnym, jaki odbył się w Tokarni, gdzie 
mogłam zaprezentować tradycyjne da-
nie kuchni wiejskiej, namówiła mnie 
Przewodnicząca naszego Koła. Cieszę 
się niezmiernie, że mogłam podzielić 

się moim przepisem, który w ostatnim 
czasie podbija serca nie tylko osób, któ-
re mnie znają, ale także miałam już 
możliwość zaprezentowania go podczas 
imprez plenerowych – mówi Pani Ur-
szula Nowak

Pani Urszula Nowak miała możli-
wość przygotować danie, które znane 
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jest w jej rodzinie od pokoleń, a prze-
pis przekazywany jest z  dziada pra-
dziada. 

Blisko 100 lat temu na wsi w  go-
spodarstwach, gdy brakowało chleba, 
zamiennie robiono „fajerczaki”, wy-
piekane na fajerkach kuchni opalanej 

drewnem. Tak też robione są i teraz. 
Stąd właśnie cała kwintesencja smaku. 
W minionych dawnych czasach takie 
pulchne placuszki podawane były za-
zwyczaj z  mlekiem bądź maślanką, 
wiadomo był znacząco ograniczony 
dostęp do produktów. Była to tzw. 

kuchnia ludzi ubogich. Podstawowy 
przepis jest niezmienny, zmienione 
i  wzbogacone są dodatki, z  którymi 
się je podaję. 

Dzisiaj zaprezentowane były w kil-
ku wersjach: z  olejem rzepakowym 
tłoczonym na zimno oraz cebulką, 
z  sosem borowikowym,   sosem mię-
snym,  pastą serowo-wiśniową,  pastą 
chrzanową,  maślanką,  zsiadłym mle-
kiem,  masłem czy śmietaną. Wszyst-
kie użyte produkty były naturalnego 
pochodzenia. Czyli smaczne i zdrowe. 
Dodatkowo zaprezentowane zostały 
inne potrawy, przepyszne ciasta.

1 października burmistrz Miasta 
i Gminy Połaniec Jacek Benedykt No-
wak wraz z sekretarz Bogumiłą Nie-
spodziewaną złożyli wizytę w Starej 
Lubovni, która jest miastem partner-
skim Miasta i Gminy Połaniec. 

Była to także okazja do świętowania 
730. rocznicy powstania tego miasta. 
W tych dniach w Starej Lubovni odbył 
się również XXIX L’ubovniasty Jarmok. 

Burmistrz Starej Lubovni - Ľuboš 
Tomko, oficjalnie przywitał delegacje 
z  miast partnerskich: Nowego Sącza 
(Polska), Vsetina (Czechy), Bački Petro-
vac (Serbia) i Alesd (Rumunia). W trak-
cie spotkania burmistrz Jacek Benedykt 
Nowak wygłosił przemówienie: 

,,730 rocznica powstania miasta 
Stara Lubovnia to doniosłe wydarze-
nie, które przywołuje bogatą historię 
i umacnia wspólnotową więź Waszych 
mieszkańców.

W imieniu samorządu Miasta i Gmi-
ny Połaniec składam wszystkim miesz-
kańcom Starej Lubovni najserdeczniejsze 
życzenia: zdrowia, radości i  szerokich 
planów wybiegających daleko w kolejne 

dziesięciolecia oraz ich realizacji. Niech 
Wasze miasto staje się miejscem pełnym 
komfortu, piękna, a życie każdej rodziny 
wypełnia radość, szczęście i dobrobyt.

19 listopada tego roku mija 23 lata 
od dnia podpisania umowy o współ-
pracy partnerskiej pomiędzy naszymi 
miastami. Ogromnie ucieszyło mnie 
Wasze zaproszenie. Jako nowo wybra-
ny Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
jest mi bardzo miło poznać Wasze mia-
sto i spotkać się z jego przedstawicie-
lami jak i z zaproszonymi na dzisiejszą 
uroczystość gośćmi.

Moim marzeniem jest byśmy mo-
gli wspólnie wypracować nowe formy 
dalszej współpracy, które będą polegały 
na nawiązaniu kontaktów, wzajemnym 
poznawaniu i budowaniu zaufania bo to 
jest gwarantem partnerskich układów 
na różnych płaszczyznach życia gospo-
darczego, kulturalnego i społecznego.

Nawiązane kontakty to nie tylko wi-
zyty władz samorządowych miasta, ale 
przede wszystkim konkretna realiza-
cja podjętych zobowiązań i zadań. To 
wymiana grup młodzieżowych, wizyt 
nauczycieli, dyrektorów szkół, obozy, 
udział w targach i wystawach.

Dołożę wszelkich starań, aby stwo-
rzyć zespół ludzi, który poprzez swoją 
pracę, zaangażowanie i osobisty kon-
takt doprowadzą do lepszego umocnie-
nia wzajemnych realizacji partnerskich 
w duchu przyjaźni. Myślę, że samorząd 
Starej Lubovni również przychyla się 
do powyższego. Za co z góry serdecz-
nie dziękuję ”.

Stara Lubovna w Słowacji to miasto 
położone na Spiszu, 20 km od przejścia 
granicznego Piwniczna/ Mnisek nad 
Popradem. 

Spotkanie miast partnerskich  w Starej Lubovni
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Gminy muszą zacząć szukać 
oszczędności. rosnące ceny m.in. 
energii elektrycznej zmuszają samo-
rządowców do szukania sposobów 
na ograniczenie jej zużycia. 

O pomysłach i propozycjach dysku-
towano podczas dzisiejszego spotkania 
burmistrza, zastępcy burmistrza z dy-
rekcją, kierownictwem poszczególnych 
jednostek i pracownikami urzędu.

A wszystko związane jest z  ustawą, 
która nakłada na  gminy obowiązek 
wykazania 10 procent oszczędności 
zużycia energii elektrycznej w stosun-
ku do zużycia z  lat 2018-2019.  Jest to 
ustawa z dnia 7 października 2022 roku 
„o  szczególnych rozwiązaniach służą-
cych ochronie odbiorców energii elek-
trycznej w 2023 roku w związku z sytu-
acją na rynku energii elektrycznej”. 

W  przypadku niespełnienia tego 
obowiązku na  samorząd zostanie 
nałożona kara. Obowiązująca od 18 
października br. ustawa z 7 paździer-
nika 2022 r. o  szczególnych rozwią-
zaniach służących ochronie odbior-

ców energii elektrycznej w 2023 roku 
w związku z sytuacją na rynku energii 
elektrycznej (Dz.U. poz. 2127; ost.zm. 
Dz.U. z 2022 r. poz. 2243: dalej: u.o.o-
.e.e.) zawiera specjalne mechanizmy 
prawne mające spowodować wymier-
ne oszczędności w  zakresie zużycia 
energii elektrycznej przez podmioty, 
ogólnie rzecz ujmując, należące do 
sektora finansów publicznych. W  za-
sadzie te specjalne rozwiązania zosta-
ły zawarte w jednym artykule (tj. art. 
37 u.o.o.e.e.), który - w  odróżnieniu 

od większości przepisów tej ustawy - 
wchodzi w życie częściowo 1 grudnia 
2022 r, a częściowo 1 stycznia 2023 r. 
Czas na złożenie oświadczenia upływa 
z końcem listopada.

Podczas spotkania omawiano kwe-
stię monitoringu, termomodernizacji 
szkoły, dyskutowano i szukano wspól-
nych rozwiązań na  zmniejszenie ko-
lejek w  Przychodni Zdrowia przy ul. 
Ruszczańskiej, przedstawione zostały 
informacje dotyczące preferencyjnego 
zakupu węgla.

O oszczędnościach na spotkaniu burmistrza 
z kierownikami jednostek organizacyjnych

Dwieście litrów płynu do dezynfek-
cji przekazała  Enea Elektrownia Po-
łaniec na rzecz jednostek podległych 
połanieckiej gminie. Jest to kolejny 
gest pomocy, w ramach którego ener-
getyczna spółka wspiera mieszkańców 
Połańca i najbliższe otoczenie.

Pandemia koronawirusa pokazała 
jak ważna jest higiena rąk i  stosowa-
nie dezynfekcji. Aby uchronić się przed 
wirusami i bakteriami zasady te dalej 
stosowane są w zakładach pracy, miej-
scach publicznych, urzędach, szkołach 
i innych placówkach.

Dobrze wiemy, że  zachowywa-
nie podstawowych zasad i  środków 
ochrony osobistej jest nadal aktualne 
i  równie ważne, dlatego nasza spółka 

w odpowiedzi na wniosek gminy Poła-
niec przekazała płyny do dezynfekcji, 
które trafią do wszystkich podległych 
jej placówek.  Cieszę się, że  Enea Po-
łaniec przyczynia się do zwiększenia 

bezpieczeństwa w  naszym mieście – 
powiedziała Agnieszka Wojdan, prezes 
Enei Elektrowni Połaniec.

Przekazane  4 listopada  środki 
ochrony osobistej, w  postaci  200 li-
trów  płynu do dezynfekcji rąk, ode-
brał Jacek Benedykt Nowak, burmistrz 
Miasta i Gminy Połaniec. 

Po raz kolejny dziękuję Enei Elek-
trowni Połaniec, za okazane wsparcie. 
Przekazane środki przyczynią się do 
poprawy bezpieczeństwa mieszkańców 
oraz  pomogą kształtować dobre na-
wyki oraz świadomość, że higiena rąk 
i  środki do dezynfekcji realnie elimi-
nują ryzyko zachorowalności na cho-
roby takie jak COVID-19 czy  grypa 
– powiedział  Jacek Benedykt Nowak 
– burmistrz Połańca.

Enea Połaniec po raz kolejny przekazała mieszkańcom 
środki do dezynfekcji
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Uroczysty dzień pracownika socjalnego 
w gminie Połaniec

21 listopada 2022 r. obchodziliśmy 
Dzień Pracownika Socjalnego. Jest 
to święto wszystkich pracowników 
służb społecznych, a w szczególności 
pracowników socjalnych.

Z  tej okazji odbyły się spotkania 
z  przedstawicielami władz lokalnych, 
a  pracownikami: Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Połańcu, Warsztatów Te-
rapii Zajęciowej w Połańcu oraz w Śro-
dowiskowym Domu Samopomocy 
w Połańcu- dziękując za ich profesjo-
nalizm, zaangażowanie i poświęcenie 
na rzecz pomocy najbardziej potrze-
bujących mieszkańców naszej gminy.

Swoją obecnością podczas spo-
tkania zaszczycili: Burmistrz Miasta 
i Gminy Połaniec - Pan Jacek Nowak, 

Zastępca Burmistrza Miasta i  Gmi-
ny Połaniec - Pan Jarosław Kądziela, 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan 
Stanisław Lolo, Sekretarz Gminy Po-
łaniec - Pani Bogumiła Niespodzie-
wana oraz Skarbnik Gminy Połaniec 
- Pani Małgorzata Żugaj.

Praca socjalna to piękne, ale też trud-
ne wyzwanie. Wymaga nie tylko facho-
wej wiedzy, ale także niezwykłej empatii 
tak ważnej w procesie wspierania osób 
i ich rodzin, które znalazły się w trud-
nej życiowej sytuacji. Misja, jaką pełnią 
pracownicy służb społecznych ma za-
sadniczy wkład w życie naszej lokalnej 
społeczności. Ich praca przywraca wielu 
ludziom wiarę w lepsze jutro. 

Pan Franciszek Bielat z rybitw skoń-
czył w tym roku 100 lat. Tak zacna i wy-
jątkowa rocznica urodzin sprzyja nie-
zwykłym spotkaniom i  jubileuszowym 
odwiedzinom. 

Jubilatowi życzenia w  domu rodzin-
nym złożyli:  Burmistrz  Jacek Benedykt 
Nowak,  Wojewoda Świętokrzyski  Zbi-
gniew Koniusz oraz Kierownik Biura Te-
renowego ZUS  Małgorzata Juszyńska, 
którzy uhonorowali naszego seniora ży-
czeniami, kwiatami oraz listami gratula-
cyjnymi. Z okazji tak pięknego jubileuszu 
Dostojnemu Jubilatowi serdecznie gra-
tulujemy i życzymy wszelkiej pomyślno-
ści, nieustającej pogody ducha i zdrowia 
na długie lata. Niech każdy dzień wnosi 
w życie dużo rodzinnego ciepła i miłości, 
niech napawa radością i poczuciem dumy 
z życiowych doświadczeń.

Sto lat dla Pana Franciszka
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Docelowym efektem będzie zmniej-
szenie kosztów energii elektrycznej 
i  cieplej dla indywidualnych gospo-
darstw domowych. Zadanie realizo-
wane będzie w  partnerstwie 3 gmin, 
które wspólnie wystarały się o dotację 
dla swoich mieszkańców na instalację 
Odnawialnych Źródeł Energii, w tym 
instalacje fotowoltaiczne, kolektory 
słoneczne. Oszczędności czystego po-
wietrza to najbardziej wymierne korzy-
ści tego zadania.

Przedmiotem umowy jest wyko-
nanie instalacji fotowoltaicznych dla 
gospodarstw domowych mieszkań-
ców gmin: Połaniec, Łubnice, Oleśnica 
w ramach projektu ,,Wzrost wykorzy-
stania odnawialnych Źródeł energii 
na terenie gmin partnerskich Połańca, 
Oleśnicy, Łubnic, Stopnicy”

Realizacja zadania w  poszczegól-
nych gminach:

Zakres prac obejmuje dla gminy Po-
łaniec 12 zestawów fotowoltaicznych 
wraz z  konstrukcją dostosowaną do 

miejsca montażu (na gruncie, dachu 
budynku gospodarczego i mieszkalne-
go) w tym:
–  kompletna instalacja fotowoltaiczna 

o mocy 2,72 kWp
–  kompletna instalacja fotowoltaiczna 

o mocy 3,4 kWp
–  kompletna instalacja fotowoltaiczna 

o mocy 4,76 kWp
Zakres prac obejmuje dla gminy 

Oleśnica 5 zestawów fotowoltaicznych 
wraz z  konstrukcją dostosowaną do 
miejsca montażu ( na dachu budynku 
gospodarczego i mieszkalnego) w tym:
–   kompletna instalacja fotowoltaiczna 

o mocy 3,4 kWp
–   kompletna instalacja fotowoltaiczna 

o mocy 4,76 kWp
Zakres prac obejmuje dla gminy 

Łubnice 8 zestawów fotowoltaicznych 
wraz z  konstrukcją dostosowaną do 
miejsca montażu (na gruncie, dachu 
budynku gospodarczego i mieszkalne-
go) w tym:
–  kompletna instalacja fotowoltaiczna 

o mocy 2,72 kWp
–  kompletna instalacja fotowoltaiczna 

o mocy 3,4 kWp
–  kompletna instalacja fotowoltaiczna 

o mocy 4,76 kWp.

Duże oszczędności i czyste powietrze – to inwestycja 
ekologiczna w trzech gminach: Gmina Połaniec, 

Gmina Łubnice i Gmina Oleśnica
W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Połaniec w dniu 5.07.2022r. doszło do podpisania umowy pomiędzy 

trzema gminami: Gminą Połaniec reprezentowaną przez Burmistrza Miasta i Gminy – Jacka Benedykta Nowaka, 
Gminą Łubnice reprezentowaną przez Wójt Annę Grajko i Skarbnik Izabelę Pszczołę, Gminą Oleśnica reprezen-
towaną przez Burmistrza Leszka Judę i Skarbnik Urszulę Wójcik, a wykonawcą spółka pod firmą ,,Sun Fee Spółka 
z ograniczoną odpowiedzialnością” reprezentowaną przez Prezesa Zarządu Bartłomieja Kleknera.

W dniu 15.07. 2022 r. została zawarta umowa pomię-
dzy gminą Połaniec reprezentowaną przez Pana Jarosława 
Kądzielę – Zastępcę Burmistrza a  Panem Krzysztofem 
Kopciem – firma Zakład Wykonawstwa Robót Elektrycz-
nych Teletechnicznych i  Automatyki „ELTECHCOM” 
Krzysztof Kopeć. 

Przedmiotem zamówienia jest zaprojektowanie i  wy-
budowanie oświetlenia zewnętrznego muszli koncertowej.
•  przestawienie szafy pomiarowo rozdzielczej do nowej 

lokalizacji;
•  przeniesienie słupa oświetleniowego nr 2 wraz z projekto-

rem oświetleniowym i fundamentem do nowej lokalizacji;
•  zaprojektowanie i  montaż słupów oświetleniowych – sta-

lowych, ocynkowanych, ośmiokątnych, wys. 7 m (zgodnie 
z istniejącymi) z projektorami oświetleniowymi LED – szt. 3;

•  montaż projektora LED na ścianie muszli koncertowej – szt. 1
•  wykonanie inwentaryzacji powykonawczej. 

Kwota realizacji zadania wyniesie 58 256, 79 zł.

Będzie rozbudowa i remont oświetlenia zewnętrznego 
muszli koncertowej
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Jest promesa na rewitalizację dworku szlacheckiego 
w Ruszczy 

14.07.2022 r. w Świętokrzyskim 
Urzędzie Wojewódzkim w  Kiel-
cach Burmistrz Jacek Benedykt 
Nowak odebrał promesę na dofi-
nansowanie inwestycji z Rządowe-
go Funduszu Polski Ład - Progra-
mu Inwestycji Strategicznych.

W  ramach trzeciej edycji Rzą-
dowego programu Miasto i Gmina 
Połaniec otrzymała wsparcie na   
rewitalizację zabytkowego dworku 
szlacheckiego z  przełomu XVIII 
i  XIX znajdującego się w  miejsco-
wości Ruszcza.

Dofinansowanie pozwoli na roz-
poczęcie konkretnych prac rewita-
lizacyjnych obiektu, który władze 
gminy chciałyby przeznaczyć na 
cele kulturalne i edukacyjne, a także 
możliwość wykorzystania w ramach 
turystycznej promocji regionu.

Wsparcie wynosi 98% kosztów 
inwestycji, natomiast 2% pokryje 
gmina.
• Przewidziana wartość inwestycji: 

2.040.816,00 PLN
• Deklarowana kwota udziału wła-

snego: 40.816,32 PLN
Rządowy Fundusz Polski Ład: 

Program Inwestycji Strategicznych 
ma na celu dofinansowanie projek-
tów inwestycyjnych realizowanych 
przez gminy, powiaty i  miasta lub 
ich związki w całej Polsce. Program 
realizowany jest poprzez promesy 
inwestycyjne udzielane przez Bank 
Gospodarstwa Krajowego.

Dofinansowanie pozwoli na roz-
poczęcie prac rewitalizacyjnych 
obiektu, który władze gminy chcia-
łyby przeznaczyć na cele kulturalne 
i edukacyjne. 

Prezentujemy Państwu koncep-
cję rewitalizacji zabytkowego dwor-
ku im. Ireny i  Stanisława Knothe 
w  Ruszczy. Koncepcję opracowuje 
biuro projektowe Center – Projekt 
Marcin Rymarz, która została prze-
słana do uzgodnienia z  kierowni-
kiem Delegatury Wojewódzkiego 
Urzędu Ochrony Zabytków w San-
domierzu.

Fot.źródło: echodnia.eu/

Koncepcja rewitalizacji
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Podpisanie umowy na „Wykonanie programu funkcjonalno-
-użytkowego z szacunkiem kosztów budowy odcinków sieci 

kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Połaniec”
W sali konferencyjnej połanieckiego magistratu w dniu 

13.07.2022r. doszło do podpisania umowy pomiędzy Za-
stępcą Burmistrza Jarosławem Kądzielą a  Krzysztofem 
Buczyńskim prowadzącym działalność gospodarczą pod 
firmą „Kreska” z Tarnobrzega.

Przedmiotem umowy jest „Wykonanie programu funk-
cjonalno – użytkowego z  szacunkiem kosztów budowy 
odcinków sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Po-
łaniec” na kwotę 63.000.00 zł brutto, w terminie 6 miesięcy 
od dnia podpisania umowy.

Zakresem zadania jest: odcinek a) budowa wydłużenie 
rurociągu tłocznego kanalizacji sanitarnej z pompowni ście-
ków w miejscowości Kraśnik. Wymiana pomp o większej 
wydajności w pompowni w Kraśniku. Odcinek b) budowa 
(wydłużenie) rurociągu tłocznego kanalizacji sanitarnej 
z pompowni ścieków w miejscowości Rudniki. Wymiana 
pomp o większej wydajności w pompowni w Rudnikach.

Powyższe rozwiązanie ma na celu ograniczenie uciąż-
liwości zapachowych wynikających z  połączenia ścieków 
kanalizacji sanitarnej tłocznej z siecią kanalizacji sanitarnej 
grawitacyjnej i przepływem ścieków przez centrum miasta 
Połaniec.

Nowe altany formą stworzenia warunków do integracji 
społeczności lokalnej w sołectwach gminy Połaniec

Wychodząc naprzeciw potrzebom 
mieszkańców i przyjezdnych gości   
w  miejscowościach: Ruszcza Kępa, 
Kamieniec i Brzozowa powstały al-
tany grillowe. 

Budowa obiektów dobiegła wła-
śnie końca, a 15 lipca odbył się od-
biór zadania. Z powstałych obiektów 

korzystać będą mogli wszyscy zain-
teresowani (dzieci, młodzież, doro-
śli oraz turyści) bezpłatnie, każdego 
dnia tygodnia i przez cały rok z uwa-
gi na fakt zadaszenia obiektu. Altany 
posiadają podłogę z  kostki betono-
wej, konstrukcję dachową czterospa-
dową (więźba drewniana) – pokry-
tą blachodachówką. Dodatkowym 

wyposażeniem jest drewniany stół 
i  dwie ławki. Wszystkie altany po-
wstały w ramach środków z funduszu 
sołeckiego.

Nowo powstałe drewniane wiaty 
wraz z grillem będą stanowić wygodne 
miejsce spotkań plenerowych i  orga-
nizacji imprez integracyjnych miesz-
kańców. 

KWOty REALIZACjI ZADAń I EFEKty PRAC PRZEDStAWIAją SIę NAStęPUjąCO:

RUSZCZA KęPA 
36 861,14 zł brutto

KAMIENIEC 
39 433,60 zł brutto

BRZOZOWA 
39 433,60 zł brutto
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Letnie naprawy i remonty placów zabaw 
na terenie miasta i gminy

Na placach zabaw na terenie miasta i gminy  dobiegają 
końca prace renowacyjne. 

Przeglądy placów zabaw, a następnie naprawy oraz kon-
serwacja dotyczą wszystkich urządzeń zabawowych na po-
szczególnych placach zabaw. Piaskownice, huśtawki, dra-
binki, karuzele, bramki czy inne urządzenia  to tzw. obiekty 
małej architektury, które muszą być utrzymywane w należy-

tym stanie technicznym i estetycznym, tak by nie dopuścić 
do nadmiernego pogorszenia ich właściwości użytkowych 
i sprawności technicznej.

Urządzenia zabawowe zostały naprawione i odmalowane. 
Celem prac naprawczych jest przede wszystkim zagwaran-
towanie bezpiecznej zabawy, o czym moga już się przekonać 
użytkownicy placów zabaw.

Priorytetem systemu gospodarowa-
nia odpadami jest zmniejszenie ilości 
odpadów komunalnych wytwarzanych 
przez gospodarstwa domowe, a zara-
zem zwiększenie poszczególnych frak-
cji ułatwiających pozyskanie odpadów, 
które nadają się do recyklingu. W tym 
zakresie zostało zorganizowane spo-
tkanie informacyjno-edukacyjne w sali 
kinowej CKiSz w Połańcu z przedsta-
wicielem ZGOK Rzędów.

Na slajdach, filmach i  zebranych 
„problemowych odpadach” rozstrzy-
gane były wątpliwości do jakiego po-
jemnika dany odpad wrzucać oraz 
przykłady zanieczyszczeń środowiska. 
Rozmawiano też co zrobić, aby jak naj-
więcej mieszkańców prawidłowo segre-
gowało śmieci i jakie działania powin-
na gmina prowadzić w tym kierunku. 
W  spotkaniu udział wzięli również: 
burmistrz – jacek Benedykt Nowak 
oraz zastępca burmistrza – jarosław 
Kądziela, pracownicy urzędu i PGK.

Spotkanie było też okazją do przy-
pomnienia obowiązujących zasad se-

gregacji odpadów komunalnych. Celem 
organizowanych spotkań jest przede 
wszystkim zapoznanie z zasadami utrzy-
mania porządku w mieście i gminie oraz 
wysłuchanie opinii, uwag i  propozycji 
mieszkańców dla usprawnienia podej-
mowanych działań. W planach jest rów-
nież organizacja tego typu spotkań.

Spotkanie edukacyjne dotyczące 
ekologii i zasad segregacji odpadów
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4 sierpnia w Urzędzie Miasta i Gminy w Połańcu (sala 
narad) została podpisana umowa z  wykonawcą robót 
w ramach „Budowa przydomowych pompowni ścieków 
wraz z zasilaniem energetycznym oraz rurociągami ci-
śnieniowymi na terenie Miasta i Gminy Połaniec.” 

Umowę zawarł Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec – 
jacek Benedykt Nowak z wykonawcą zadania - Przedsię-
biorstwem Gospodarki Komunalnej w Połańcu sp. z o.o. 
z siedzibą: ul. Krakowska 11, 28-230 Połaniec, reprezen-
towanym przez Prezes Zarządu - Magdalenę Góral. Kwota 
zadania to 175 976,86 zł brutto. Wykonawca przystąpi do 
realizacji przedmiotu umowy od dnia podpisania umowy 
i  zakończy w  terminie 2 miesięcy od dnia podpisania 
umowy. Zadanie nie obejmuje wykonania przyłączy gra-
witacyjnych ks od budynku mieszkalnego do pompowni 
przydomowej. Podczas podpisywania aktu obecni byli 
również: zastępca burmistrza - jarosław Kądziela, skarbnik 
- Małgorzata Żugaj, radny - Krzysztof Zając, pracownicy 
urzędu i PGK.

A  zadanie polegać ma na budowie 10 szt. pompowni 
określonych wyżej - w miejscowościach:
• 1/1 pompownia w Ruszcza – działka o nr ewid. 140/9; 

•  2/3 pompownia w  Rybitwach – działki nr ewid. 320/3, 
548/6, 372/6;

•  3/3 pompownie w Rudnikach – działki nr ewid. 836/4, 
952, 831/1;

•  4/2 pompownie w  Połańcu – działka nr ewid. 3229/2, 
3236/2;

• 5/1 pompownia w Zrębinie – działka nr ewid. 1346. 
Realizacja zadania przyczyni się do poprawy stanu go-

spodarki wodno-ściekowej.

Budowa przydomowych 
pompowni ścieków – umowa podpisana

W związku z trwającymi pracami 
nad wspólnym dokumentem dla całe-
go Obszaru Strategicznej Interwencji 
– Dolina Wisły odbyło się spotkanie 
nadwiślańskich samorządów, które 
wspólnie ubiegać się będą o  unijne 
dotacje. 

Właśnie takie grupy mają mieć lep-
szą punktację i  większe szanse przy 
rozdzielaniu unijnych funduszy. Spo-
tkanie było okazją do podzielenia się 
własnymi spostrzeżeniami w zakresie 
rozwoju całego regionu Doliny Wisły, 
w  tym rozwoju turystyki, sfery spo-
łecznej, gospodarczej, ochrony środo-
wiska czy ładu przestrzennego. Ważne 
jest wypracowanie wspólnego stanowi-
ska, kierunków działań.

Podczas spotkania przedstawiono 
wyniki z  przeprowadzonych ankiet, 
których celem było określenie kierun-
ków dalszego rozwoju dla wskazanego 
obszaru. W  dniu dzisiejszym na spo-

tkaniu wójtów, burmistrzów odbyła się 
wideokonferencja z  przedstawicielem 
Ministerstwa – Funduszu i Polityki Re-
gionalnej – Pani Małgorzata Chodkie-
wicz i Urzędu Marszałkowskiego – Pani 
Monika Lubiejewska. Gościem na spo-
tkaniu był doradca ze Związku Miast 
Polskich – Pan Rafał Kaftan w asyście 
przedstawiciela Związku Miast Polskich 
– Pana jakuba Pyrzanowskiego. Strate-
gia rozwoju jest dokumentem określa-
jącym kierunki i obszary rozwoju jakie 
stawiać będą przed sobą władze lokalne, 
przez najbliższe kilka lat, w tym zrze-

szone związku międzygminne.
Strategia stanowi całościową kon-

cepcję zarządzania rozwojem i  jest 
elementem dopełniającym funkcjono-
wanie i zrównoważony rozwój danego 
obszaru. Dokument ten będzie okre-
ślał kierunek rozwoju OSI oraz zasa-
dy współpracy w ramach planowanej 
wspólnej realizacji przedsięwzięć. Na 
podstawie tego dokumentu samorzą-
dy będą mogły wnioskować o  środki 
unijne z nowej perspektywy finansowej 
na lata 2021-2027 oraz wprowadzać 
w życie projekty partnerskie.

Kolejne Spotkanie w ramach Strategii Ponadlokalnej 
OSI Doliny Wisły
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Na podpisaniu aktu obecni byli - po 
stronie Miasta i  Gminy Połaniec Za-
stępca Burmistrza – jarosław Kądziela, 
po stronie firmy termoizolacja tarnów 
K. Słomski i wspólnicy – spółka jawna – 
Kazimierz Słomski, Eugeniusz Ścieński.

Nabywcą nieruchomości jest firma 
„tERMOIZOLACjA tARNÓW” K. 
Słomski i  wspólnicy – spółka jawna 
z tarnowa. 

Firma na nabywanej nieruchomości 
zadeklarowała budowę obiektów kuba-
turowych: budynek zaplecza technicz-
nego, budynek produkcyjno-magazy-
nowy, wykonanie utwardzonych dojść 
do budynków i  miejsc postojowych, 
budowę drogi wewnętrznej – ciągu 
pieszo-jezdnego o parametrach drogi 
pożarowej, wydzielenie miejsc posto-
jowych dla pojazdów osobowych oraz 
ciężarowych, zagospodarowanie ob-
szarów elementami małej architektury 
i projektem zieleni wysokiej. 

Planowany termin zakończenia budo-
wy został określony na 5 lat licząc od dnia 
podpisania aktu notarialnego tj. w termi-

nie do 5 sierpnia 2027 r. oraz utworzenia 
nowych miejsc pracy i zatrudni 10 osób 
na 1/1 etatu, w ramach umowy o pracę.

Nowy inwestor na „strefie B” w Połańcu
W dniu. 05.08.2022 r. w wyniku rozstrzygnięcia pierwszego przetargu nieograniczonego na sprzedaż niezabudo-

wanej nieruchomości gruntowej, obszaru inwestycyjnego VII o powierzchni 1,1557 ha, stanowiącej własność Gminy 
Połaniec, położonej w Połańcu przy ulicy Wyzwolenia na terenie strefy inwestycyjnej B, oznaczonej w ewidencji 
gruntów obrębu 01 Połaniec jako działki nr: 8616/1 o powierzchni 0,5948 ha, 8616/2 o powierzchni 0,2789 ha, 8616/3 
o powierzchni 0,2820 ha został podpisany Akt Notarialny. 

Bezpieczniej w Zespole Placówek Oświatowych w Ruszczy. 
Umowa na system włamaniowy i monitoring zawarta z wykonawcą

W  dniu 16.08. 2022 r. 
w Urzędzie Miasta i Gminy 
w  Połańcu zawarta została 
umowa pomiędzy Burmi-
strzem Miasta i  Gminy Po-
łaniec – jackiem, Benedyk-
tem Nowakiem a wykonawcą 
zadania Prezesem Zarządu 
– Romualdem Garczewskim 
na „Zakup i montaż systemu 
włamaniowego oraz syste-
mu monitoringu wizyjnego 
w Zespole Placówek Oświa-
towych w  Ruszczy”. termin 
realizacji zamyka się datą 

10.09. 2022r. Kwota zada-
nia to 32 500, 00 zł. Przy za-
wieraniu aktu obecna była 
skarbnik – Pani Małgorza-
ta Żugaj, dyrektor Zespo-
łu Placówek Oświatowych 
w  Ruszczy – Pani Małgo-
rzata Łukaszek, sołtys miej-
scowości Ruszcza – Ma-
rian Machniak, inspektor 
w urzędzie – Mariusz Droś. 
Podczas spotkania dysku-
towano również na tematy 
bieżące szukając najwła-
ściwszych rozwiązań.

Szkoła uczy i wychowuje…, ale i dba o bezpieczeństwo. W sposób szczególny placówki oświatowe narażone są 
na akty wandalizmu, włamania i kradzieże. Jednym z najprostszych i jednocześnie najskuteczniejszych sposobów 
na zabezpieczenie tego typu obiektów przed różnego rodzaju zagrożeniami, jest inwestycja w profesjonalny system. 
Zespół Placówek Oświatowych w Ruszczy zostanie wyposażony w urządzenia monitorowania.
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Gmina Połaniec pozyskała wsparcie 
finansowe na doposażenie i  poprawę 
standardu stołówki szkolnej w Zespole 
Placówek Oświatowych w Ruszczy. 

Wsparcie finansowe zostanie wyko-
rzystane do poprawy standardu funk-
cjonowania stołówki szkolnej poprzez 
doposażenie kuchni i  pomieszczeń 
przeznaczonych do spożywania posił-
ków. W  tym celu zakupione zostanie 
niezbędne wyposażenie stanowiska 
sporządzania potraw.

Podpisanie umowy przez Burmi-
strza Miasta i Gminy Połaniec – jacka 
Benedykta Nowaka w  imieniu gmi-
ny Połaniec z firmą MORE BLUE Sp. 
z o.o. z siedzibą przy ul. Czerniakow-
ska 81/83, 00-957 Warszawa, którą re-
prezentuje Cezary Kopycki – Prezes 
Zarządu nastąpiło w Urzędzie Miasta 
i Gminy Połaniec, w dniu 22.08. 2022 r.

 W spotkaniu udział wzięła sekre-
tarz Gminy – Bogumiła Niespodzie-
wana, skarbnik – Małgorzata Żugaj, 
dyrektor Zespołu Placówek Oświa-
towych w Ruszczy – Małgorzata Łu-
kaszek, kierownik ds. pozyskiwania 
środków pomocowych i rozwoju gmi-
ny – Aneta Matusiewicz, inspektor 

ds. administracyjnych – Aleksandra 
Piechniak. 

Zadanie pod nazwą „Dostawa 
i  montaż wyposażenia do stołówki 
szkolnej (kuchni i  jadalni) w  Szko-
le Podstawowej w  Zespole Placówek 
Oświatowych w  Ruszczy, Gmina Po-
łaniec” realizowane jest w ramach za-
dania z  modułu 3 wieloletniego rzą-
dowego programu „Posiłek w  szkole 
i  w  domu” finansowanego z  dotacji 
celowej budżetu państwa.

Całkowita wartość umowy z  Wy-
konawcą: 100 000,00 zł. Wartość do-
finansowania z budżetu państwa 80%: 
80 000,00 zł. Wkład własny Gminy 
Połaniec 20%: 20 000,00 zł

W  ramach realizowanego projektu 
zostanie zakupione wyposażenie kuchni 

w stołówce szkolnej: piec konwekcyjno-
-parowy 6GN1/1, obieraczka ziemnia-
ków i warzyw, trzon gazowy 4-palniko-
wy, szafka wisząca ze stali nierdzewnej, 
regał magazynowy, podstawa do obie-
raczki ziemniaków i warzyw, stół przy-
ścienny z blokiem z trzech szuflad, stół 
przyścienny z blokiem z trzech szuflad, 
stół przyścienny z drzwiami suwanymi, 
stół przyścienny z drzwiami suwanymi, 
stół stalowy ze zlewem 2-komorowym, 
szafka wisząca ze stali nierdzewnej, za-
mrażarka skrzyniowa, Stół ze stali nie-
rdzewnej; wyposażenie pomieszczeń 
przeznaczonych do spożywania posił-
ków (jadalni): stół do jadalni 10 szt., 
krzesło do jadalni 80 szt.

W ramach doposażania kuchni, do-
starczone zostaną gastronomiczne urzą-
dzenia klasy premium, a wśród nich piec 
konwekcyjno-parowy SkyLine Premium 
Electrolux Professional. Urządzenie za-
projektowane do prowadzenia każdego 
rodzaju obróbki termicznej od regene-
racji, aż po smażenie, pieczenie, praże-
nie i gotowanie na parze. Piec stworzy 
techniczne możliwości przygotowania 
ponad 500 posiłków. Nowe wyposażenie 
znacznie ułatwi funkcjonowanie szkolnej 
stołówki, kuchni i podniesienie standard.

Nowy sprzęt gastronomiczny do kuchni i stołówki 
szkolnej w Zespole Placówek Oświatowych w Ruszczy

Kolejne Spotkanie w sprawie powstania 
produktu turystycznego w oparciu o dorzecze Wisły

Trwają rozmowy i wstępne ustalenia 
pracowników Departamentu Eduka-
cji, Sportu, Turystyki i Spraw Zagra-
nicznych, Oddział Turystyki z  Urzę-
du Marszałkowskiego Województwa 
Świętokrzyskiego z gminami uwzględ-
nianymi w przebiegu trasy rowerowej 
i budowy infrastruktury na potrzeby 
turystyki kajakowej i kamperowej. 

Celem projektu jest zbudowanie 
zintegrowanego, kompleksowego pro-
duktu turystycznego w oparciu o do-
rzecze Wisły o  istotnym potencjale 
komercjalizacji, w tym przyciągnięcie 
grup turystów krajowych i zagranicz-
nych. Spotkanie wstępne odbyło się 

również w bieżącym tygodniu w Urzę-
dzie Miasta i Gminy w Połańcu.

Projekt obejmuje:
1.  Budowę na obszarze województw: 

lubelskiego, mazowieckiego – regio-

nalnego, podkarpackiego oraz świę-
tokrzyskiego trasy rowerowej wzdłuż 
prawego i lewego brzegu rzeki Wisły,

2.  Budowę infrastruktury na potrzeby 
turystyki kajakowej i kamperowej.
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Gmina Połaniec mając na uwa-
dze rozwój placówek oświatowych 
przystąpiła do programu „Aktywna 
Tablica”, który niesie bardzo istotną 
pomoc w zapewnieniu szkołom wy-
sokiej jakości edukacji. Powszechna 
dostępność nowoczesnych technolo-
gii jest dzisiaj bardzo ważnym ele-
mentem w zdobywaniu wiedzy. 

Celem programu „Aktywna tabli-
ca” jest rozwijanie kompetencji cyfro-
wych uczniów i nauczycieli w zakresie 
edukacji, rozwijanie zainteresowań 
i uzdolnień uczniów, a także wsparcie 
organów prowadzących szkoły w reali-
zacji przedsięwzięć związanych z roz-
wijaniem tych kompetencji.

Całkowita wartość zadania to  
43 750, 00 zł, kwota pozyskanych środ-
ków to 35 000, 00 zł, wkład własny  
8 750, 00 zł.

W ramach tego projektu Zespół Pla-
cówek Oświatowych w Ruszczy wzbo-
gaci się o nowe pomoce dydaktyczne 
w  postaci m.in: programu multime-
dialnego, zestawu ćwiczeń interaktyw-
nych wraz z planszami, zestaw progra-

mów multimedialnych profesjonalny 
Gabinet Edukacyjno-terapeutyczny, 
komputer przenośny typu notebook, 
tablet, monitor interaktywny.

Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
– jacek Benedykt Nowak przy kontr-
asygnacie skarbnik – Małgorzaty Żu-
gaj zawarł umowę z wojewodą święto-
krzyskim – Zbigniewem Koniuszem 
na udzielenie w  2022 roku wsparcia 
finansowego z dotacji celowej budżetu 
państwa organom prowadzącym szko-
ły na podstawie rządowego programu 
rozwijania szkolnej infrastruktury 
oraz kompetencji uczniów i  nauczy-

cieli w zakresie stosowania technolo-
gii informacyjno-komunikacyjnych 
„Aktywna tablica”. Przyznaną dotację 
gmina zobowiązała się wykorzystać do 
dnia 31 grudnia 2022 r.

Bez wątpienia nowe pomoce dydak-
tyczne z pewnością będą bardzo istot-
nym elementem w realizacji podstawy 
programowej kształcenia ogólnego. 
Dzieci bardzo chętnie korzystają z no-
wych urządzeń technologicznych, któ-
re pozwalają im łączyć naukę z przy-
jemnością, a tym samym umożliwiają 
im doskonalenie swoich umiejętności 
cyfrowych.

Nowoczesny sprzęt i pomoce dydaktyczne 
trafią do Zespołu Placówek Oświatowych w Ruszczy

Społeczne Inicjatywy Mieszkaniowe to rozwiązanie, 
z którego mogą skorzystać osoby, które z różnych wzglę-
dów nie mogą pozwolić sobie na zakup własnego lokum. 

Nowe rozwiązanie prawne, jakim są SIM-y umożliwia 
bowiem budowę domów mieszkalnych w  danej gminie 
oraz ich eksploatację na zasadach najmu. W  tej sprawie 
w budynku Miasta i Gminy burmistrz jacek Benedykt No-
wak oraz zastępca burmistrza jarosław Kądziela spotkali 
się z prezesem spółki SIM SMS Przemysławem Cieleckim.

SIM oznacza Społeczną Inicjatywę Mieszkaniową, czy-
li spółkę, której podstawowym celem jest zaangażowanie 
w  budownictwo społeczne. W  ramach jej działań mają 
powstać mieszkania, charakteryzujące się tzw. umiarko-
wanym czynszem. Lokale wybudowane przez SIM, będą 
przeznaczone pod wynajem dla osób, które będą spełniały 
określone kryteria dochodowe, oraz nieposiadających żad-
nego tytułu prawnego do innych mieszkań na terenie danej 
miejscowości.

jednym z  przykładów spółki SIM może być inicjaty-
wa SIM SMS, która została nawiązana przy współpracy 

z Krajowym Zasobem Nieruchomości między siedmioma 
gminami:  Zawiercia (śląskie), Klucz (małopolskie), Sta-
szowa, jędrzejowa, Końskich, Sędziszowa i  Małogoszcza 
(świętokrzyskie)

Miasto i Gmina Połaniec rozważa możliwość przystąpie-
nia do SIM. Przystąpienie do programu SIM da możliwość 
wybudowania na naszym terenie mieszkań  dla osób i rodzin 
nieposiadających własnego mieszkania, którzy dysponują środ-
kami na regularne opłacanie czynszu, jednak ich dochody są 
za niskie na zaciągnięcie kredytu hipotecznego na mieszkanie.

O społecznych inicjatywach mieszkaniowych
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Została również zawarta umowa 
pomiędzy województwem święto-
krzyskim reprezentowanym przez 
Andrzeja Bętkowskiego – marszałka 
województwa, Marka Jońcę – członka 
Zarządu Województwa Świętokrzy-
skiego a  Gminą Połaniec reprezen-
towaną przez Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec – Jacka Benedykta 
Nowaka, który złożył podpis przy 
kontrasygnacie skarbnik – Małgo-
rzaty Żugaj.

Kwota otrzymanego dofinanso-
wania wynosi 50 000, 00 zł. Zadanie 
polegać będzie na przebudowie drogi 
dojazdowej w  celu poprawy infra-
struktury dojazdowej do gruntów 
rolnych o dł. 283 m i szer. 3 m. Celem 
jest usprawnienie i  poprawa warun-
ków pracy rolniczej.

Będzie to duże ułatwienie dla lokal-
nych mieszkańców, którzy będą mogli 
z  łatwością dojechać do pól upraw-
nych. W zakres prac wejda min: roboty 
pomiarowe, mechaniczne wykonanie 
koryta, wykonanie stabilizacji cemen-
towo- piaskowej, wykonanie warstwy 
podbudowy tłuczniowej, mechaniczne 
oczyszczanie powierzchni, skropienie 
podłoża asfaltem, nawierzchnia z mie-
szanek mineralno -asfaltowych, wyko-
nanie pobocza. 

Wsparcie województwa dla tego 
typu przedsięwzięć wynika z  realiza-

cji ustawy o  ochronie gruntów rol-
nych i leśnych w zakresie finansowego 
wsparcia gmin – wyjaśnił marszałek 
województwa świętokrzyskiego An-
drzej Bętkowski. – Środki budżetu 
województwa przeznaczone na ten cel 
pochodzą z  tytułu opłat wnoszonych 
przez gminy, wynikających z  wyłą-
czenia gruntów rolnych z  produkcji 
rolniczej. Zależy nam, by poprawiać 
warunki pracy rolników, dostosowy-
wać drogi do nowoczesnego ciężkiego 
sprzętu i pojazdów – dodał.

– Myślimy o trudnej, ale godnej na-
szej uwagi i wdzięczności pracy rolni-
ków – podkreśliła wicemarszałek wo-

jewództwa Renata janik. – Dziękujemy 
za plony, uczestnicząc w  dożynkach, 
ale też staramy się poprawiać warunki 
pracy i  życia na wsi, dofinansowując 
budowę dróg, modernizację gospo-
darstw, tworząc placówki dla dzieci 
i świetlice wiejskie, wspierając kulturę 
i tradycję – dodała wicemarszałek.

– Fundusz, który gromadzimy z ty-
tułu odrolnienia gruntów, w  całości 
wraca do gmin i systematycznie ubywa 
złej jakości dróg dojazdowych w  re-
gionie – powiedział członek Zarządu 
Marek jońca. W  uroczystym podpi-
saniu umów wziął udział senator RP 
Krzysztof Słoń.

Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych 
w miejscowości Połaniec - Łęg

Nowe oświetlenie 
w przedszkolu

W  sali konferencyjnej Urzędu Miasta i  Gminy Połaniec 
w dniu 13.07.2022 r. doszło do podpisania umowy pomiędzy 
Zastępcą Burmistrza Jarosławem Kądzielą a, Panem Micha-
łem Gońskim prowadzącym działalność gospodarczą pod 
firmą „Elektron-tech” z Padwi Narodowej.

Przedmiotem umowy jest wykonanie zadania pn. „Dostawa 
i montaż opraw oświetlenia wew. w Publicznym Przedszkolu 
Filia Nr 1 ul. Żapniowska 1 w Połańcu” na kwotę 18 522,00 zł 
brutto. Zakresem prac jest wymiana 54 sztuk opraw oświetle-
niowych świetlówkowych na oprawy typu LED w terminie do 
6 tygodni od dnia podpisania umowy.
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W dniu 1.09.2022r. w Szkole Podsta-
wowej w Połańcu oficjalnie otworzono 
przez burmistrza jacka Benedykta No-
waka „Laboratoria przyszłości”. Projekt 
„Laboratoria przyszłości” finansowa-
ny jest w 100% ze środków Funduszu 
Przeciwdziałania COVID – 19 prze-
znaczonego na wsparcie jednostek sa-
morządu terytorialnego.

Maksymalna wysokość wsparcia dla 
jednostki samorządu terytorialnego 
dla każdej szkoły prowadzonej przez 
tę jednostkę była uzależniona od liczby 
uczniów w  danej szkole, wynikającej 
z  danych systemu informacji oświa-
towej.

W ramach projektu szkoły podsta-
wowe z terenu Gminy Połaniec otrzy-
mały dofinansowanie w wysokości:

•  Szkoła Podstawowa w Ruszczy 60 000 
złotych

•  Szkoła Podstawowa w  Zrębinie 
30 000 złotych

•  Szkoła Podstawowa w  Połańcu 
252 600 zł złotych

Łącznie: 342 600 zł. 
Wkład z  budżetu Gminy to 270 zło-
tych tj.: 
Zrębin 21,00 złotych, 
Ruszcza 249,00 złotych.

Wsparcie było przeznaczone na za-
kup wyposażenia stanowisk do pracy 
narzędziowej, sprzętu multimedial-
nego, narzędzi, elektronarzędzi, po-
mocy dydaktycznych, nauki robotyki 
i sztucznej inteligencji i innych przed-
miotów służących rozwijaniu umiejęt-
ności dzieci i młodzieży.  

Szkoła Podstawowa w Połańcu:
Wyposażenie pracowni wirtualnej, 

wyposażenie kuchni wraz ze sprzętem 
AGD, pracownia druku 3D, akcesoria 
pod studio telewizyjne, zestaw robotów 
do nauki robotyki, zestaw techniczny 
do obróbki drewna, nagłośnienie.

Szkoła Podstawowa w Ruszczy:
Doposażenie sali informatycznej 

(drukarka, aparat fotograficzny, ka-
mera, oświetlenie do realizacji nagrań, 
mikrofony) oraz stacja lutująco-rozlu-
towywująca.

Doposażenie sal lekcyjnych w ma-
teriały (mikroskop cyfrowy, monitor 
interaktywny, zestaw preparatów bio-
logicznych, szafy metalowe, tablica 
suchościeralna, pomoce dydaktyczne).

Laboratoria przyszłości 
w szkołach podstawowych w Połańcu

Program „Laboratoria Przyszłości” to szansa na wprowadzenie do szkoły innowacyjnych procesów dydaktycznych. 
Jest to program realizowany przez Ministra Edukacji i Nauki we współpracy z Centrum Govtech w kancelarii Prezesa 
Rady Ministrów. Celem programu jest wsparcie finansowe dla szkół podstawowych i wyposażenie ich w nowoczesne 
produkty wspierające proces edukacji.
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W  szkołach i  placówkach oświa-
towych w trakcie wakacji wykonano 
szereg prac remontowych, których 
głównym celem było polepszenie wa-
runków nauczania. Po zakończeniu 
wakacji, uczniowie szkół, przedszko-
li, jak i podopieczni żłobka wrócą do 
odremontowanych placówek.

Prace remontowe i prace moderni-
zacyjne wykonane w okresie mijających 
wakacji prezentują się następująco:

Szkoła Podstawowa w Zrębinie

–  remont opaski odwadniającej wraz 
z  odcinkowym odprowadzeniem 
wody deszczowej

–  malowanie jednej ściany na kory-
tarzu
 Zespół Placówek Oświatowych 

w Ruszczy
– remont schodów zewnętrznych
– malowanie szatni z łazienkami
–  remont i  malowanie ścian sali 

w przedszkolu
– malowanie ścian w gabinecie logopedy

–  malowanie ścian w  łazience i   po-
mieszczeniu dla nauczycieli wycho-
wania fizycznego
Szkoła Podstawowa w Połańcu

–  remont stropodachu z papy termo-
zgrzewalnej

–  czyszczenie i monitoring kanalizacji 
deszczowej na terenie szkoły

–  wykonanie izolacji i ocieplenia ścia-
ny zewnętrznej pomieszczeń piwnic 
naprzeciw sali korekcyjnej

– montaż głośników w sali gimnastycznej
–  zakup wyposażenia dydaktyczne-

go do pomieszczenia ,,laboratoria 

przyszłości” w skład którego wcho-
dzi (sprzęt AGD, zestaw mebli ku-
chennych)

–  zakup zestawu głośników, kolumn 
– nagłośnienie w sali gimnastycznej
Przedszkole przy ul. Żapniowskiej 1

–  remont pomieszczeń przedszkola 
w tym wymiana drzwi 10 sztuk

–  wymiana opraw oświetlenia we-
wnętrznego – LED 58 sztuk

– remont toalety dla personelu
– malowanie dwóch sal i korytarzy
–  montaż rolet w  dwóch salach lek-

cyjnych
Żłobek Połaniec

– malowanie trzech sal w żłobku oraz 
biura

Dostosowanie oferty edukacyjnej 
do aktualnych potrzeb i oczekiwań 

Zakończone prace remontowe placówek oświatowych

W ramach projektu ,,Wzrost wykorzystania odnawialnych Źródeł Energii 
na terenie gmin partnerskich Połańca, Oleśnicy, Łubnic, Stopnicy” współfi-
nansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 
w ramach Osi Priorytetowej 3 Efektywna i zielona energia – odbyły się 
końcowe odbiory zamontowanych instalacji fotowoltaicznych. 

Cały proces wdrożenia przebieg pomyślnie, bez żadnych zastrzeżeń 
użytkowników.

Zakończenie projektu ,,Wzrost wykorzystania
odnawialnych źródeł energii na terenie gmin

partnerskich Połańca, Oleśnicy, Łubnic, Stopnicy”
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6.10.2022 r. w budynku Urzędu Miasta i Gminy została 
zawarta umowa pomiędzy gminą Połaniec reprezento-
waną przez Jarosława Kądzielę – zastępcę burmistrza 
a Łukaszem Bogaczem prowadzącym działalność gospo-
darczą pod firmą BOGITECH ŁUKASZ BOGACZ.

Przy podpisaniu umowy obecne były radne Rady Miej-
skiej, pracownicy urzędu oraz WtZ.

Przedmiotem zamówienia jest zaprojektowanie instalacji 
fotowoltaicznej na budynku WtZ w Połańcu oraz dostawa 
wraz z  montażem, zgodnie z  programem funkcjonalno-
-użytkowym.

Zadanie jest realizowane w ramach projektu pn.: ,,Zakup 
i montaż instalacji fotowoltaicznej na budynku Warsztatu 

terapii Zajęciowej w Połańcu z uwzględnieniem demonta-
żu paneli solarnych i zastosowaniem układu kompensacji 
mocy biernej ” współfinansowanego ze środków PERON, 
w ramach Obszary F Programu wyrównywania różnic mię-
dzy regionami III – 2022 r.

termin realizacji wykonania zadania do dnia 30.11.2022 r.
Kwota za wykonanie zadania: 107  311,72 złotych brutto.

Umowa na fotowoltaikę na 
budynku WtZ podpisana

Na terenie Gminy Połaniec rozpo-
częły się prace projektowe rozbudowy 
sieci światłowodowej. 

Inwestorem budowy sieci światło-
wodowej w  technologii FttH (Fibre 
to The Home - światłowód do domu) 
na obszarze województwa świętokrzy-
skiego jest firma Nexera Sp. z o.o. z sie-
dzibą w Warszawie. 

Wykonawcą prac jest firma RE-
SPON Paweł Piórkowski, który roz-
począł prace projektowe związane 
z rozbudową sieci światłowodowej na 
terenie Gminy Połaniec.

Zakres projektowy prac dotyczy 
obszaru: Zrębin, Połaniec, Kamieniec.

Zasięg oraz planowane przyłącza 
operatora Nexera można sprawdzić 
pod adresem: www.nexera.pl/pl/map

Prace projektowe rozbudowy sieci 
światłowodowej w   Gminie Połaniec 
będą realizowane w ramach programu 
operacyjnego Polska Cyfrowa (POPC) 
na lata 2014-2020 oś priorytetowa nr 1 
„Powszechny dostęp do szybkiego inter-
netu” działanie nr 1.1: „Wyeliminowanie 
terytorialnych różnic w możliwości do-
stępu do szerokopasmowego internetu 
o wysokich przepustowościach”.

Rozbudowa sieci światłowodowej - rozpoczęcie prac projektowych

W dniu 05.09.2022 r. w Urzędzie Miasta i Gminy Poła-
niec  odbyło się spotkanie w sprawie roboczej konsultacji 
projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Miasta Połańca – część II obejmująca za-
chodnią część miasta, w zakresie terenów przeznaczonych 
pod budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne i wieloro-
dzinne tzw. mieszane.

W  spotkaniu brali udział: burmistrz jacek Benedykt 
Nowak, zastępca burmistrza jarosław Kądziela, sekretarz 
Bogumiła Niespodziewana, pani doktor Małgorzata Strzyż 
– wykonawca zmian mpzp, dyrektorzy szkół podstawowych, 
prezes PGK   Magdalena Góral wraz z  przedstawicielem 
Propol, kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów 
Urzędu Miasta i Gminy oraz pracownicy.

Spotkanie miało na celu wypracowanie decyzji, co do 
dopuszczenia na terenach zabudowy jednorodzinnej – za-
budowy mieszkaniowej wielorodzinnej.

Wykonawca zmian planu miejscowego zobowiązał się 

do wypracowania rozwiązania dla tego terenu, które zo-
stanie przedstawione na ponownym spotkaniu roboczym 
w dniu ustalonym przez burmistrza, o czym  ww. zostaną 
powiadomieni.

Po drugim spotkaniu roboczym nastąpi przygotowa-
nie projektu zmiany miejscowego planu   do konsultacji 
społecznych przed poddaniem go stosownym opiniom 
i uzgodnieniom.

Spotkanie w sprawie roboczej konsultacji projektu zmiany miejscowego  
planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Połańca
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Gmina Połaniec dzięki głosom 
mieszkańców znalazła się na liście 
zwycięzców w konkursie „Pod Biało-
-Czerwoną”. 

Gmina Połaniec znalazła się na liście 
zwycięzców w  konkursie „Pod Biało-
-Czerwoną”. Oznacza to, że w  naszej 
gminie stanął maszt z flagą Polski.  Kon-
kurs „Pod Biało-Czerwoną” zakładał sfi-
nansowanie przez Rząd Rzeczypospolitej 
Polskiej zakupu masztów i flag w każdej 
z gmin w Polsce, której mieszkańcy za-
angażują się w projekt. Inicjatywa otrzy-
mania masztu przez gminę całkowicie 
była więc zależna od mieszkańców. Aby 
otrzymać maszt z flagą należało zebrać 
odpowiednią liczbę głosów poparcia po-
przez serwis internetowy https://www.
gov.pl/web/bialoczerwona. Gmina Po-

łaniec musiała zebrać minimum 100 
głosów poparcia dla inicjatywy zakupu 
masztu z flagą. Zaproponowany sposób 

zbiórki głosów zakładał połączenie tra-
dycji z nowoczesnością. Był jednocześnie 
całkowicie bezpieczny dla chcących się 
zaangażować w zbiórkę, co w dobie pan-
demii miało duże znaczenie. 

Celem projektu jest upamiętnienie 
zwycięstwa wojsk Rzeczypospolitej nad 
armią bolszewicką w Bitwie Warszaw-
skiej 1920 roku. Ważnym założeniem 
projektu jest również budowa wspól-
noty i wzmocnienie idei zaangażowania 
społeczeństwa obywatelskiego.

W dniu 5.10.2022 r. maszt stanął na 
rondzie przy ul. Żapniowskiej, Mada-
lińskiego, Kościuszki, Czarnieckiego. 

Niech biało-czerwona dumnie, 
przez cały rok, powiewa w sercach na-
szych małych Ojczyzn!

Maszt stanął na rondzie!

Obszar Strategicznej Interwencji „Dolina Wisły” 
– kolejne spotkanie samorządów w Połańcu

9 września 2022r. w  w  sali wido-
wiskowej Centrum Kultury i  Sztuki 
miało miejsce kolejne spotkanie mię-
dzy   samorządami partycypującymi 
w  opracowaniu i  realizacji Strate-
gii Rozwoju Ponadlokalnego na lata 
2021-2030, zacieśniając tym samym 
współpracę w  obszarze strategicznej 
interwencji „OSI Dolina Wisły”. 

Spotkanie otworzyła sekretarz Gmi-
ny - Bogumiła Niespodziewana, wita-
jąc zaproszonych gości, burmistrzów 
oraz wójtów, starostów, wicestarostów 
wchodzących w skład OSI Dolina Wi-
sły oraz zaproszonych gości ze Związ-
ku Miast Polskich.

Specjalnymi gośćmi prowadzącymi 
spotkanie w  połączeniu z  warsztatami 
celem wypracowania wspólnego pro-
jektu byli przedstawiciele Związku Miast 
Polski, którzy następnie zabrali głos 
i scharakteryzowali Obszar Strategicznej 
Interwencji Dolina Wisły, jednocześnie 
wskazując na możliwości pozyskiwania 
środków zewnętrznych w nowej perspek-
tywie finansowej w formule partnerstwa 
ponadlokalnego. tematem wiodącym 
spotkania była forma instytucjonalizacji 
partnerstwa oraz projekt zintegrowany, 
a następnie zajęcia warsztatowe.

Współpraca, którą zawiązały gminy 
w dużej mierze będzie dotyczyć wsparcia 
procesu rozwoju i  transformacji branż 
gospodarki regionu, poprawy jakości 
i  ochrony środowiska przyrodniczego, 
adaptacji do zmian klimatu i zwalczania 
skutków zagrożeń naturalnych, energe-
tyki odnawialnej i  efektywności ener-
getycznej, silnego kapitału społecznego 
w  regionie, powszechnie dostępnych 
wysokiej jakości usług społecznych 
i zdrowotnych w środowisku lokalnym, 
wzmocnienia spójności przestrzen-
nej i  społecznej regionu oraz rozwoju 
systemu zarządzania strategicznego 
rozwojem. Wokół takich założeń będą 
planowane nowe inwestycje. Przypo-
mnijmy, że liderem prowadzącym prace 
nad opracowaniem Strategii została za-

proponowana i  jednogłośnie wybrana 
Gmina Połaniec.

Celem Strategii Rozwoju Ponadlo-
kalnego jest umożliwienie wspólnego 
planowania działań rozwojowych na ob-
szarze powiązanych ze sobą funkcjonal-
nie gmin. Dokument uwzględni analizę 
społeczną, gospodarczą i  przestrzenną 
oraz umożliwi skuteczną realizację zinte-
growanych projektów odpowiadających 
w sposób kompleksowy na potrzeby sa-
morządów, zwiększy efektywność przed-
sięwzięć realizowanych przez jednostki 
samorządu terytorialnego w  formule 
współpracy partnerskiej. Strategia bę-
dzie opracowywana w modelu partycy-
pacyjnym, będzie podlegać konsultacjom 
społecznym i innym uzgodnieniom wy-
nikającym z obowiązujących przepisów.
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W podpisaniu umowy na realizację projektu  w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świę-
tokrzyskiego na lata 2014-2020 uczestniczył także Marek 
Strzała, wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Świę-
tokrzyskiego.

termomodernizacja budynku Zespołu Placówek Oświato-
wych w Ruszczy (gmina Połaniec) wraz z przebudową wenty-
lacji mechanicznej. Wartość całkowita projektu wyniesie 6 mln 
326 tys. zł przy dofinansowaniu w kwocie 4 mln 592 tys. zł. 

Przedmiotem projektu jest termomodernizacja budynku 
Zespołu Placówek Oświatowych w Ruszczy wraz z przebu-
dową wentylacji mechanicznej. Zakres prac obejmuje m.in. 
docieplenie ścian zewnętrznych i  wewnętrznych, stropo-
dachu, wymianę obróbek blacharskich, parapetów, stolarki 
okiennej i  drzwiowej zewnętrznej, montaż nowej opaski 
odwadniającej, wykonanie źródła ciepła w postaci grunto-
wej pompy ciepła z kolektorami pionowymi, przebudowę 

instalacji cwu (ciepła woda użytkowa), wykonanie instalacji 
elektrycznej dla potrzeb instalacji sanitarnych, wykonanie 
instalacji fotowoltaicznej.

Unijne fundusze dla Połańca – są środki 
na termomodernizację szkoły w Ruszczy

Burmistrz Połańca - jacek Benedykt 
Nowak podpisał 11.10.2022 r. umowę 
na modernizację i  montaż instalacji 
monitoringu. Wykonawcą zadania 
będzie firma „Eltechcom” Krzysztof 
Kopeć z  siedzibą w  Połańcu. Zadanie 
dotyczy modernizacji monitoringu na 
terenie miasta oraz montażu instalacji 
monitoringu w świetlicach w Zrębinie, 
tursku Małym, tursku Małym Kolonii 
na placu rekreacyjnym. Kwota całościo-
wego zadania wyniesie 92  000, 00 zł, 
w tym modernizacja na terenie Połańca 
79 000, 00 zł, montaż instalacji: Zrębin – 
5 000, 00 zł, tursko Małe – 4 500, 00 zł, 
tursko Małe Kolonia – plac rekreacyjny 
3 500, 00 zł. termin wykonania zada-
nia zamyka się datą 15.11.2022 r.  Zada-
nie polegać będzie na montażu kamer 
w najbardziej wskazanych miejscach jak 

np. rynek, plac zabaw, szkoła, a  także 
montaż skrzynek, punkt dyspozytorski. 
Przy podpisaniu umowy obecny był za-
stępca burmistrza – jarosław Kądziela, 
skarbnik – Małgorzata Żugaj, kierownik 
inwestycji – Danuta Bobrowska, rad-
na – Krystyna Spała, radny – Zbigniew 
Rodenko i radny Krzysztof Zając.

Ww. zadanie będzie realizowane 
w  ramach I  etapu ze środków wła-
snych. Gmina złożyła również wniosek 

na II etap, który będzie realizowany 
ze środków zewnętrznych w  ramach 
projektu pn. „Wzmocnienie bezpie-
czeństwa w  miejscach publicznych 
poprzez budowę systemu monitoringu 
na terenie Miasta i  Gminy Połaniec”   
w  ramach „Rządowego programu 
ograniczania przestępczości i  aspo-
łecznych zachowań Razem bezpiecz-
niej im. Władysława Stasiaka na lata 
2022-2024”.

Monitoring dla poprawy bezpieczeństwa
Monitoring jest jednym z niezbędnych elementów skutecznego systemu bezpieczeństwa. Wykorzystanie systemu 

monitoringu pozwala efektywnie rozwiązywać zadania związane z bezpieczeństwem, jego utrzymaniem i podwyższe-
niem. Dlatego samorząd Połańca mając na uwadze konieczność poprawy istniejącego monitoringu podjął działania 
mające na celu jego modernizację.  

12 października burmistrz Miasta i Gminy Połaniec – Jacek Benedykt Nowak podpisał z marszałkiem województwa 
świętokrzyskiego Andrzejem Bętkowskim oraz wicemarszałek Renatą Janik umowę o dofinansowanie projektu pn. 
„Termomodernizacja budynku Zespołu Placówek Oświatowych w Ruszczy wraz z przebudową wentylacji mechanicznej” 
współfinansowanego z europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Działania 3.3 „Poprawa efektywności 
energetycznej z wykorzystaniem odnawialnych źródeł energii w sektorze publicznym i mieszkaniowym” Osi 3 „Efek-
tywna i zielona energia” Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020. 
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Przedmiotem zawartego porozu-
mienia jest dofinansowanie przez 
wojewodę wykonania przez Gminę 
projektu pn. „Wzmocnienie bezpie-
czeństwa w  miejscach publicznych 
poprzez budowę systemu monitoringu 
na terenie Miasta i  Gminy Połaniec” 
realizowanego w  ramach Programu 
ograniczania przestępczości i  aspo-

łecznych zachowań Razem bezpiecz-
niej im. Władysława Stasiaka na lata 
2022- 2024. 

termin realizacji zadania ustalono 
do dnia 31.12.2022r. dotacja celowa 
na w/w zadanie wyniesie 100 000, 00 
zł, wkład własny Gminy 13 637, 00 zł. 
Całkowity koszt zatem wyniesie 113 
637, 00 zł.

Porozumienie na dofinansowanie budowy systemu monitorigu

26.10.2022 r.  w  Urzędzie Miasta 
i Gminy została zawarta umowa po-
między Gminą Połaniec reprezento-
waną przez  burmistrza jacka Bene-
dykta Nowaka, a wykonawcą zadania 
– Zakładem transportu Energetyki 
Połaniec Spółka z  ograniczoną od-
powiedzialnością, reprezentowanym 
przez Prezesa Zarządu – Ryszarda An-
drzeja Gada na zadanie pn. „Remont 
cząstkowy dróg gminnych na terenie 

Miasta i Gminy Połaniec kamieniem 
dolomitowym oraz dostarczenie kru-
szywa do wskazanego miejsca”.

termin realizacji do 5 grudnia 2022 
roku. Kwota zadania to 45940,50 zł.

Przy zawarciu umowy obecna była 
– Pani Skarbnik Małgorzata Żugaj, 
Pani Kierownik referatu techniczno-
-Inwestycyjnego Danuta Bobrowska 
oraz pracownicy urzędu. 

Umowa na remont cząstkowy dróg na terenie Miasta i Gminy Połaniec

18 października 2022 r. wojewoda świętokrzyski - Zbigniew Koniusz zawarł porozumienie z gmina Połaniec, pod-
pisane przez burmistrza – Jacka Benedykta Nowaka w sprawie powierzenia zadania oraz ustalenia praw i wzajemnych 
obowiązków w ramach realizacji w 2022 r. rządowego programu ograniczania przestępczości i aspołecznych zachowań.

Zwiększona intensywność opadów 
powodująca podtopienia i powodzie, 
ale i częste występowanie susz deter-
minuje działania, których celem jest 
ograniczenie tych zagrożeń. 

Utrzymanie wód i  urządzeń wod-
nych w dobrym stanie jest konieczne, 
aby ograniczać zagrożenia podtopień, 
powodzi i  suszy. Działania polegają 
m.in. na zachowaniu odpowiedniego 
stanu dna i  brzegów rzek, ale także 
na konserwacji i remoncie istniejących 
budowli. Usuwanie skutków wezbrań 
jest kosztowne, dlatego prowadzone od-
powiednio prace utrzymaniowe mogą 
zapobiec powstawaniu niektórych strat 
powodziowych. Do działań ochronnych 
należy również konserwacja rowów.

Samorząd Połańca wiedząc jak waż-
na jest ochrona przed powodzią podjął 
działania mające na celu konserwację 
rowów w miejscowości Zrębin i Rybitwy. 

13 października 2022 r. podpisano 
umowę pomiędzy gminą Połaniec (pod-
pis złożył zastępca burmistrza – jarosław 
Kądziela) oraz Przedsiębiorstwem Go-
spodarki Komunalnej w Połańcu (pod-
pis złożyła Prezes – Magdalena Góral). 
Przy podpisaniu umowy obecny był bur-
mistrz- jacek Benedykt Nowak, skarbnik 
– Małgorzata Żugaj, radny - Krzysztof 
Zając, kierownik inwestycji - Danuta 
Bobrowska, inspektor ds. inwestycji i re-
montów – Radosław Pluciński.

Prace polegać będą m.in. na odmu-
leniu mechanicznym lub ręcznym ro-
wów, oczyszczeniu, wykoszeniu rowów, 
karczowaniu krzaków i zagajników, wy-
mianie uszkodzonych przepustów.  Kon-
serwacja rowu w Zrębinie będzie na dłu-
gości 1200 m, a w Rybitwach 650 m. 

to zadanie zostanie zrealizowane 
w  ramach funduszu sołeckiego. Na 
termin realizacji wyznaczono datę do 
dnia 22.12.2022 r. Wartość zadania to 
178 261, 44 zł brutto.

Konserwacja rowów jako działanie ochronne przed powodzią
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Zgodnie z  ustawą o  utrzymaniu 
czystości i  porządku w  gminach 
wśród obowiązkowych zadań wła-
snych gminy jest zapobieganie za-
nieczyszczaniu ulic, placów i terenów 
otwartych, także przez zbieranie i po-
zbywanie się śniegu, lodu oraz  in-
nych zanieczyszczeń. 

Obowiązki utrzymania czystości i po-
rządku na drogach publicznych należą 
do zarządcy drogi. takimi zarządcami 
w odniesieniu do dróg są też samorzą-
dy – odpowiednio dla dróg gminnych, 
powiatowych i wojewódzkich. 

31.10.2022 r.  w sali konferencyjnej 
Urzędu Miasta i  Gminy Połaniec  za-
warta została umowa na  całoroczne 
utrzymanie dróg na terenie gminy Poła-
niec. Wykonawcą zadania będzie Przed-
siębiorstwo Gospodarki Komunalnej 
w Połańcu. Podpis po stronie wykonaw-
cy złożyła prezes – Magdalena Góral, 
a po stronie zamawiającego, gminy Po-
łaniec – zastępca burmistrza jarosław 
Kądziela. W  spotkaniu uczestniczyli 
również: burmistrz – jacek Benedykt 
Nowaka, radny Rady Miejskiej – An-
drzej Wawrzyniec, kierownik Zakładu 
Usług Komunalnych - Adam Bryk,   

inspektor ds. inwestycji i  remontów 
w urzędzie - Radosław Pluciński. Łącz-
ne wynagrodzenie nie będzie mogło 
przekroczyć 850 000, 00 zł, a w samym 
2022 r. nie więcej niż 200 000, 00 zł. 
Realizacja rusza z  dniem podpisania 
umowy i  zakończy się w  terminie 12 
miesięcy od tego dnia.

Zadanie polegać ma na  zimo-
wym utrzymaniu  dróg, ulic, ciągów 
pieszych, utrzymaniu przejezdności, 
przeciwdziałaniu i  likwidacji gołole-
dzi, odśnieżaniu dróg gminnych i po-
wiatowych na terenie gminy Połaniec 
oraz  na zamiataniu mechanicznym 
jezdni i koszeniu poboczy wzdłuż as-
faltowych dróg gminnych.

W szczególności w ramach zawar-
tej umowy wykonawca będzie miał do 

zrealizowania następujący zakres prac:
•  utrzymywanie przejezdności dróg,
•  systematyczne odśnieżanie chodni-

ków i ciągów pieszych,
•  wywożenie nadmiaru śniegu z  cią-

gów komunikacyjnych w  miejsca 
wskazane przez zamawiającego,

•  przeciwdziałanie gołoledzi (piasek, 
mieszanki piaskowo – solne),

•  utrzymanie stanu gotowości służb 
w ramach całodobowych dyżurów po 
uzgodnieniu z zamawiającym,

• podjęcie działań interwencyjnych,
•  uporządkowanie dróg i  czyszczenie 

przykanalików kanalizacji deszczo-
wej po zimie,

• koszenie poboczy, 
•  zamiatanie dróg gminnych zamia-

tarką.

Zimowe utrzymanie dróg na terenie gminy Połaniec

termin realizacji zadania do 7 grudnia 2022 roku.
Przy zawarciu umowy obecni byli: zastępca burmistrza 

jarosław Kądziela, kierownik Referatu techniczno-Inwesty-
cyjnego Danuta Bobrowska, Małgorzata Żugaj - skarbnik, 
Artur Zając – dyrektor do Spraw Usługowych, Małgorzata 
Hyla – specjalista, Radosław Pluciński – inspektor do Spraw 
Drogownictwa oraz Krzysztof Zając - radny Rady Miejskiej.

Gmina Połaniec otrzymała dofinansowanie z Urzędu Mar-
szałkowskiego na przebudowę drogi dojazdowej do gruntów 
rolnych w  miejscowości Połaniec – Łęg. Dofinansowanie 
z budżetu Województwa Świętokrzyskiego zadań określonych 
w ustawie o ochronie gruntów rolnych i leśnych.

Zadanie ma na celu poprawę jakości życia mieszkańców 
i zapewnienie spójności terytorialnej miejscowości i gminy. 

tym samym planowana przebudowa drogi wewnętrznej 
wpłynie na poprawę stanu bezpieczeństwa ruchu drogowe-
go oraz podniesienie standardu technicznego drogi.

Podpisanie umowy Przebudowa drogi wewnętrznej 
w miejscowości Połaniec – Łęg

17 listopada 2022 roku w Urzędzie Miasta i Gminy doszło do podpisania umowy pomiędzy Gminą Połaniec re-
prezentowaną przez burmistrza Jacka Benedykta Nowaka, a wykonawcą zadania – Zakładem Transportu Energetyki 
Połaniec Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, którego reprezentuje Ryszard Andrzej Gad – Prezes Zarządu 
na zadanie pod nazwą „Przebudowa drogi wewnętrznej w miejscowości Połaniec – Łęg”.
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Budżet Obywatelski jest specjalną formą konsultacji spo-
łecznych w sprawie przeznaczenia części wydatków z bu-
dżetu miasta na wskazane przez mieszkańców propozycje 
zadań mieszczące się w kompetencjach gminy.

Mieszkańcy Połańca po raz pierwszy zdecydowali, na co 
przeznaczyć część pieniędzy z budżetu miasta. Do realizacji 
na  2023 r. wybrano  4 projekty. Połaniec wyda na  ten cel 
blisko 150 000 zł.

BUDŻET OBYWATELSKI
W LICZBACH

MIASTA I GMINY POŁANIEC
BUDŻET OBYWATELSKI

202320232023

150 000,00 ZŁ

WYSOKOŚĆ
BUDŻETU OBYWATELSKIEGO

20

LICZBA ZGŁOSZONYCH
PROJEKTÓW DO BUDZETU

OBYWATELSKIEGO

12

LICZBA PROJEKTÓW
ZAKWALIFIKOWANYCH DO

GŁOSOWANIA

2342

LICZBA GŁOSUJĄCYCH
W BUDŻECIE OBYWATELSKIM

PROJEKTY ZŁOŻONE DO
BUDŻETU OBYWATELSKIEGO
MIASTA I GMINY POŁANIEC

MIASTA I GMINY POŁANIEC
BUDŻET OBYWATELSKI

202320232023

1.„BEZPIECZNA WIEŚ I GMINA – ZAKUP NIEZBĘDNEGO BRAKUJĄCEGO UMUNDUROWANIA I SPRZĘTU
DO PROWADZENIA DZIAŁAŃ RATOWNICZO – GAŚNICZYCH DLA OSP TURSKO MAŁE

NAZWA PROJEKTU

30 500,00
ZŁOTYCH

KOSZT

2.„NORDIC WALKING – ŻYJ AKTYWNIE!” 9 493,00 
ZŁOTYCH

3.„TWOJA KREW, MOJE ŻYCIE” - KLUB HDK JĘDRUSIE POŁANIEC 21 800,00 
ZŁOTYCH

4.ZACZYTANA ŁAWKA 21 000,00 
ZŁOTYCH

5.„LEKKI PLECAK – ZDROWY KRĘGOSŁUP” – ZAKUP SZAFEK SKRYTKOWO – UBRANIOWYCH DLA UCZNIÓW
SZKOŁY PODSTAWOWEJ IM. TADEUSZA KOŚCIUSZKI W POŁAŃCU

47 800,00 
ZŁOTYCH

6.WYMIANA WITACZY PRZY DRODZE KRAJOWEJ 50 000,00 
ZŁOTYCH

7.SERCE DLA POŁAŃCA, ZAKUP 3 DEFIBRYLATORÓW AED WRAZ Z KAPSUŁAMI I TABLICAMI
INFORMACYJNYMI

29 610,01 
ZŁOTYCH

PROJEKTY ZŁOŻONE DO
BUDŻETU OBYWATELSKIEGO
MIASTA I GMINY POŁANIEC

MIASTA I GMINY POŁANIEC
BUDŻET OBYWATELSKI

202320232023

8.ZAKUP MOBILNEGO NAGŁOŚNIENIA DO OBSŁUGI UROCZYSTOŚCI I POKAZÓW RATOWNICZYCH PRZEZ
JEDNOSTKI OSP Z TERENU GMINY

NAZWA PROJEKTU

12 000,00
ZŁOTYCH

KOSZT

9.I LOVE POŁANIEC 38 000,00 
ZŁOTYCH

10. RÓŻANE PATIO 49 104,98  
ZŁOTYCH

11.ZAKUP STOŁÓW DO SZACHÓW NA ZEWNĄTRZ ORAZ STOŁÓW DO MŁYNKA 18 000,00 
ZŁOTYCH

12.STRZELNICA SPORTOWA PNEUMATYCZNA – OTWARTA DLA WSZYSTKICH 51 328,50 
ZŁOTYCH

13.ZAKUP SPRZĘTU REHABILITACYJNEGO I KOMPUTEROWEGO DLA WTZ W POŁAŃCU 32 100,00 
ZŁOTYCH

14.PROFILAKTYKA, EDUKACJA, INTERGRACJA  5 950,00 
ZŁOTYCH

PROJEKTY ZŁOŻONE DO
BUDŻETU OBYWATELSKIEGO
MIASTA I GMINY POŁANIEC

MIASTA I GMINY POŁANIEC
BUDŻET OBYWATELSKI

202320232023

15.KUCHNIA BŁOTNA DLA DZIECI

NAZWA PROJEKTU

9 560,00 
ZŁOTYCH

KOSZT

16.STOP KRANÓWKA – JEST DESZCZÓWKA 30 000,00 
ZŁOTYCH

17.PLAC SENSORYCZNY „SIEDEM ZMYSŁÓW” W POŁAŃCU 50 000,00 
ZŁOTYCH

18.BUDOWA TOALETY PUBLICZNEJ 35 000,00 
ZŁOTYCH

19.DOPOSAŻENIE ŚWIETLICY WIEJSKIEJ W ZDZIECIACH STARYCH 13 350,00 
ZŁOTYCH

20.APLIKACJA MOBILNA DLA MIESZKAŃCÓW MIASTA I GMINY POŁANIEC 30 000,00 
ZŁOTYCH

PROJEKTY ZAKWALIFIKOWANE
DO GŁOSOWANIA

MIASTA I GMINY POŁANIEC
BUDŻET OBYWATELSKI

202320232023

1.APLIKACJA MOBILNA DLA MIESZKAŃCÓW MIASTA I GMINY POŁANIEC

NAZWA PROJEKTU

30 000,00
ZŁOTYCH

KOSZT

2.DOPOSAŻENIE ŚWIETLICY WIEJSKIEJ W ZDZIECIACH STARYCH 13 350,00 
ZŁOTYCH

3.I LOVE POŁANIEC 38 000,00 
ZŁOTYCH

4.KUCHNIA BŁOTNA DLA DZIECI 9 560,00 
ZŁOTYCH

5.„LEKKI PLECAK – ZDROWY KRĘGOSŁUP” – ZAKUP SZAFEK SKRYTKOWO – UBRANIOWYCH DLA UCZNIÓW
SZKOŁY PODSTAWOWEJ IM. TADEUSZA KOŚCIUSZKI W POŁAŃCU

47 800,00 
ZŁOTYCH

6.„NORDIC WALKING – ŻYJ AKTYWNIE!” 9 493,00  
ZŁOTYCH

PROJEKTY ZAKWALIFIKOWANE
DO GŁOSOWANIA

MIASTA I GMINY POŁANIEC
BUDŻET OBYWATELSKI

202320232023

7.PLAC SENSORYCZNY „SIEDEM ZMYSŁÓW” W POŁAŃCU

NAZWA PROJEKTU

50 000,00
ZŁOTYCH

KOSZT

8.RÓŻANE PATIO 49 104,98 
ZŁOTYCH

9.SERCE DLA POŁAŃCA, ZAKUP 3 DEFIBRYLATORÓW AED WRAZ Z KAPSUŁAMI I TABLICAMI INFORMACYJNYMI 29 610,00 
ZŁOTYCH

10.STOP KRANÓWKA – JEST DESZCZÓWKA 30 000,00 
ZŁOTYCH

11.ZACZYTANA ŁAWKA 21 000,00 
ZŁOTYCH

12.ZAKUP STOŁÓW DO SZACHÓW NA ZEWNĄTRZ ORAZ STOŁÓW DO MŁYNKA 18 000,00 
ZŁOTYCH

Pierwsza edycja Budżetu Obywatelskiego 
Miasta i Gminy Połaniec na 2023 rok

GŁOSOWANIE

MIASTA I GMINY POŁANIEC
BUDŻET OBYWATELSKI

202320232023

1.APLIKACJA MOBILNA DLA MIESZKAŃCÓW MIASTA I GMINY POŁANIEC
LICZBA GŁOSÓW: 106 WAŻNE: 100 NIEWAŻNE: 6

NAZWA PROJEKTU - LICZBA GŁOSÓW - WAŻNE / NIEWAŻNE

2.DOPOSAŻENIE ŚWIETLICY WIEJSKIEJ W ZDZIECIACH STARYCH
LICZBA GŁOSÓW: 299 WAŻNE: 280 NIEWAŻNE: 19

3.I LOVE POŁANIEC
LICZBA GŁOSÓW: 316 WAŻNE: 282 NIEWAŻNE: 34

4.KUCHNIA BŁOTNA DLA DZIECI
LICZBA GŁOSÓW: 425 WAŻNE: 383 NIEWAŻNE: 42

5.„LEKKI PLECAK – ZDROWY KRĘGOSŁUP” – ZAKUP SZAFEK
SKRYTKOWO – UBRANIOWYCH DLA UCZNIÓW SZKOŁY
PODSTAWOWEJ IM. TADEUSZA KOŚCIUSZKI W POŁAŃCU
LICZBA GŁOSÓW: 141 WAŻNE: 133 NIEWAŻNE: 8

6.„NORDIC WALKING – ŻYJ AKTYWNIE!”
LICZBA GŁOSÓW: 78 WAŻNE: 70 NIEWAŻNE: 8

7.PLAC SENSORYCZNY „SIEDEM ZMYSŁÓW” W POŁAŃCU
LICZBA GŁOSÓW: 212 WAŻNE: 203 NIEWAŻNE: 9

8.RÓŻANE PATIO
LICZBA GŁOSÓW: 486 WAŻNE: 420 NIEWAŻNE: 66

9.SERCE DLA POŁAŃCA, ZAKUP 3 DEFIBRYLATORÓW AED
WRAZ Z KAPSUŁAMI I TABLICAMI INFORMACYJNYMI 
LICZBA GŁOSÓW: 104 WAŻNE: 100 NIEWAŻNE: 4

10.STOP KRANÓWKA – JEST DESZCZÓWKA
LICZBA GŁOSÓW: 29 WAŻNE: 28 NIEWAŻNE: 1

11.ZACZYTANA ŁAWKA
LICZBA GŁOSÓW: 138 WAŻNE: 130 NIEWAŻNE: 8

12.ZAKUP STOŁÓW DO SZACHÓW NA ZEWNĄTRZ ORAZ
STOŁÓW DO MŁYNKA
LICZBA GŁOSÓW: 8 WAŻNE: 7 NIEWAŻNE: 1

PROJEKTY ZAKWALIFIKOWANE
DO REALIZACJI

MIASTA I GMINY POŁANIEC
BUDŻET OBYWATELSKI

202320232023

NAZWA PROJEKTU KOSZT

1.RÓŻANE PATIO 49 104,98 
ZŁOTYCH

2.KUCHNIA BŁOTNA DLA DZIECI 9 560,00 
ZŁOTYCH

3.I LOVE POŁANIEC 38 000,00 
ZŁOTYCH

4.DOPOSAŻENIE ŚWIETLICY WIEJSKIEJ W ZDZIECIACH STARYCH 13 350,00 
ZŁOTYCH

ŁĄCZNY KOSZT BUDŻETU OBYWATELSKIEGO

110 014,98 ZŁ
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Monitoring jest jednym z niezbędnych elementów sku-
tecznego systemu bezpieczeństwa. Wykorzystanie systemu 
monitoringu pozwala efektywnie rozwiązywać zadania 
związane z bezpieczeństwem oraz jego utrzymaniem. 

Dlatego samorząd Połańca mając na uwadze konieczność 
poprawy istniejącego monitoringu, podjął działania mające 
na celu jego modernizację.  

Wykonawcą zadania była firma „Eltechcom” Krzysz-
tof Kopeć. Zadanie dotyczyło modernizacji monitoringu 
na  terenie miasta oraz  montażu instalacji monitoringu 
w  świetlicach w  Zrębinie, tursku Małym oraz  na placu 
rekreacyjnym w tursku Małym Kolonii oraz na placu re-
kreacyjnym. Kwota całościowego zadania wyniosła 92 000, 
00 zł, w tym modernizacja na terenie Połańca 79 000, 00 zł, 
montaż instalacji: Zrębin – 5 000, 00 zł, tursko Małe – 4 
500, 00 zł, tursko Małe Kolonia – plac rekreacyjny 3 500, 
00 zł. Zadanie zostało zrealizowane 15 listopada 2022 roku. 
Kamery zamontowane zostały w  najbardziej wskazanych 
miejscach: rynek, rondo koło Szkoły Podstawowej im. ta-
deusza Kościuszki w Połańcu oraz przy korcie tenisowym.

Monitoring wizyjny jest ważnym elementem systemu 
bezpieczeństwa miasta. Kamery są wykorzystywane do bie-
żącego monitorowania zagrożeń i wykrywania przestępstw 
oraz wykroczeń. Dzięki odpowiedniemu systemowi moni-
toringu oraz możliwości stosowania całodobowego nadzoru 

takie sytuacje nie tylko zostają wyeliminowane, ale pozwolą 
na zidentyfikowanie i pociągnięcie do odpowiedzialności 
sprawców wydarzeń.

Wzmocnienie bezpieczeństwa w miejscach publicznych 
poprzez modernizację systemu monitoringu 

na terenie miasta i gminy Połaniec
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Miasto i Gmina Połaniec prowadzi zadania inwesty-
cyjne mające na celu zwiększenie bezpieczeństwa miesz-
kańców oraz  komfort korzystania z  dróg i  chodników 
na terenie miasta.

Zakres inwestycji obejmuje między innymi:
- budowa chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 764 Poła-

niec – Kielce (Rada Miejska podjęła uchwałę o udzieleniu 
pomocy finansowej dla Województwa Świętokrzyskiego)

- budowa chodnika wzdłuż ulicy Knothego w miejscowości 
Ruszcza – zadanie wykonane przez Powiat Staszowski 
z programu Polski Ład

- ulica Krakowska i Zrębińska powstały nowe odcinki dróg 
dojazdowych wykonane w technologii tłucznia

- ulica Widokowa w  Połańcu i  w miejscowości Zdzie-

ci Nowe powstały nowe drogi wewnętrzne wykonane 
w technologii tłucznia

- trwa przebudowa drogi wewnętrznej w miejscowości Poła-
niec-Łęg, dofinansowana przez Marszałka Województwa

Na terenie Miasta i Gminy Połaniec powstają 
nowe drogi i chodniki

Kwota zadania to 197 866,42 złotych 
brutto.

Wykonawca przystąpi do realizacji 
przedmiotu umowy z dniem 28 listo-
pada 2022 roku i zakończy w terminie 
4 miesięcy od dnia podpisania umowy 
to jest z dniem 28.03.2023 roku. Zada-
nie nie obejmuje wykonania przyłączy 
grawitacyjnych kanalizacji sanitarnej od 
budynku mieszkalnego do pompow-
ni przydomowej. Podczas podpisania 
umowy obecni byli również: skarbnik 
gminy - Małgorzata Żugaj, radny Rady 
Miejskiej – Andrzej Wawrzyniec, kie-
rownik referatu gospodarki przestrzen-
nej, rolnictwa i  ochrony środowiska 
- Małgorzata Kruzel Witek, oraz  kie-

rownik zakładu wodociągów i kanaliza-
cji PGK sp.z o.o. - Zenon Dudek.

Zadanie polegać ma na budowie 7 
sztuk pompowni określonych wyżej 
w miejscowościach:
- 1 pompownia w tursku Małym Ko-

lonia
- 2 pompownie w Wymysłowie

- 1 pompownia w Ruszczy
- 2 pompownie w Połańcu
- 1 pompownia w tursku Małym

Realizacja zadania przyczyni się do 
poprawy stanu gospodarki wodno – 
ściekowej na  terenie Miasta i  Gminy 
Połaniec a  tym samym ochrony śro-
dowiska w tym zakresie.

Budowa przydomowych pompowni ścieków – umowa podpisana
W dniu 28 listopada w Urzędzie Miasta i Gminy w Połańcu została podpisana umowa dla zadania pod nazwą 

„Budowa przydomowych pompowni ścieków wraz z zasilaniem energetycznym oraz rurociągami ciśnieniowymi 
na terenie Miasta i Gminy Połaniec w ilości 7 kompletów” pomiędzy Gminą Połaniec reprezentowaną przez - zastępcę 
burmistrza Jarosława Kądzielę, a wykonawcą zadania – Przedsiębiorstwem Gospodarki Komunalnej w Połańcu sp.z 
o.o. reprezentowanym przez Prezes Zarządu – Magdalenę Góral. 
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Przedmiotem zamówienia jest wy-
konanie dokumentacji projektowej 
przebudowy istniejących pomieszczeń 
piwnicznych wraz ze zmianą sposobu 
użytkowania na działalność edukacyjno-
-kulturalną tj. między innymi salę tańca, 
salę instrumentalno-klubową, schowek, 
dwie łazienki oraz szatnię tworząc miej-
sca na zajęcia edukacyjne, rekreacyjne 
i taneczne a także miejsca na kluby.

Powstałe pomieszczenia i  infra-
strukturę zewnętrzną budynku należy 
dostosować dla potrzeb osób niepeł-
nosprawnych.

termin realizacji zadania 4,5 mie-
siąca od dnia podpisania umowy. Kwo-
ta zadania 53.500,00 złotych brutto.

Przy zawarciu umowy obecni byli: 
zastępca Burmistrza jarosław Kądzie-

la, Skarbnik Gminy Małgorzata Żugaj, 
kierownik Referatu techniczno – In-
westycyjnego Danuta Bobrowska, peł-
niący obowiązki dyrektora Centrum 
Kultury i Sztuki jarosław Kobryń, rad-

ny Rady Miejskiej Andrzej Wawrzy-
niec, Rafał Kiliański główny specjalista 
ds. zamówień publicznych oraz Artur 
Maj inspektor ds. inwestycji i remon-
tów budowlanych. 

Podpisanie umowy na „Wykonanie dokumentacji 
projektowej przebudowy części pomieszczeń piwnic 

w budynku Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu”
22 listopada 2022 roku w Urzędzie Miasta i Gminy doszło do podpisania umowy pomiędzy Gminą Połaniec re-

prezentowaną przez burmistrza Jacka Benedykta Nowaka, a wykonawcą zadania – Panem Zygmuntem Drzymalskim 
prowadzącym działalność gospodarczą pod firmą Biuro Projektowe na zadanie pod nazwą „Wykonanie dokumentacji 
projektowej przebudowy części pomieszczeń piwnic w budynku Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu”

termin realizacji  zadania  do dnia 
22 lutego 2023 roku. Kwota zadania 46 
740,00 złotych brutto.

Zakres koncepcji przewiduje nastę-
pujące założenia: hala będzie mieścić 
boisko do gry w  piłkę nożną, piłkę 
ręczną, koszykówkę oraz  siatkówkę 
oraz 3 maty zapaśnicze wraz z zaple-
czem sanitarnym a także widownię.

Koncepcja hali ma przewidywać po-
mieszczenia poniżej terenu, które będą 
przeznaczone na  potrzeby szkoły jak 
również sekcji sportowych.

Przy zawarciu umowy obecni byli: 
zastępca burmistrza jarosław Kądziela, 
kierownik Referatu techniczno-Inwe-

stycyjnego Danuta Bobrowska, pełnią-
cy obowiązki dyrektora Centrum Kul-
tury i Sztuki jarosław Kobryń, radny 
Rady Miejskiej Andrzej Wawrzyniec, 

Rafał Kiliański główny specjalista ds. 
zamówień publicznych oraz Artur Maj 
inspektor ds. inwestycji i  remontów 
budowlanych. 

Podpisanie umowy Opracowanie koncepcji 
architektonicznej budowy hali sportowej w Połańcu

22 listopada 2022 roku w Urzędzie Miasta i Gminy doszło do podpisania umowy pomiędzy Gminą Połaniec re-
prezentowaną przez burmistrza Jacka Benedykta Nowaka, a wykonawcą zadania – Panem Zygmuntem Drzymalskim 
prowadzącym działalność gospodarczą pod firmą Biuro Projektowe na zadanie pod nazwą „Opracowanie koncepcji 
architektonicznej budowy hali sportowej w Połańcu”



Merkuriusz Połaniecki65

inwestycje

Merkuriusz Połaniecki 65

inwestycje

Zakup nowego mikrobusa dla WtZ w Połańcu 
Warsztat Terapii Zajęciowej w Po-

łańcu liczy 60 uczestników niepełno-
sprawnych, z czego 52 osoby to oso-
by, którym WTZ zapewnia codzienny 
dowóz.

Zakupiony został mikrobus dzie-
więciomiejscowy, jest on dopuszczony 
do ruchu jako mikrobus przystosowa-
ny do przewozu osób niepełnospraw-
nych w  tym jednej osoby na  wóz-
ku inwalidzkim w  ramach projektu 
pn. „Zmniejszenie barier transporto-
wych na rzecz uczestników Warsztatu 
terapii Zajęciowej w Połańcu poprzez 
zakup mikrobusa dziewięciomiejsco-
wego dostosowanego do przewozu 
osób niepełnosprawnych” dotyczącego 

Obszaru D „Programu wy-
równywania różnić mię-
dzy regionami III”  – 2021 
roku, współfinansowany 
jest ze środków PFRON

Pojazd jest fabrycz-
nie nowy, marki FORD 
transit Custom MCA 2.0 
New EcoBlue 130 KM M6 
trend Kombi M1 320 L2 
przystosowany do przewozu osób nie-
pełnosprawnych, w tym z możliwością 
przewożenia jednej osoby na  wózku 
inwalidzkim.

Zadanie jest zrefundowane ze środ-
ków PFRON z „Programu wyrówny-
wania różnić między regionami III”  – 
2021 r. 

Całkowita wartość pro-
jektu: 188 200,00 zł

Wysokość dofinansowa-
nia: 105 000,00 zł

Wkład własny Gminy 
Połaniec: 83 200,00 zł

Zakup pojazdu z  pew-
nością wpłynie na  polep-
szenie komfortu dla pod-
opiecznych w  Połańcu. 

Uczestnicy WtZ będą mogli być nie 
tylko dowożeni do Warsztatu terapii 
Zajęciowej, ale także będą mogli brać 
udział w imprezach plenerowych, wy-
jazdach do instytucji kultury, w  róż-
nego rodzaju zawodach sportowych 
i konkursach organizowanych dla osób 
niepełnosprawnych.

termin realizacji zadania do 30.11.2023 roku.
Kwota zadania 24 477,00 złotych brutto.

Przedmiot umowy obejmuje:
- opracowanie diagnozy o rewitalizacji, służącej wyznacze-

niu obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji
- przygotowanie wniosku o wyznaczenie obszaru zdegra-

dowanego oraz obszaru rewitalizacji
- przygotowanie projektów uchwał: w  sprawie wyzna-

czenia obszaru zdegradowanego oraz obszaru rewita-
lizacji, w sprawie przystąpienia do sporządzenia GPR, 
w sprawie przyjęcia GPR wraz z uzasadnieniami; do-
pełnienie procedur oraz przygotowanie dokumentów 
niezbędnych na każdym etapie opracowania GPR

- przeprowadzenie konsultacji społecznych projektu uchwa-
ły w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego oraz 
obszaru rewitalizacji z  diagnozą poprzez zastosowanie 
formy konsultacji

- przeprowadzenie 1 warsztatu w celu ustalenia wizji, celów 
i kierunków działań GPR

- przeprowadzenie konsultacji społecznych projektu GPR 
poprzez zastosowanie formy konsultacji – formularz on-
line oraz co najmniej dwóch form

- przeprowadzenie minimum 5 spotkań roboczych, w tym 
wizji lokalnej z przedstawicielami zamawiającego

- opracowanie projektu GPR zgodnie z  zapisami ustawy 
o rewitalizacji

- wystąpienie o zaopiniowanie projektu GPR
- w przypadku konieczności przeprowadzenia strategicznej 

oceny oddziaływania na środowisko oraz jej zakresu Wy-
konawca sporządza prognozę oddziaływania na środowi-
sko Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Połaniec

- opracowanie ostatecznej wersji GPR uwzględniającej wy-
niki konsultacji społecznych i opinii
Przy zawarciu umowy obecni byli: zastępca Burmistrza 

jarosław Kądziela, kierownik Referatu Pozyskiwania Środ-
ków Pomocowych i Rozwoju Gminy Aneta Matusiewicz 
oraz skarbnik gminy Małgorzata Żugaj.

Podpisanie umowy na „Opracowanie Gminnego Programu 
Rewitalizacji Gminy Połaniec na lata 2024-2034”

23 listopada 2022 roku w  Urzędzie Miasta i  Gminy doszło do podpisania umowy pomiędzy Gminą Połaniec 
reprezentowaną przez burmistrza Jacka Benedykta Nowaka, przy kontrasygnacie Skarbnika – Małgorzaty Żugaj 
a wykonawcą zadania – Inicjatywa.Lokalna.pl Sp. z o.o. reprezentowaną przez Prezesa Zarządu Pana Pawła Walczy-
szyna na zadanie pod nazwą „Opracowanie Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Połaniec na lata 2024-2034”
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25 listopada w ręce strażaków z OSP Zrębin z gminy 
Połaniec trafiła nowoczesna łódź ratownicza. Środki zo-
stały przekazane przez miasto i gminę Połaniec, sołectwo 
Zrębin oraz Starostwo Powiatowe w Staszowie. 

jest to fabrycznie nowa, łódź ratownicza, która trafiła 
do jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Zrębinie. Łódź 
zasilana jest silnikiem o  mocy 40 KM, posiada również 
system sygnalizacji świetlnej i dźwiękowej.

jestem zadowolony, że jednostka ze Zrębina otrzymała 
nowy sprzęt, który pozwoli strażakom na szybsze i spraw-

niejsze działania mogące przyczynić się do uratowania życia 
i zdrowia na wodzie. Mam jednak nadzieję, że będzie uży-
wana głównie podczas szkoleń dla strażaków w celu podnie-
sienia ich umiejętności i kwalifikacji - powiedział burmistrz 
Połańca jacek Benedykt Nowak.

W przekazaniu łodzi uczestniczyli: burmistrz jacek 
Benedykt Nowak, zastępca burmistrza jarosław Kądziela, 
tadeusz Godzwon, tomasz Grzybowski, Adrian Macias, 
Magdalena Sowa oraz Anna Łysiak.

Nowa łódź ratownicza trafiła do 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Zrębinie

Kwota zadania wynosi: 44 900,00 
zł brutto.

termin realizacji zadania do 7 
czerwca 2023 roku.

W ramach zadania mają zostać 
zaprojektowane odcinki oświetlenia 
ulicznego w miejscowościach:
- odcinek wzdłuż drogi numer 1862t 

w Zdzieciach Starych
- odcinek wzdłuż drogi numer 

366160t Rybitwy – Połaniec
- odcinek wzdłuż drogi numer 366 

138t ulica przemysłowa w Ruszczy 
– oświetlenie hybrydowe

- odcinek wzdłuż drogi numer 
366074t ulica Staszowska w Połańcu

- odcinek wzdłuż drogi numer 
366230t ulica Partyzantów w Po-
łańcu

- odcinek na Osiedlu Południe w Po-
łańcu (chodnik koło kościoła)

- odcinek wzdłuż drogi numer 
366202t ulica Podskale w Połańcu
Przy zawarciu umowy obecni byli: 

zastępca burmistrza jarosław Kądzie-
la, kierownik referatu techniczno-
-Inwestycyjnego Danuta Bobrowska, 

skarbnik Gminy Małgorzata Żugaj, 
inspektor do Spraw Infrastruktu-
ry Komunalnej Marzena Wójtowicz 
oraz radny Rady Miejskiej Zbigniew 
Rodenko.

Oświetlenie uliczne jest niezwykle 
istotne dla bezpieczeństwa, jak i kom-
fortu wszystkich użytkowników dróg.

Podpisanie umowy na „Opracowanie projektów budowlanych 
na budowę odcinków oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Połaniec”

7 grudnia 2022 roku w Urzędzie Miasta i Gminy została podpisana umowa na „Opracowanie projektów budow-
lanych na budowę odcinków oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Połaniec” pomiędzy Gminą Połaniec repre-
zentowaną przez Jacka Benedykta Nowaka a wykonawcą zadania Krzysztofem Lisem prowadzącym działalność 
gospodarczą pod firmą Montoprojektdesigners Krzysztof Lis.
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Na 18 lipca 2022 r. przypada 758. rocznica nadania 
praw miejskich. Z tej właśnie okazji odbył się festiwal, 
gdzie historia przeplatała się z muzyką. 

17 lipca na Placu Uniwersału Połanieckiego Grupa Te-
atralna Maska i Zespół Ludowy Podkowa pod kierunkiem 
Pani Małgorzaty Dalmaty-Konwickiej przedstawił krótką 
prezentację okolicznościową. Tuż po nich wystąpiła znana, 
rodzima „KAPELA OD POŁAŃCA”, która zagrała muzykę 
XX wieku. Repertuar zespołu stanowią skoczne oberki, 
polki i walczyki. Połańczanie świetnie się bawili przy fol-
kowych rytmach…  Fot. CKiSz

Folkowo na rynku 
w ramach muzycznych spotkań przy fontannach

Radość, zabawa, cudowna rodzin-
na atmosfera i atrakcje. 16 lipca od-
była się piknikowa  impreza rodzin-
na zorganizowana w  Maśnikuprzez 
sołectwo Maśnik we współpracy 
z  Ochotniczą Strażą Pożarną z  Ma-
śnika, Kołem Gospodyń Wiejskich 
„Nadwiślanki”, Centrum Kultury 
i  Sztuki w  Połańcu, Radą Sołecką 
i sołtys miejscowości – Panią Jadwi-
gą Kowenią. 

Każdy mógł znaleźć cos dla sie-
bie- od najstarszego po najmłodsze-
go. Szczególne zadowolenie malowało 
się na twarzyczkach maluchów, które 
mogły skorzystać z dmuchańców, gier, 
animacji, zabaw, ale największą frajdę 
stanowiła przejażdżka kucykami. 

Czas umiliły występy wychowan-
ków z Centrum Kultury i Sztuki w Po-
łańcu. 

Nie zabrakło też pysznych dań 
i słodkich wypieków przygotowanych 
przez panie z KGW.

Rodzinnie na pikniku w Maśniku…
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W sobotę 9.07.2022 r., po raz kolej-
ny odbył się festyn pn. „ Pożegnanie 
z truskawką”, który kończy tegorocz-
ny sezon zbioru truskawek. Ruszcza 
to „królowa zagłębia truskawkowe-
go”, dlatego też święto to wpisało się 
w tradycję tej miejscowości.

Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
– Pan Jacek Benedykt Nowak wraz 
z Panią Grażyną Szlęzak - Wójcik do-
konali otwarcia imprezy. Podziękowali 
wszystkim rolnikom za trud tegorocz-

nej pracy, za podtrzymanie wielolet-
niej tradycji oraz życzyli wszystkim 
mieszkańcom i  gościom udanej za-
bawy.

Podczas festynu dla najmłodszych 
czekało wiele atrakcji, wśród których 
znalazło się między innymi: dmuchań-
ce, animacje i zabawy dla dzieci, studio 

malowania i tatuażu oraz pokaz baniek 
mydlanych.

Nie zabrakło konkurencji dla soł-
tysów o  Złotą Truskawkę, stoisk wy-
stawniczych, kiermaszy, występów 
artystycznych grup tanecznych i  wo-
kalnych z  Centrum Kultury i  Sztuki 
z Połańca, zespołu ludowego „Niecka 

Połaniecka” i  „Połaniecka Nuta” 
oraz stoisk KGW i  Stowarzyszeń 
z Gminy Połaniec.

Swą obecnością na festynie za-
szczycili nas: Wicestarosta Leszek 
Guzal, Wiceprzewodniczący Rady 
Powiatu Stanisław Batóg, Wójt 
Borowej Stanisław Mieszkowski, 
Poseł Czesław Adam Siekierski-
,po Dyrektora Centrum Kultury 
i  Sztuki Jarosław Kobryń, Stani-
sław Juszczyk przewodniczący 
rady powiatu staszowskiego Izby 

Rolniczej, koła gospodyń wiejskich, 
mieszkańcy, sołtysi, motocykliści 
z klubu Rain Raiders, oraz plantatorzy.

Tradycyjnie odbyły się zawody 
sportowo – sprawnościowe rozegrane 
pomiędzy sołtysami, Turniej Sołtysów 
o Złotą Truskawkę Burmistrza Miasta 
I Gminy Połaniec.

„Pożegnanie z Truskawką 2022” – dzień z atrakcjami

Piknik Rodzinny w Środowiskowym 
Domu Samopomocy w Połańcu

Dnia 06.07.2022r. W Środowisko-
wym Domu Samopomocy w Połańcu 
już po raz czwarty w ciągu funkcjo-
nowania naszej placówki odbył się 
Piknik Rodzinny z udziałem rodzin, 
przyjaciół oraz znajomych naszych 
podopiecznych. 

Swoją obecnością zaszczycili nas 
również: Burmistrz Miasta i  Gminy 
Połaniec – Pan Jacek Benedykt Nowak, 
Zastępca Burmistrza Miasta i  Gmi-
ny Połaniec – Pan Jarosław Kądziela 

oraz Członkowie Klubu Seniora wraz 
z opiekunami z  siedzibą przy ul. Ko-
ściuszki 37. Przybyłych gości serdecz-
nie przywitała Pani Kierownik – Anna 
Konat. Po przemówieniach nadszedł 
czas na część artystyczną – przedsta-
wienie słowno – muzyczne poświęco-
ne tematyce rodziny – przygotowane 
przez terapeutów zajęciowych z  pra-
cowni: muzycznej, kulturalno – spo-
łecznej oraz plastyczno – artystycznej. 
Przedstawienie zyskało wielkie uznanie 
zaproszonych gości, nie obyło się bez 
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momentów wielkiego wzruszenia. Po 
zakończeniu części artystycznej nad-
szedł czas na smaczny poczęstunek, 
rozmowy przy kawie – czas wspo-
mnień. 

Zaproszeni goście mieli również 
możliwość zwiedzenia naszego ośrod-
ka oraz przekonania się jak wygląda te-
rapia w ŚDS. Wszyscy zgodnie stwier-

dzili, iż uczestnicy mają tu fantastyczne 
warunki do szeroko pojętej rehabili-
tacji. Byli również bardzo wdzięczni 
za możliwość uczestnictwa w Pikniku 
Rodzinnym – dziękowali za wspaniałe 
przyjęcie oraz niesamowitą atmosferę, 
jaką stworzyli pracownicy ŚDS oraz za 
wsparcie i codzienną pomoc dla pod-
opiecznych. Ważną intencją wydarze-

nia jest również integracja międzypo-
koleniowa i integracja ze społecznością 
lokalną, która ma za zadanie utrzymać 
dobre relacje oraz regularne spotkania 
pomiędzy pokoleniami w rodzinie. Po 
raz kolejny okazało się, że Piknik Ro-
dzinny łączy i  sprawia wiele radości. 
Zatem do zobaczenia za rok !!! 

/ŚDS/

 Przy muszli koncertowej w dniu 
21 lipca odbył się wakacyjny piknik 
dla całych rodzin. Uczestnicy pikniku 
korzystali z licznych atrakcji przygo-
towanych przez placówkę. 

Były zabawy dla dzieci i  sporo 
wspólnej zabawy dla całych rodzin. 
Niespotykane emocje towarzyszyły 
graczom na strefie ZiQa & ZiQa Fun 
niezależnie od wieku i  zaintereso-
wań…Obecność instruktorów pozwa-
lała wszystkim na chwilę szaleństwa 
oraz zabawy przy komforcie poczucia 
bezpieczeństwa. 

W strefie muzyki uczestniczy pikni-
ku świetnie bawili się w rytm znanych 

utworów prezentowanych na scenie 
muszli koncertowej przez wychowan-
ków Centrum Kultury i Sztuki. Jedną 
z  największych i  ulubionych atrakcji 
stanowił Holi Festiwal. Oprócz głów-
nej atrakcji wydarzenia - wyrzucania 
w górę kolorów holi, tworzących wiel-
ką barwną chmurę, uczestnicy mogli 

liczyć na kolorową watę cukrową czy 
popcorn. W przerwach pomiędzy wy-
rzutami kolorów wszyscy chętni bawili 
się przy muzyce, na zjeżdżalniach czy 
dmuchańcach, a szczególnie do gustu 
przypadł taniec zumby. Na zakończe-
nie wakacyjnego pikniku odbyła się 
dyskoteka pod chmurką.

Wakacyjny piknik rodzinny z CKiSz
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Wyśmienite jedzenie i zabawa podczas pierwszego 
festiwalu Kół Gospodyń Wiejskich w Połańcu

W sobotę 30 lipca w Połańcu odbył 
się Festiwal Kół Gospodyń Wiejskich 
na muszli koncertowej w Połańcu. 

I nawet deszcz nie zakłócił progra-
mu. Festiwal był okazją do integracji 
KGW, wymiany doświadczeń i wspól-
nej zabawy KGW ze świętokrzyskiego 
i z Podkarpacia. Nie zabrakło pysznych 
kulinarnych smakowitości, potraw 
regionalnych i  ciast oraz rękodzieła 
artystycznego. Podczas Festiwalu ar-
tystycznie zaprezentowały się zespoły 
i kapele grające muzykę ludową i inspi-
rowaną folkiem. Wśród wykonawców 
znalazły się , regionalne kapele i arty-
ści ze świętokrzyskiego. Wystąpili: En-
driu Band z Połańca, zespół Wyleniałe 
Niedźwiedzie, Koło Gospodyń Wiej-
skich Kierzanki, kapela Sami Swoi, 
zespół Połaniecka Nuta oraz kapela 
Jacki Bogoryjskie. Festiwal zakończył 
się potańcówką na trawie z zespołem 
Konkret Band. Było to przyjemne, in-
tegracyjne spotkanie dla całych rodzin.

 /RED/ /FOT. CKISZ/

„Muzyczne spotkania przy fontannach” mają 
już swoją historię. To połączenie przyjemnych dla 
ucha dźwięków z cichym szumem fontann w tle 
i niepowtarzalną atmosferą Rynku w Połańcu. 

Tegoroczne muzykowanie rozpoczęliśmy i  za-
kończyliśmy na ludowo. Uniwersału Połaniec-
kiego rozbrzmiewał żywiołową, ludową muzyką. 
A  wszystko za sprawą Świętokrzyskiego Festiwa-
lu Folkowych Inspiracji – projektu realizowanego 
przez Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu w ra-
mach programu EtnoPolska 2022. Imprezy cieszy-

ły się dużym zainteresowaniem. 
Mieszkańcy chętnie przycho-
dzili na połaniecki Rynek, by 
posłuchać muzyki. W tym roku 
bawiliśmy się przy takich kape-
lach jak: Od Połańca, Ponidzie, 
Jędrzej, Działoszacy, Muzyczna 
idea realizowana w Połańcu jest 
ciekawą alternatywą spędzenia 
wolego czasu na świeżym po-
wietrzu, w gronie przyjaciół przy 
dobrej muzyce.

Muzycznie na Rynku
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W dniu 25 sierpnia 2022 r. na musz-
li koncertowej w  Połańcu już po raz 
piąty odbyła się plenerowa impreza pt. 
„V Biesiada Środowiskowych Domów 
Samopomocy i Przyjaciół w Połańcu” 
mająca na celu integrację osób niepeł-
nosprawnych i schorowanych poprzez 
zabawę, wspólne spotkania, miłe roz-
mowy, występy artystyczne na scenie 
muszli koncertowej a także rywaliza-
cję w konkursie plastycznym pt. „Mój 
region pędzlem malowany”.

Organizatorami spotkania byli: Śro-
dowiskowy Dom Samopomocy, Urząd 
Miasta i Gminy w Połańcu oraz Stowa-
rzyszenie Aktywności Lokalnej „Bez 
Granic” w Połańcu.

Biesiadę rozpoczął pięknym śpie-
wem uczestnik ŚDS w Połańcu Maciej 
Witkowski wykonując utwór pt. „Py-
tasz mnie” nawiązujący tematycznie 
do konkursu plastycznego poprzez 
umiłowanie miejsca na ziemi, swojej 
małej ojczyzny.

Przybyłych gości powitała Kierow-
nik ŚDS Anna Konat podkreślając tak-
że ważność terapeutyczną spotkania 
w procesie rehabilitacji dla podopiecz-
nych, podziękowanie dla darczyńców 
złożyła – Prezes Stowarzyszenia Ak-
tywności Lokalnej „Bez Granic” w Po-
łańcu Natalia Konat. Głos zabrali: Bur-
mistrz Miasta i Gminy Połaniec Jacek 
Benedykt Nowak, Zastępca Burmistrza 
Jarosław Kądziela, Przewodniczący 
Rady Miejskiej w  Połańcu Stanisław 
Lolo, Radna powiatu staszowskiego 
Anna Kosowicz, Kierownik Ośrodka 
Pomocy Społecznej Ewa Tomalska, 
Kierownik Warsztatu Terapii Zajęcio-
wej Bogumiła Pasek oraz Radni.

W biesiadzie udział wzięło 15 Śro-
dowiskowych Domów Samopomocy 
z trzech województw: świętokrzyskie-
go, podkarpackiego i  małopolskiego, 
a także Przyjaciele.

Po przywitaniach odbyły się wy-
stępy artystyczne. Każda z przybyłych 
placówek mogła zaprezentować się na 
scenie muszli koncertowej w  dwóch 
utworach o tematyce biesiadnej. Nasi 
podopieczni zaśpiewali piosenkę pt. 

„W  moim ogródeczku” oraz „Kare-
ta złota”. Występujące zespoły pode-
szły do występów bardzo ambitnie, 
doskonale przygotowani brzmieli 
przepięknie i  bardzo atrakcyjnie się 
prezentowali. Podczas biesiady wystą-
pił również zespół Cantica Romanza 
w  składzie: Przemysław Pawłowski 
oraz Marta Sobierajska. Biesiado-
wanie to także grillowana kiełbaska, 
smaczny bigosik, ciasteczka i w miłym 
towarzystwie wypita kawa. To wszyst-
ko wyśmienicie smakowało, a na za-
sobność poczęstunku duży wpływ 
mieli darczyńcy, którzy finansowo 
oraz rzeczowo wsparli wydarzenie. 

Nie zabrakło też wątku patriotycz-
nego, gdyż placówki przywiozły prze-
piękne prace artystyczne przygotowane 
na konkurs - obraz „Mój region pędz-
lem malowany”. Obrazy wyeksponowa-
no na wernisażu pod sceną. Wszystkie 
były naprawdę przepiękne i wszystkie 
zostały nagrodzone. Nagrody w  po-
staci: pięknych pucharów podarowała 

Huta Szkła Gospodarczego - Tadeusz 
Wrześniak, 3 rzeźby podarował lokalny 
artysta Józef Reguła i stanowiły one do-
datkowe nagrody za 3 pierwsze miej-
sca. Uczestnicy V Biesiady otrzymali 
również upominki ufundowane przez 
Urząd Miasta i Gminy w Połańcu oraz 
rękodzieło „kaktus na desce” wyko-
nane w  naszej pracowni ogrodniczo-
-rękodzielniczej.

Rozstrzygniecie konkursu:
• I miejsce zdobył Środowiskowy Dom 

Samopomocy w  Kielcach ul. Miel-
czarskiego.

• II miejsce zdobył Środowiskowy 
Dom Samopomocy w Łoniowie.

• III miejsce zdobył Środowiskowy 
Dom Samopomocy w Połańcu.
Dziękujemy wszystkim placówkom, 

które mieliśmy ogromną przyjemność 
gościć wolontariuszom, pracownikom 
urzędu, pracownikom CkiSz w Połań-
cu oraz wszystkim osobom zaangażo-
wanym w organizację biesiady.

/ŚDS/

V Biesiada Środowiskowych Domów 
Samopomocy i Przyjaciół w Połańcu
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To coroczne, rolnicze święto o  re-
ligijnym i ludowym charakterze zgro-
madziło bardzo liczną publiczność, 
która w tym roku przybyła by święto-
wać w  Połańcu. Dożynki rozpoczęły 
się uroczystą Mszą Świętą koncelebro-
waną przez księdza Proboszcza Mariu-
sza Piotrowskiego przy asyście księdza 
Proboszcza Józefa Grabdy oraz księ-
dza Proboszcza Leszka Pitucha. Ksiądz 
proboszcz w  swym kazaniu zwrócił 
szczególną uwagę na całoroczny trud 
pracy rolników, na to, że to właśnie 
dzięki Nim mamy chleb na naszych 
polskich stołach.

 […] Jesteśmy   zgromadzeni tutaj 
w konkretnej intencji – chcemy dzię-
kować za plony tego lata, za ciężką 
pracę rolników, a jednocześnie staje-
my z  wdzięcznością by prosić Boga, 
aby nam błogosławił, aby nas wspie-
rał. […] Te piękne wieńce są symbo-
lem ludzkiej pracy. Drodzy rolnicy te 
podziękowania są na Wasze ręce, bo 
sami wiecie jak ta praca jest ciężka. 
Należy pamiętać, że Dożynki to rów-
nież lekcja pokory. Te wieńce, owoce 
– są symbolem pracy, ale uzmysła-
wiają, że nie są naszą własnością, bo 
wszystkie dary daje nam Bóg.   […] 
W chlebie jest Bóg żywy, dzielmy się 

każdą kromką z głodnymi, bo podział 
musi być zawsze sprawiedliwy”.  Pro-
boszcz podziękował rolnikom z naszej 
gminy za wysiłek i  życzył owocnych 
plonów, zarówno w tym jak i w nad-
chodzącym roku.

Przed ołtarzem złożono tegoroczne 
dary - pachnący bochen chleba wy-
pieczony z  tegorocznego ziarna, któ-
re wzrastało i  dojrzewało na naszej 
połanieckiej ziemi i  owoce. Ksiądz 
proboszcz poświęcił wszystkie dary 
i  wieńce dożynkowe, które zosta-
ły wystawione wzdłuż nawy głównej 
i  prezentowały się naprawdę pięknie 
i okazale.

Po Mszy Świętej   w  barwnym ko-
rowodzie dożynkowym prowadzo-

nym przez bryczkę, w  której zasiedli 
starostowie tegorocznych dożynek – 
Pani Urszula Nowak i  Pan Grzegorz 
Golonka oraz orkiestrę wszyscy udali 
się na plac muszli koncertowej, gdzie 
odbywała się dalsza część uroczystości.

Burmistrz Jacek Benedykt No-
wak uroczyście otworzył tegoroczne 
święto wsi, zbiorów i  chleba witając 
wszystkich, którzy wzięli udział w nie-
dzielnych Dożynkach – gości z woje-

 DOŻYNKI to piękny, tradycyjny obrzęd ludowy - misternie wykonane wieńce i bochen pachnącego chleba - wień-
czą ten coroczny, ogromny trud rolników, którzy z poświęceniem i w pocie czoła zmagają się z wieloma przeciwno-
ściami natury dając nam nadzieję na pomyślną egzystencję w przyszłości. Barwne korowody, misternie wykonane 
wieńce i mnóstwo dobrej zabawy. Tak w skrócie można podsumować Dożynki gminne, które w tym roku odbyły się 
w niedzielę 21 sierpnia.

Dożynki Gminne
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wództwa, powiatu, radnych, przed-
siębiorców, mieszkańców, rolników. 
Starostowie dożynek uroczyście zło-
żyli na ręce Burmistrza Miasta i Gminy 
Połaniec - Jacka Benedykta Nowaka 
pachnący bochen chleba, z  którymi 
w dalszej części dzielił się z mieszkań-
cami. W  swym przemówieniu bur-
mistrz podziękował wszystkim za tak 
liczne przybycie, podziękował za orga-
nizację święta a wszystkim sołectwom 
za wykonanie tak pięknych wieńców. 
[…] „Przychodzi taki dzień   jak dzi-
siaj – podsumowania za trud, ciężką 
pracę rolnika. Wykonaliście Państwo 
piękne wieńce dożynkowe, które tutaj 
widzimy. Te wieńce są symbolem cięż-
kiej pracy rolnika. Dożynki są ważne 
dla wszystkich. Dziękuję rolnikom, 
sadownikom, plantatorom. Burmistrz 
przywołał na koniec słowa Jana Paw-
ła II aktualne do dziś: „Oddaję dziś 
hołd spracowanym rękom polskiego 
rolnika. Tym rękom, które z  trudnej, 
ciężkiej ziemi wydobywały chleb dla 
kraju, a  w  chwilach zagrożenia były 
gotowe tej ziemi strzec i  bronić”. Na 
artystyczną oprawę uroczystości zapro-
sił dyrektor Centrum Kultury i Sztuki 
- Jarosław Kobryń oraz prowadząca - 
Barbara Lipka z CkiSz. 

Wszyscy goście w swych przemówie-
niach chylili czoła przed trudem pra-
cy na roli i dziękowali rolnikom za ich 
poświęcenie i  przywiązanie do Ziemi. 
wiceminister sportu i turystyki - Anna 
Krupka  podziękowała za ciężką pracę 
na roli dzięki, której mamy zdrowy eko-
logiczny, świętokrzyski chleb i żywność, 
co jest naszym ogromnym atutem, bo 
nasze województwo słynie z  natural-
nych produktów, które są wizytówką 
naszej ziemi staszowskiej i połanieckiej. 
Pani wiceminister wyraziła szacunek 
i uznanie dla pracy połanieckich rolni-
ków i życzyła udanych plonów. Podzię-
kowała mieszkańcom na czele z  bur-
mistrzem  za ogromny wkład w rozwój 
Miasta i Gminy Połaniec przypominając 
o środkach finansowych, które Gmina 
Połaniec otrzymała w ramach Polskie-
go Ładu. Głos zabrał również poseł na 
Sejm RP – Marek Kwitek, który podkre-
ślił znaczenie pracy rolników, sadow-
ników, ogrodników, dzięki którym na 
polskim stole nie brakuje chleba. Zwró-
cił uwagę, że gwarancją bezpieczeństwa 
żywnościowego są w  dużym stopniu 
małe gospodarstwa rodzinne. Dlatego 
praca rolnika powinna być właściwe 
doceniona. W  swoim przemówieniu 
poseł – Michał Cieślak – podziękował 

tym wszystkim, którzy przyłożyli ręce 
do misternej pracy, bo to świadectwo 
naszej kultury, tradycji, naszego dzie-
dzictwa. Pogratulował burmistrzowi 
i radzie pozyskanych środków na reali-
zację potrzebnych inwestycji, oferując 
dalsze wsparcie i pomoc. Wicestarosta 
Leszek Guzal podkreślił diametral-
ne zmiany na przestrzeni ostatnich 
kilku lat w  polskich gospodarstwach. 
Pogratulował wszystkim plonów i  ży-
czył udanej zabawy.  Wyrazy szacunku 
w  imieniu burmistrza Opalenicy To-
masza Szulca i swoim złożyła delegacja 
z zaprzyjaźnionej miejscowości Rudni-
ki. Głos zabrał również przewodniczący 
Rady Miejskiej – Stanisław Lolo pod-
kreślając, że Dożynki wskazują na ludzi, 
dzięki którym na naszych stołach jest 
polski chleb. Zaapelował o szacunek dla 
polskiego rolnika i jego ciężkiej pracy.
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Każdego roku w  miejscowościach odbywają się 
dożynki, które świadczą o  ukończeniu żniw jak 
i prac polowych. To piękna forma podziękowania 
za otrzymane plony. 

Z okazji tego święta mieszkańcy sołectw wyplatają 
z darów ziemi fantazyjne wieńce, bez których nie od-
będzie się żadna uroczystość dożynkowa. Współczesne 
wieńce przypominają dzieła sztuki, są wręcz okazałe, 
przybierają skomplikowane formy. Tę wspaniałą trady-
cję kultywują i rozwijają mieszkańcy gminy Połaniec. 
Podczas występów miała miejsce prezentacja własno-
ręcznie wykonanych z tegorocznych  zbiorów wieńców 
przez mieszkańców poszczególnych sołectw z  terenu 
Miasta i Gminy Połaniec. Pod okiem dostojnego jury 
wybrano najpiękniejsze rękodzieła wykonane z  tego-
rocznych plonów. A wybór nie był wcale taki łatwy.

Zwycięzcą tegorocznego konkursu został wieniec 
wykonany przez mieszkańców sołectwa Tursko 
Małe Kolonia i będzie reprezentował naszą gminę 
na Dożynkach Powiatowych. 

Drugie miejsce Tursko Małe

Trzecie miejsce sołectwo Wy-
mysłów

Ogłoszenie wyników - wręczenie listów gratulacyjnych dla sołectw oraz Kół Gospo-
dyń Wiejskich z terenu Miasta i Gminy Połaniec. Wyniki odczytała Przewodnicząca 
Komisji - Pani Bogumiła Niespodziewana, Sekretarz Miasta i Gminy Połaniec.Nagrody dla najmłodszych.

Podziękowania dla Koła Gospo-
dyń Wiejskich.

Gwiazdą wieczoru był zespół góralski 
„Parzenica”.

Na zakończenie dożynek odbyła się „za-
bawa pod chmurką” przy rytmach zespołu 
„Retro Band”.
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7.08.2022 r. (niedziela) o godz. 
12.00 MotoGrupaPołaniec zapre-
zentowała swoje maszyny pod Szkołą 
Podstawową im. Tadeusza Kościuszki 
w Połańcu. 

Każdy mógł obejrzeć i zrobić so-
bie pamiątkowe zdjęcie z motocy-
klistami. Następnie kilka minut po 
godz. 13.00 miłośnicy jednośladów 
przejechali ulicami naszego miasta 
Połaniec w kierunku Osieka, gdzie 
odbył się I Charytatywny Piknik Mo-
tocyklowy dla Bartoszka Jędrasika 
z gminy Łoniów, który choruje na 
SMA typu drugiego.

Był to pokaz zorganizowany przez 
MotoGrupaPołaniec.

Motocykliści z MotoGrupa Połaniec 
włączyli się do akcji dla chorego na SMA Bartoszka

W Połańcu odbył się pierwszy zlot Food Trucków. 
Można było skosztować potraw z wielu zakątków świata

 Na placu przy muszli koncertowej 
odbył się zlot food trucków. Była to 
okazja do spróbowania dań kuchni 
z różnych zakątków świata. 

Mieszkańcy oraz goście mieli moż-
liwość spróbowania dań - słodkich 
i  wytrawnych. W  menu pojawiły się 
między innymi klasyki street foodu, 
czyli burgery i  frytki, były teŻ piero-
gi azjatyckie, dania morskie, kuchnia 
amerykańska i meksykańska.

Dla najmłodszych przygotowane zo-
stały dmuchane zamki i kule wodne. 
Organizatorem zlotu była organizacja 
FUTRAKI, która skupia kilkuset wła-

ścicieli food trucków, wyselekcjono-
wanych pod względem jakości. Bogata 
oferta kulinarna zaspokoiła najwybred-
niejsze gusta miłośników jedzenia.

Spotkanie otworzyła witając przyby-
łych gości Kierownik ŚDS w  Połańcu 
Anna Konat. Działalność Stowarzyszenia 
Aktywności Lokalnej „Bez Granic” w Po-
łańcu przybliżyła Prezes Stowarzyszenia 
Natalia Konat, o założeniach i realizacji 

projektu opowiedziała: Paulina Juszczyk-
-Rogowska Wiceprezes Stowarzyszenia 
i Barbara Wiącek Członek Stowarzysze-
nia. W  tym dniu swoją obecnością za-
szczycili Nas: Zastępca Burmistrza Mia-
sta i Gminy Połaniec - Jarosław Kądziela, 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Stani-
sław Lolo, Sekretarz Miasta i Gminy Poła-
niec- Bogumiła Niespodziewana, Skarb-
nik Miasta i Gminy Połaniec - Małgorzata 
Żugaj, Prezes Fundacji Aktywizacji i Roz-
woju FARMA - Magdalena Marynowicz, 

Inicjatywa kulturalno-społeczna Stowarzyszenia 
Aktywności Lokalnej ,,Bez Granic” - finał projektu

 14 września na Kopcu Kościuszki odbył się finał projektu „BEZ GRANIC INTEGRUJEMY SIĘ W MIEŚCIE PO-
ŁANIEC” w ramach, którego została zorganizowana inicjatywa kulturalno-społeczna, skierowana do Mieszkańców 
Miasta i Gminy Połaniec oraz do uchodźców wojennych z Ukrainy, dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej 
w Połańcu a także ich rodzin, którzy w mieście Połaniec znaleźli schronienie. 
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Doradca Prezesa Zarządu Grupy Azoty 
w  Grzybowie Jerzy Kurzątkowski, Dy-
rektor Biura Marketingu i Komunikacji 
Grupy Azoty w Grzybowie Magdalena 
Porwet, Dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Połańcu Gabriela Zielińska, Dyrektor 
Biblioteki Publicznej w Połańcu Renata 
Wójtowicz, Prezes Przedsiębiorstwa Go-
spodarki Komunalnej- Magdalena Góral, 
Kierownik WTZ w Połańcu - Bogumiła 
Pasek, Kierownik OPS w Połańcu- Ewa 
Tomalska, Kierownik SCUW w Połań-
cu- Agnieszka Trela, Kierownik Referatu 
Organizacyjnego w Połańcu- Anna Win-
nicka, Kierownik Referatu Techniczno-
-Inwestycyjnego- Danuta Bobrowska, 
Mieszkańcy Miasta i  Gminy Połaniec, 
Uczestnicy ŚDS Połaniec, Stowarzysze-
nie Amazonek, Uczestnicy i  pracow-
nicy Klubu Seniora w Połańcu przy ul. 
Kościuszki 37, Pani pedagog z Zespołu 
Szkół w  Połańcu Małgorzata Walczyk-
-Konat z  wolontariuszami, historyk ze 
Szkoły Podstawowej w Połańcu- Małgo-
rzata Dalmata-Konwicka z grupą teatral-
ną „Maska” .

Cały projekt składał się z następu-
jących etapów:
-  warsztatów mydlarskich, które od-

bywały się w siedzibie Stowarzysze-
nia w Połańcu przy ulicy Tadeusza 
Kościuszki 37. Prowadzone były 
przez Panią Justynę Brzostowicz 
oraz Panią Barbarę Mróz. Szkolenie 
to miało na celu rozwinąć zdolności 

manualne, wyobraźnię oraz nauczyć 
pracy w grupie. W warsztatach wzię-
ło udział łącznie 52 dzieci.

-  warsztatów z historykiem- zajęcia pro-
wadzone były przez Panią Małgorzatę 
Dalmatę- Konwicką. Zajęcia te miały 
na celu kultywowanie tradycji histo-
rycznych w Małej Ojczyźnie. W pro-
gramie było wykonywanie modelu 
czapki krakowskiej z  papieru, nauka 
tańca poloneza, nauka pieśni Kościusz-
kowskiej. Każda część warsztatów 
poprzedzona była krótką prelekcją. 
Dodatkowo odbył się występ grupy te-
atralnej „Maska” w repertuarze wokal-
nym z cyklu folklor polski i ukraiński

-  inicjatywy kulturalno-społecznej 
opartej na integracji, wzajemnym po-
znaniu się, otworzeniu na drugiego 
człowieka i wspólnym biesiadowaniu 
połączonym z poczęstunkiem.
Z pozyskanych w projekcie środków 

zakupiono na rzecz Stowarzyszenia: 
namiot plenerowy promujący orga-
nizację, stoły piknikowe, termos ga-
stronomiczny, głośnik przenośny oraz 
kubeczki, które były upominkiem dla 
uczestników projektu.

Patronem honorowym wydarzenia 
był Senator Rzeczpospolitej Polskiej 
Jacek Włosowicz.

Projekt ten był finansowany z Pro-
gramu Działaj Lokalnie w  powiecie 
staszowskim. Działaj Lokalnie jest 
to program Polsko-Amerykańskiej 

Fundacji Wolności realizowany przez 
Akademię Rozwoju Filantropii i  sieć 
ośrodków Działaj Lokalnie-w powiecie 
staszowskim Fundacja FARMa. Stały-
mi partnerami programu jest gmina: 
Łubnice, Rytwiany, Miasto i  Gmina 
Szydłów, Miasto i  Gmina Staszów, 
Miasto i Gmina Połaniec, gmina Bogo-
ria, Starostwo Powiatowe w Staszowie.

Nasi darczyńcy: Nadleśnictwo 
Staszów, Grupa Azoty Siarkopol SA 
w Grzybowie, Arkon Design, VARMIL 
Rytwiany.

Patronat medialny sprawowali: Ra-
dio Leliwa, Radio Kielce, Echo Dnia, 
Tygodnik Nadwiślański.

Na realizacje projektu otrzymaliśmy 
dofinansowanie w wysokości 6 000 zł.

Dziękujemy wszystkim uczestni-
kom wydarzenia, wolontariuszom, 
pracownikom urzędu, pracownikom 
Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu 
oraz wszystkim osobom zaangażowa-
nym w organizację tego przedsięwzię-
cia. Szczególne podziękowania skła-
damy Fundacji Aktywizacji i Rozwoju 
FARMA oraz Burmistrzowi Miasta 
i Gminy Połaniec Panu Jackowi Nowa-
kowi za możliwość realizacji projektu.

Liczymy że, inicjatywa ta przyczy-
niła się do integracji międzykulturo-
wej oraz międzypokoleniowej naszej 
lokalnej społeczności.

Wolontariusze Stowarzyszenia Ak-
tywności Lokalnej ,,BEZ GRANIC’’ 
w Połańcu wyrażają nadzieję, że wojna 
na Ukrainie szybko się skończy, a kraj 
zostanie odbudowany co pozwoli na-
szym gościom bezpiecznie wrócić do 
domu. 

Podziękowania dla: Jacek Nowak 
burmistrz Miasta i  Gminy Połaniec, 
Działaj Lokalnie, Fundacja Aktywiza-
cji i Rozwoju, Grupa Azoty Kopalnie 
i  Zakłady Chemiczne Siarki „Siarko-
pol” S.A., Nadleśnictwo Staszów - Lasy 
Państwowe. /ŚDS/
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Piknik rodzinny - kolorowe zakończenie wakacji 
w Zdzieciach Nowych

Wszystko co dobre szybko się koń-
czy i tak właśnie dobiegły końca tego-
roczne wakacje.

Dzięki połączonym siłom, inicjato-
rów miejscowej imprezy: świetlicowej 
– Joanny Kuli, sołtys miejscowości – 
Anny Pederskiej, radnej – Krystyny 
Spały, mieszkańców miejscowości 
Zdzieci Nowe oraz Miasta i  Gminy 
Połaniec, a także sponsorów najmłodsi 
mieszkańcy tejże miejscowości w środę 
(31 sierpnia) mieli niezwykłą okazję, 
by wspólnie pobawić się na rodzinnym 
pikniku zorganizowanym na placu 
przy miejscowej świetlicy.

O  dobry nastrój najmłodszych za-
dbały kreatywne panie animatorki 
z Centrum Kultury i Sztuki, pod któ-
rych kierunkiem dzieci odkrywały 
świat zabaw ruchowych. Była to wy-
marzona okazja by poćwiczyć umie-
jętności w konkurencjach, pomalować 
buźki. Nie zabrakło licznych gier i kon-
kursów sportowych wymagających za-
równo prędkości, jak i zręczności. Było 
też wspólne pieczenie kiełbasek, roz-
mowy, czas na bańki mydlane, balony, 
słodycze, napoje.

Warto dodać, że każdy z uczestników 
otrzymał też miły prezent. Upominki 
wręczył burmistrz Jacek Benedykt No-
wak, zastępca burmistrza Jarosław Ką-
dziela, przewodniczący Rady Miejskiej 

Stanisław Lolo, radna Krystyna Spała, 
a także sponsorzy: radny Krzysztof Za-
jąc, dyrektor buskiego sanatorium, wi-
ceprzewodniczący Sejmiku Wojewódz-
twa Świętokrzyskiego Marek Strzała.

Piknik dla dzieci „Kręci Mnie Bezpieczeństwo 4”
3.09.2022 r. na ulicy Batalionów 

Chłopskich po raz czwarty zorgani-
zowałem piknik dla dzieci pod nazwą 
„Kręci Mnie Bezpieczeństwo 4”. 

Na początku pikniku odbył się pokaz 
„Upozorowanego wypadku samocho-
dowego”, w którym był poszkodowany 
pieszy. Strażacy przeprowadzili akcję 
i pokazali jak udzielają pomocy osobie 
uwięzionej pod pojazdem. Po pokazie 
dzieci mogły zapoznać się ze sprzętem 
pożarniczym, który jest na wyposażeniu 
wozów strażackich, który jest używany 
w akcjach ratowniczo-gaśniczych oraz 
podziwiać radiowóz policyjny. Na dzieci 
podczas pikniku czekało również wiele 
innych atrakcji tj. stracenie pachołków 
strumieniem wody, dmuchane zjeż-
dżalnie, malowanie twarzy oraz pokaz 

motocyklów. Podczas pikniku dzie-
ci otrzymały słodki poczęstunek oraz 
różne gadżety. Na pikniku była również 
przeprowadzona zbiórka na leczenie 
małej Zosi z Połańca. Na zakończenie 
pikniku przewidziano grill dla wszyst-
kich uczestników. Fajnie było widzieć 

radosne i uśmiechnięte dzieci podczas 
zabawy na pikniku. Mam nadzieję, że 
spotkamy się w następnym roku.

Ponadto chciałbym podziękować te-
gorocznym sponsorom pikniku: Elek-
trowni Enea Połaniec S. A, Grupie Azo-
ty Siarkopol S.A  w  Grzybowie, Miastu 
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i  Gminie Połaniec, Firmie Polprzem, 
Hurtowni Hydraulicznej Stal-Plast, 
Sklep Koreczek, Sklep Tomcar, Sklep 
Raster, Sklep Mięsny Zaliński, Warsztat 
Fryzjerski Mazur, Spółdzielni Mieszka-
niowej w Połańcu, Spółce PGK Połaniec 
i innym jak również Strażakom OSP Po-
łaniec, OSP Tursko Małe, Policji, grupom 
motocyklowym Moto Połaniec oraz Rain 
Riders, ponadto pracownikom CKiSz. 
Dziękuję również portalowi polaniec.
com za objęcie patronatu medialnego 
nad imprezą. Jeszcze raz dziękuję bardzo.

Paweł Laska
Radny Rady Miejskiej

Piękna wystawa i  piękny, klima-
tyczny koncert zespołu CZERWONY 
TULIPAN. Jedyne w swoim rodzaju 
spotkanie ludzi, dla których folk sta-
nowi inspirację i sposób na artystycz-
ne życie.

Taki był właśnie Przegląd Twórczo-
ści Nieprofesjonalnej w Centrum Kul-
tury i  Sztuki w  Połańcu. Popołudnie 
w towarzystwie regionalnych artystów: 
Ewy Machowskiej, Doroty Rokoszak, 
Tadeusza Blicharza, Ryszarda Komo-
rowskiego oraz twórców nieprofesjo-
nalnych z grupy warsztatowej Akade-
mii Folkowej „Świętokrzyskie czaruje”, 
grupy plastycznej „Babki na obcasach” 
z  Klubu Seniora Megawat, Warsztatu 
Terapii Zajęciowej i  Środowiskowego 
Domu Samopomocy było niezwykle 
ciekawym wydarzeniem. Towarzyszyła 
temu sympatyczna atmosfera, kuluaro-
we rozmowy o sztuce w otoczeniu ob-

razów i wykonanych ręcznie bibelotów. 
Miłym zaskoczeniem dla wszystkich, 
którzy zechcieli podzielić się swoją 
twórczością były ręcznie wykonane 
koguty w roli statuetek wręczone wraz 
z  podziękowaniami przez Jarosława 
Kobrynia p.o. dyrektora CKiSz.

Podsumowaniem Przeglądu Twór-
czości Nieprofesjonalnej był koncert 
znanej grupy szukającej inspiracji mu-
zycznej i poetyckiej w kontakcie z na-
turą. Dla wszystkich słuchaczy było 
to niezwykłe spotkanie, muzyczna 
wędrówka z CZERWONYM TULIPA-
NEM przez 37 lat działalności zespołu. 
A motywem przewodnim tej artystycz-
nej wędrówki stało się „PIĘKNO” we 
wszystkich swoich odsłonach.

 /CKiSz/

Przegląd twórczości nieprofesjonalnej. Było pięknie...
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Koncertowo rozpoczęliśmy Dni Kultury Połanieckiej

Była to wyjątkowa podróż przez ar-
chiwum polskiej muzyki rozrywkowej. 
Znane i lubiane przeboje polskich woka-

listów w nowych, ciekawych aranżacjach 
podbiły serca publiczności tworząc miłą 
atmosferę wypełnioną przyjemnymi dla 
ucha dźwiękami. Było magicznie. 

Mateusz Mijal pozostawił słuchaczy 
z dużym, muzycznym niedosytem, który 
mamy nadzieję zdoła zaspokoić kolejne 
wydarzenie; koncert operetkowy „Arią 
i Pieśnią Malowane”. Zapraszamy do spę-
dzenia kulturalnego czasu z nami.

Dni Kultury Połanieckiej to rów-
nież akcja charytatywna POMAGAMY 
BARTOSZKOWI przygotowana przy 
wsparciu Fundacji Aktywizacji i  Roz-
woju. Dziękujemy za Wasze gorące ser-
ca i  wpłaty do puszki. Liczy się każda 
złotówka. A  zebrane pieniądze pomo-
gą małemu chłopcu w trudnej walce ze 
śmiertelną chorobą - rdzeniowym za-
nikiem mięśni. Razem możemy więcej.

Cykl kulturalnych spotkań rozpo-
częliśmy koncertem wokalisty i kom-
pozytora Mateusza Mijala.

Święto Niepodległości w Połańcu

Połanieckie obchody rozpoczęły się 
od uroczystej sesji Rady Miejskiej, któ-
ra miała miejsce w  sali widowiskowej 
w  Centrum Kultury i  Sztuki, podczas 
której Przewodniczący Rady Miejskiej- 
Stanisław Lolo, Burmistrz - Jacek Bene-
dykt Nowak, radna Rady Miejskiej Mał-

gorzata Dalmata Konwicka oraz  były 
Przewodniczący Rady Miejskiej Roman 
Łowicki w Połańcu wygłosili przemó-
wienia okolicznościowe, odnosząc się 
do wydarzeń sprzed 104 lat. 

Po wprowadzeniu sztandarów, wszy-
scy zgromadzeni odśpiewali Mazurka 

Dąbrowskiego przy akompaniamencie 
orkiestry dętej pod batutą Andrzeja 
Stawińskiego. Patriotyczne piosenki 
zaśpiewali również wychowankowie 
Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu.

Kolejnym punktem obchodów 
była  uroczysta Msza Święta  w  intencji 
Ojczyzny, która odbyła się w  kościele 
pod wezwaniem św. Marcina w Połańcu.

Na zakończenie uroczystości złożo-
no kwiaty na grobach Nieznanego Żoł-
nierza, poległych podczas I i II wojny 
światowej oraz pod pomnikiem Armii 
Krajowej. 

Serdecznie dziękujemy za patrio-
tyczną postawę i wspólne świętowanie 
kolejnej rocznicy odzyskania Niepod-
ległości wszystkim zebranym na sesji, 
Mszy Świętej, przy grobach oraz pod 
pomnikiem. Wyrazy podziękowania 
kierujemy do pocztów sztandarowych 
a także do  wszystkich delegacji.

Uroczysta sesja z okazji Narodowego Święta Niepodległości
Narodowe Święto Niepodległości to święto, które corocznie obchodzimy w dniu 11 listopada dla upamiętnienia odzy-

skania niepodległości przez Polskę. Od lat kojarzy nam się ono z marszami, biegami niepodległościowymi, patriotycz-
nymi koncertami i wszystkim tym, co sprawiało, że Polacy tłumnie wychodzili z domów, by cieszyć się z niepodległości.
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Po raz kolejny podczas obchodów 
Święta Niepodległości stowarzysze-
nie Running Połaniec zorganizowało 
towarzyski Bieg Niepodległości - Bie-
gnę dla Niepodległej, którego trasa 
przebiegała ulicami naszego miasta.

O godzinie 11.00 Pod pomnikiem Ta-
deusza Kościuszki zebrała się duża grupa 
ludzi, nie tylko biegających. Po odśpiewa-
niu hymnu Polski, złożeniu kwiatów To-
warzystwo Kościuszkowskie w Połańcu 
o godz. 11.11 wystartowało bieg uroczy-
stą salwą z muszkietów. Był to spokojny 
bieg, więc  każdy choć trochę biegający 

poradził sobie bez problemu. Uczestnicy 
Biegu dla Niepodległej ubrani w  naro-

dowe barwy, z flagą w dłoni nadali temu 
wydarzeniu uroczysty charakter.

Biegnę dla Niepodległej

Święto Niepodległości w Połańcu

11 listopada 1918 r. to bardzo 
szczęśliwa data dla wszystkich Pola-
ków. Właśnie tego dnia, po 123 latach 
niewoli, Polska odzyskała niepodle-
głość. Dlatego też każdego roku  11 
listopada  obchodzimy nasze święto 
narodowe – Święto Niepodległości.

W  przedszkolu od najmłodszych 
lat uczymy dzieci patriotyzmu, przy-
wiązania do swojej Ojczyzny, do ziemi 
rodzinnej, wpajamy szacunek dla pol-
skich symboli, pielęgnujemy tradycje 
polskie. 

W dniach 8-10 listopada  2022 
roku odbyły się w Przedszkolu Publicz-
nym w Połańcu wraz z Filiami nieza-
pomniane, uroczyste pełne patosu i pa-
triotyzmu Akademie upamiętniające 
104 lata niepodległej Polski.   Swoją 

obecnością zaszczycili nas  Burmistrz 
Miasta i  Gminy Połaniec Pan Jacek 
Benedykt Nowak, Sekretarz Gminny 
Bogumiła Niespodziewana oraz  nasz 
ukochany Kosynier Pan Konstanty 
Michorowski z Towarzystwa Kościusz-
kowskiego w Połańcu. 

Wszystkie dzieci, rodzice oraz  pra-
cownicy przedszkola uroczyście ubra-
ni  i udekorowani biało-czerwonymi ko-
tylionami świętowały ten wyjątkowy dla 
nas czas. Pani Anna Kaniszewska Dy-
rektor Przedszkola w Połańcu podkre-
śliła iż, głównym celem uroczystości 

Przedszkolaki z Połańca pamiętają….
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było kształtowanie miłości i  przywią-
zania do kraju ojczystego, jego kul-
tury i  tradycji oraz  poznanie symboli 
narodowych Polski. Dzieci recytowały 
wiersze, śpiewały piosenki patriotycz-
ne, tańczyły. Serca biły mocno, w oku 
pojawiła się łza wzruszenia... 

Z wielkim zaangażowaniem i przeję-
ciem dzieci uczciły rocznicę odzyskania 
przez Polskę niepodległości, a  zrobiły 
to w  sposób, jaki potrafią najpiękniej 
całym sercem, słowem i  piosenką. 
Swoją cegiełkę w tym uroczystym spo-

tkaniu mieli również rodzice, którzy 
wraz z  nauczycielami przedszkola za-
tańczyli inscenizację piosenki „Miłość 
wystarczy”  oraz  dostojnego  „Polone-
za Cieszyńskiego”. Wybrzmiały słowa 
ogromnej miłości do Ojczyzny, szacu-

nek dla tych wielkich, często bezimien-
nych bohaterów. To nasz hołd składany 
w pamięci czasu minionego, to hołd od 
przedszkolaków.

Listopadowe świętowanie jest pełne 
możliwości przeżywania treści doty-

czących dziedzictwa narodowego. 10 
listopada nasze przedszkolaki wystę-
powały podczas uroczystej  akademii 
z okazji Narodowego Święta Niepod-
ległości, która odbyła się w  Szkole 
Podstawowej im. T. Kościuszki w Po-
łańcu. Lekcję szacunku do przeszło-
ści i historii – czyli nasze patriotyczne 
przedstawienia, grupy przedszkolne 
gościnnie 14 listopada zaprezentowa-
ły dla podopiecznych Środowiskowe-
go Domu Samopomocy w  Połańcu 
oraz uczestników Warsztatów Terapii 
Zajęciowej w Połańcu. Wspólne świę-
towanie z zaprzyjaźnionymi placówka-
mi były wspaniałą integracją pokoleń. 
Dziękujemy dzieciom oraz  Paniom 
z grupy Elfy”, „Koniczynki”, „Słonecz-
ka” oraz „Skrzaty” za wspaniałe Aka-
demie, pełne doznań, wzruszeń i wiel-
kich słów dla naszej Polski.

10 listopada 2022 roku w  Szkole 
Podstawowej im. T. Kościuszki w Po-
łańcu odbył się Bieg Niepodległości. 

Pogoda nie rozpieszczała uczestni-
ków biegu mimo tego uczniowie dziel-

nie rywalizowali na trasie biegowej, by 
w taki sposób uczcić odzyskanie przez 
Polskę niepodległości. 

Nagrody dla najlepszych ufundo-
wali: FIT-MANIA - siłowania przy ba-
senie w  Połańcu, Studio Urody - Be-

auty Justyna Meszek-Muchacka, OSiR 
w Połańcu. Zawody zorganizowali na-
uczyciele wychowania fizycznego z SP 
Połaniec. A oto wyniki:

Niepodległość na sportowo

DZIEWCZĘTA
1.  miejsce Bednarska Wiktoria
2.  miejsce Fijałkowska Tatiana
3.  miejsce Xu Daniela
4.  miejsce Kosicz Maja
5.  miejsce Sroka Wiktoria
6. miejsce Kubala Magdalena 

CHŁOPCY 
1. miejsce - Broziński Tobiasz
2. miejsce - Masłowski Maksy-
milian
3. miejsce - Gołda Mikołaj
4. miejsce - Ozdoba Filip
5. miejsce - Pastuszka Fabian
6. miejsce - Skowron Igor
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Święto Niepodległości w Połańcu
Uroczysta akademia w Publicznej Szkole Podstawowej 

im. Tadeusza Kościuszki w Połańcu
Współcześnie Święto Niepodległo-

ści obchodzone jest na terenie całego 
kraju. Tego dnia Polacy jednoczą się 
i upamiętniają historyczne wydarze-
nia, oddają cześć rodakom, którzy 
zginęli, walcząc o wolną Ojczyznę.  

10 listopada w  Publicznej Szkole 
Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki 
w Połańcu odbyła się akademia z oka-
zji Święta Niepodległości. Brali w niej 
udział zaproszeni goście, dzieci z przed-
szkola oraz  cała społeczność szkolna. 
W  przemówieniach wygłaszanych 
przez: Burmistrza Miasta i Gminy Po-
łaniec, Pana Jacka Benedykta Nowaka, 

Przewodniczącego Rady Miejskiej, Pana 
Stanisława Lolo, radnej Pani Małgorzaty 
Dalmaty-Konwickiej, dyrektor szkoły – 

Pani Gabrieli Zielińskiej zwrócono uwa-
gę, że  patriotyzm w  różnych etapach 
naszej historii ma odmienne oblicza. 

W czasie  powstań czy wojen Polacy 
narażali, bądź  tracili życie. Po części 
oficjalnej uczniowie zaprezentowali 
montaż słowno-muzyczny. Widowi-
sko przeplatane patriotycznymi pio-
senkami w  wykonaniu dzieci i  mło-
dzieży szkolnej, Warsztatów Terapii 
Zajęciowej, Środowiskowego Domu 
Samopomocy wprowadziło odbiorców 
w uroczysty i odświętny nastrój. Kolej-
na rocznica odzyskania suwerenności 
stała się dla wszystkich uczestników 
akademii powodem do refleksji nad 
wartością, jaką jest wolna i niepodległa 
Ojczyzna.
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„ENEA dla pokoleń. Forum Seniora” w Połańcu
Połanieckie święto seniora w tym 

roku w organizacji przypadło Świę-
tokrzyskiej Grupie Mediowej i Radio 
Rekord Kielce 100.8 FM. 

Liczne grono seniorów spotkało się 
24 listopada br. w  Centrum Kultury 
i Sztuki w Połańcu, aby wspólnie świę-
tować i miło spędzić czas. 

Sponsorem projektu „ENEA dla 
Pokoleń. Forum Seniora” – była Enea 
Elektrownia Połaniec, a  Patronami 
Honorowymi – wiceminister sportu, 
poseł Ziemi Świętokrzyskiej Anna 
Krupka, Wicemarszałek Renata Janek, 
Burmistrz Miasta i  Gminy Połaniec, 
Burmistrz Miasta i  Gminy Staszów 
oraz Starosta Staszowski.

W ramach projektu przez cały listo-
pad na antenie Radia Rekord Święto-
krzyskie 89.6 FM i Radio Rekord Kiel-
ce 100.8 FM w pojawiały się na antenie 
wywiady realizowane w środowiskach 
senioralnych miasta i gminy Połaniec, 

po to by wspólnie móc spotkać się 
podczas Forum Seniora w Połańcu.

Gwiazdą wydarzenia był Na-
zar Tatsushyn - solista Filharmonii 
Lwowskiej. Absolwent Państwowej 

Akademii Muzycznej im. we Lwowie. 
Odbyło się również spotkanie au-
torskie z  Hanną Piekarską i  Moniką 
Mularska-Kucharek pt. ,,Jesień życia 
wiosną możliwości”.
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Promesy dla Młodzieżowych Drużyn 
Pożarniczych z powiatu staszowskiego

W remizie Ochotniczej Straży Po-
żarnej 29 października w Ruszczy od-
było się uroczyste wręczenie promes 
dla Młodzieżowych Drużyn Pożarni-
czych. Osiem promes dla Młodzieżo-
wych Drużyn Pożarniczych z terenu 
powiatu staszowskiego.

Promesy trafiły do młodzieżowych 
drużyn z Oleśnicy, Osieka, Potoku, Jur-
kowic, Ruszczy, Rytwian, Wiśniowej 
oraz  Tuklęczy.  Ochotnicza Straż Po-
żarna w  Ruszczy  otrzymała promesę 
na kwotę 17 800,00 zł.

Przypomnijmy, że  w  październi-
ku  Ministerstwo Spraw Wewnętrz-
nych i  Administracji  poinformowało 
o przekazaniu 25 milionów złotych dla 
strażackich „młodzieżówek”. Młodzie-
żowe Drużyny Pożarnicze wchodzą 
w  struktury jednostek Ochotniczych 
Straży Pożarnych. Ich celem jest zain-
teresowanie młodzieży działalnością 
społeczną na  rzecz ochrony przeciw-
pożarowej oraz  przygotowanie jej do 
bezinteresownej służby w  szeregach 
Ochotniczych Straży Pożarnych. Człon-
kami Młodzieżowych Drużyn Pożarni-
czych mogą być dziewczęta i  chłopcy 
w wieku do 18 lat. Do głównych zadań 
należy przede wszystkim zapobieganie 
pożarom, informowanie i szerzenie wie-
dzy o zapobieganiu pożarom w swoich 
lokalnych społecznościach.

Drużynom z  powiatu staszowskie-
go przekazano łącznie kwotę 140 tys. zł, 

które zostaną wykorzystane na zakup 
sprzętu, umundurowania oraz  wypo-
sażenia osobistego. Uroczystego wrę-
czenia promes dokonała Anna Krupka, 
wiceminister sportu i turystyki. 

Burmistrz miasta i gminy Połaniec, 
Jacek Benedykt Nowak w imieniu stra-
żaków podziękował wiceminister An-

nie Krupce za środki pieniężne na Mło-
dzieżowe Drużyny Pożarnicze, które 
trafiły do powiatu staszowskiego. Bur-
mistrz również zaapelował do Pani Mi-
nister i Komendantów o umożliwienie 
większego wsparcia od samorządów 
na Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze 
na zakup sprzętu oraz wsparcia finan-
sowego na szkolenia.

W  tym uroczystym dniu udział 
wzięli: Zastępca Świętokrzyskiego Ko-
mendanta Wojewódzkiego PSP st. bryg. 
Grzegorz Rajca, Komendant Powiatowy 
PSP st. Bryg. Rafał Gajewicz, Starosta 
Staszowski Józef Żółciak, przedstawicie-
le samorządów  gminnych z terenu  po-
wiatu staszowskiego, prezesi gminnych 
OSP wraz z przedstawicielami Młodzie-
żowych Drużyn Pożarniczych.
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27 listopada miłośnicy historii zie-
mi połanieckiej  po raz drugi mieli 
okazję obejrzeć w Centrum Kultury 
i Sztuki w Połańcu inscenizację prze-
stawiającą wojenne losy kapłana księ-
dza prałata Stanisława Zbroi. 

Inscenizacja według scenariusza 
i  w  reżyserii Pani Małgorzaty Dal-
maty – Konwickiej, oraz  wykonaniu 
młodzieży z  grupy teatralnej Ma-
ska działającej w  Centrum Kultury 
i  Sztuki na  nowo przybliżyła historię 
proboszcza parafii świętego Marcina 
w  czasach okupacji i  trudnym okre-
sie powojennym. Warto było powró-
cić we wspomnieniach do tamtych 
czasów i  usłyszeć o  człowieku, który 
dla swoich parafian był nie tylko księ-
dzem, ale  także obrońcą i  pogodną 
duszą w  najtrudniejszych chwilach. 
Historyczna opowieść o  ks. prałacie 

Stanisławie Zbroi spotkała się z bardzo 
dobrym odbiorem publiczności. Pełna 
sala i  oklaski na  stojąco były dowo-
dem na to, iż warto pamiętać i ocalać 
od zapomnienia okruchy wspomnień, 
ślady historii połanieckiej ziemi i ludzi, 
których los na zawsze z nią połączył. 
Warto również dbając o rozwój młode-
go pokolenia zaszczepić w nim miłość 
do „małej Ojczyzny».

Rycerz w Sutanie po raz drugi na deskach 
Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu

Sala balowa pałacu w  Kurozwę-
kach  dawno nie była świadkiem ta-
kiego wydarzenia. Na jubileusz 35-le-
cia Towarzystwa Kościuszkowskiego 
w Połańcu, właśnie do tego przepięk-
nego miejsca zjechała się Kościusz-
kowska Polska. 

Było dostojnie i  galowo, a  jedno-
cześnie ciepło i  rodzinnie. W  końcu 
w siedzibie rodu Kurozwęckich bawiła 
się „Rodzina Połanieckich” i Rodzina 
Kościuszkowska.

Niestety nawet pałacowe salony nie 
byłyby w  stanie pomieścić tych, któ-
rych chcielibyśmy widzieć na  naszej 
uroczystości. Z tego jednego powodu 
możemy nawet nazwać tę imprezę 
„skromną”. Na szczęście wszyscy goście 
nam dopisali i zjawili się u nas w do-
brych humorach.

Swoją obecnością zaszczycili nas ci, 
którzy od lat wspierają nasze stowarzy-
szenie Pan Jarosław Kądziela Zastępca 
Burmistrza Połańca, Pani Bogumi-
ła Niespodziewana Sekretarz Miasta 

oraz  przedstawiciel naszej elektrow-
ni Pan Krzysztof Szczeszek. Pomysł 
na miejsce balu i pomoc w jego orga-
nizacji zawdzięczamy Panu Stefanowi 
Dunin Wąsowiczowi, który wraz z Pa-
nią Anną Przedmojską-Glińską zjawił 
się w  pięknym szlacheckim kontuszu 
na tejże uroczystości.

Rodzinę Kościuszkowską,  idąc in-
surekcyjnym szlakiem naszego Boha-
tera reprezentowali: prof. Mieczysław 
Rokosz - Prezes Komitetu Kopca Ko-
ściuszki w Krakowie, Eugeniusz Sko-

czeń - Prezes Racławickiego Towarzy-
stwa Kulturalnego, Czesław Orliński 
- Prezes Towarzystwa Kulturalnego im. 
T. Kościuszki w Szczekocinach oraz dr 
Leszek Marek Krześniak - Prezes Za-
rządu Polskiej Fundacji Kościuszkow-
skiej w Maciejowicach.

Bal nie obyłby się bez gości z zaprzy-
jaźnionych grup rekonstrukcyjnych, 
których piękne mundury i stroje ideal-
nie wpisywały się w wystrój pałacowych 
wnętrz. Oprócz Pana Marka Gniewka 
dowódcy Oddziału Legii Polsko – Wło-

Jubileusz 35-lecia Towarzystwa Kościuszkowskiego
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skiej z Nysy przyjechali do nas Katarzy-
na, Tomasz i Bartosz. Tańce historyczne 
i integracyjne poprowadziła Małgorzata 
Majewska z grupy Comhlan z Krakowa.

Uroczystości rozpoczęło przywi-
tanie i  przemówienia zaproszonych 
gości. Było mnóstwo gratulacji, dekla-
racji, prezentów i ciepłych słów. Podsu-
mowaniem tej części był przygotowany 
przez Pana Łukasza Orłowskiego film 
prezentujący działalność Towarzystwa 
w  ostatnich 5 latach. Po poczęstun-
ku, kawie i rozmowach nadszedł czas 
na część taneczną imprezy. Bal otwo-

rzył tradycyjny Polonez Kościuszki, 
a  różnorodność strojów przywodziła 
na myśl ostatnią scenę filmu Pan Ta-
deusz. Potem zabawa nabrała rumień-
ców. Były tańce wolne, szybkie i obo-
wiązkowo Krakowiak. Żeby nikomu 
niczego już w tym dniu nie zabrakło, 
resztki sił wykrzesał z tańczących DJ. 
Tak zakończył się wspaniały jubileusz 
35-lecia działalności Towarzystwa Ko-
ściuszkowskiego w Połańcu.

Serdecznie dziękujemy Panu Stefano-
wi Dunin Wąsowiczowi oraz Panu Mi-
chałowi Popielowi za ogromne wsparcie 

i  umożliwienie organizacji jubileuszu 
w najpiękniejszym pałacu w naszym re-
gionie. Dziękujemy również Panu Jac-
kowi Nowakowi Burmistrzowi Połańca 
za wsparcie logistyczne naszego święta. 
Szkoda, że Pan Burmistrz nie mógł oso-
biście w nim uczestniczyć.

Na koniec serdecznie dziękuję Zarzą-
du, Kosynierom, członkom i sympaty-
kom Towarzystwa za to, że zaprezento-
wali się na tej imprezie przepięknie i od 
lat tworzą z  nami wspaniała Rodzinę 
Połanieckich Kościuszkowców.

Radosław Matusiewicz

Świtezianka Tańcem Malowana

To było wyjątkowe widowisko; pełne 
magii, wspaniałej muzyki, tańca i efek-
tów scenicznych. Tancerki zabrały pu-
bliczność w  podróż do serca puszczy 
litewskiej, nad brzeg sinej Świtezi za-
mieszkałej przez piękne, ale niebezpiecz-
ne rusałki – Świtezianki. Taneczne ujęcie 
mickiewiczowskiej ballady; połączone 
z oryginalną muzyką i słowem mówio-
nym odkryło przed oglądającymi swe 
nowe oblicze. Każda z 17 tancerek wło-
żyła w spektakl mnóstwo serca, emocji, 
wrażeń. W efekcie historia nieszczęśliwej 
miłości silnie oddziałała na widzów, po-
zostając na zawsze w ich pamięci…

Czekając z niecierpliwością na kolej-
ny, równie profesjonalnie przygotowany 
i zatańczony spektakl dziękujemy tancer-
kom formacji Digress za ogrom pracy, 
serca i piękna, którego można było do-
świadczyć podczas premiery Świtezianki.

Ogromne podziękowania dla reżyse-
ra spektaklu i choreografa Weroniki Ko-
ziarz-Dygulskiej za cudowną, taneczną 
ucztę, w  której mieliśmy przyjemność 

uczestniczyć. Dla choreografa Kamili 
Gradkowskiej za przygotowanie wspa-
niałych, pełnych emocji układów tanecz-

nych. Podziękowania dla wszystkich osób 
zaangażowanych w przygotowanie spek-
taklu i obsługę techniczną.

Za nami niezwykle udana premiera spektaklu tanecznego „Świtezianka” przygotowanego w  ramach projek-
tu  „Świtezianka Tańcem Malowana”  dofinansowanego ze środków Ministra Kultury i  Dziedzictwa Narodowego 
pochodzących z Funduszu Promocji Kultury.
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Dobiegły końca warsztaty artystyczne „Obrazy Tańcem 
Malowane” prowadzone przez instruktor Bogusławę Mas. 

Inspiracją działań była jedna z bardziej znanych ballad 
Adama Mickiewicza „Świtezianka”. Uczestnicy mocno za-
angażowali się w pracę, próbując ożywić ducha polskiego 
romantyzmu poprzez metaforyczne ujęcie tańca i piękna 

przyrody. Nie bez znaczenia było zastosowanie techniki 
collage, która doskonale uwypukliła fantazję i wyobraźnię 
tworzących.

Warsztaty odbyły się w  ramach projektu  „Świtezianka 
Tańcem Malowana” dofinansowanego ze środków Ministra 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego pochodzących z Fun-
duszu Promocji Kultury.

Dni Kultury Połanieckiej były podró-
żą do świata melodii polskich przebojów, 
musicali i operetek. Wyprawą do fascy-
nującego świata Świtezianki pełnego ta-
jemnic i nierzeczywistych obrazów. Wy-
cieczką do krainy Zielonego Kopciuszka 
wypełnionego muzyką, kolorami, zaba-
wą i dobrym humorem. Czy było warto 
wybrać się w tą podróż? Z pewnością. 
Pełne sale, oklaski na stojąco, sympatycz-
ne komentarze, ciepłe słowa... Mamy na-
dzieję, że zostawiliśmy Państwa z dużym 
muzycznym, tanecznym i teatralnym 
niedosytem, który uda się zaspokoić ko-
lejnymi wydarzeniami. Dziś przyszedł 
czas na oficjalne podsumowanie. 

Dziękujemy wszystkim, którzy 
uczestniczyli w kulturalnych wydarze-
niach i  aktywnie włączyli się w akcję 
POMAGAMY BARTOSZKOWI. 

Akcja przygotowana była przy 
wsparciu Fundacja Aktywizacji i Roz-
woju. Dzięki Państwa gorącym sercom 

i  wpłatom do puszki udało nam się 
zebrać kwotę 5159,93 zł. To nasza, 

wspólna, maleńka cegiełka w  walce 
o zdrowie Bartoszka. 

Podsumowanie Dni Kultury Połanieckej 
„Mistrzowie Słowa i Dźwięku”

Minął miesiąc od kiedy koncertem „Z archiwum polskiej muzyki roz-
rywkowej” w  wykonaniu Mateusza Mijala rozpoczęły się Dni Kultury 
Połanieckiej „Mistrzowie Słowa i  Dźwięku”. W  tym czasie na deskach 
Centrum Kultury i Sztuki zaprezentował się: Teatr Muzyczny IWIA z towa-
rzyszeniem Krakowskiej Salonowej Orkiestry Camerata, Teatr Kultureska 
oraz taneczna młodzież z formacji Digress. Wszystkie występy dostarczyły 
oglądającym mnóstwo emocji i wrażeń.
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Piękna litewska zima zaskoczyła 
delegację Urzędu Miasta i  Gminy 
Połaniec - Pana Burmistrza Jacka 
Benedykta Nowaka, Pana Zastępcę 
Jarosława Kądzielę i mnie jako przed-
stawiciela Rady Miejskiej. W dniach 
3-4 grudnia 2022 roku, gościliśmy 
w  Solecznikach, naszym mieście 
partnerskim, gdzie mieszka ponad 7 
tysięcy Polaków, zaś w całym rejonie 
ponad 30 tysięcy. 

Cele wizyty to kontynuacja nawiąza-
nej przed laty współpracy na mocy obo-
wiązujących w obu krajach ustaw oraz 
artykułu 10 Traktatu zawartego pomię-
dzy Rzeczpospolitą Polską a  Republi-
ką Litewską o przyjaznych stosunkach 
i  dobrosąsiedzkiej współpracy z  dnia 
26 kwietnia 1994 roku i uczczenie 155 
rocznicy urodzin Ojca Naszej Niepod-
ległej – Marszałka Józefa Piłsudskiego. 
W sobotni wieczór powitali nas na so-
lecznickiej ziemi jej mieszkańcy: Pani 
Regina Sokołowicz, pracownik urzędu, 
kierownik Wydziału Opieki Społecznej 
i Ochrony Zdrowia, Prezes istniejącego 
od 1987 roku Zespołu Pieśni i  Tańca 

„Solczanie” – reprezentacyjnego ze-
społu rejonu solecznickiego, Pani Jo-
lanta Wołosewicz – nauczyciel klas 1-4 
polskiej szkoły – Gimnazjum im. Jana 
Śniadeckiego, wraz z mężem – Micha-
łem, Dyrektorem spółki akcyjnej ARM-
-PLAST, produkującej łodzie, również 
członkowie „Solczan”.

 Pierwszym punktem naszego poby-
tu była wizyta w Polskim Domu Dziec-
ka w  Solecznikach. Dyrektorem pla-
cówki jest Pani Oksana Obłoczyńska. 
Już od progu powitał nas mały Tomek 
w  czapce św. Mikołaja, którą założył 

specjalnie na tę okoliczność. Drobniut-
ki chłopczyk, z buzią jak dwie piąstki, 
patrząc na pudła z prezentami, zapytał 
z niedowierzaniem: „To dla nas?” „Tak! 
To dla Was.” odpowiedzieliśmy niemal 
jednocześnie. Tomek pobiegł po resz-
tę dzieci… Łzy cisnęły się do oczu... 
Poznaliśmy opiekunkę wychowanków 
Domu Dziecka, Panią Danę Juralewicz, 
pracownika socjalnego z Centrum Do-
brobytu Matki i Dziecka. Rozmawiając, 
pytaliśmy o  warunki życia, potrzeby 

dzieci i młodzieży. Łącznie w placówce 
rozmieszczonej w  czterech punktach 
miasta, przebywa 25 wychowanków. 
Potem wspólne, pamiątkowe zdjęcie 
z Panią Daną, Tomkiem, Jowitą, Wa-
lentyną, Eweliną i  Edwardem, moc 
podziękowań i serdeczności dla naszej 
całej delegacji i  życzenia świąteczne. 
Następnie odbyła się uroczysta kola-
cja w miejscowej restauracji z naszymi 
przyjaciółmi z Solecznik i spacer nocą 
po mieście. Potężna choinka na placu 
głównym przed budynkiem urzędu, 
zrobiła na nas niesamowite wrażenie… 

Czuć ,że święta już blisko…. Udając 
się do miejsca zakwaterowania – miej-
scowej bursy, gdzie zwykle zatrzymują 
się delegacje i turyści, analizowaliśmy 
kolejne punkty naszej wizyty.

W  niedzielę, 4 grudnia, po śniada-
niu, udaliśmy się do mera rejonu solecz-
nickiego – Pana Zdzisława Palewicza. 
Podczas rozmów o partnerstwie, kon-
tynuacji wzajemnej współpracy między 
samorządami, wymiany doświadczeń, 
mer Solecznik stwierdził jasno: „Pierw-
szy raz zdarzyło się w  historii Solecz-
nik, żeby Burmistrz Miasta i  Gminy 
Połaniec przyjechał do nas osobiście”. 
A przecież wszystko zaczęło się w 2001 
roku dzięki staraniom poczynionym 
przez ówczesnego sekretarza urzędu, 
śp. Pana Mieczysława Machulaka i ów-
czesne władze samorządowe. 

W kolejnej części programu naszej 
wizyty, złożyliśmy wiązankę kwiatów 
pod pomnikiem naszego wieszcza 
narodowego - Adama Mickiewicza. 
Jeszcze krótka rozmowa z  miejsco-
wymi mieszkańcami, w tym z bardzo 
sympatyczną Panią Krystyną i… czas 
na Wilno! Na Rossę - miejsce szcze-
gólne, gdzie historia naszej Ojczyzny 
w  inskrypcjach nagrobnych została 
zapisana… Tu spoczywają nasi boha-
terowie. Kroki skierowaliśmy ku Mau-
zoleum. To miejsce pochówku matki 
Józefa Piłsudskiego, Marii z  Billewi-
czów i  serca Marszałka. Na czarnej, 
granitowej płycie wyryty fragment 
poematu „Beniowski” J. Słowackiego: 
KTO MOGĄC WYBRAĆ, WYBRAŁ 
ZAMIAST DOMU/ GNIAZDO NA 
SKAŁACH ORŁA:NIECHAJ UMIE/ 
SPAĆ, GDY ŹRENICE CZERWONE 

Tam, gdzie polskie serca biją…
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OD GROMU/ I SŁYCHAĆ JĘK SZA-
TANÓW W  SOSEN SZUMIE/ TAK 
ŻYŁEM.

Organizatorem obchodów 155 rocz-
nicy urodzin Józefa Piłsudskiego był 
Urząd ds. Kombatantów i  Osób Re-
presjonowanych. Wśród obecnych na 
wileńskiej Rossie byli weterani walk 
o  niepodległość naszej Ojczyzny, Sy-
biracy, działacze opozycji antykomu-
nistycznej, przedstawiciele polskiego 
i  litewskiego parlamentu, władz cen-
tralnych i  samorządowych, harcerze, 
młodzież szkolna i Polacy mieszkają-
cy na Litwie, w  tym nasi przyjaciele 
z  Solecznik, uczestniczący wspólnie 
z  nami w  uroczystościach rocznico-
wych. Szef Urzędu ds. Kombatantów 
i  Osób Represjonowanych, Pan Jan 
Józef Kasprzyk powiedział: „Spotyka-
my się przy grobie Matki i Serca Syna, 
oddając hołd człowiekowi, bez którego 
nie bylibyśmy wolni, bez którego nie 
bylibyśmy tutaj, dzisiaj razem. Odda-
jemy hołd człowiekowi, który najpięk-
niej zdefiniował czym jest polskość 
i  Polska.” Pani Urszula Doroszewska 
– ambasador Polski na Litwie, podkre-
śliła, że „ wileńska Rossa i Mauzoleum 
Matki i Serca Syna są jednymi z naj-
ważniejszych miejsc dla tożsamości 
miejscowych Polaków.” W czasie uro-
czystości wręczono medal „Obrońcy 
Ojczyzny 1939-1945”, medale „Pro 

Bono Poloniae”, a także „Pro Patriae”. 
W  gronie odznaczonych znalazł się 
połańczanin, Pan pułkownik Mariusz 
Tomalski. Duma nas rozpierała, że 
mogliśmy być świadkami tak wspa-
niałych chwil. Po przyznaniu medali 
Biskup Polowy Wojska Polskiego, Wie-
sław Lechowicz oraz przedstawiciele 
Prawosławnego Ordynatu Wojska Pol-
skiego i  Ewangelickiego Duszpaster-
stwa Wojskowego wspólnie odmówili 
modlitwę . Następnie został odczytany 
apel pamięci i padła salwa honorowa. 
Kolejnym punktem uroczystości było 
złożenie kwiatów na płycie Mauzo-
leum Matki i Serca Syna przez liczne 
delegacje, w  tym i  naszą. Złożyliśmy 
również wiązankę w centralnej kapli-
cy cmentarnej - miejscu pochówku 20 
powstańców styczniowych, bohaterów 
polskich, litewskich i  białoruskich. 
W  czasie obchodów spotkaliśmy się 
także z Panem profesorem Mieczysła-
wem Rokoszem, Prezesem Komitetu 
Kopca Kościuszki w Krakowie i przyję-
liśmy jego zaproszenie do miasta kró-
lów polskich. W dalszej części, a pro-
gram wizyty mocno napięty, udaliśmy 
się do Ostrej Bramy… Oto słowa bli-
skie sercu każdego Polaka: 

„Panno Święta, co jasnej bronisz Czę-
stochowy / I w Ostrej świecisz Bramie! 
Ty, co gród zamkowy / Nowogródzki 
ochraniasz z jego wiernym ludem! / Jak 

mnie dziecko do zdrowia powróciłaś cu-
dem / Gdy od płaczącej matki pod Twoją 
opiekę / Ofiarowany, martwą podnio-
słem powiekę / I zaraz mogłem pieszo do 
Twych świątyń progu / Iść za wrócone 
życie podziękować Bogu” 

I  tak nasza delegacja przybyła do 
Matki Przenajświętszej, Matki Miło-
sierdzia, której wierni ze wszech stron 
składają hołd w podzięce za otrzymane 
łaski i proszą o wyproszenie kolejnych. 
Kiedy w  dzieciństwie nasz wieszcz, 
Adam Mickiewicz, ciężko zachoro-
wał, matka wzięła go na ręce i zaniosła 
przed oblicze Panny z  Ostrej Bramy 
prosząc o uzdrowienie syna. To Mat-
ce Bożej Ostrobramskiej Marszałek 
Piłsudski ufundował voto z grawerem 
„Dziękuję Ci Matko za Wilno”. Dziś 
wierni mówią jednym głosem prosząc 
Maryję, by wreszcie skończyła się ta 
na okrutna wojna i  zapanował pokój 
na Ukrainie”, bo pokój na Ukrainie, to 
pokój na całym świecie… 

Nasza wizyta na Litwie dobiegła koń-
ca. „Żal odjeżdżać.. Żal opuszczać miej-
sce, gdzie polskie serca biją…” pomyśla-
łam. Teraz czas na naszych solecznickich 
przyjaciół. Zaproszenie do Polski, do 
naszego Połańca, przyjęli z ogromnym 
entuzjazmem. Czekamy i już tęsknimy… 
Szykuje się piękny jubileusz!

 Małgorzata Dalmata-Konwicka
 5 grudnia 2022 roku 

12 grudnia 2022 roku  burmistrz 
Jacek Benedykt Nowak wraz z zastęp-
cą Jarosławem Kądzielą spotkali się 
z primátorem Ĺuboš Tomko w Starej 
Lubovni.

Podczas wizyty w  słowackim mie-
ście zostały omówione aspekty współ-
pracy między dwoma samorządami. 
Poruszone również zostały kwestie 
związane z wzajemnym budowaniem 
zaufania, które jest gwarantem part-
nerskich układów na  różnych płasz-
czyznach życia: gospodarczego, kultu-
ralnego oraz społecznego.

Współpraca ze słowackim miastem 
partnerskim trwa 23 lata. Obydwie 
strony podejmowały wiele wspólnych 
inicjatyw na  przykład dotyczące wy-
miany młodzieży, wizyt nauczycie-
li, dyrektorów szkół, a  także udziału 

w targach i wystawach. Podejmowano 
wspólne przedsięwzięcia promocyjne, 
organizowano po obu stronach grani-
cy szkolenia. Widocznym przejawem 

współpracy była Międzynarodowa 
Spartakiada Młodzieży  Miast Partner-
skich: Stara Lubovnia – Vsetin – Nowy 
Sącz – Połaniec.

Burmistrz oraz zastępca złożyli pri-
mátorowi Ĺuboš Tomko życzenia świą-
teczne z  okazji nadchodzących Świąt 
Bożego Narodzenia, jak również po-
gratulowali wyboru na kolejną kaden-
cję Primátora miasta Starej Lubovni.

Stara Lubovna w Słowacji to miasto 
położone na Spiszu, 20 km od przejścia 
granicznego Piwniczna / Mnisek nad 
Popradem. Miejscowość ta stanowi 
uznane centrum rekreacyjne tej części 
Słowacji.

Od 19 listopada 1999 roku Stara 
Lubovnia jest miastem partnerskim 
Miasta i Gminy Połaniec.

Z wizytą w Starej Lubovni



Merkuriusz Połaniecki90

kultura i rozrywka

Po raz drugi w  województwie 
świętokrzyskim ogłoszono  Ranking 
Gmin Regionu Świętokrzyskiego. 

To inicjatywa realizowana przez Fun-
dację Rozwoju Demokracji Lokalnej im. 
Jerzego Regulskiego  we współpracy 
z Urzędem Statystycznym w Kielcach. 

Celem tej inicjatywy jest wyłonienie 
i promowanie gmin wyróżniających się 
pod względem rozwoju społeczno-go-
spodarczego oraz  najlepszych praktyk 
przez nie stosowanych. W ramach Ran-
kingu ocenie poddawane są wszystkie 
gminy województwa świętokrzyskiego 
z wyłączeniem miast na prawach powia-
tu. Za zebranie i zestawienie wyników 
odpowiada Urząd Statystyczny w Kiel-

cach. Udział w rankingu dla 
gmin jest bezpłatny.

Na podstawie danych 
GUS analizowany jest po-
tencjał, aktywność i  wyniki 
gmin w sferze gospodarczej 
i społecznej. Miejsce w ran-
kingu to wynik  16 wskaź-
ników  pokazujących jakość 
życia w poszczególnych czę-
ściach regionu. Wśród nich 
są m.in. wskaźnik zadłużenia, wydatki 
inwestycyjne, wynik egzaminu ośmio-
klasisty, przyrost naturalny, oświata, wy-
chowanie, opieka nad dzieckiem, wydatki 
na ochronę powietrza, plany zagospoda-
rowania przestrzennego, dochody wła-
sne, wydatki bieżące, wydatki na kulturę 

i ochronę dziedzictwa narodowego, 
nakłady na szkolenia pracowników, 
saldo migracji, środki z UE, środki 
przekazane organizacjom pozarzą-
dowym, liczba podmiotów zareje-
strowanych w REGON oraz odse-
tek korzystających z kanalizacji. 

5 grudnia 2022 r. w Kieleckim 
Centrum Kultury odbyła się gala, 
podczas której wręczono wyróż-
nienia. W tegorocznym Rankingu 

Gmin Regionu Świętokrzyskiego wyróż-
niono najlepsze gminy we wszystkich 
13 powiatach. Miasto i Gmina Połaniec 
otrzymała wyróżnienie.  Wyróżnienia 
trafiły do gmin, które sprawnie realizują 
swoje zadania własne i dobrze wykorzy-
stują swój potencjał rozwojowy.

Miasto i Gmina Połaniec otrzymała wyróżnienie

23 listopada br. miało miejsce spo-
tkanie burmistrza Miasta i Gminy Jacka 
Benedykta Nowaka z  Andrzejem Su-
pronem – Prezesem Polskiego Związku 
Zapaśniczego.

Andrzej Supron to legenda polskiego 
sportu, zapaśnik stylu klasycznego, trener 
i sędzia zapaśniczy, komentator i promo-
tor wrestlingu. Natomiast od 24 czerwca 
2017 prezes Polskiego Związku Zapa-
śniczego. Trzynastokrotny mistrz Polski 
w  zapasach, dwukrotny mistrz Europy, 
mistrz świata i srebrny medalista olim-

pijski z  Moskwy. Jak sam mówi: jego 
marzeniem są lekcje zapasów w każdej 
szkole. Andrzej Supron odwiedził dzie-
ci i  młodzież ze Szkoły Podstawowej 
im. T. Kościuszki w Połańcu. Podczas 

spotkania w  Urzędzie Miasta i  Gmi-
ny Połaniec sportowiec zachęcał do 
czynnego uprawiania sportu, w  tym 
również zapasów oraz  do prowadze-
nia zdrowego stylu życia. W spotka-
niu uczestniczyli: burmistrz Jacek Be-
nedykt Nowak, zastępca burmistrza 
Jarosław Kądziela, Andrzej Supron 
– Prezes Polskiego Związku Zapaśni-
czego, Tadeusz Szkwarek i  Krzysztof 
Kwiatkowski – trenerzy sekcji zapaśni-
czej MKS Czarni Połaniec, Przemysław 
Kaliski i  Jakub Kaliski – przedstawi-
ciele Polskiego Związku Zapaśnicze-
go oraz Gabriela Zielińska – dyrektor 
Szkoły Podstawowej w Połańcu.

Andrzej Supron z wizytą w urzędzie

Wyjątkowy wernisaż Artystyczny spacer po zakamarkach Staszowa i okolic. 
Te słowa w pełni oddają atmosferę wernisażu malarstwa 
i  grafiki Józefa Juszczyka w  Centrum Kultury i  Sztuki 
w Połańcu, w którym wzięło udział liczne grono sympa-
tyków malarza i jego twórczości. 

Wyjątkowy bo stanowił piękne dopełnienie widowiska 
muzycznego „WOLNOŚĆ ocalić od zapomnienia. Wyjąt-
kowy bo z wszechstronnym, pełnym pasji i twórczej wolno-
ści Artystą. O jego twórczości napisano już wiele. Tomasz 
Staszewski; recenzent wystaw, krytyk sztuki i regionalista 
podczas jednego z wernisaży powiedział „Józef Juszczyk po-
trafi przy pomocy jednokolorowej, czarnej kreski uchwycić 
półtonami niuanse światłocienia, wybierając jednocześnie 
szczegół, ciasny kadr architektoniczny, który zwraca uwagę 
na relację autora do portretowanej rzeczywistości”. War-
tością dodaną, niezwykle cenną dla każdego malarza jest 

umiejętność przenoszenia oglądającego w miejsca bliskie, 
znane, w miejsca, które stanowią natchnienie do pracy, mo-
bilizują do bycia Artystą. I tą właśnie umiejętność posiada 
Józef Juszczyk. 
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To było niezwykle emocjonujące 
widowisko, a Artystyczna Grupa Mu-
sicalowa zrealizowała go perfekcyjnie.

Znakomicie zagrana i  wyśpiewana 
historia wolności człowieka osadzona 
została w dziejach Polski. Historia le-
gionów i Piłsudskiego, PRL-u, obalenia 
komunizmu, obrony Warszawy przed-
stawiona w  kontekście poszukiwania 
odpowiedzi na pytanie: Czym jest wol-
ność człowieka? Pozwoliła publiczno-
ści na indywidualną jej interpretację. 
Niezaprzeczalnym atutem koncertu był 
dobór piosenek artystów, dla których 
wolność twórcza, osobista i społeczna 
była najwyższą wartością. 

Gra aktorska, choreografia, światła, 
wizualizacje wzmocniły muzyczny 
przekaz - odkryć historię to zrozu-
mieć wolność. Bo wolność to nie tylko 
możliwość wyboru, ale świadome ko-
rzystanie z tej możliwości. Wolność to 
również świadomość wszystkich ogra-
niczeń i ich akceptacja. 

To prawo do własnych myśli, ocen, 
poglądów, prawo do wyboru religii, 
ukochanego człowieka, prawo do obro-
ny swojego bezpieczeństwa. Słowa pio-
senki „Wolność kocham i  rozumiem, 
Wolności oddać nie umiem” były nie 
tylko puentą widowiska, ale również 
głosem młodzieży i mocnym przeka-
zem dla wszystkich ludzi…. W życiu 
trzeba zawsze wolnym być, choć nie 
łatwy jest każdy nowy dzień. 

Premiera widowiska muzycznego 
„WOLNOŚĆ ocalić od zapomnienia” 

zakończyła się owacjami na stojąco 
i  wspólnym śpiewaniem z  publicz-
nością. Słowa uznania, gratulacje 
i  podziękowania dla występujących, 
reżysera koncertu Pani Marzeny Droż-
dżowskiej i  osób zaangażowanych 
w wydarzenie przekazał Jacek Nowak 
Burmistrz Miasta i  Gminy Połaniec, 
Prezes Fundacji Aktywizacji i Rozwoju 
Magdalena Marynowska i p. o. Dyrek-
tor Centrum Kultury i Sztuki w Połań-
cu Jarosław Kobryń. Ze sceny padło 
mnóstwo ciepłych, serdecznych słów.... 
Takie widowiska na długo pozostają 
w pamięci.

Realizatorzy projektu - Artystyczna 
Grupa Musicalowa składa podzięko-
wania za wsparcie i stworzenie możli-
wości realizacji projektu: Burmistrzowi 
Miasta i Gminy Połaniec, Fundacji Ak-
tywizacji i Rozwoju, Centrum Kultu-

ry i  Sztuki w  Połańcu, Grupie Azoty 
Kopalnie i Zakłady Chemiczne siarki 
„Siarkopol”, Nadleśnictwu Staszów, Ar-
konDesign Staszów, Varmil Sp. z o.o., 
Kwiatowy Czar, Polsko Amerykańskiej 
Fundacji Wolności, Akademii Rozwoju 
Filantropii w Polsce. 

Podziękowania za wsparcie me-
dialne: Portal Informacyjny z  Miasta 
i  Gminy Połaniec- polaniec.com.pl, 
Echo Dnia Staszów, Tygodnik Nadwi-
ślański, Radio Kielce S.A, Radio Leliwa 
sp. z o.o. 

Wolność ocalić od zapomnienia...
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Wieczór wspomnień śp. Jacka Tarnowskiego
23 listopada 2022 roku minął rok, kiedy odszedł 

na wieczny odpoczynek człowiek niezwykły, nieodżało-
wany burmistrz Miasta i Gminy Połaniec. Człowiek z ser-
cem na dłoni dla mieszkańców, dla Połańca, dla gminy. 

W związku z rocznicą śmierci, 27 listopada w Centrum 
Kultury i Sztuki w Połańcu odbyło się wyjątkowe spotka-
nie zainicjowane przez radnych Rady Miejskiej w Połańcu 
mające na celu wspomnienie człowieka, który przecież dla 
gminy Połaniec poświęcił najlepsze lata swojego życia. 

Nie zabrakło przyjaciół, znajomych osób, z  którymi 
współpracował, którzy towarzyszyli mu, wspierali go, którzy 
byli z nim przez te długie, owocne lata pracy. Nie zabrakło 
mieszkańców, o  których zawsze mówił, że  są największą 
wartością Miasta i Gminy Połaniec. 

Honorowymi gośćmi byli członkowie rodziny, z którymi 
zgromadzeni mogli wspólnie celebrować te chwile - wspo-
mnienie śp. Jacka Tarnowskiego. Dzięki rodzinnym pa-
miątkom poznali malutki wycinek z Jego prywatnego życia, 
poznali człowieka, któremu siłę do pracy dawała rodzina, 
ukochane wnuczki, które były jego oczkiem w głowie. Bur-

mistrza, pasjonata – autora wspaniałych zdjęć, miłośnika 
motocykli. 

Nie zabrakło oczywiście prezentacji ukazującej prace 
samorządowca, dobrego gospodarza współpracującego  na 
każdym szczeblu samorządu, człowieka otwartego na dia-
log, otwartego na drugiego człowieka, zawsze pozytywnego, 
służącego wsparciem, gdy ktoś tego wsparcia potrzebował.

Piękna oprawa artystyczna uświetniła wydarzenie - było 
dużo łez wzruszenia, ale i radości w sercu, dumy, że było się 
częścią tak wspaniałego kawałka życia. 

6 grudnia 2022 roku  odbyło się 
spotkanie w świetlicy wiejskiej, zaini-
cjowane przez Panie i Panów z Koła 
Gospodyń i  Gospodarzy Wiejskich 
z Turska Małego oraz druhów z na-
szej jednostki OSP. 

Świetlica- jest miejscem centralnym 
w  naszej wsi. To miejsce, które tętni 
życiem. To właśnie tu rodzą się nasze 
pomysły. Jak niewiele trzeba, aby miło 
spędzić czas. Wystarczy myśl i chęć spon-
tanicznego działania. Akcja = Integracja 

Przez cały listopad dzieci pod okiem 
Pań z  KGiGW, wykonywały ozdo-
by świąteczne, które mogły zawisnąć 
na choince. 

Niespodzianką dla dzieci była wizyta 
św. Mikołaja, pomocnika Elfa oraz co 
wzbudziło największe emocje- bałwan-
ka Olafka. Pani Wioletka- opiekunka 
dzieci, potwierdziła, że wszystkie dzieci 
są bardzo grzeczne w Tursku, zatem nie 
pozostało nic innego jak wręczyć im 
ogromny prezent słodkości. Oprócz 
tego Dziewczyny z KGiGW przygoto-

wały poczęstunek: kolorowe babeczki, 
ciasteczka, placuszki, czekoladę na go-
rąco z piankami oraz herbatę- grzańca.

Swoją obecnością zaszczycili nas: 
burmistrz Miasta i  Gminy Połaniec 
Pan Jacek Benedykt Nowak oraz  za-
stępca burmistrza Miasta i Gminy Po-
łaniec Pan Jarosław Kądziela. 

Bardzo nas cieszy, że  Grupa Azoty 
Kopalnie i  Zakłady Chemiczne Siarki 
Siarkopol S.A. z  Grzybowa dostrze-
gli nasze zaangażowanie w  działania 
na  rzecz lokalnej społeczności, a  także 
propagowanie folkloru i  zrobili nam 
niesamowitą niespodziankę przekazu-
jąc wielofunkcyjny robot kuchenny dla 
KGiGW w Tursku Małym, a najmłod-
szym mieszkańcom słodycze. Ten miko-
łajkowy prezent wręczyli nam: Doradca 
Prezesa Zarządu Pan Jerzy Kurzątkow-
ski i Pani Magdalena Porwet- Dyrektor 
Marketingu i  Komunikacji, których to 
mieliśmy okazję poznać podczas ENEA 
Energetycznego Półmaratonu, który od-
był się w październiku w turskich lasach.

Jesteśmy dumni i  szczęśliwi, 
że  wspólnymi siłami, udało nam się 
zorganizować tak fantastyczne wyda-
rzenie, które z całą pewnością wprawi-
ło każdego w świąteczny nastrój.

Mikołajki w świetlicy wiejskiej w Tursku Małym

Fot. Portal Informacyjny z Miasta i Gminy Polaniec - polaniec.com.pl
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11 grudnia 2022 roku  po raz 
pierwszy ruszył  Świetlny, Strażacki 
Orszak Świętego Mikołaja. 

Samochody przystrojone w  kolo-
rowe światełka oraz  przy dźwiękach 
kolęd przemknęły przez miejscowości 
gminy Połaniec. Święty Mikołaj wyru-
szył spod remizy OSP Rudniki i zawitał 
w Okrągłej, Tursku Małym. Następnie 

w  tak świątecznej atmosferze przeje-
chał do Połańca, Maśnika, Ruszczy 
oraz Zdzieci Starych. 

Mikołaj w asyście strażaków spotkał 
się z mieszkańcami i obdarowywał słod-
kościami wszystkie „grzeczne” dzieci. 
W tym wspaniałym orszaku uczestni-
czyły  jednostki Ochotniczych Straży 
Pożarnych z gminy Połaniec: OSP Po-

łaniec, Rudniki, Okrągła, Tursko Małe, 
Maśnik, Ruszcza oraz Zdzieci Stare.

Zorganizowana akcja przynio-
sła wiele radości nie tylko dzieciom, 
ale także dorosłym. Mieszkańcy pod-
kreślali, iż świetlne wozy strażackie 
zrobiły niesamowite wrażenie, które 
wprawiły mieszkańców w  świąteczny 
i magiczny nastrój.

Strażacki Orszak Świętego Mikołaja w gminie Połaniec
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Jeszcze tak niedawno uczniowie 
życzyli sobie udanego wypoczynku, 
udając się na zasłużone wakacje. Te-
raz spotkali się żeby rozpocząć nowy 
rok szkolny. Wszyscy wrócili po dwu-
miesięcznej przerwie, z uśmiechami 
na twarzach, ale przede wszystkim 
wypoczęci i  gotowi do dalszej na-
uki oraz zdobywania nowej wiedzy 
i umiejętności. 

Początek roku szkolnego otwiera 
nowy okres w życiu wszystkich uczniów, 
nauczycieli, pracowników szkół, a tak-
że rodziców. To czas intensywnej pracy 
oraz nowych wyzwań.

 1 września 2022 roku był dniem 
szczególnym i uroczystym w placów-
kach oświatowych na terenie Miasta 

i  Gminy Połaniec. Zainaugurowano 
bowiem nowy rok szkolny. Na uroczy-
stościach z okazji rozpoczęcia nowego 
roku szkolnego zgromadzili się ucznio-
wie, nauczyciele i  rodzice, przybyli 
również zaproszeni goście.

Dyrektorzy poszczególnych szkół zło-
żyli wszystkim uczniom i pracownikom 
życzenia wytrwałości i  wielu osiągnięć 
w  nowym roku szkolnym, a  tym, któ-
rzy po raz pierwszy przekroczyli pro-
gi szkoły - sumiennego wypełniania 
uczniowskich obowiązków. Dyrektorzy 
przypomnieli także o  pracach remon-
towych wykonanych i planowanych do 
realizacji oraz wyposażaniu sal, dzięki 
czemu w placówkach będzie nowocze-
śnie i bezpiecznie, składając jednocześnie 
podziękowania za starania i zaangażowa-

nie okazywane przez lokalny samorząd 
przy doskonaleniu funkcjonowania pla-
cówek oświatowych i  wychowawczych 
działających na naszym terenie.

Uroczystości rozpoczęcia roku 
szkolnego w placówkach oświatowych 
na terenie Miasta i  Gminy Połaniec 
miały wyjątkowy charakter. Wszystko 
za sprawą nowego oblicza budynków 
szkolnych, które podczas tegorocznych 
wakacji przeszły gruntowny remont. 
Nowy rok szkolny uczniowie rozpoczęli 
w zupełnie odmienionych budynkach. 

Nowy rok szkolny stawia przed całą 
społecznością szkolną nowe wyzwania. 
Z tej okazji życzymy Uczniom oraz Na-
uczycielom i Rodzicom wielu sukcesów 
i satysfakcji. Oby ten okres był dla wszyst-
kich owocny i pełen dobrych wrażeń.

Zabrzmiał pierwszy dzwonek 
- uroczyste rozpoczęcie roku szkolnego

Uroczystość z okazji przejścia na emeryturę 
pracownika przedszkola Ewy Ratusznik

2 września 2022 r. pożegnaliśmy panią Ewę Ratusznik, 
długoletnią nauczycielkę Przedszkola Publicznego w Po-
łańcu, która zdecydowała się po czterdziestu latach pracy 
w przedszkolu przejść na emeryturę. 

Wielu absolwentów szkoły zaczynało przygodę z nauką 
pod jej opieką, ucząc się obowiązkowości, solidności, pew-
ności siebie i przyjaznych relacji z rówieśnikami. Wszyscy 
pamiętamy wspaniałe występy przedszkolaków, przygoto-
wanych przez panią Ewę, które uatrakcyjniały uroczystości 
szkolne, pozaszkolne i gminne.

Burmistrz Jacek Benedyk Nowak, dyrektor Anna Kani-
szewska, sekretarz Bogumiła Niespodziewana, oraz prezes 
Związku Nauczycielstwa Polskiego Zbigniew Brzeski złożyli 
serdeczne podziękowania, wyrazy szczególnego szacunku 
i uznania za długoletnią pracę.

Była to wzruszająca uroczystość. Pani Ewa podziękowała za 
współpracę nauczycielom, dyrekcji szkoły, podkreślając, że bę-
dzie pamiętać o wszystkich wspaniałych chwilach spędzonych 
w szkole wśród dzieci, życzliwych i pomocnych rodziców oraz 
kolegów i koleżanek nauczycieli.
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Wręczenie aktów mianowania 
Jest więcej zawodów, których znacze-

nie w trosce o człowieka jest bez wątpie-
nia znaczące, istnieje jednak tylko jedno 
powołanie, które w największym stopniu 
bierze udział w kształtowaniu osobowo-
ści, a jest nim powołanie nauczycielskie.

          L. Višòovský

Akt nadania stopnia nauczyciela 
mianowanego podwyższa status za-
wodowy nauczyciela i  otwiera drogę 
do uzyskania kolejnego stopnia awansu 
– nauczyciela dyplomowanego. Doku-
ment ten świadczy o poszerzeniu i po-
głębieniu przez nauczyciela wiedzy 
i  umiejętności zawodowych, tak po-
trzebnych w nauczaniu naszych dzieci.

Uroczyste spotkanie w dniu 06.09. 
2022r. otworzyła Pani Barbara Rajca 
- kierownik Referatu Spraw Obywa-
telskich, Oświaty i Wychowania, któ-
ra z  dumą mówiła o  mianowanych 
nauczycielkach, podkreślając jak 
wspaniale zaprezentowały się na egza-
minach, upewniając zebranych w prze-
konaniu, że są to osoby odpowiednie 
do pełnienia funkcji nauczyciela. Na 
uroczystości ślubowania obecni byli: 
burmistrz Połańca – Jacek Benedykt 

Nowak, zastępca burmistrza – Jaro-
sław Kądziela, przewodniczący Rady 
Miejskiej – Stanisław Lolo, przewodni-
czący komisji oświaty, kultury i sportu 
- Andrzej Baran, sekretarz Gminy – 
Bogumiła Niespodziewana, skarbnik 
Gminy - Małgorzata Żugaj, kierownik 
SCUW - Agnieszka Trela, dyrektorzy 
i nauczyciele z miejscowych placówek 
oświatowych.

Akt mianowania w Urzędzie Miasta 
i Gminy Połaniec odebrały:
•  Pani Justyna Michalska – Szkoła Pod-

stawowa im. T. Kościuszki w Połańcu;
•  Pani Dorota Golonka – Przedszkole 

Publiczne w Połańcu;
•  Pani Marlena Kwapisz- Przedszkole 

Publiczne w Połańcu;
•  Pani Karolina Dach – Przedszkole 

Publiczne w Połańcu;
•  Pani Marzena Chyla – Szkoła Podsta-

wowa im. T. Kościuszki w Połańcu;
•  Pani Justyna Janeczek – Szkoła Pod-

stawowa w Zrębinie.
Po odśpiewaniu Hymnu Państwo-

wego i złożeniu ślubowania, panie ode-
brały akt mianowania i  symboliczną 
różę z rąk burmistrza – Jacka Benedyk-
ta Nowaka, przewodniczącego Rady 

Miejskiej – Stanisława Lolo i zastępcy 
burmistrza – Jarosława Kądzieli. Do 
gratulacji i życzeń przyłączyli się rów-
nież pozostali.

Szczególne gratulacje dla dydak-
tyków złożyli dyrektorzy placówek 
oświatowych. W  swoich przemówie-
niach podkreślali, że praca nauczyciela 
jest szczególnym powołaniem do czyn-
nego towarzyszenia rozwojowi drugie-
go człowieka. Jest to wielkie wyzwanie 
- niezwykle trudne i odpowiedzialne. 
Serdeczne gratulacje zdobytego awan-
su z życzeniami dalszego rozwoju za-
wodowego i  czerpania radości z  tej 
najpiękniejszej profesji, padały z  ust 
każdego przemawiającego.
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„Nauczać – znaczy pokazywać moż-
liwości. Uczyć się – znaczy dawać so-
bie szansę” – w to zadanie z cytowanej 
maksymy mogą wpisać się wszyscy sty-
pendyści z placówek oświatowych z te-
renu Miasta i Gminy Połaniec, którzy 
9 września spotkali się w sali widowi-
skowej CKiSz w Połańcu celem odebra-
nia nagród finansowych przyznanych 
przez burmistrza i wysłuchania gratu-
lacji za pracowitość w roku szkolnym 
2021/2022. 

Każdy w swej cząstce, dobrze spełnił 
swoje zadanie nauczając, czy ucząc się, 
a przy tym osiągając wysokie wyniki.

 Podczas uroczystości Burmistrz 
Miasta i Gminy Połaniec –Jacek Be-
nedykt Nowak wraz z Przewodniczą-
cym Rady Miejskiej w Połańcu – Sta-
nisławem Lolo oraz radnymi wręczyli 
stypendia naukowe dla uczniów 
z Publicznej Szkoły Podstawowej im. 
T. Kościuszki w Połańcu, Publicznej 
Szkoły Podstawowej w Zrębinie oraz 
z  Zespołu Placówek Oświatowych 
w Ruszczy. 

Aby spośród ogółu uczniowskie-
go uhonorować uczniów szczególnie 
zainteresowanych nauką Uchwałą Nr  
XXXI/186/2020 Rady Miejskiej w Po-
łańcu z dnia 28 maja 2020r. przyjęto 
Lokalny programu wspierania eduka-
cji uzdolnionych dzieci  i młodzieży 
pobierających naukę na terenie Gmi-
ny Połaniec, bez względu na miejsce 
zamieszkania a  w  ramach tego pro-
gramu Uchwałą Nr XXXI/187/2020 
Rady Miejskiej w  Połańcu z  dnia 28 
maja 2020r.  Regulamin przyznawa-
nia stypendium Burmistrza Miasta 
i  Gminy Połaniec w  ramach Lokal-
nego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci  i  młodzieży 
pobierających naukę na terenie Gmi-
ny Połaniec, bez względu na miejsce 
zamieszkania (Dz. Urz. Woj. Święto-

krzyskiego z  2020r.  poz. 2102), zm. 
Uchwała Nr XXXIX/275/2021 Rady 
Miejskiej w  Połańcu dnia 25 marca 
2021r. w  sprawie zmiany Uchwa-
ły Nr XXXI/187/2020 Rady Miej-
skiej   w Połańcu dnia 28 maja 2020r.  
w sprawie przyjęcia Regulaminu przy-
znawania stypendium Burmistrza 
Miasta i  Gminy Połaniec w  ramach 
Lokalnego programu wspierania edu-
kacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 
pobierających naukę na terenie Gmi-
ny Połaniec, bez względu na miejsce 
zamieszkania (Dziennik Urzędo-
wy Województwa Świętokrzyskiego 
z 2021r. poz. 1336).

Celem jest udzielanie szczególnie 
uzdolnionym uczniom ze szkół pro-
wadzonych przez Gminę Połaniec 
pomocy stypendialnej o  charakterze 
motywacyjnym za wybitne osiągnię-
cia w nauce w danym roku szkolnym. 
Stypendia Burmistrza mają formę pie-
niężną i wypłacane są jednorazowo.

 Po zaopiniowaniu wniosków o sty-
pendia przez Komisję Stypendialną 
burmistrz w tym roku przyznał łączną 
liczbę nagród za naukę – 42 osobom. 
Kwota stypendiów naukowych za rok 
szkolny 2021/2022 to 45 400, 00 zł.

STYPENDYŚCI
• 1. Kamil Nieckarz
• 2. Filip Wójtowicz
• 3. Julia Chyla
• 4. Karol Niziałek
• 5. Martyna Dach
• 6. Kacper Bugaj
• 7. Jakub Czapla
• 8. Zuzanna Bzówka
• 9. Mikołaj Flisiak
• 10.Amelia Kasprzycka
• 11.Kamil Zalewski
• 12.Arkadiusz Fitał
• 13.Dominik Czaja
• 14.Hubert Śledź
• 15.Karol Chmielowiec

• 16.Klaudia Woś
• 17.Mateusz Marszalik
• 18.Filip Urban
• 19.Kacper Zieliński
• 20.Kamil Kapuściński
• 21.Marcel Woźniak
• 22.Emilia Skowron
• 23.Magdalena Ambroży
• 24.Anna Dach
• 25.Marcelina Pedyńska
• 26.Wiktor Jakubas - Jur
• 27.Aleksandra Ambroży
• 28.Weronika Ambroży
• 29.Kamila Kareta
• 30.Lena Połetek
• 31.Kuba Grabda
• 32.Aleksandra Kwiatkowska
• 33.Bartosz Szaniawski
• 34.Amelia Dudek
• 35.Natalia Gocoł
• 36.Aleksandra Stawiarz
• 37.Karolina Stawiarz
• 38.Maja Gołębiowska
• 39.Aleksandra Chyla
• 40.Szymon Kiełb
• 41.Michał Olszewski
• 42. Wiktoria Chmielowiec

DYREKTORZY 
i WICEDYREKTORZY: 
•  Gabriela Zielińska - Dyrektor Szkoły 

Podstawowej im. Tadeusza Kościusz-
ki w Połańcu

•  Wioletta Kareta - Wicedyrektor 
Szkoły Podstawowej im. Tadeusza 
Kościuszki w Połańcu

•  Małgorzata Sokołowska - Wicedyrek-
tor Szkoły Podstawowej im. Tadeusza  
Kościuszki w Połańcu

•  Dominika Mikoda - Wicedyrektor 
Szkoły Podstawowej im. Tadeusza 
Kościuszki w Połańcu

•  Elżbieta Adaś - Dyrektor Szkoły Pod-
stawowej w Zrębinie

•  Małgorzata Łukaszek - Dyrektor 
Zespołu Placówek Oświatowych 
w Ruszczy

Stypendia od Burmistrza Połańca 
dla uczniów za wybitne wyniki w nauce

Warto pokazywać i promować osiągnięcia uzdolnionych dzieci. 
Warto pielęgnować talenty i zachęcać do jeszcze większego wysiłku. 

Jeśli ktoś wybija się ponad przeciętną, sięga po laury na konkursach i olimpiadach, 
należy to docenić i nagrodzić.
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NAUCZYCIELE:
• 1. Aldona Tarnowska
• 2. Alina Switek
• 3. Andrzej Kowalik
• 4. Aneta Chmura
• 5. Anna Komorowska
• 6. Barbara Kozioł
• 7. Dorota Szałach
• 8. Ewa Kopacz
• 9. Jerzy Nowak
• 10. Jolanta Łabuszewska - Gzyl
• 11. Katarzyna Ostręga
• 12. Katarzyna Szydłowska
• 13. Krzysztof Roguz
• 14. Magdalena Przybył - Szcześniak
• 15. Małgorzata Dalmata - Konwicka
• 16. Małgorzata Głocka
• 17. Marzena Abramczuk
• 18. Marzena Chyla

• 19. Marzena Cyranowska
• 20. Monika Skowron
• 21. Tomasz Kiciński
• 22. Wiesława Trojanowska
• 23. Wioletta Jabłońska
• 24. Wojciech Durma
• 25. Emilia Dudek

Galę poprowadziła Pani Emila Du-
dek, nauczycielka z zespołu Placówek 
Oświatowych w Ruszczy. Głos zabrał 
Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec – 
Jacek Benedykt Nowak, który pogra-
tulował wysokich osiągnięć uczniom, 
podziękował za wsparcie dyrekcji, 
wychowawcom, nauczycielom oraz 
rodzicom. 

Stypendia trafiły do uczniów wy-
bitnie wyróżniających się w  nauce 
oraz odnoszących szczególne osią-

gnięcia w  konkursach tematycznych 
i olimpiadach. Laureaci tak szczegól-
nie ważnej nagrody, jaką jest Stypen-
dium Burmistrza Miasta i Gminy Po-
łaniec poczuli się z pewnością dumni, 
że ich trud i ciężka praca w osiąganiu 
sukcesów zostały docenione. Każdy 
stypendysta otrzymał również „poła-
nieckiego pluszaka”. Podziękowania 
i gratulacje otrzymali dyrektorzy, na-
uczyciele, rodzice.

 Słowa podziękowania i  bukiet 
kwiatów za wsparcie złożyli na ręce 
burmistrza - Jacka Benedykta Nowa-
ka uczniowie. Uroczystość artystycznie 
uświetniły wychowankowie z CKiSz.

Wszystkim stypendystom składa-
my serdeczne gratulacje i życzymy dal-
szych sukcesów!
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Święto pieczonego ziemniaka 
dla każdego przedszkolaka

„Ziemniaki do ogniska wrzucamy
I do wspólnej zabawy 
wszystkich zapraszamy!” 

Takie hasło towarzyszyło wszystkim 
wychowankom z Przedszkola Publicz-
nego w  Połańcu oraz starszakami ze 
Żłobka „Kraina Malucha” w  Połańcu 
podczas corocznej imprezy zorgani-
zowanej 5-6 października 2022 r. na 
działkach „Relaks”. 

Na wszystkie dzieci czekało tu wiele 
atrakcji min. ogromne ognisko, spotka-
nie z Panią Jesienią, spacer, wesołe za-
bawy… Przy unoszącym się w powie-
trzu zapachu pieczonych ziemniaków, 
czas umilały dzieciom przygotowane 
przez panią Jesień oraz jej pomocnika 
zabawy, zagadki oraz degustacja zdro-
wych koreczków owocowych. Wiele 
radości sprawiły też dzieciom wędrów-
ki po ogrodach działkowych, gdzie po-
dziwiały przepiękne kwiaty, wspaniałe 
okazy warzyw i owoców, obserwowały 
jesienne prace polowe, poznały trady-
cje ludowe m.in. wykopki.

W  oczekiwaniu na degustację pie-
czonych ziemniaków dzieci z twarzami 
pełnymi uśmiechu śpiewały piosenki, 
bawiły się wesoło z chustą animacyjną, 
z piłkami... Podczas imprezy nie zabra-
kło też wspólnych zabaw przy muzyce 
o tematyce jesiennej.

I nadeszła pora na bohatera – ziem-
niaka wprost z ogniska! Świeżo upie-
czony smakował wybornie! Zatem 

apetyt dzieciom dopisywał! I  tak za-
dowoleni, nieco zmęczeni wróciliśmy 
do przedszkola.’Te dwa jesienne   dni 
pachnące pieczonym ziemniakiem były 
bardzo udane i dostarczyły wszystkim 
wiele radości i pozytywnych wrażeń. 

Serdecznie dziękujemy działkowcom 
za udostępnienie okrąglaka. Szczególne 
podziękowania kieruje Pani dyrektor 
Anna Kaniszewska dla rodziców – za 
pomoc, zaangażowanie i wsparcie.

E. Prajs

Podchody to ponadczasowa gra, 
która łączy pokolenia. Bawiły się 
w nią dzieciaki kilkadziesiąt lat temu,  
z przyjemnością będą bawić się rów-
nież dziś…

11 października 2022 roku na te-
renie lasu wokół Kopca Kościuszki 
w Połańcu odbyły się „Podchody Ko-
synierskie”. To działanie zrealizowane 
było w ramach projektu profilaktycz-
no-zdrowotnego „Zdrowy i  radosny 
przedszkolak” dofinansowanego przez 
Miasto i  Gminę Połaniec w  zakresie 
działań profilaktycznych. Celem „Pod-
chodów Kosynierskich” było promo-
wanie aktywności dzieci w  konku-

rencjach i  zabawach outdoorowych 
oraz poszerzanie wiedzy historycznej. 
W grze terenowej uczestniczyły dzieci 
z  najstarszych grup przedszkolnych, 
Rodzice oraz nasz przyjaciel z Towa-
rzystwa Kościuszkowskiego w Połańcu 
Pan Konstanty Michorowski.

Wszyscy uczestnicy spotkali się 
przed przedszkolem, aby przejść dłu-
gim korowodem na Kopiec Kościusz-
ki. Na miejscu zabawa rozpoczęła się 
oficjalnym powitaniem uczestników 
przez panią dyrektor Przedszkola 
Publicznego w  Połańcu Annę Kani-
szewską. Następnie pan Konstanty 
Michorowski zaprezentował strój ko-
syniera. W  podchodach brało udział 

5 drużyn i każda z nich miała za za-
danie odnaleźć jeden zaginiony ko-
synierski atrybut:czapkę maciejówkę, 
kosę, torbę-chlebak, pas oraz buty. 
Losowanie kopert rozstrzygnęło, która 
grupa szuka jakiego elementu. Zanim 
jednak grupy wyruszyły na poszuki-
wania, wspólna zabawa przy muzyce 
poprowadzona przez panie nauczy-
cielki wprowadziła wszystkich w dobry 
nastrój. Każda grupa szła wyznaczo-
nym szlakiem, na którym napotykały 
leśne postacie, które miały dla dzieci 
przygotowane zadania do wykonania. 
Poszukiwania ukrytych w lesie przed-
miotów dostarczyły dzieciom wiele 
radości.  Przedszkolaki wykazały się 

„Podchody Kosynierskie” w połanieckim przedszkolu
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dużą wiedzą przyrodniczą o lesie roz-
wiązując zagadki, układały puzzle, se-
gregowały i konstruowały z materiału 
przyrodniczego, rozwiązywały zadania 
z  zakresu matematyki, uczestniczyły 
w ćwiczeniach i zabawach ruchowych 
w  terenie. Poprawne rozwiązanie za-

dań stanowiło wskazówkę i  warunek 
przejścia do następnego stanowiska. 
Poszukiwania ukrytych w lesie przed-
miotów dostarczyły dzieciom wiele 
radości i  niezapomnianych wrażeń. 
Z radością i wielkim zaangażowaniem 
wykonywały wszystkie polecenia.

Naszym priorytetem jest stwarza-
nie okazji do bezpośredniego kontak-
tu z przyrodą. Zajęcia na łonie natury 
pobudzają ciekawość dzieci i  tworzą 
poczucie bliskości z  naturą. Dzięku-
jemy wszystkim za udział  i wspaniałą 
zabawę! A. Janicka

DZIEń EDUKACJI NARoDoWEJ 
– ukłony i nagrody dla połanieckich nauczycieli

Dzień Edukacji Narodowej - to 
jedno z najważniejszych świąt pol-
skiej oświaty. W tym dniu   świętują 
nauczyciele, pracownicy obsługi oraz 
osoby prowadzące  i nadzorujące pla-
cówki oświatowe. 

Dzień ten jest okazją do złożenia 
wszystkim nauczycielom podziękowa-
nia za przekazywaną wiedzę, opiekę 
oraz skierowania słów uznania za od-
powiedzialną pracę na niwie kształ-
towania umysłów i serc młodego 
pokolenia. Rokrocznie święto to jest 
przypomnieniem wielkiej wartości, 
jaką stanowi edukacja oraz szczegól-
nego posłannictwa i roli społecznej 
Tych, którzy tę wartość urzeczywist-
niają swoją codzienną pracą. 

W tym roku 13 października w 
Zespole Placówek Oświatowych w 
Ruszczy burmistrz – Jacek Benedykt 
Nowak wraz z kierownikiem Referatu 
Spraw Obywatelskich, Oświaty i Wy-
chowania w  Urzędzie Miasta i  Gmi-
ny Połaniec –Barbarą Rajcą wręczyli 
uznaniowe nagrody burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec dla nauczycieli i pra-
cowników. Każdemu nauczycielowi 
oraz pracownikom administracji i ob-

sługi burmistrz osobiście podziękował 
i wręczył różę jako symbol szacunku za 
trud codziennej pracy na rzecz dzieci 
i młodzieży. 

W Szkole Podstawowej w Zrębinie 
pożegnano odchodzącą na emeryturę 
nauczycielkę i  wieloletnią działaczkę 
Związków Zawodowych Nauczyciel-
stwa Polskiego – Panią Annę Go-
dzwon. W trakcie pożegnania bur-
mistrz Miasta i Gminy Połaniec – Pan 
Jacek Benedykt Nowak oraz przewod-
niczący Rady Miejskiej w  Połańcu – 
Pan Stanisław Lolo złożyli życzenia 
i  podziękowania za wieloletnią pracę 
i zaangażowanie oraz wręczyli kwiaty 
oraz  nagrodę uznania. Odchodzącej 

na  emeryturę Pani Annie Godzwon 
serdecznie podziękował również Pre-
zes  Oddziału Związku Nauczycielstwa 
Polskiego w  Połańcu - Pan Zbigniew 
Brzeski. W tym dniu w  Zrębinie pa-
sowano również pierwszoklasistów, 
którzy dumnie wstąpili w  szeregi 
uczniów. Burmistrz Miasta i  Gminy 
Połaniec z okazji ślubowania, na ręce 
dyrektor Pani – Elżbiety Adaś przeka-
zał radioodtwarzacz CD. Takie odtwa-
rzacze zostały przekazane również dla 
wszystkich pierwszych klas w Gminie 
Połaniec. Nie obyło się bez występów 
najmłodszych.

W dniu 13 października Dzień Edu-
kacji Narodowej uroczyście obchodzili 



Merkuriusz Połaniecki100

oświata i wychowanie

również nauczyciele z Publicznej Szko-
ły Podstawowej w Połańcu. W spotka-
niu udział wzięli - dyrekcja, nauczycie-
le i pracownicy szkoły oraz burmistrz 
– Jacek Benedykt Nowak, kierownik 
ref spraw obywatelskich, oświaty i wy-
chowania – Barbara Rajca. 

Dzień Edukacji Narodowej był do-
skonałą sposobnością do rozmowy 
o oświacie, o sukcesach, oczekiwaniach 

i marzeniach zawodowych, ale w szcze-
gólności było to święto radości i dumy 
z wykonywania tego szczególnego za-
wodu jakim jest nauczyciel.Zaprosze-
ni goście składając hołd wdzięczności 
wszystkim nauczycielom oraz  pra-
cownikom oświaty za codzienny trud, 
wrażliwość i  wyrozumiałość życzyli 
z  okazji tak doniosłego Święta, Na-
uczycielom i Wychowawcom satysfak-

cji z wykonywanej pracy, cierpliwości, 
niegasnącego zapału, a przede wszyst-
kim uznania i  szacunku wychowan-
ków. Nauczyciele usłyszeli wiele miłych 
słów od uczniów, którzy z okazji Dnia 
Edukacji Narodowej przygotowali dla 
nich przedstawienie dotyczące najważ-
niejszego zawodu – bo  kształcącego 
umysł młodego człowieka – zawodu 
nauczyciela.

Święto Edukacji Narodowej w Przedszkolu Publicznym
w Połańcu oraz Żłobku „Kraina Malucha”

„Każdy gest, nawet najdrobniejszy…
Zmienia świat, czyjś świat…”

Dzień Edukacji Narodowej, to świę-
to oświaty ustanowione 27 kwietnia 
1972 roku. Obchodzone jest 14 paź-
dziernika w rocznicę powstania Komi-
sji Edukacji Narodowej. To ważna data 
dla wszystkich pracowników oświaty, 
ale również dla dzieci i  ich rodziców. 
W  tym dniu szczególnie doceniamy 
zaangażowanie, pasję i wiedzę wszyst-
kich tych, którzy wpływają na rozwój 
i wychowanie przyszłych pokoleń.

Z tej okazji w dniu 12 października 
2022 roku życzenia nauczycielom, dy-
rektorom, pracownikom Przedszkola 
i Żłobka „Kraina Malucha” złożył Pan 
burmistrz Miasta i Gminy Połaniec - 
Jacek Benedykt Nowak oraz kierownik 
Referatu Spraw Obywatelskich, Oświa-
ty i Wychowania – Barbara Rajca. Sło-
wa uznania do wszystkich pracowni-
ków skierowały również Pani dyrektor 
Anna Kaniszewska oraz prowadząca 
uroczystość wicedyrektor Beata Mika. 

Podczas spotkania gratulacje 
i życzenia dalszych sukcesów zawo-
dowych popłynęły również do pra-
cowników wyróżnionych nagrodą 
burmistrza Miasta i Gminy Połaniec 
oraz nagrodą dyrektora. Podczas uro-
czystości wybrzmiało wiele pięknych 
słów, życzeń a myślą przewodnią było 
„dobro”. Bo właśnie ta życzliwość, cie-
pło i dobro, są naturalnymi pierwiast-
kami, które pracownicy oświaty dają 
małemu pokoleniu na co dzień.

A. Arczewska-Żak
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19 października 2022 roku Przed-
szkole Publiczne w Połańcu zorgani-
zowało konkurs plastyczny pt. „Poła-
niecki Jesienny Las”, który odbył się na 
terenie Kopca Kościuszki w Połańcu. 

Działanie to zrealizowane było w ra-
mach programu profilaktyczno-zdro-
wotnego „Zdrowy  i  Radosny Przed-
szkolak” dofinansowanego przez Miasto 
i  Gminę Połaniec w  zakresie działań 
profilaktycznych. Celem konkursu było 
rozwijanie wrażliwości i  umiejętności 
plastycznych, kształtowanie postawy 
twórczej z otoczeniem przyrodniczym 
i ukazaniem piękna naszego miasta je-

sienią. W konkursie wzięły udział dzie-
ci z najstarszych grup przedszkolnych 
naszej gminy: 6-latki z Przedszkola Pu-
blicznego w Połańcu, Ruszczy, Zrębina, 
Szkoły Podstawowej w Połańcu.

Konkurs rysunkowy oficjalnie 
otworzyła Pani Dyrektor Przedszkola 
Publicznego w  Połańcu Anna Kani-
szewska, która powitała wszystkich 
przedszkolaków, nauczycieli oraz 
pracowników przedszkoli. Następnie 
dzieci wspólnie z  panią Jesienią oraz 
swoimi nauczycielkami przystąpiły do 
małej rozgrzewki ruchowej przy pio-
senkach o  tematyce jesiennej. Po za-
bawie ruchowej przedszkolaki zabra-

ły się do wykonania swojego zadania 
i  zaczęły rysować połaniecki jesienny 
las. W  czasie konkursu plastycznego 
dzieci poznały dodatkowo zasady bez-
pieczeństwa w lesie, oglądali wóz stra-
żacki oraz sprzęt ratowniczy, a  także 
odbył się pokaz udzielania pierwszej 
pomocy, który przeprowadzili strażacy 
z OSP Połaniec. Organizatorzy oraz jury 
w  składzie burmistrz Miasta i  Gminy 
Połaniec Pan Jacek Benedykt Nowak, 
sekretarz Bogumiła Niespodziewana, 
Pani dyrektor przedszkola, oraz Pani 
Jesień,  byli zachwyceni efektem koń-
cowym prac. Przedszkolaki malowały 
obrazy z  wielkim zaangażowaniem, 
pomysłowością i  kreatywnością. Jury 
jednogłośnie oceniło, że wszyscy zajęli 
I miejsce. Na małych artystów czekały 
dyplomy, kolorowanki i  poczęstunek. 
Serdecznie gratulujemy dzieciom!  

Dziękujemy OSP w Połańcu za za-
angażowanie, obecność i przyjacielską 
postawę dla najmłodszych. Dziękuje-
my wszystkim za udział i  wspaniałą  
zabawę! A. Cieślik

Plenerowy konkurs plastyczny „Połaniecki Jesienny Las” 
zachwycił barwami i atrakcjami
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Z KART hISToRII

Czas mija nieubłaganie. Nie 
oszczędza nikogo. odchodzą z  tego 
świata ostatni świadkowie historii - 
perły z naszyjnika, jakże cenne i pięk-
ne, dzięki swojemu ziemskiemu życiu 
i czynom świadczącym o ich wielkim 
patriotyzmie, głębokiej wierze i mi-
łości do Boga i bliźniego. 

Takim właśnie człowiekiem był śp. 
kapitan Feliks Pławski, żołnierz Armii 
Krajowej, obrońca przyczółku bara-
nowsko-sandomierskiego, aresztowany 
przez NKWD, brutalnie przesłuchiwa-
ny, gnębiony przez komunistów, wy-
wieziony na Syberię do łagru Borowi-
cze - zespołu obozów nr 270 w obłasti 
nowogrodzkiej. 

Był to jeden z najcięższych obozów, 
gdzie w skrajnie trudnych warunkach, 
przetrzymywano polskich jeńców wo-
jennych, żołnierzy Armii Krajowej, 
za próbę spełnienia marzeń o wolnej 
Ojczyźnie! 

Szybkie wyniszczenie organizmu, 
bardzo ciężkie prace przy budowie ko-
palń w  systemie 3-zmianowym po 8 
godzin, bez przerwy na posiłek, brak 
odzieży roboczej i właściwego obuwia... 
A wszystko to w surowym klimacie Sy-
berii... Z dnia na dzień rosła zachoro-
walność i śmiertelność wśród jeńców. 

Jednak dane było naszemu boha-
terowi, śp.   Feliksowi Pławskiemu, 
przeżyć to rosyjskie piekło na ziemi 
czerwonego cara. Opatrzność Boża 

czuwała nad kapitanem, by mógł po-
wrócić do Ojczyzny i dożyć sędziwych 
94 lat. 

Niechaj to jego życie, czyny, świa-
dectwo, które po sobie pozostawił, sta-
ną się wzorem patriotyzmu i postawy 
obywatelskiej  dla młodego pokolenia 
Połańczan!

Cześć Twojej pamięci, 
Panie kapitanie!

Połaniec, 24.09.2022r. 
Małgorzata Dalmata-Konwicka

ostatnie Pożegnanie Kapitana Feliksa Pławskiego

15 października 2022 roku minęła 
205 rocznica śmierci Naywyższego 
Naczelnika Siły Zbroyney Narodo-
wey – Tadeusza Kościuszki. Generał 
Kościuszko jest dla nas Polaków naj-
wspanialszym synem wolności, wciąż 
niedoścignionym wzorem patrioty. 
I wszyscy nam go zazdroszczą! 

Mawiał często: „Siebie samego zwy-
ciężaj… To największe zwycięstwo”. 
Reformując sytuację chłopów, których 
los mocno leżał mu na sercu jawi nam 
się jako prekursor rewolucji społecznej 
mocno wierząc w postęp i świadomość 
obywatelską społeczeństwa polskiego. 
Naczelnik uważał, że nieodzownym 
elementem tego procesu jest oświata. 
Społeczeństwo wykształcone to przy-
szłość kraju, a nie szlachta, która chcia-
ła mieć monopol na życie społeczne, 
gospodarcze i  polityczne! Ogłaszając 
7 maja 1794 roku w Połańcu uniwer-
sał, Kościuszko chciał pozyskać masy 
ludowe do powstania. Doświadczenia 
amerykańskie jasno na to wskazywały 
i baczna obserwacja rewolucji francu-
skiej. Wiedział, że największą siłą w ar-

mii będą chłopi, ale chłopi wolni, mają-
cy pełnię praw jako obywatele swojego 
kraju, w pełni odpowiedzialni za losy 
swojego państwa i narodu! Kościusz-
ko sprzeciwiał się porządkowi feudal-

nemu w  Rzeczypospolitej. Przytoczę 
tylko mały fragment treści uniwersału: 

(…) nigdy by Polakom broń ich 
nieprzyjaciół straszną nie była, gdy-
by sami między sobą zgodni znali swą 

o Naczelniku słów kilka…

Sarkofag Tadeusza Kościuszki w krypcie św. Leonarda w katedrze wawelskiej. Fot. PAP/J. Bednarczyk
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siłę i  całej tej siły użyć umieli, nigdy 
by mówię, orężem Polaków pokonać 
nie można, gdyby chytry nieprzyjaciel 
przewrotnością swoją, zdradą i podstę-
pami nie niszczył ich chęci i sposobów 
odporu(..)

Za swoje marzenia o wolności, ży-
ciu w wolnym kraju, w wolnej Polsce, 
z  wolnym społeczeństwem, zapłacił 
najwyższą cenę omal nie schodząc zbyt 
wcześnie z  tego świata 10 paździer-
nika 1794 roku po klęsce bitwy pod 
Maciejowicami, z  głębokimi ranami 
w  głowie i  w  nodze, pobity do nie-
przytomności, a potem, gdy się ledwo 
ocknął, jak zwierzę w klatce przewo-
żony do Twierdzy Pietropawłowskiej 
na odbycie kary, a  w  drodze wyszy-
dzany, poniżany i  opluwany. Jaki jest 
zatem fenomen Kościuszki? I dlacze-
go to właśnie on w panteonie naszych 
największych bohaterów narodowych 
zajmuje czołowe miejsce? Jeden ze 
współpracowników Marszałka Józefa 
Piłsudskiego , Artur Śliwiński tak pisze 
o  Kościuszce: „Dlaczego Kościuszko 
cieszy się taką estymą narodową? Dla-
tego, że był pierwszym wodzem Na-
rodu pogrążonego już w  niewoli, że 
był wodzem, który posiadał nieugięty 
charakter i  do ostatniej chwili miał 
wolę zwycięstwa. Ten wódz nie zszedł 
z pola, lecz walczył do ostatka i padł 
na stanowisku, jak żołnierz wolności 
i wódz ludzi wolnych”. 

Ostatnia dwa lata życia spędził Ko-
ściuszko w Szwajcarii, w małym mia-
steczku Solothurn, na które my Pola-
cy mówimy Solura. Był nauczycielem 
domowym córek swego przyjaciela, 
Franciszka Ksawerego Zeltnera. Tu, 
u podnóża Alp, cieszył się ogromnym 
szacunkiem wśród mieszkańców. Od-
wiedzali go też rodacy i  cudzoziem-
cy. Zawsze służył pomocą, radą i do-
świadczeniem. 1 października 1817 
roku jego stan zdrowia wyraźnie się 
pogorszył. Towarzyszyła mu gorączka 
i słabnący puls. Jednak w pełni władz 
umysłowych, podyktował testament 
i  podpisał go. Kazał sobie włożyć do 
trumny szablę, zaś pamiątkę po kró-
lu Janie III Sobieskim, ofiarowaną 
mu w  darze przez naszych legioni-
stów, oddać Narodowi. Wieczorem, 
15 października około godziny 22, 
całkiem opadł z  sił. Spojrzał jeszcze 

delikatnie się uśmiechając na swych 
szwajcarskich przyjaciół – Państwa Ze-
ltnerów, ich córkę, a swoją ulubienicę, 
Emilię i skonał. A najgorsze było to, że 
w chwili śmierci, nie było przy nim ani 
jednego Polaka…

W  „Żywocie Tadeusza Kościuszki, 
Najwyższego Naczelnika Siły Zbroyney 
Narodowey”, wydanym w  2018 roku, 
którego jestem autorem, tak opisałam 
ostatnie chwile życia naszego bohatera:

Alpejska jesień w pełni trwała… 
Zapewne ostatnia w życiu generała…
Dnia piętnastego października, 
Roku tysiąc osiemset siedemnastego,
Nadszedł kres żywota Tadeusza 
Kościuszki,
Naczelnika Naywyższego Siły 
Zbroyney Narodowey!
Majaczył w gorączce…
Na tej obcej ziemi raz ostatni ujrzał
Przed oczami swemi Koronę i Litwę!
Niczym panny pszeniczne tańcowały
Przed nim z kwiecia naręczami!
Ujrzał państwa granice!
Te przed rozbiorami!
I mogiły swoich przodków!
Z liści ich pokrycie…
O  tej porze roku sypią się obficie !
Tedy zamknął na zawsze, dwieście lat 
przed nami,
Przyblakłe już z wiekiem, swe 
niebieskie oczy…
Na ołtarzu wolności złożył swoje życie…
Ostawił testament…
Chłopom ze Siechnowicz, swej rodowej 
posiadłości
Wolność, jakże upragnioną, nadał! 
Także gruntów i domów prawo 
własności… 
Cały żołd za służbę w amerykańskiej 
armii, 
Przeznaczył na wykup czarnoskórych 
niewolników.
I by dach nad głową mieli i ziemi bez 
liku! 
I szkoły miał w zamyśle wybudować 
dla nich.
Wykonawcą testamentu uczynił 
Jeffersona!
Czy wolę zmarłego przyjaciel wykonał?
W swym ostatnim zaś rozporządzeniu,
Generał Kościuszko podzielił sumę
Stu tysięcy franków, niegdyś złożoną
W londyńskim banku Thomsona, 
Bonarda and Company…

Połowę jej otrzymał sekretarz 
Naczelnika,
Generał Paszkowski, przez Kościuszkę
uwielbiany!
Druga zaś część przypadła Emilii 
Zeltner,
Córce Franciszka Ksawerego, co
bohatera gościł
W ostatnich latach życia jego…
Panna Emilia dostała i serce 
Naczelnika…
Z wielką czcią w jej rodzinie
 przechowywane,
Potem Muzeum Polskiemu
w Rapperswilu
Zostało przekazane.
Szczęśliwie miejsce swe znalazło
Na Zamku Królewskim w Warszawie.
W testamencie wyraźnie zaznaczył 
Kościuszko,
Iż skromną ma być jego pogrzebowa 
ceremonia…
Asystą przy trumnie niech służą 
biedacy…
Jeszcze za życia tak wyuczył swego 
konia,
Iż ten przystawał przed każdym 
nędzarzem,
Co drżącą dłoń po jałmużnę wyciągał…
Czas mi kończyć opowieść o synu 
wolności!
Ponad wieki dwa temu w Połańcu 
zagościł!
Zawsze pierwszy do boju!
Do awansu … ostatni.
„Gdy rękę podawał, uścisk czuło się 
bratni”
Tak o nim mawiali starzy połańczanie…
Zgasł w samotności – przeznaczeniu 
geniuszów…
Jakże nam brakuje takich Tadeuszów!
Daj mu, Panie Boże, wieczne 
spoczywanie…
Po śmierci rozdarty między dwiema 
stolicami…
Serce jego w Warszawie, a ciało 
w Krakowie!
Dzisiaj jednoczy świata narody w swej 
sławnej,
Lecz jakże skromnej osobie…
Któż z nas, śmiertelników, dorówna 
temu,
Co męstwo w walce nagradzał obrączką
„Oyczyzna Obrońcy Swemu”?

Małgorzata Dalmata-Konwicka
Połaniec, 15 października 2022 roku
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Takie hasło przyświecało tegorocz-
nym Dniom Profilaktyki w  Szkole 
Podstawowej w Połańcu. 

Program był realizowany od 24 
października do 9 listopada tego roku. 
W  czasie dwutygodniowej akcji sku-
piliśmy się na  przeciwdziałaniu uza-
leżnieniom od papierosów, komputera 
i  telefonu, ale  również pracowaliśmy 
nad relacjami, integracją klas i  całej 
społeczności szkolnej.   

W tym czasie w szkole przeprowa-
dzono:
• 14 zajęć warsztatowych w klasach I-III   

pod hasłem „Zrozum rolę emocji”, 
• 21 zajęć warsztatowych w  klasach 

IV-VIII  pod hasłem  „Przeciwdzia-
łanie uzależnieniom od nikotyny 
i  in. środków psychoaktywnych” 
oraz  „Przeciwdziałanie uzależnie-
niom behawioralnym”,

• szkolenie dla nauczycieli na  te-
mat przeciwdziałania uzależnie-
niom behawioralnym u  dzieci   
i młodzieży,

• spotkanie z  rodzicami na  te-
mat przeciwdziałania uzależnie-
niom behawioralnym u  dzieci   
i młodzieży,

•  zajęcia warsztatowe w 5 klasach – „Ko-
munikacja w duchu NVC (bez prze-
mocy), język żyrafy, język szakala”,

• szkolenie dla rodziców na temat me-
tody komunikacji bez przemocy. 
W  czasie zajęć warsztatowych ze-

społy klasowe nie tylko rozmawiały 
o ważnych tematach, ale także mogły 
się integrować, wykonywać wspólne 

plakaty, być ze sobą w kręgu, który za-
pewniał dobrą komunikację. Również 
akcje ogólnoszkolne takie jak konkursy 
i spotkanie z podróżnikiem miały słu-
żyć integracji i wspólnemu działaniu.  

Oto konkursy, które odbyły się 
z okazji Dni Profilaktyki:
• konkurs dla klas na najbardziej orygi-

nalne, pomysłowe hasło/plakat doty-
czące przeciwdziałania uzależnieniom,

• konkurs dla klas na happening prze-
ciwko uzależnieniom,

• konkurs na  wiersz dla uczniów kl. 
IV-VIII przeciwko uzależnieniom,

• konkurs na  plakat dla uczniów kl. 
I-III o emocjach.
W konkursie na hasło/plakat wzięło 

udział 11 klas. Najbardziej pomysłowe 
hasła a także plakaty stworzone przez 
uczniów na  zajęciach warsztatowych 
zostały wyeksponowane na holu głów-
nym szkoły. W dniu 8 listopada rów-
nież na holu głównym odbyły się hap-
peningi przygotowane przez uczniów 

na temat zapobiegania uzależnieniom 
od papierosów i telefonu, komputera. 
Swoje happeningi przedstawiły 3 klasy 
ósme i 1 druga. Do konkursu na wiersz 
swoje utwory zgłosiło 2 uczestników, 
a w konkursie plastycznym o emocjach 
wzięło udział 88 uczniów klas I-III. 

Komisja złożona z  nauczycieli 
i uczniów samorządu szkolnego przy-
znała nagrody we wszystkich konkur-
sach. Nagrodzono dyplomami wszyst-
kich uczestników konkursu o emocjach 
klas I-III, nagrody w formie artykułów 
do rysowania, malowania i  pisania 
przyznano 18 uczniom i 2 klasom. 

W  konkursie na  happening klaso-
wy wyjściem na pizzę nagrodzono trzy 
klasy, które zgłosiły się do konkursu 
– kl. VIII „a”, VIII „c”, VIII „e” i zapre-
zentowały przygotowane przez siebie 
happeningi wszystkim uczniom zgro-
madzonym na  długiej przerwie. Na-
tomiast klasa II „d” otrzymała słodką 
niespodziankę za przygotowany przez 
siebie happening przeciwko paleniu 
papierosów. W  konkursie na  wiersz 
nagrodzono artykułami elektroniczny-
mi dwóch uczniów, którzy podjęli się 
trudnego zadania odczytania swoich 
utworów na forum ogólnym, a w kon-
kursie na najciekawsze hasła nagrodzo-
no 6 klas, a 5 przyznano wyróżnienia. 

Oto niektóre z wymyślonych przez 
uczniów haseł: 
• „Pamiętaj koleżanko, kolego – pale-

nie to nic dobrego”
• „Nie jara mnie jaranie, lecz  świata 

zdobywanie”
• „Odłóż telefon na  biurko i  wyjdź 

na podwórko”

Bliżej siebie - dalej od uzależnień
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• „Internet, to fajna rzecz, lecz bezpie-
czeństwo ważniejsze jest”

• „W  Internecie fajnie być, ale  warto 
w świecie realnym żyć”

• „Długie granie w Fortnite’a odrywa 
cię od Real Life’a”
Wisienką na  torcie było spotkanie 

wszystkich uczniów szkoły z podróżni-
kiem z grupy „Trzask” na temat podró-

ży do Namibii oraz rozwijania swoich 
pasji i  zainteresowań, pokonywania 
trudności w realizacji planów i radości 
z realizacji marzeń. 

Dni Profilaktyki w tym roku szkol-
nym odbyły się z  rozmachem i  obfi-
towały w  wiele ciekawych wydarzeń. 
Uczniowie coraz liczniej brali udział 
w kolejnych akcjach. Mamy nadzieję, 

że przełoży się to na właściwe wybo-
ry naszych dzieci. Trzymajmy za nich 
kciuki, aby byli bliżej siebie i dalej od 
uzależnień. 

Cały program został sfinansowany 
ze środków Urzędu Miasta i  Gminy 
w Połańcu, za  co składamy serdeczne 
podziękowania. 

Realizatorzy programu

Kampania „19 dni przeciwko prze-
mocy i krzywdzeniu dzieci i młodzie-
ży” ruszyła z  początkiem listopada 
pod honorowym patronatem Burmi-
strza Miasta i Gminy Połaniec Jacka 
Nowaka. 

Choć z  założenia trwała 19 dni, 
działania wydłużono do końca miesią-
ca. Kampania realizowana jest po raz 
pierwszy na terenie Miasta i Gminy Po-
łaniec z inicjatywy Zespołu Interdyscy-
plinarnego w Połańcu, który zaprosił do 
współpracy różne instytucje. Działania 
kampanii podkreślają, że współpraca 
w  tak szczytnych celach jest niezwy-
kle potrzebna, gdyż niesienie pomocy 
i ochrona ofiar przemocy jest wpisana 
w nasze ustawowe obowiązki. 

Realizowana kampania została obję-
ta Honorowym Patronatem Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec – Jacka Bene-
dykta Nowaka. 

W  ramach działań  zorganizowa-
no  25 listopada 2022 r.  otwarty dyżur 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego 
w Połańcu zajmujących się problematyką 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 
Zaproszono  do skorzystania z  porad, 
gdzie można było porozmawiać ze spe-
cjalistami.  Zaoferowana została pomoc 
osobom mającym trudności w rozwiązy-
waniu własnych problemów życiowych 
lub doznających jakichkolwiek form 
przemocy w rodzinie lub będących w in-
nych kryzysach życiowych.

Przez cały listopad dzieci i młodzież 
uczyły się czym jest świat bez przemo-
cy, a  także uczestniczyli w  ciekawych 
zajęciach zorganizowanych na terenach 
swoich placówek.  Każda z  placówek 
oświatowych przygotowała tablice in-

formacyjne zawierające logo kampanii, 
foldery i  broszury uwzględniające re-
alizowaną tematykę,  umieszczone na 
korytarzach szkolnych, przedszkolnych. 
Na telebimach umieszczono plakat infor-
mujący realizacji Kampanii 19 dni prze-
ciwko krzywdzeniu dzieci i młodzieży 

W  Przedszkolu Publicznym wraz 
z filiami nauczyciele wszystkich grup 
przeprowadzili rozmowy oraz poga-
danki z  dziećmi. Czytano bajki te-
rapeutyczne, wykonano szereg prac 
plastycznych nawiązujących do prze-
ciwdziałania przemocy dzieci i  mło-
dzieży. Wszystkie prace zostały wy-
eksponowane na terenie przedszkola. 
15 listopada wszyscy wychowankowie 
i pracownicy przedszkola mieli przy-
piętą pomarańczową wstążkę, która 
jest symbolem kampanii.

W  Szkole Podstawowej w  Połańcu 
prowadzono zajęcia warsztatowe w kla-
sach 5 nt. „Komunikacji w duchu NVC” 
oraz szkolenie dla rodziców - metody 
komunikacji bez przemocy. Odbyły się 

również warsztaty o  emocjach w  kla-
sach I-III. Zorganizowano „Dzień życz-
liwości” na terenie całej szkoły, gdzie 
każdy usłyszał dobre słowo na swój te-
mat. Rodzicom przekazano materiały 
informacyjne w  trakcie wywiadówki 
wraz z gazetką oraz ulotkami. 

Zespół Placówek Oświatowych 
w  Ruszczy stworzył gazetki informa-
cyjno- edukacyjne dla uczniów oraz ich 
rodziców poszerzające wiedzę na temat 
niepożądanych zachowań agresywnych 
i  przemocowych. Prowadzono różno-
rodne działania, mające na celu uwraż-
liwienie  uczniów na krzywdę drugiego 
człowieka. Wszystkie klasy pod kie-
runkiem nauczycieli wykonały gazetki 
tematyczne dot. przemocy rówieśni-
czej, agresji, praw dziecka. W  klasach 
młodszych pedagog szkolny prowadził 
zajęcia „Co to jest przemoc?”, dzieci wy-
konały pomarańczowe wstążki – sym-
bol kampanii. Nadana została audycja 
przez szkolny radiowęzeł nt. „Prawie 
wszystko o agresji i przemocy”. W cza-

Kampania 19 dni przeciwdziałania przemocy 
wobec dzieci i młodzieży
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sie wywiadówki zapoznali się z gazetką 
oraz rozdano ulotki informacyjne. 

W grupie przedszkolnej przeprowa-
dzone były zajęcia rozwijające umiejęt-
ność radzenia sobie ze złością.

W Szkole Podstawowej w Zrębinie 
wychowawcy w klasach 4-8 rozmawiali 
z uczniami o życzliwości i  znaczeniu 

słów, które mówimy do drugiego czło-
wieka. Zorganizowany został „Tydzień 
życzliwości” oraz „Drzewo pozytyw-
nych słów”. Przeprowadzono warsztaty 
dla rodziców „Jak rozmawiać z dzieć-
mi by nas słuchały?”. 

Zespół Szkół w Połańcu przygotował 
w ramach kampanii prezentacje multi-

medialną, filmy edukacyjne na temat 
przemocy – bezpieczeństwo, empatia 
i  skuteczne reagowanie na przemoc. 
Prezentacja utworów muzycznych – ar-
tyści przeciw przemocy (Czesław Nie-
men „Spizowy Krzyk”; Stanisław Sojka 
„Tolerancja”, Sylwia Banasik –Smulska 
„Oto ja”, Mikser „Odpowiedzialność”, 
Łajery „Masz prawo być inny”). Zor-
ganizowano warsztaty profilaktyczne 
dla młodzieży – „Zagrożenia i pułapki 
wieku młodzieńczego – prawa i  kon-
sekwencje prawne, o  których każdy 
użytkownik technologii informacyjno 
– komunikacyjnej powinien wiedzieć. 
Przemoc w  sieci, domu i  w  szkole – 
aspekt prawny”.

Pracownicy Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej  przeprowadzili zajęcia z dzieć-
mi z klas I-III w Szkole Podstawowej 
w  Zrębinie oraz Szkole Podstawowej 
w ZPO w Ruszczy, na których dzieci 
wykonały Drzewo zaufanych doro-
słych, czyli takich osób do których 
mogą zwrócić się ze swoimi troskami. 
Przeprowadzono również pogadankę 
na spotkaniu z  rodzicami w  Przed-
szkolu w Połańcu, podczas której prze-
kazali podstawową wiedzę o zjawisku 
przemocy, jej formach i  przejawach, 
a także sposobach reagowania na nią 
oraz zwalczania jej.

Ideę kampanii wspierały działania 
organizowane cyklicznie przez Urząd 
Miasta i  Gminy Połaniec w  ramach 
profilaktyki.

W ramach projektu pod nazwą „Sala integracyjna do 
zajęć w kręgu, spotkań, warsztatów” realizowane  w Szko-
le Podstawowej w  Połańcu, Miasto i  Gmina Połaniec 
dofinansowała zakup krzeseł konferencyjnych z blatem 
umożliwiającym notowanie, monitora interaktywnego 75 
cali, notebooka, urządzenia wielofunkcyjnego. 

Projekt miał na celu stworzenie specjalistycznej sali do: 
przeprowadzenia różnorodnych działań profilaktycznych 
w szkole z udziałem całych klas, grup uczniów, nauczycieli, 
rodziców, przeprowadzania różnorodnych zajęć w  kręgu, 
ustawieniu, które umożliwia lepszą komunikację, stwarza 
możliwość do negocjacji, porozumienia, integrowania ze-
społów uczniowskich podczas zajęć w kręgu, na  lekcjach 
wychowawczych, spotkaniach klasowych, warsztatach, prze-

prowadzania różnorodnych spotkań, warsztatów, konferen-
cji z rodzicami, nauczycielami, które wymagają specjalnych 
warunków lokalowych.

Gmina Połaniec przeznaczyła na realizację projektu kwo-
tę w wysokości 22 000,00 złotych (brutto).

Sala integracyjna do zajęć w kręgu spotkań 
warsztatów w Szkole Podstawowej w Połańcu
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Dzień 28 października był wy-
jątkowym dniem dla społeczności 
uczniowskiej Zespołu Placówek 
oświatowych w Ruszczy. 

Tego dnia odbyła się  uroczystość 
przyjęcia do braci uczniowskiej uczniów 
klasy pierwszej. W uroczystości paso-
wania uczestniczyli: pierwszoklasiści, 
rodzice i wychowawcy, dyrekcja szko-
ły, starsi koledzy i koleżanki. Dyrektor 
Małgorzata Łukaszek serdecznie powi-
tała wszystkich przybyłych na  święto, 
a  w  swoim przemówieniu serdecznie 
przyjęła do grona uczniów głównych 
bohaterów, życząc sukcesów i rozwija-
nia wiedzy, pasji, umiejętności.

Świetności i  wagi tym wydarze-
niom dodali zaproszeni goście w oso-

bach burmistrza- Jacka Benedykta 
Nowaka, radnego, przewodniczącego 
komisji oświaty, kultury i  sportu – 
Andrzeja Barana.  Głos zabrał w dal-
szej kolejności  burmistrz – Jacek 
Benedykt Nowak  życząc pierwszo-
klasistom samych sukcesów w związ-
ku z  rozpoczynającym się dla nich 
nowym etapem. Zaznaczył również, 

że nie ma wątpliwości, co do tego, iż 
pierwszoklasiści będą dumą naszej 
gminy. Zadeklarował także wsparcie 
ze strony samorządu.

Po części oficjalnej pierwszoklasiści 
pięknie prezentowali się w  jednako-
wych biretach, wspaniale deklamowa-
li wierszyki, głośno śpiewali piosenki. 
Udowodnili, że  znają godło Polski, 

27 października w  Szkole Pod-
stawowej w Połańcu odbyła się uro-
czystość ślubowania  i  pasowania 
na uczniów dzieci klas pierwszych.

W tym jakże podniosłym i ważnym 
dniu nie mogło zabraknąć zaproszonych 
gości: burmistrza Miasta i Gminy – Jac-
ka Benedykta Nowaka, sekretarz Gmi-
ny Bogumiły Niespodziewanej, radne-
go Andrzeja Barana oraz wicedyrektor 
Małgorzaty Sokołowskiej. W uroczysto-
ści brali udział również: uczniowie klas 
pierwszych wraz z wychowawcami, dy-
rektor szkoły Gabriela Zielińska, rodzice 
oraz przedstawiciele Rady Rodziców.

W niezwykle podniosłej atmosferze, 
przed pocztem sztandarowym uczniowie 
klas pierwszych  ślubowali być dobrymi 
Polakami, godnie reprezentować swoją 
szkołę, swym zachowaniem i nauką spra-

wiać radość rodzicom i nauczycielom. Po 
złożeniu ślubowania pani dyrektor doko-
nała symbolicznego pasowania na ucznia. 
Od tej chwili stali się oni nowymi człon-
kami wielkiej szkolnej społeczności !

Burmistrz Jacek Benedykt No-
wak wraz z panią dyrektor złożyli ser-
deczne życzenia w  związku  z  dzisiej-

szym Ślubowaniem jak również życzyli 
wielu sukcesów w nauce.

Pan burmistrz wraz z panią sekre-
tarz oraz radnym Rady Miejskiej wrę-
czyli uczniom upominki. Na pamiąt-
kę tego wydarzenia uczniowie klasy 
I otrzymali także dyplomy oraz ołówki 
obfitości. 

Uroczystość ślubowania i pasowania na uczniów 
dzieci klas pierwszych
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flagę, są odważni, znają przepisy ru-
chu drogowego, a przede wszystkim są 
pracowici. Na koniec zapewnili dyrek-
cję, swoją wychowawczynię i wszyst-
kich obecnych, że  posiedli wiedzę 
oraz pewne umiejętności i  są gotowi 
do ślubowania.

Po występach nastąpiła dalsza 
długo oczekiwana część oficjalna 
uroczystości - ślubowanie. Pierw-
szoklasiści przed sztandarem szkoły 

złożyli przysięgę, po której dyrektor 
dokonała dużym ołówkiem ceremo-
nii pasowania na  ucznia.  Wszyscy 
z  entuzjazmem zostali przyjęci jako 
nowi członkowie wielkiej szkolnej ro-
dziny. Następnie zostały im wręczone 
pamiątkowe dyplomy, upominki od 
starszych klas, Rady Rodziców i  sa-
morządu połanieckiego - radiood-
twarzacz. Podziękowania w  stronę 
dyrekcji i  wychowawcy popłynęły 

również od Rady Rodziców. Przeżyte 
uroczystości dały gwarancję, że pla-
cówka oświatowa w Ruszczy zyskała 
fantastycznych uczniów, którzy god-
nie reprezentować będą swoją szko-
łę, a dzień ten niewątpliwie na długo 
pozostanie w  pamięci. Bohaterowie 
dzisiejszego dnia dowiedli swoją po-
stawą, iż doskonale rozumieją słowa: 
„Ślubuję być dobrym Polakiem, dbać 
o dobre imię klasy i szkoły”.

13 grudnia 2022 roku burmistrz Miasta i Gminy Połaniec Jacek Bene-
dykt Nowak, zastępca burmistrza Jarosław Kądziela oraz sekretarz gmi-
ny Bogumiła Niespodziewana uczestniczyli w warsztatach kulinarnych.

Wspólnie z Nadwiślankami i tradycją 
– warsztaty kulinarne w Zespole Placówek oświatowych w Ruszczy

Projekt pod nazwą  „Wspólnie 
z  Nadwiślankami i  tradycją”  reali-
zowany jest przez Grupę Pozytywni 
z  Zespołu Placówek Oświatowych 
w Ruszczy oraz KGW „Nadwiślan-
ki z Maśnika”. Mnóstwo frajdy i ra-
dości ze spędzonego razem czasu, 
szerokie uśmiechy na twarzach naj-
młodszych i  starszych wywołane 
zostały poprzez wspólne lepienie 

pierogów i  przyozdabianie koloro-
wych pierników. 

Ideą przyświecającą temu spotka-
niu było włączenie uczestników we 
wspólne aktywności z dziećmi, jak 
również pokazanie najmłodszym, 
że mogą liczyć na pomoc i wsparcie 
innych osób. Warsztatom kulinar-
nym towarzyszyła świąteczna i  ra-
dosna atmosfera.
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Uroczyste zakończenie projektu 
„Posiłek w szkole i w domu”

7 grudnia 2022 roku w  Rusz-
czy  odbyło się uroczyste  zakoń-
czenie projektu „Posiłek w  szkole 
i  w  domu”  finansowanego z  dotacji 
celowej budżetu państwa. 

Celem programu było ograniczenie 
zjawiska niedożywienia dzieci i  mło-
dzieży z  rodzin o  niskich dochodach 
lub znajdujących się w trudnej sytuacji 
oraz osób dorosłych, w szczególności 
samotnych, w podeszłym wieku, cho-
rych lub osób niepełnosprawnych.

Program polegał na  zapewnieniu 
pomocy w formie posiłku, świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żyw-
nościowych lub  świadczenia pienięż-
nego na zakup posiłku, lub żywności 
wszystkim osobom jej potrzebującym 
w szczególności:
• dzieciom do czasu podjęcia nauki 

w szkole podstawowej,
• dzieciom do czasu ukończenia szkoły 

ponadpodstawowej lub  szkoły po-
nadgimnazjalnej,

• osobom i rodzinom znajdującym się 
w  sytuacjach wymienionych w  art. 
7 ustawy o  pomocy społecznej, 

w  szczególności osobom starszym, 
chorym i niepełnosprawnym.
Wartość dofinansowania z  budże-

tu państwa 80%: 80 000,00 zł. Wkład 
własny Gminy Połaniec wynosi 20%: 
20 000,00 zł

W ramach doposażenia kuchni 
dostarczone zostały gastronomiczne 
urządzenia klasy premium, a  wśród 
nich piec konwekcyjno-parowy Sky-
LinePremium Electrolux Professional. 
Urządzenie zaprojektowane zostało 
do prowadzenia każdego rodzaju ob-
róbki termicznej od regeneracji, aż po 
smażenie, pieczenie, prażenie i  goto-
wanie na parze. Piec daje możliwości 
przygotowania ponad 500 posiłków. 
Nowe wyposażenie znacznie ułatwi 
funkcjonowanie szkolnej stołówki, 
kuchni i podniesie standard jej funk-
cjonowania.

W uroczystym odbiorze pieca 
uczestniczyli: Wojewoda Świętokrzy-
ski Zbigniew Koniusz, Burmistrz Jacek 

Benedykt Nowak, Zastępca Burmistrza 
Jarosław Kądziela, Sekretarz Gminy 
Bogumiła Niespodziewana, Skarbnik 
Gminy Małgorzata Żugaj, radny Rady 
Miejskiej Stanisław Lolo, radny Rady 
Miejskiej Andrzej Wawrzyniec, radna 
Rady Miejskiej Wanda Kaczmarczyk, 
kierownicy referatów Gminy, dyrekto-
rzy jednostek organizacyjnych Gminy, 
sołtysi, rodzice  oraz zaproszeni goście.

Podczas spotkania dzieci i młodzież 
z  Zespołu Placówek Oświatowych 
w Ruszczy zaprezentowali się w progra-
mie artystycznym o tematyce świątecz-
nej, dostarczając wszystkim gościom 
niezwykłych doznań i wzruszeń. Ucznio-
wie recytowali wiersze, śpiewali piosenki 
świąteczne oraz kolędy. Po występie Wo-
jewoda Świętokrzyski, Burmistrz Miasta 
i Gminy Połaniec, przewodniczący Rady 
Miejskiej Stanisław Lolo oraz ksiądz pro-
boszcz Józef Grabda złożyli wszystkim 
świąteczne życzenia z okazji zbliżających 
się świąt Bożego Narodzenia. 

Uczniowie uczestniczący w uroczy-
stym podsumowaniu zostali zaproszeni 
przez Wojewodę Świętokrzyskiego do 
Urzędu Wojewódzkiego w Kielcach.

Na zakończenie spotkania wszyscy 
zostali zaproszeni przez panią dyrek-
tor na  skosztowanie przygotowanych 
potraw. 

Uczestnicy spotkania mogli zoba-
czyć również kucharza pana Wojcie-
cha Tycnera z firmy More Blue, który 
przedstawił i omówił możliwości nowo 
zakupionego pieca.
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W  tym roku gościem wydarzenia 
był bowiem sam Adam Mickiewicz! 
Ten sam wieszcz, którego nasza Biblio-
teka wiele lat temu obrała sobie na pa-
trona. W ten ciepły wrześniowy dzień 
przybył do Biblioteki by na oczach 
wszystkich zgromadzonych tworzyć 
„Ballady i Romanse”. Za miejsce swo-
jej pracy twórczej obrał plac przed 
Biblioteką. To tu w  okolicznościach 
przyrody, wśród drzew i  kwitnących 
krzewów usiadł przy stoliku i  zatopił 
się w myślach na oczach gromadzącej 
się publiczności.

Wraz ze wszystkimi uczestnikami 
Narodowego Czytania w Połańcu cof-

nęliśmy się w czasie. Jest rok 1822. Za 
chwilę zacznie się nowa epoka w dzie-
jach literatury – romantyzm. Młody 
Mickiewicz siedzi i pisze „Ballady i ro-
manse”. Dopiero co przelał na papier 
balladę „To lubię” i zadedykował ją „Do 
przyjaciół”. Skończył pisać nastrojową 
„Świteź”, której fragment również od-
czytał na głos. Zatapia się w myślach, 
by za chwilę złapać za pióro i pisać da-
lej. Efekty jego pracy na bieżąco mogą 
podziwiać mieszkańcy naszego miasta 

zgromadzeni na wydarzeniu. Jesteśmy 
jak pierwsi odbiorcy poezji wieszcza 
200 lat temu (który jeszcze nie zdaje 
sobie sprawy, że tak go nazwą potom-
ni).

Mickiewicz ustami lektorów posy-
ła w  świat na początek krótki wiersz 
„Pierwiosnek”. Zawiera w  nim cały 
swój niepokój, ale i żywi głęboką na-
dzieję, na ciepłe przyjęcie utworów. 
Idzie nowe i nic już tego nie zatrzyma. 
Może nieco za wcześnie, ale pierwio-

snek już nie może się doczekać wiosny.
W  „Romantyczności” Mickiewicz 

już odważniej wyraża swoje artystycz-
ne i  ideowe przekonania. Zapowiada, 
że nastaje nowa era, kiedy to „szkiełko 
i oko”, czyli rozum i wiedza, nie będą 
wyłączną drogą do poznania świata. 
„Miej serce i patrzaj w serce!” Oto, co 
się teraz będzie liczyć. Taka będzie li-
teratura nowej epoki – epoki uczuć.

„Romantyczność” przetarła szla-
ki. Wyobraźnia Mickiewicza pracuje 

„Ballady i Romanse” 
przed Biblioteką Publiczną w Połańcu

Kolejne Narodowe Czytanie w Połańcu przeszło do historii! A było w tym roku wyjątkowe! Zorganizowała je  
3 września Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna w Połańcu, Miasto i Gmina Połaniec oraz Centrum Kultury i Sztuki. 
Uroczystego otwarcia dokonała Dyrektor Biblioteki, Pani Renata Wójtowicz. Powitała wszystkich zgromadzonych. 
W tym wyjątkowym dniu był z nami Burmistrz Połańca, Pan Jacek Benedykt Nowak wraz z Małżonką Bernardą, 
którzy uświetnili wydarzenie wcielając się dodatkowo w rolę lektorów. Powitała także gościa szczególnego...
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na najwyższych obrotach. Na oczach 
uczestników Narodowego Czytania 
w  Połańcu tworzą się kolejne opo-
wieści.

W „Rybce” publiczność jest świad-
kiem tragedii młodej dziewczyny 
i kary, która spotyka Pana za uwiedze-
nie i  porzucenie kochanki. Okrutna 
sprawiedliwość nie omija także Pani 
Młodej. Krótka, ale dająca do myślenia 
opowiastka „Rękawiczka” pokazuje, że 
nie warto miłości wystawiać na próbę, 
a zadufanie i próżność to nie są cechy 
prawdziwej damy.

Na koniec Mickiewicz, chyba zmę-
czony poważnym tonem napisanych 
przez siebie na początku ballad, pra-
gnie nieco dać odpocząć zmysłom. 
Odgania upiory, duchy martwych ko-
chanków i Świtezianki. Wraz z pierw-
szymi napisanymi wersami nowej 
ballady, którą przewrotnie zatytułuje 
„Pani Twardowska”, z jego głowy wy-
skakuje diabeł. Ale nie taki straszny 
i wszechmocny, ale okraszony dawką 
humoru. Mickiewicz za pośrednic-
twem lektorów przedstawia widzom 
dialog między Twardowskim a  dia-
błem, który zgodnie z zawartym cy-
rografem przychodzi po duszę szlach-
cica. Twardowski nie chcąc sprzedać 
tanio skóry, sprytnie negocjuje. Wy-
myśla coraz trudniejsze zadania dla 
Mefistofelesa. Jedno z  nich okazuje 
się niewykonalne nawet dla samego 
diabła. Ma przez rok żyć jak z  żoną 
z Panią Twardowską... Diabeł ucieka 
przez dziurkę od klucza a  Państwo 
Twardowscy z  radości zaprasza-
ją wszystkich na ucztę w  Karczmie 
Rzym. Do zabawy dołącza także Mic-
kiewicz i ucztuje wspólnie z bohatera-
mi swoich opowieści oraz zgromadzo-
ną przed Biblioteką publicznością. Na 
koniec nie wiedzieć czemu Mickie-
wicz wykreśli połaniecką ucztę z kart 
jego opowieści… Ale tego dowiemy 
się już po opublikowaniu dzieła.

Dziękujemy wszystkim, którzy 
wzięli udział w  tegorocznym Naro-
dowym Czytaniu. Szczególne brawa 
należą się lektorom, którzy wystąpili na 
scenie niczym profesjonalni aktorzy. 
To dzięki Waszemu zaangażowaniu 
„Ballady i romanse” zostały przedsta-
wione wyraziście i tak, jak mógłby wy-
obrażać sobie je sam wieszcz.

W tegorocznym Narodowym Czy-
taniu wystąpili mieszkańcy naszej lo-
kalnej społeczności.

Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
Pan Jacek Benedykt Nowak i  Pani 
Bernarda Nowak rozpoczęli Czytanie 
wierszem „Pierwiosnek”.

Pana Mariusza Żurawskiego zo-
baczyliśmy w wyjątkowej roli Adama 
Mickiewicza.

Pan Andrzej Kowalik, pani Mirosła-
wa Sikora, pan Wojciech Durma czyta-
li balladę „Romantyczność”.

Pani Hanna Grzybowska, pani Olga 
Wójtowicz, pan Konstanty Mirosław 
Michorowski, pani Natasza Liśkiewicz, 
pan Władysław Głowacki wystąpili 
w „Rybce”.

Pan Stanisław Kotlarz, pani Marlena 
Bednarz, pan Maciej Jarzyna, pan Woj-
ciech Fortuna i nasze groźne zwierzęta 
– Arkadiusz i Zuzanna Fitał, Norbert 
Sumara, Franciszek Grzesik przedsta-
wili opowiastkę „Rękawiczka”.

A  na koniec swoją interpretacją 
ballady „Pani Twardowskiej” do łez 
publiczność rozbawili pan Radosław 
Matusiewicz, pan Radosław Marczew-
ski oraz pani Marta Niziałek.

Oprawą muzyczną wydarzenia zaję-
ła się Pani Małgorzata Dalmata-Kon-
wicka, która przedstawiła publiczności 
sylwetkę wieszcza śpiewając „Balladę 
o Mickiewiczu”. Na akordeonie i per-
kusji grali panowie Patryk Bańkowski 
oraz Bartek Kosik.

Podczas Narodowego Czytanie zo-
stał rozstrzygnięty konkurs fotogra-
ficzny „Ballada. To lubię”. Zadaniem 
uczestników było zrobienie zdjęcia 
nawiązującego do dowolnej ballady 
Mickiewicza i wysłanie go do Biblio-
teki. Fotografia miała przedstawiać 
miejsce znajdujące się na terenie Mia-
sta i Gminy Połaniec. Wpłynęło wiele 
fantastycznych prac i  jury miało nie 
lada problem z wyłonieniem zwycięz-
cy. Wszystkie zdjęcia były wyjątkowe 
i  jedyne w  swoim rodzaju, dlatego 
też podjęto decyzję, by uhonorować 
wszystkich uczestników jednakowo. 
Wszyscy otrzymali zasłużone miejsce 
pierwsze i równorzędne nagrody.

Gratulujemy laureatom konkursu: 
panu Józefowi Kotlarzowi, pani Edy-
cie Jarzynie, panu Maciejowi Jarzynie, 
pani Janinie Michorowskiej, panu Kac-
prowi Zawadzkiemu i  panu Jerzemu 
Hanowi.

Na koniec pragniemy podziękować 
Przedsiębiorstwu Budowlano-Produk-
cyjnemu „POLPRZEM” w  Połańcu 
oraz Bankowi Spółdzielczemu w  Po-
łańcu za wsparcie finansowe naszej 
inicjatywy.

I tradycyjnie – zapraszamy za rok! 
Już wiemy, że spotkamy się na Narodo-
wym Czytaniu „Nad Niemnem” Elizy 
Orzeszkowej.

/Miejsko-Gminna 
Biblioteka Publiczna 

W Połańcu/
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Kochamy miasto rodzinne za 
wspomnienia naszego dzieciństwa 
i młodości. Myślami do swojego ro-
dzinnego miasta bardzo często po-
wraca Wiktor Florys, który w wieku 
14 lat przeprowadził się do Wrocła-
wia, ale nigdy nie zapomniał miejsca, 
w którym spędził swoje dzieciństwo. 

To tutaj jak sam mówi wszystkiego 
się nauczył. Swoją edukację rozpoczął 
w  Szkole Podstawowej im. Tadeusza 
Kościuszki w  Połańcu, tutaj rozwijał 
swoją pasję – piłkę nożną, korzystał 
z  basenu. Nauczył się zdobywać me-
dale, a pływanie okazało się najlepszą 
rehabilitacją. Po 3 latach zamieszkiwa-
nia w innym mieście Wiktor szybko się 
zaaklimatyzował, gdzie zaczął odnosić 
spektakularne sukcesy, którymi w dniu 
dzisiejszym dzielił się na spotkaniu 
u Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec 
– Pana Jacka Benedykta Nowaka.

Przypomnijmy, że Wiktor zdobył 
wicemistrzostwo w  RaceRunningu 
w 2019 r. a ostatnio 2. miejsce w Ko-
penhadze, gdzie w dniach 10-17 lipca  
odbyła się 25. edycja Framerunning 
Development Camp and CPISRA In-
ternational Cup. W świecie framerun-
ningu to bardzo szczególne zawody 
bowiem organizowane są w miejscu, 
w  którym to wszystko się zaczęło. 
Polska ekipa Framerunning wróci-
ła ze stolicy Danii z  48. medalami, 
tym samym wygrywając klasyfikację 
medalową z  ogromną przewagą nad 
drugą Holandią. Jak podkreślali or-
ganizatorzy, była to pierwsza tak duża 
impreza po pandemii, zrzeszająca aż 
120. zawodników z 14 krajów, a tym 
samym 4 kontynentów. Nastolatek po-
chodzący z Połańca  nie tylko każdą 
wolną chwilę poświęca na treningi, 
ale też swoją pasją postanowił zarażać 
innych. Wiktor Florys jest zawodni-
kiem i rzecznikiem prasowym Race-
Running Złotowianka.

W imieniu Samorządu Gminy Po-
łaniec burmistrz złożył   gratulacje za 
mistrzowskie osiągnięcia   sportowe 
oraz zajęcie zaszczytnego 2 miejsca na 
dystansie 60 m podczas największej 

międzynarodowej imprezy poświęco-
nej  paralekkoatletycznej konkurencji 
jaką jest Frame Running w Kopenha-
dze. Burmistrz zapewnił również ze 
strony samorządu wszelaką pomoc.

Młody sportowiec ma w sobie du-
cha walki i chce ciągle sięgać po więcej. 
Tych planów jest bardzo dużo. A naj-
ważniejsze z  nich to pomoc osobom 
z niepełnosprawnością. Wiktor osiąga 
bardzo dobre wyniki również w nauce, 
jest mądrym nastolatkiem z wielkimi 

ambicjami, a przy tym bardzo skrom-
nym. Największym motywatorem 
Wiktora jest Jego mama - Pani Izabela 
towarzysząca Mu na spotkaniu – która 
cieszy się każdym sukcesem syna, po-
maga Mu się rozwijać i realizować ma-
rzenia. Wiktor może zawsze liczyć na 
wsparcie ze swojego rodzinnego miasta 
- z Połańca. W ostatnim czasie również 
ze wsparciem mieszkańców Połańca 
udało się zakupić mobiler, dzięki któ-
remu Wiktor może odnosić sukcesy.

Wiktor Florys o spektakularnych sukcesach 
we Frame Running

Wiktorze, Niech osiągnięcia, 
które uzyskujesz, 

przyniosą Ci jeszcze więcej satysfakcji, 
zmotywują do dalszego samorozwoju 

i zapewnią wspaniałą przyszłość. 
Serdecznie gratulujemy sukcesów 

i życzymy wszystkiego najlepszego!
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Połańczanin Rafał Godzwon – 2. miejsce na dystansie 
pięciokrotnego Ironmana w IM Bretzel Ultra Triathlon
Rafał Godzwon dokonał niewy-

obrażalnego wyczynu i  dotarł do 
mety IM Bretzel Ultra Triathlon po-
konując dystans pięciokrotnego Iron-
mana w  czasie 86:05:54. Połaniecki 
triathlonista zajął drugie miejsce.

W  dniu 08.07.2022 r. w  budynku 
Urzędu Miasta i Gminy u Burmistrza 
– Pana Jacka Benedykta Nowaka gościł 
nasz Mistrz Rafał Godzwon.

Burmistrz wraz z  Zastępcą Panem 
Jarosławem Kądzielą wręczyli bukiet 
kwiatów i  list gratulacyjny. Padły sło-
wa uznania za sportowe zmagania pod 
adresem naszego sportowca, który osią-
gnął tak wielki sukces. Bardzo nas cieszy 
i jesteśmy dumni z tego, że to właśnie 
w  naszej gminie mamy tak wspania-
łego mieszkańca. Podziwiamy za cha-

rakter, determinację i  wolę walki. Ra-
fał Godzwon podziękował za okazane 
mu wsparcie, opowiadał o  niełatwych 
zmaganiach, w trakcie których wykonał 
ciężką sportową pracę i zdobył medal.

Nasz wielki sportowiec osiągnął su-
per czas 86:05:54 zapewnił sobie drugie 
miejsce i srebrny medal w Bretzel Ultra 
Triathlon w Colmar. To 19 km pływa-

nia, 900 km roweru i 211 kilometrów 
biegu, które Rafał pokonał w świetnym 
stylu. Pływanie i rower należą do naj-
mocniejszych stron Rafała i  te zrobił 
niesamowicie dobrze. Pierwsze trudy 
zaczął dopiero odczuwać w  połowie 
trasy biegowej, ale mimo to nie zrezy-
gnował. Duża w tym zasługa Marty, Izy 
i Kamila czyli członków supportu Rafa-
ła, którzy cały czas wspierali go na tra-
sie. Niezależnie czy był to dzień czy noc. 
Rafał dokonał z ich wsparciem czegoś 
niebywałego i cały Połaniec może być 
dumny z  takiego mieszkańca. Debiut 
Rafała w Ultra Triathlonie miał miejsce 
podczas zawodów w Panevezys (Litwa 
2019), gdzie podchodził po raz pierw-
szy do dystansu podwójnego ironmana. 
Wtedy dopiero zaczynał, a teraz jest jed-
nym z najmocniejszych zawodników.

Wodne zmagania ratowników nad Zalewem Chańcza
Pięćdziesiąt siedem drużyn rywa-

lizowało podczas XX Otwartych Mi-
strzostw Województwa Świętokrzy-
skiego Grup Szybkiego Reagowania 
na Wodzie, które tradycyjnie zorga-
nizowano nad zalewem w Chańczy. 

Nagrody i  wyróżnienia wręczył lau-
reatom wojewoda Zbigniew Koniusz. 
W każdej edycji mistrzostw biorą udział 
głównie drużyny z państwowej i ochot-
niczej straży pożarnej. Startują również 
drużyny reprezentujące policję oraz 
Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunko-
we. Tym razem, po raz pierwszy, uczest-
niczyły także dwie drużyny z 10. Święto-
krzyskiej Brygady Obrony Terytorialnej.

Zwycięzcą tegorocznych zawodów 
został zespół ratowników z  Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożar-
nej w Busku-Zdroju. Drugą lokatę zajęła 
drużyna strażaków z Jednostki Ratowni-
czo-Gaśniczej nr 1 w Kielcach, a trzecią  - 
reprezentanci Komendy Powiatowej PSP 
w Pińczowie. Na kolejnych, punktowa-
nych miejscach znaleźli się przedstawi-
ciele Ochotniczej Straży Pożarnej w Kli-
montowie, JRG w  Końskich oraz OSP 
w  Brzeziu. W  rywalizacji brały udział 

drużyny z  Państwowej i  Ochotniczej 
Straży Pożarnej, Policji oraz Wodnego 
Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego. 
Zawodnicy sprawdzali swe umiejętności 
m.in. podczas wyścigów na łodziach mo-
torowych, wiosłowania łodzią, wyścigu 
drużynowego na pontonie z  pagajami 
czy rzucie rzutką rękawową do celu.

Organizacja mistrzostw to stały już 
element kalendarza sportów wodnych 
w  naszym regionie, których celem jest 
sprawdzenie przygotowania ratowników 
do skutecznego ratowania życia ludz-
kiego. Ważnym zadaniem zawodów jest 
również wymiana doświadczeń, a także 
popularyzacja ratownictwa wodnego 
oraz ochrony ludności przed skutkami 
powodzi i innymi zagrożeniami.

Jak zawsze w  zmaganiach wzięły 
udział drużyny z Połańca (łącznie 7), 
którym kibicował Burmistrz – Jacek 
Benedykt Nowak.

Mistrzostwa organizowane są 
przez Wojewodę Świętokrzyskiego we 
współpracy z  Zarządem Wojewódz-
kim Wodnego Ochotniczego Pogoto-
wia Ratunkowego, Zarządem Stowa-
rzyszenia Świętokrzyskiego Wodnego 
Ochotniczego Pogotowia Ratunko-
wego, Świętokrzyskim Oddziałem 
Polskiego Czerwonego Krzyża oraz 
Świętokrzyskim Komendantem Woje-
wódzkim Państwowej Straży Pożarnej 
w Kielcach.
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Dwa nasze zespoły (chłopców 
i dziewcząt) z rocznika 2011 i młod-
si, wzięły udział w  Turnieju Ekstra 
Talent organizowanym przez Funda-
cję Ekstraklasy, Ministerstwo Sportu, 
Koronę Kielce.

Turniej to przeplatanie meczów z te-
stami motorycznymi dla wszystkich 
zawodników, takimi jak Beep test (wy-
trzymałość), 10x5m bieg wahadłowy 
(szybkość), zwis na ugiętych rękach (siła).

Podopieczni trenera Łukasza, osta-
tecznie zajmują 2. miejsce dziewczynki, 
5-chłopcy. Znakomicie przygotowany 
turniej, kolejne cenne doświadczenia.

Drugie miejsce naszych Orliczek w turnieju Ekstra Talent

3 września w  Kielcach odbyły 
się Mistrzostwa Województwa 
U-16 w lekkiej atletyce. 

Bardzo dobrze wypadli młodzi 
zawodnicy UKS „Żaczek Połaniec”. 
Najlepszy wynik zawodów uzy-
skał KUBA TAŁAJ zdecydowanie 
zwyciężając w  biegu na 600 me-
trów. W  rzucie młotem nie miał 
sobie równych BARTOSZ LASAK. 
W rzucie dyskiem dziewcząt drugie 
miejsce zajęła WIKTORIA SROKA, 
a trzecia była LUIZA MOLAK.

Trenerem zawodników jest Sła-
womir Szydłowski.

Mistrzostwa Województwa U-16 w lekkiej atletyce

Kolejne sportowe sukcesy
W Krasnymstawie w dniach 9-10 

września 2022 roku rozegrano Mło-
dzieżowe Mistrzostwa Polski U-23 
w zapasach w stylu wolnym. 

Turniej ten był ostatnią kwalifika-
cją przed zbliżającymi się październi-
kowymi Mistrzostwami Świata U-23, 
które odbędą się w Hiszpanii.

Na krasnostawskich matach MKS 
„Czarni Połaniec” wystawili 3-osobową 
ekipę, która w klasyfikacji drużynowej 
zajęła XI lokatę na 27. ekip z całej Pol-
ski, zdobywając 23 pkt. we współza-

wodnictwie sportowym Ministerstwa 
Sportu i Turystyki.

Indywidualnie medal brązowy wy-
walczył w kat. wag. do 86 kg - Jakub 
Władczyk (Akademicki Mistrz Polski 
2022).

Jego klubowi koledzy po bardzo 
emocjonujących walkach uplasowali 
się na: Patryk Jurkowski V miejscu naj-
lżejszej olimpijskiej kategorii do 57 kg; 
Dominik Wolak VII lokata najcięższej 
kategorii do 125 kg.

Wychowankowie trenerów Tade-
usza Szkwarka i  Wiktora Skrobacza 
wywalczyli dla województwa świę-
tokrzyskiego IX lokatę w  klasyfikacji 
województw jako jedyny klub repre-
zentujący nasz region.
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Wszystko co dobre, niestety szybko 
się kończy. Wakacje, jak co roku, za-
wsze szybko przemijają, czego zresztą 
dzieciaki najbardziej nie lubią. Ko-
niec lata to dla nas czas na podsumo-
wanie Sportowych Wakacji +.

Dzięki Ministerstwu Sportu oraz 
pozyskanym środkom, w  ramach 
projektu, mogliśmy zorganizować dla 
dzieci bezpłatne Wakacyjne treningi 
w formie półkolonii, zarówno na Pły-
walni „Delfin” w Połańcu, jak i na Sta-
dionie Miejskim w Połańcu.

Pływalnia „Delfin” w Połańcu, tego 
lata przeżywała prawdziwe oblężenie. 
Zabawom w  wodzie nie było końca. 
Dzięki pięknej pogodzie, nie zabrakło 
również miłośników gorącego słońca 
i wakacyjnej opalenizny.

Zajęcia odbywały się według ustalo-
nego wcześniej harmonogramu dzia-
łań, w  którym znalazły się nie tylko 
zajęcia sportowe, ale i także zajęcia in-
tegracyjne, zabawy na basenie i seans 
filmowy w kinie. Zajęcia rozpoczynały 
się codziennie o godz. 9 rano, a koń-
czyły o godz. 14.

Od 15.08 do 19.08.2022 r. oraz od 
22.08. do 26.08.2022 r. na basenie 
w  Sportowych Wakacjach+ wzięło 
udział 150 dzieci w kategorii wiekowej 
od 7 lat do 11 +. Każdy dzień rozpoczy-
nał się intensywnym treningiem pod 
okiem trenerów. Później to już czysta 
zabawa, ale nie rzadko w formie zdro-
wej rywalizacji np. podczas wyścigów 
na czas zarówno indywidualnie jak 
i w sztafetach. Nie zabrakło również sza-
leństw na świeżym powietrzu, bitwy na 
wodę, grę w podchody, ganianego, gry 
w piłkę, a także wyjścia do kina. W trak-
cie szaleństw musiał znaleźć się czas 
na zregenerowanie sił podczas ciepłego 
posiłku. Niejednokrotnie spotykaliśmy 
się ze stwierdzeniem, że najlepsza zaba-
wa jest na basenie. Uśmiechnięte twarze 
dzieciaków oraz rodziców udowodniły 
nam, że i tym razem tak było.

Na stadionie również się działo. 
Podczas dwóch tygodni Sportowych 
Wakacji+ od 15.08 do 26.08.2022 r., 
w treningach wzięło udział 140 dzieci 
w kategorii wiekowej od 4 do 12 lat.

W  pierwszym tygodniu zajęć naj-
młodsze dzieci uczestniczyły w  licz-
nych grach i  zabawach mających na 
celu zaprzyjaźnienie się z piłką. Było 
dużo śmiechu i  dobrej zabawy. Star-
szaki natomiast podczas wielu gier 
trenowały umiejętność pracy zespo-
łowej, które miejmy nadzieje zaowo-
cują w przyszłości podczas rozgrywek 
piłkarskich. Nasza oferta nie ograni-
czała się tylko do gry w  piłkę. Spę-
dzaliśmy również czas na zajęciach 
animacyjnych, podczas których mię-
dzy innymi odkrywaliśmy zalety gier 
planszowych , placu zabaw czy np. 
budowania z  klocków i  malowania 
kredą. Odwiedziliśmy kino i basen ze 
starszymi dziećmi.

Dla maluchów zorganizowaliśmy 
atrakcje wodne na stadionie w postaci 
bitwy na balony wypełnione wodą, ło-
wienie rybek w basenikach zakończone 
kąpielą w nich. Uwieńczeniem pierw-
szego tygodnia była wizyta instrukto-
rów z Manufaktury Słodyczy z Kielc.

Podczas warsztatów dzieci dowie-
działy się jak powstają lizaki, po czym 
każde zrobiło swojego lizaka oraz 
dostało dyplom małego karmelarza. 
W  drugim tygodniu zgromadziliśmy 
starszych uczestników, którzy w więk-
szości byli już zaznajomieni z  piłką. 
Każdy dzień zaczynał się treningiem 
mającym na celu doskonalenie umie-
jętności i techniki gry. Podczas rywa-
lizacji dzieci kształtowały w sobie nie 
tylko umiejętności czysto piłkarskie ale 
i umiejętności gry fair.

W  przerwach między treningami 
mogły chwilę odpocząć grając w bilard, 
piłkarzyki, ping-ponga oraz gry plan-
szowe. W ostatnim dniu półkolonii go-
ściliśmy panią ze Stacji Sanitarno-Epi-
demiologicznej, która opowiedziała 
dzieciom o zasadach do których trzeba 
się stosować aby zdrowo i bezpiecznie 
spędzić wakacje.

W  trakcie drugiego turnusu pół-
kolonii, w  środowe popołudnie na 
stadionie, odbył się piknik sportowo-
-rodzinny, który był doskonałą formą 
integracji dzieci, trenerów i rodziców. 
Była to również odpowiednia okazja do 
tego, aby nagrodzić naszych młodych 
piłkarzy za udział w  krajowym finale 

Wakacyjne treningi dla dzieci
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rozgrywek „Z  Podwórka na Stadion 
o Puchar Tymbarku”

Nasi młodzi Zawodnicy godnie re-
prezentowali Miasto i Gminę Połaniec 
na arenie ogólnopolskiej. Przeżyli przy 
tym wspaniałą przygodę. Sam awans 
do ścisłego krajowego finału był już 
dużym sukcesem. Nagrody dla naszych 
młodych adeptów futbolu wręczył 
Burmistrz Miasta i  Gminy Połaniec 
Pan Jacek Nowak oraz Sekretarz Gmi-
ny Pani Bogumiła Niespodziewana.

Piknik zapowiadał się wspaniale, 
zwłaszcza że na dzieciaki czekały su-
per atrakcje takie jak: dmuchana zjeż-
dżalnia, suchy basen, strzelnica Angry 
Birds, mobilna ścianka wspinaczkowa, 
strzelnica, ASG do tarcz, tory łucznicze, 
malowanie twarzy, bańki, bubble soccer. 
Niestety, deszcz i silny wiatr pokrzyżo-
wały piknikowe plany. Nie mniej był to 
bardzo miło spędzony czas.

Pięciodniowy wypoczynek obfito-
wał w  wiele atrakcji nie tylko spor-

towych. Największą frajdą dla dzieci 
były oczywiście treningi piłki nożnej, 
które przeprowadzane były w  formie 
turniejów i zabaw ruchowych. Rywa-
lizacja była do samego końca, wszyscy 
uczestnicy byli zaangażowani aktywnie 
w  zajęciach, które oferowała im wy-
szkolona kadra trenerów i opiekunów.

Podczas trwania półkolonii, dzieci 
mogły wykazać się znajomością do-
tyczącą zasad gry w piłkę nożną. Nie 
brakowało czasu na relaks, odpręże-
nie. Półkolonie umilała nam muzyka, 
był czas na zabawy. Poprzez różnego 
rodzaju mini turnieje (m.in turniej ho-
lenderski Funinho) zawodnicy mogli 
popisać się swoimi umiejętnościami 
technicznymi. Rywalizacja była do sa-
mego końca. Na piłkarskiej półkolonii 
oczywiście przeważała „piłka, piłka, 
piłka”. 

Pięciodniowy czas był dla wszyst-
kich dzieci okazją do wzajemnych 
spotkań, zabaw, integracji, a  także 

doskonałą lekcją samodzielności i sa-
modyscypliny. Wszystkie rozrywki 
zapewnione dzieciom w  każdy dzień 
przyniosły mnóstwo pozytywnych 
emocji. Każdy odjeżdżał do domu 
zmęczony, ale z uśmiechem na twarzy 
(również trenerzy, opiekunowie).

Uśmiech jest dowodem na to, że 
praca, którą wykonujemy przysparza 
dzieciakom wiele radości.

Było nam niezmiernie miło spędzić 
z Wami ten wakacyjny czas. Utwierdzi-
ło nas to w przekonaniu, że warto or-
ganizować takie wydarzenia, ponieważ 
nie ma nic lepszego niż sport, zwłasz-
cza jeśli chodzi o nasze dzieciaki. Udo-
wodniliście nam kochani, że nigdy nie 
trzeba się poddawać, a osiągnięty cel 
daje nam nieskończenie wiele radości. 
Rodzicom dziękujemy za zaufanie ja-
kim nas obdarzyliście.

Dziękujemy, że byliście z nami i za-
praszamy za rok.

/OSiR/
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18 września na terenie stadionu sportowego w Sichowie 
Małym w duchu sportowej rywalizacji, dobrej atmosferze 
i przy strażackim dopingu odbyły się Powiatowe Zawody 
Sportowo-Pożarnicze Ochotniczych Straży Pożarnych.

W  tegorocznych zawodach wzięły udział 23 drużyny: 
w kategorii Ochotniczych Straży Pożarnych – 9 drużyn, Ko-
biecych Drużyn Pożarniczych – 4 drużyny, Młodzieżowych 
Drużyn Pożarniczych Chłopców – 6 drużyn i Młodzieżo-
wych Drużyn Pożarniczych Dziewcząt – 4 drużyny.

Zawody rozegrane zostały w dwóch konkurencjach: szta-
feta pożarnicza 7x50 m z  przeszkodami oraz ćwiczenia 
bojowe, w których nasza drużyna OSP Ruszcza wykazała 
się dużymi umiejętnościami.

W  klasyfikacji generalnej, wśród jednostek Ochotni-
czych Straży Pożarnych, pierwsze miejsce zajęła jednostka 
OSP  z Grzybowa, drugie jednostka OSP z Ruszczy.

Wśród Kobiecych Drużyn Pożarniczych zwyciężyły pa-
nie z jednostki w Rytwianach, drugie miejsce zajęła Kobieca 
Drużyna Pożarnicza z Koniemłotów.

Wśród Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych Chłopców, 
najlepsza okazała się drużyna z  Czajkowa, natomiast na 
drugim miejscu drużyna z Rytwian.

W  kategorii Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych 
Dziewcząt, pierwsze miejsce zajęła drużyna z Wiśniowej, 
drugie miejsce drużyna z Rytwian.

Wszystkim uczestnikom zawodów wręczono pamiąt-
kowe dyplomy, natomiast najlepsze drużyny odebrały 
puchary, medale oraz nagrody rzeczowe i pieniężne.

4 września w Ruszczy, w duchu 
sportowej rywalizacji, dobrej at-
mosferze i przy strażackim dopingu 
odbyły się Gminne Zawody Sporto-
wo- Pożarnicze Ochotniczych Straży 
Pożarnych.

Organizatorem zawodów był Bur-
mistrz Miasta i Gminy Jacek Benedykt 
Nowak oraz Zarząd Oddziału Miejsko-
-Gminnego ZOSP RP w Połańcu.

W zawodach wystartowały następu-
jące drużyny z terenu Miasta i Gminy 
Połaniec:

W kategorii drużyn OSP: OSP Ma-
śnik, OSP Okrągła, OSP Połaniec, OSP 
Rudniki, OSP Ruszcza, OSP Rybitwy, 
OSP Tursko Małe, OSP Zdzieci Stare, 
OSP Zrębin.

W kategorii MDP chłopców: MDP 
Ruszcza. Poza konkurencją wystąpiły 
Dziecięce Drużyny Pożarnicze z: OSP 
Połaniec, OSP Ruszcza oraz drużyna z 
OSP Tursko Małe.

Sędzią głównym zawodów był kpt. 
Łukasz Kruk, który kierował pracą 
komisji sędziowskiej. W skład komisji 
wchodzą następujący funkcjonariusze: 
mł.kpt. Mikołaj Mazur, asp.sztab. To-

masz Janiec, mł.asp. Grzegorz Snopek, 
ogn. Michał Skalski, st.sekc. Jarosław 
Gadowski.

Następnie Komendant Zarządu Od-
działu Miejsko-Gminnego ZOSP RP 
w Połańcu druh Paweł Motyl złożył 
meldunek o gotowości jednostek do 
rozpoczęcia zawodów burmistrzowi 
Jackowi Benedyktowi Nowakowi. 

Podczas zawodów każda z drużyn 
wystartowała w dwóch konkurencjach: 
biegu sztafetowym 7 x 50m oraz ćwi-
czeniu bojowym. O zwycięstwie zade-
cydowała suma punktów uzyskanych 
w obu konkurencjach.

Sędzia główny kpt. Łukasz Kruk od-
czytał protokół końcowy.

Miejsce I OSP Ruszcza
Miejsce II OSP Okrągła
Miejsce III OSP Zdzieci Stare
Miejsce IV OSP Maśnik
Miejsce V OPSP Połaniec
Miejsce VI OSP Rybitwy
Miejsce VII OSP Zrębin
Miejsce VIII OSP Tursko Małe
Drużyny dziecięce:
Miejsce I OSP Ruszcza
Miejsce II OSP Połaniec
Miejsce III OSP Tursko Małe

Najmłodszym strażakiem zawodów 
został Hubert Kosoń, natomiast naj-
starszym Jan Bator.

Wszystkie konkurencje zostały 
przeprowadzone na placu zespołu pa-
łacowo – parkowego. Boisko do roze-
grania zawodów przygotowali jednost-
ki: OSP Ruszcza, OSP Rybitwy oraz 
OSP Okrągła, które przygotowały tory 
do rozegrania poszczególnych konku-
rencji.

Puchary, nagrody oraz dyplomy 
uczestnikom wręczyli burmistrz Jacek 
Benedykt Nowak, Zastępca burmistrza 
Jarosław Kądziela, Komendant Zarzą-
du Oddziału Miejsko – Gminnego dh 
Paweł Motyl oraz Prezes Zarządu Miej-
sko – Gminnego ZOSP RP dh Krzysz-
tof Marczewski.

Zawody przeprowadzane są co dwa 
lata. Sprawdzają one poziom wyszko-
lenia i umiejętności jednostek OSP. 
Przy okazji jest to sprawdzian własnych 
możliwości, co pozwala w przyszłości 
przygotować się lepiej do prawdziwych 
działań ratowniczych.

Poza tym zawody to emocjonująca 
rywalizacja dla zawodników i świetne 
widowisko dla widzów.

Gminne Zawody  Sportowo-Pożarnicze 2022 w Ruszczy

Powiatowe zawody sportowo-pożarnicze 
w Sichowie Małym – II miejsce dla OSP W Ruszczy
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Zawody wędkarskie
4 września 2022 roku na Zalewie odbyły się zawody 

wędkarskie z okazji „Dni Kultury Połanieckiej 2022”.

Choć pogoda sprzyjała to duże ryby nie były przychylne 
wędkarzom. Po 5 godzinach łowienia i zakończeniu zawo-
dów zaczęło się ważenie ryb.

1. Miejsce zajął Dzieciuch Ryszard z koła 25 przy UMiG 
Połaniec; 2. Miejsce Figacz Janusz z koła 52 Osiek; 3. Miej-
sce Chabzda Krzysztof z koła 32 przy Elektrowni.

Największą rybę złowił Dzieciuch Ryszard z koła 25 był 
to leszcz o wadze 1200 g. Po zważeniu ryb zostały ogłoszone 
wstępne wyniki i wszyscy udali się na smaczny poczęstunek. 
Na zakończenie zawodów przybył Burmistrz MiG Połaniec 
Pan Jacek Benedykt Nowak, który wręczył zwycięzcom 
puchary od 1 do 3 miejsca oraz puchar za największą rybę 
i nagrody w postaci sprzętu wędkarskiego, które ufundował 
Urząd Miasta i Gminy Połaniec i koło 25. Po wręczeniu pu-
charów i nagród wędkarze podziękowali Panu burmistrzowi 

za aktywne włączenie się, a akcję natleniania wody na Za-
lewie w celu ratowania ryb. Prezes koła także podziękował 
Burmistrzowi za przybycie. Zawody odbyły się w bardzo 
miłej i koleżeńskiej atmosferze wszyscy w dobrym humorze 
rozjechali się do domu.

Zawody sędziowali: sędzia główny - Adam Mamuszka, 
sędzia sekretarz - Aneta Kochańska i sędzia wagowy - Ro-
bert Sławiński. Do zobaczenia na następnych zawodach.

W  dniach 2-3 września w  Pelplinie 
odbyły się Mistrzostwa Krajowego Zrze-
szenia LZS młodziczek w zapasach ko-
biet. Startowało 77 zawodniczek z 26 klu-
bów reprezentujących 11 województw. 
Stoczono 116 walk. Klasyfikację klubową 
wygrał MKS Cement Gryf Chełm przed 
LKS Znicz Chęciny i Husaria Fight Team 
Kozielice. MKS Czarni Połaniec lokując 
się na V platzu z 25 pkt przyczynił się do 
III m w  klasyfikacji wojewódzkiej dla 
woj. świętokrzyskiego.

Organizatorem imprezy było Kra-
jowe Zrzeszenie LZS, bezpośrednim 
wykonawcą KS Bloczek Team Pelplin 
przy współpracy partnerów i sponso-
rów: Miasto i Gmina Pelplin, Pomor-
skie Zrzeszenie LZS, Polski Związek 
Zapaśniczy, Samorząd Województwa 
Pomorskiego, Pomorski Okręgowy 
Związek Zapaśniczy, Powiat Tczewski. 
Impreza została dofinansowana przez 
Ministerstwo Sportu i Turystyki.

Mistrzynie Zrzeszenia: 33 kg Małgo-
rzata Bonna LKS Suples Lniano, 36 kg 
Matylda Dziadoszek KS Husarz Gniezno, 
39 kg Amelia Laskowska Husaria Fight 
Team Kozielice, 42 kg Oliwia Jędrzejczak 
LKS Feniks Pesta Stargard, 46 kg Anita 

Przybył Husaria Fight Team Kozielice, 
50 kg Marta Mańkowska KS Bloczek 
Team Pelplin, 54 kg Klaudia Galant ZKS 
Gogolin, 58 kg Aurelia Godzińska GKS 
Cartusia Kartuzy, 62 kg Ariana Kret ZKS 
Koszalin, 66 kg Gabriela Bykowska GKS 
Armaty Stoczek Łukowski.

Wicemistrzynie: 33 kg Julia Bart-
czak MKS Czarni Połaniec, 36 kg Alicja 
Krawczyk LUKS Stróża, 39 kg Maja Jur-
gielewicz ZKS Gogolin, 42 kg Ewelina 
Gwóźdź MULKS Karlino, 46 kg Roksa-
na Sawicka MKS Cement Gryf Chełm, 
50 kg Ksenia Stemska KS Victoria 
Osielsko, 54 kg Maja Piątkowska ULKS 

28 przy SP we Włyniu, 58 kg Karolina 
Loianich LKS Orzeł Namysłów, 62 kg 
Karina Loianich LKS Orzeł Namysłów, 
66 kg Nikola Kamola ZTS Sokół Lublin.

Brązowe medalistki: 39 kg Karolina 
Gwóźdź MULKS Karlino i  Martyna 
Wołowiec MKS Czarni Połaniec, 42 
kg Maja Rafalska MLUKS Orlik Wierz-
bica i Nikola Silniewicz MKS Cement 
Gryf Chełm, 46 kg Anastazja Kabziń-
ska Husaria Fight Team Kozielice i Zu-
zanna Podgórska ZKS Gogolin, 50 kg 
Maja Jagusz ZKS Koszalin i  Patrycja 
Cieloch MKS Cement Gryf Chełm, 54 
kg Zuzanna Knap ZKS Sokół Lublin 
i Nadia Kurcab UKS Iron Bulls Biela-
wa, 58 kg Weronika Wierzbicka UKS 
Iron Bulls Bielawa i Julia Gibalska LKS 
Znicz Chęciny, 62 kg Zofia Bargieł KS 
Koronowo i  Gabriela Stokowiec LKS 
Znicz Chęciny, 66 kg Amelia Rosińska 
LKS Znicz Chęciny i  Julia Okrój KS 
Bloczek Team Pelplin.

Reszta Teamu Czarnych zajęła ko-
lejno: Natalia Brzezińska V m do 50 
kg, Zuzanna Kwiecień VII m do 50 kg, 
Oliwia Legawiec IX m do 46 kg, Karo-
lina Smakowska XIII m do 46 kg.

Warto wspomnieć, że 6. osobowa 
drużyna Czarnych to uczennice dwóch 
szkół: Szkoły Podstawowej w Zrębinie 
i Szkoły Podstawowej w Połańcu, z któ-
rymi Czarni od lat stale współpracują, 
co przynosi sportowe sukcesy.

/W. Wkrobacz/

Wspaniałe wieści sportowe
Julia Bartczak w kategorii do 33 kg  zostaje srebrną medalistką Mistrzostw 

Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe, zaś jej klubowa koleżanka Martyna 
Wołowiec w kategorii do 39 kg wywalczyła medal brązowy.
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Piłkarskie warsztaty z gwiazdami
Na obiektach sportowych w Połań-

cu pod okiem gwiazd sportu szlifo-
wali swoje umiejętności młodzi adep-
ci futbolu, albowiem we wrześniu na 
Stadionie Miejskim w Połańcu odby-
ły się piłkarskie warsztaty, które po-
prowadzili byli reprezentanci Polski 
w Piłce Nożnej, Sławomir Peszko oraz 
Radosław Majewski. W warsztatach 
wzięło udział ponad 100 dziewcząt 
i chłopców ze szkół podstawowych.

Przy okazji poprzednich tego typu 
imprez w  miastach naszego regionu 
jeden z głównych organizatorów tego 
przedsięwzięcia podkreślał, iż celem 
nadrzędnym jest popularyzacja piłki 
nożnej wśród świętokrzyskich dziew-
cząt i  chłopców. Chcemy wyrównać 
szanse dzieciom i młodzieży w dostę-
pie do sportu niezależnie od statusu 
materialnego i  społecznego rodziców 
– Łukasz Korus, członek zarządu ŚZPN 
oraz Komisji Mediów i  Marketingu 
PZPN.

Zajęcia miały dwojaki charakter. 
Najpierw dzieciaki wzięły udział w tre-
ningach piłkarskich, konkurencjach 
i animacjach, a późnej rozegrały mini 
turniej.

Peszko i Majewski, którzy łącznie na 
swoim koncie zgromadzili 50 wystę-
pów w narodowej reprezentacji wzięli 
czynny udział w zajęciach.

Patronat honorowy nad „Piłkarski-
mi Warsztatami z Gwiazdami” objęła 
sekretarz stanu w Ministerstwie Spor-

tu i Turystyki Anna Krupka. – Każdy 
projekt, który zachęca młodych ludzi 
do aktywności fizycznej, a  jednocze-
śnie wpływa na poczucie tożsamości 
narodowej i patriotyzmu zasługuje na 
wsparcie. Cieszę się, że świętokrzy-
ska młodzież będzie miała możliwość 
wzięcia udziału w  tych wyjątkowych 
zajęciach – przy okazji poprzednich 

imprez podkreślała znaczenie tego 
przedsięwzięcia Pani minister.

Wielkim kibicem poczynań naj-
młodszych uczestników podczas Pił-
karskich Warsztatów z Gwiazdami był 
również Burmistrz Miasta i  Gminy 
Połaniec, Pan Jacek Benedykt Nowak. 
Z  uśmiechem na twarzy obserwował 
niecodzienne wydarzenia, których bo-
haterami były dzieci.

Włodarz naszego miasta gratulował 
wszystkim uczestnikom warsztatów. 
Pan burmistrz podziękował Pani mi-
nister Annie Krupce za wsparcie takich 
przedsięwzięć, a także organizatorom 
za świetnie przygotowany event. Wyra-
żając przy tym nadzieję i przekonanie, 
że to nie ostatnia tego typu sportowa 
impreza w naszym mieście.

Na każdego z  uczestników czeka-
ły pamiątkowe medale, a także pakiet 
cateringowy.

Cykl „Piłkarskie Warsztaty z Gwiaz-
dami” finansowany jest przez Mini-
sterstwo Sportu i  Turystyki. Organi-
zatorem jest Stowarzyszenie Wczoraj 
Dzisiaj Jutro.
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4 września 2022 odbył się w  Rze-
szowie III Międzynarodowy Turniej 
Nadziei Olimpijskich w  zapasach, 
w którym wzięło udział ponad 120 za-
wodników z Polski, Węgier i Ukrainy.

Trener Tadeusz Szkwarek stwierdził, 
że zawody stały na bardzo wysokim 
poziomie i  to zarówno, jeśli chodzi 
o przygotowanie techniczne, jak i kon-
dycyjne zawodników, walki zatem były 
zacięte a o zwycięstwie często decydo-
wały ostanie sekundy.  Biorąc to pod 
uwagę, tym bardziej powinien cieszyć 
dobry wynik naszych zawodników – 
podkreślił szkoleniowiec.

Medale dla sekcji zapaśniczej Miej-
skiego Klubu Sportowego CZARNI Po-
łaniec zdobyli w grupie wiekowej dzieci: 
Nikodem Żabicki i Filip Kuliński; obaj 
wywalczyli brąz w  swoich kategoriach 
wagowych. W grupie wiekowej młodzi-
ków: Hubert Ostrowski – srebrny medal, 
Kuba Grabda – brązowy medal, Maciej 
Ciesielski – brązowy medal, Maciej Mi-

kina – brązowy medal. Jakub Szkwarek 
uplasował się na miejscu piątym.  

Dziękujemy naszym najmłodszym 
zawodnikom za ambitnie podjęte 

wyzwanie oraz sprostanie oczekiwa-
niom, jakie przed nimi postawili szko-
leniowcy Anna Wawrzycka i Tadeusz 
Szkwarek.

Sześć medali przywieźli zapaśnicy 
Czarnych Połaniec z Rzeszowa!

Z kolejnymi medalami dla Połańca zapaśnicy Czarnych

Wzięło w nim udział 19 reprezen-
tacji  klubowych z całej Polski, i jedna 
reprezentacja klubowa z Węgier. Ponad 
200 młodych zawodników i zawodni-
czek   rywalizowało na matach w Bo-
dzentynie. Była to bardzo emocjonu-
jące i  niejednokrotnie bardzo zacięta 
walka. Województwo świętokrzyskie 
reprezentowało cztery kluby:  Guli-
wer Kielce, Znicz Chęciny, Centrum 
Staszów oraz Czarni Połaniec. Meda-
listom sekcji zapaśniczej Miejskiego 
Klubu Sportowego CZARNI Połaniec 

serdecznie gratulujemy wywalczonych 
miejsc na podium. Medalistami zostali:

W grupie wiekowej dzieci: Nikodem 
Żabicki – złoty medal, Kamil Paster-
nak, Wiktor Magdziarz, Filip Kuliński; 
wszyscy trzej  wywalczyli brązowe me-
dale w swoich kategoriach wagowych.

W  grupie wiekowej młodziczek: 
Julia Bartczak, Pola Skrobacz – złoty 
medal, Martyna Wołowiec – srebr-
ny medal, Zuzanna Bańkowska, Oli-
wia Legawiec – obie brązowe medale 
w swoich kategoriach wagowych.

W grupie wiekowej młodzików: Kuba 
Grabda – złoty medal, Jan Witek, Hu-
bert Ostrowski, Jakub Szkwarek, Artur 
Ramos – wszyscy wywalczyli brązowe 
medale w swoich kategoriach wagowych.

Zawodnicy i zawodniczki, którzy wy-
walczyli miejsca poza podium: Zuzanna 
Kwiecień, Karolina Smakowska, Natalia 
Brzezińska, Maciej Mikina, Igor Maj, 
Kacper Bednarski, Albert Dziedzic.

Miłym akcentem na podsumowanie 
tego turnieju było wręczenie trenerom 
CZARNYCH: Wiktorowi Skrobaczowi 
i Tadeuszowi Szkwarkowi  pucharu za 
klasyfikację drużynową i zajęte w niej 
zaszczytne trzecie miejsce.

11 września br. w Bodzentynie odbył się  IV Turniej Gór Świętokrzyskich 
Młodziczek i Młodzików w zapasach oraz Dzieci. 
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Mistrzostwa Makroregionu U-16 w lekkiej atletyce
17 września w Łodzi odbyły się Mi-

strzostwa Makroregionu U-16 w  lekkiej 
atletyce. 

W  zawodach uczestniczyli zawodnicy 
UKS Żaczek Połaniec. Najlepiej spisał się 
KUBA TAŁAJ zwyciężając w  biegu na 600 
metrów, 5 miejsce  w rzucie młotem zajął 
BARTOSZ LASAK,  6 w  biegu na 1000 
metrów była NIKOLA GOMUŁA. Meda-
lista  zawodów    24 września zmierzy się 
z najlepszymi zawodnikami z kraju pod-
czas Mistrzostw Polski U-16 odbywających 
się w Lublinie. Trenerem zawodników  jest 
Sławomir Szydłowski.

 Sukcesy połanieckich sportow-
ców to powód do największej dumy 
i  uznania. Osiągnięcia ludzi zawsze 
powinny być zauważone i  docenio-
ne. To właśnie wsparcie sportowców 
motywuje ich do dalszego działania 
oraz rozwoju. 

Na zaproszenie i z  inicjatywy Bur-
mistrza Miasta i  Gminy Połaniec 
– Pana Jacka Benedykta Nowaka do-
szło dzisiaj (27/09/2022) do spotka-
nia z bohaterem ogromnych sukcesów 
w  ostatnim czasie na niwie sportu – 
Panem Zbigniewem Baranem, połań-
czaninem. Mówi się o nim „człowiek 
z żelaza” i słusznie bo dokonuje niesa-
mowitych wyczynów, udowadnia, że 
nie ma rzeczy niemożliwych: Triath-

lon na dystansie Ironmana: pływanie 
3,86 km, rower 180 km i bieg 42,2 km 
pokonał w 12 h. Sportowiec realizuje 
swoje pasje, a przy tym promuje Mia-
sto i Gminę Połaniec. 

Burmistrz przekazał sportowy upo-
minek z życzeniami, aby sukcesy, które 
osiąga Pan Zbigniew przekładały się na 
dalszą realizację zamierzeń. Pan bur-
mistrz zadeklarował dalsze wsparcie ze 
strony samorządu. Warto wspomnieć, że 
w ostatnim czasie Pan Zbigniew zdobył 
uprawnienia sędziowskie w Triathlonie.

  Jesteśmy pod wrażeniem pasji 
i  determinacji w  dążeniu do celu. 
Gratulujemy Panu Zbigniewowi do-
tychczasowych osiągnięć oraz życzy-
my wszelkiej pomyślności, spełniania 
marzeń i dalszych sukcesów.

Gmina Połaniec wspiera sportowców
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Dzień sportu na Orliku 2022
6 października na Stadionie Miej-

skim w  Połańcu odbyła się ogólno-
polska impreza sportowa „Dzień 
Sportu na Orliku 2022”. 

Na uwagę zasługuje fakt, że połaniec-
ki stadion był jednym z  15 obiektów 
w Polsce wytypowanych do organizacji 
tej imprezy! Regularna aktywność fi-
zyczna stanowi istotny warunek prawi-
dłowego rozwoju fizycznego, psychicz-
nego i społecznego dzieci i młodzieży, 
dlatego jednym z podstawowych zadań 
nas dorosłych jest dbanie o bezpieczeń-
stwo i zdrowie w tym aktywność fizycz-

ną dzieci. Samorząd   gminy Połaniec 
chętnie wspiera inicjatywy, których 
celem jest mobilizacja do aktywności 

fizycznej oraz  propagowanie sportu 
jako sposobu na  wspólne spędzanie 
czasu. „Dzień Sportu na Orliku 2022” 
jest realizowany przez Fundacja Orły 
Sportu, finansowany ze środków bu-
dżetu państwa, których dysponentem 
jest Minister Sportu i  Turystyki. Ho-
norowy patronat nad imprezą objęła 
Anna Krupka, sekretarz stanu w Mini-
sterstwie Sportu i Turystyki. Aktywny 
Junior Ministerstwo Sportu i Turystyki 
Polska Agencja Antydopingowa Gramy 
Fair Enea Elektrownia Połaniec, Portal 
Informacyjny z  Miasta i  Gminy Poła-
niec - polaniec.com.pl.

Za nami pierwsza w  tym se-
zonie konsultacja Kadry Święto-
krzyskiego ZPNU U12 dziewcząt. 

1 października w Busku-Zdroju, 
na nowo wyremontowanych, zna-
komicie przygotowanych obiek-
tach, odbyło się spotkanie kadry 
naborowej dziewcząt z  naszego 
województwa. 

Wśród powołanych znalazły się 
także nasze zawodniczki. Zuzia 
Suchorowska, Hania Spyra, Zuzia 
Witczak, Julia Witczak, Marika 
Głowacka.

/Ł. Maj/

Nasi w kadrze
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Mistrzostwa Województwa Szkolnego Związku Sportowego 
w sztafetowych biegach przełajowych w Rytwianach

W  Rytwianach   4 paździer-
nika   na   trasach biegowych 
wokół Klasztoru odbyły się   
Mistrzostwa Województwa 
SZS w  sztafetowych biegach 
przełajowych. 

Znakomicie   spisali się mło-
dzi uczniowie  Szkoły Podstawo-
wej im. T. Kościuszki  w Połańcu 
- drużyna  chłopców  z rocznika  
2010 i młodsi w składzie:   KA-
MIL   GOMUŁA,   ALEX MAJ, 
KAROL ŁAKOMY,  FLISIAK 
MIKOŁAK, IGOR SAWICKI, 
SEBASTIAN MASŁOWSKI, 
WITEK JAN, GOLBA WIKTOR  

Mistrzostwa Makroregionu U-16 w biegach przełajowych
15 października w  Końskich od-

były się Mistrzostwa Makroregionu 
U-16 w biegach przełajowych.

Wśród zawodników z klubów z wo-
jewództw świętokrzyskiego i łódzkiego 
udany występ zanotowali młodzi bie-
gacze Uczniowskiego Klubu Sporto-
wego „Żaczek” Połaniec. Zwycięstwo 
zanotował KUBA TAŁAJ – należał 
faworytów biegu na 2000 metrów 
i    nie zawiód, na 8. miejscu finiszo-
wał  MAKSYMILIAN MASŁOWSKI. 

W biegu dodatkowym na 3 km U-18 
zwyciężył  KAROL BĄK, a 3. miejsce 
wywalczył IGOR SZYDŁOWSKI. 

W  klasyfikacji drużynowej   UKS 
Żaczek Połaniec uplasował się na 6. 
miejscu. 

Trenerem zawodników jest Sławo-
mir Szydłowski.

-  zdecydowanie zwyciężyli  
w  swojej kategorii.

Chłopcy  starsi (rocznik 
2008-2009)   byli bardzo 
blisko podium ostatecznie 
zajmując  4  miejsce (skład  
drużyny:   Broziński To-
biasz,   Golba     Mikołaj, 
Skowron Igor, Jungiewicz 
Dominik, Przekota Miłosz, 
Masłowski Maksymilian, 
Golęba  Kryspin). 

Opiekunem zawodni-
ków   jest Sławomir Szy-
dłowski.
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Brązowy dublet w Staszowie - Hubert Ostrowski i Jakub 
Szkwarek z medalami międzywojewódzkich mistrzostw 

w zapasach - styl klasyczny 
8 października 2022 roku w Powia-

towym Centrum Sportowym w  Sta-
szowie odbyły się Międzywojewódz-
kie Mistrzostwa Młodzików region C 
w zapasach w stylu klasycznym. 

W  zawodach wzięło udział 111 
zawodników reprezentujących 18 ze-
społów klubach z  4 województw: lu-
belskiego, łódzkiego, podkarpackiego 
i świętokrzyskiego.

Miejski Klub Sportowy Czarni 
Połaniec reprezentowało pięciu pod-
opiecznych trenera Tadeusza Szkwar-
ka, którzy w  klasyfikacji drużynowej 
wywalczyli VIII miejsce i 10 pkt współ-
zawodnictwa sportowego. Najlepszy 
wynik wśród zapaśników z  Połańca 
osiągnęli: Hubert Ostrowski w  kate-
gorii 41 kg oraz Jakub Szkwarek w ka-
tegorii wagowej do 48 kg; obaj wywal-
czyli brązowe medale. 

Tuż poza podium, choć po nie mniej 
zaciętych zmaganiach, na miejscu V 
uplasowali się w  swoich kategoriach 
wagowych: Kuba Grabda, Janek Witek 
i Maciej Mikina.  

Był to bardzo ważny turniej dla tej 
grupy wiekowej, ponieważ, oprócz 
indywidualnych medali Huberta i Ja-
kuba, młodzi sportowcy powiększyli 
pulę punktów współzawodnictwa na 
koncie klubu Czarni Połaniec. Punkty 

te są ważne, ponieważ od nich zależy, 
na którym miejscu w rankingu zosta-
nie sklasyfikowany nasz klub. „Bar-
dzo się cieszę, że ta grupa wiekowa 

w stylu klasycznym również dołożyła 
małą cegiełkę do ogólnego rachunku 
punktowego klubu”  –  powiedział ich 
trener, Tadeusz Szkwarek. 
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W ramach Europejskiego Tygodnia  Sportu 
7 października   na   bieżni lekkoatletycznej   
przy Szkole   Podstawowej im. T. Kościusz-
ki w Połańcu odbyły się Mistrzostwa Szkoły 
w biegach sztafetowych.

Uczniowie rywalizowali   w  klasowych ze-
społach 8 osobowych (4 dziewczyny i 4 chłop-
ców) każdy uczestnik  musiał przebiec  dystans 
200 metrów.  

Zawody zorganizowali i przeprowadzili na-
uczyciele  wychowania  fizycznego  ze  Szkoły 
Podstawowej im. T. Kościuszki w Połańcu.

Mistrzostwa szkoły w biegach sztafetowych

KLASY   IV 
1 miejsce - IV  E 
2 miejsce  -  IV  D
3 miejsce -   IV B
4 miejsce -  IV  C
5 miejsce -  IV A 

Klasy  V 
 1 miejsce -  V B
2 miejsce  -  V D
3 miejsce  -  V E
4 miejsce  -  V A 
5 miejsce  - V C

Klasy VI 
1 miejsce  - VI D
2 miejsce - VI A
3 miejsce - VI B
4 miejsce - VI E
5 miejsce - VI C

Klasy VII i VIII
1 miejsce - VIII A
2 miejsce - VIII E
3 miejsce - VIII B
4 miejsce - VIII G
5 miejsce -  VIII H

6 miejsce - VII B
7 miejsce - VIII C
8 miejsce - VIII F
9 miejsce - VIII D
10 miejsce - VII A 

WYNIKI RYWALIZACJI : 

Stu zawodników z całej Polski wy-
startowało 1 października w  Enea 
Energetycznym Półmaratonie, który 
odbył się w Tursku Małym. Głównym 
sponsorem wydarzenia była Enea 
Elektrownia Połaniec.

Stowarzyszenie Running Połaniec 
już po raz drugi zorganizowało wyjąt-
kową imprezę sportową, która miała 
miejsce w pięknej leśnej scenerii nie-
opodal Elektrowni Połaniec – rezer-
wacie Tursko Małe. W  tych lasach 
podczas II wojny światowej stacjono-
wał Oddział AK „Jędrusie”, który jest 
ważną częścią historii Połańca.

Dystans biegu wynosił 21,095 km. 
Biegacze mieli do pokonania trzy 
pętle trasy, która biegła przez ma-
lownicze ścieżki lasu, należącego do 
partnera biegu Nadleśnictwa Staszów. 
Półmaratonowi towarzyszył blisko 
7-kilometrowy marsz Nordic  Wal-
king. O laury łącznie walczyło blisko 
stu biegaczy z całej Polski. W gronie 
zawodników byli też pracownicy Enei, 
którzy bieg ukończyli z zadowalający-
mi wynikami. 

Celem wydarzenia była promocja 
zdrowego stylu życia, popularyzacja 
biegania jako najprostszej formy ak-
tywności ruchowej, a  także oryginal-

ny sposób na spędzenie wolnego czasu 
w rodzinnym gronie.

– W oczekiwaniu na wyniki biegu 
i marszu wszyscy uczestnicy mogli się 
posilić pyszną zupą, którą przygotował 
Dom Dziecka w Skopaniu. Regionalne 
przysmaki dla zawodników i kibiców 
zaserwowało Koło Gospodyń i  Go-
spodarzy Wiejskich z Turska Małego. 
Ogromne podziękowania dla wszyst-
kich zaangażowanych – powiedział Se-
bastian Szweda, prezes Stowarzyszenia 
Running Połaniec.

Był też bieg dla dzieci. Miały one 
do pokonania jedną długość boiska, 
czyli ok. 400 metrów. Na mecie na 

Enea Połaniec po raz drugi sponsorem 
Energetycznego Półmaratonu
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każde dziecko czekał pamiątkowy 
medal, upominek i  słodka niespo-
dzianka.

Nad bezpieczeństwem na trasie czu-
wali druhowie z  jednostek OSP Tur-
ska Małego, Maśnika, Okrągłej oraz 
z Połańca.

Wydarzenie odbyło się dzięki wspar-
ciu Enei Elektrowni Połaniec, a  także 
innych firm i  instytucji m.in. Miasto 
i Gmina Połaniec, Grupa Azoty Kopalnie 
i  Zakłady Chemiczne Siarki Siarkopol 
SA w Grzybowie, Piekarnia Alma Tursko 
Wielkie, Kos Technika Estradowa.    

Na mecie na wszystkich zawod-
ników czekały pamiątkowe meda-
le. Zdrową rywalizację w  duchu fair 
play i  sportowego ducha widać było 
na wszystkich trasach, a  rywalizacja 
dostarczyła uczestnikom wielu emocji 
i pozytywnej energii. ENEA

ŚWIęTUJEMy 40-LaT SEKCJI ZaPaŚNICZEJ
Złoty medal dla Kuby Szkwarka, 

brązowy medal dla Huberta Ostrowskiego
15 października w hali sportowej 

Zespołu Szkół im. Oddziału Party-
zanckiego aK „Jędrusie” w Połańcu 
odbyły się Międzywojewódzkie Mi-
strzostwa Młodzików w  zapasach 
w stylu wolnym region C. 

W zawodach wzięło udział 103 za-
wodników zrzeszonych w 17 klubach 
z 4 województw: lubelskiego, łódzkie-
go, podkarpackiego i świętokrzyskiego. 
Mistrzostwa rozegrano w  10 katego-
riach wagowych: od 38 kg do 85 kg. 

Dla organizatorów Mistrzostw – 
sekcji zapaśniczej klubu Czarni Po-
łaniec – zawody te miały wyjątkowy 
charaktery, wpisują się bowiem w świę-
towanie jubileuszy 40-lecia sekcji. Tym 
bardziej więc cieszą medale: złoty dla 
Kuby Szkwarka i brązowy dla Huberta 
Ostrowskiego. 

Swoimi emocjami na gorąco dzieli 
się z nami Tadeusz Szkwarek – jeden 
z organizatorów Mistrzostw a zarazem 
trener i ojciec złotego medalisty: „So-

botnie zawody... dzień pełen emocji! 
Po pierwsze dlatego, że w naszym mie-
ście, po drugie dlatego, że są medale!!! 
Kuba stanął na najwyższym stopniu 
podium, zdobywając złoty medal. 

Pragnął zrobić to dla siebie, dla Klu-
bu i Miasta... taki prezent z okazji 40-le-

cia założenia sekcji zapaśniczej. I udało 
się!!! Jestem dumny jako trener i  tata. 
Drugim medalistą jest Hubert, który 
w  pięknym stylu wywalczył brązowy 
medal, ale gratulacje należą się wszyst-
kim naszym zapaśnikom, którzy dali 
z siebie wszystko i walczyli jak lwy!”
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Kolejno miejsca pozostałych za-
wodników: 
•  Grabda Kuba - 5 miejsce kat. wag. 

do 38 kg, 
•  Witek Jan - 5 miejsce kat. wag. do 

41 kg, 
•  Mikina Maciej – 8 miejsce do 48 kg,
•  Bednarski Kacper – 9 miejsce kat. 

wag. do 68 kg,
•  Ramos Artur – 10 miejsce kat. wag. 

do 62 kg,
•  Maj Igor – 11 miejsce do kat. wag. 

52 kg,
•  Kaźmierczak Jakub – 12 miejsce kat. 

wag. do 48 kg,
•  Drogosz Oskar – 13 miejsce kat.wag. 

do 41 kg.
W  imieniu organizatorów dzięku-

jemy zaproszonym gościom, za przy-
bycie, życzliwość i aktywne uczestni-
czenie w tych zawodach. Dziękujemy: 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Połaniec 
– Jackowi Nowakowi, Przewodniczące-
mu Rady ŚZLZS w Kielcach – Jerzemu 
Kuli, Pani Wicedyrektor Zespołu Szkół 
w Połańcu – Dorocie Wysockiej, Pani 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w  Po-
łańcu – Gabrieli Zielińskiej, Dyrek-
torowi Enea Elektrownia Połaniec 
– Jerzemu Królowi, Prezesowi MKS 
„Czarni” Połaniec – Zbigniewowi Ko-
lerze oraz Przewodniczącemu Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu – Andrzejo-
wi Baranowi.

Dziękujemy sponsorom i  wszyst-
kim, którzy okazali życzliwość i  po-

moc w organizacji zawodów: Urzędo-
wi Miasta i Gminy w Połańcu, ENEA 
Elektrowni Połaniec, Centrum Kultury 
i Sztuki w Połańcu, Ośrodkowi Sportu 
i Rekreacji w Połańcu, Lokalnej Grupie 
Działania – „Dorzecze Wisły”, Firmie 
Wędliniarskiej-Zaliński.

Dziękujemy wszystkim, którzy swo-
im przybyciem uświetnili naszą uroczy-
stość! Za obecność i radosne kibicowa-
nie, a  w  sposób szczególny, składamy 
wyrazy wdzięczności Rodzicom na-
szych zapaśników, za ich zaangażowanie 
w organizację tych zawodów.

Dziękujemy również pani Weronice 
Koziarz Dygulskiej, za przygotowanie 
pokazu artystyczno- akrobatycznego, 
który mogliśmy podziwiać w pięknym 
wykonaniu Weroniki Gawełek, Olgi 
Tomasik, Darii Nogi, Martyny Zabłoc-
kiej i Natalii Szkwarek. 

Patronat medialny nad tym spor-
towym wydarzeniem objęło: Telewi-
zja TVP 3 Kielce, Radio Kielce, Portal 
Połaniec com.pl                T. Szkwarek
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Projekt „Młodzi z energią” miał za 
zadanie w krótkim czasie przygoto-
wać zawodników do meczów rundy 
jesiennej sezonu piłkarskiego. 

Mecze w  tym okresie często roz-
grywane są w  bardzo trudnych 
i  ciężkich warunkach, przy padają-
cym deszczu i na rozmokniętych bo-
iskach. W tym okresie zawodnikom 
potrzebne jest mocniejsze przygoto-
wanie fizyczne i motoryczne. Zwięk-
szona została liczba treningów, które 

odbywały się nie trzy, a  cztery razy 
w tygodniu pod okiem wykwalifiko-
wanych trenerów.

Każdy tygodniowy cykl kończył się 
meczem ligowym. Projekt „Młodzi 
z energią” przyniósł zamierzony efekt, 
zawodnicy bardzo dobrze prezentowali 
się pod względem fizycznym i moto-
rycznym i  z  reguły wygrywali swoje 
mecze.

W projekcie udział wzięły dwie naj-
starsze grupy młodzieżowe, drużyna 
Juniorów Starszych 2004 i  drużyna 

Trampkarzy Starszych 2008, tj. około 
50 zawodników.

W trakcie trwania projektu osiągnęli 
następujące rezultaty:

Junior Starszy, trener Rafał Mikoda:
•  SPARTAKUS Daleszyce - CZARNI 

Połaniec 2:0
•  ORLICZ Suchedniów - CZARNI Po-

łaniec 2:5
•  CZARNI Połaniec - GKS ESTER 

Wojciechowice 2:2
•  CZARNI Połaniec - CUKROWNIK 

Włostów 5:0
Trampkarz Starszy, trener Paweł Me-
szek:
•  CZARNI Połaniec - MAROL Jacen-

tów 3:1
• CZARNI Połaniec - PIAST Osiek 2:1
•  ARKA Pawłów - CZARNI Połaniec 

0:7
• CZARNI Połaniec - GKS Rudki 1:1
•  ZORZA TEMPO Pacanów - CZAR-

NI Połaniec 2:7
Piłkarze podczas wyżej wymienio-

nych meczów na zdjęciach grupowych 
prezentowali się z banerem z logo Enei. 
Podczas meczów podziękowano rów-
nież sponsorowi za wsparcie projektu 
sekcji piłki nożnej grupy młodzieżowe.

Podsumowanie projektu Młodzi z energią

21 października 2022 roku w Teatrze Polskim w War-
szawie odbyła się Gala z okazji 100-lecia Polskiego Związ-
ku Zapaśniczego.

Zapaśnicza brać wypełniła salę teatru po brzegi. Taka 
okazja spotkania się pokoleń zapaśniczych w jednym miej-
scu, w jednym czasie, zdarza się bardzo rzadko.

Nagrodzona i wyróżniona została cała plejada medali-
stów olimpijskich, najbardziej zasłużonych trenerów i spon-
sorów polskich zapasów. Wręczaniu nagród i  wyróżnień 
towarzyszyły wyrazy wzruszenia, czasem również była to 
okazja do wspomnień.

Oprócz części oficjalnej, był też czas na zabawę, a ponie-
waż imprezę poprowadziły takie znakomitości, jak  Rafał 
Brzozowski, Maciej Kurzajewski i Andrzej Supron, nie za-
brakło zabawnych anegdot i żartów witanych przez publicz-
ność salwami śmiechu i gorącymi barwami.

Była to też znakomita okazja do osobistego spotkania 
i rozmowy z luminarzami polskich zapasów, czasem rów-
nież do wymiany doświadczeń.  

Sekcję zapaśniczą Klubu Czarni Połaniec, która w tym 
roku również obchodzi swój mały jubileusz 40-lecia, na Gali 

reprezentowali trenerzy Wiktor Skrobacz i Tadeusz Szkwa-
rek z małżonkami Patrycją i Bożeną oraz Anna Wawrzycka. 
Jak powiedział trener Tadeusz Szkwarek: „Cieszę się, że mo-
gliśmy wziąć udział w tym wydarzeniu. Myślę, że polskie 
zapasy w pełni sobie zasłużyły na takie święto, żeby wspo-
mnieć choćby tylko 27 medali olimpijskich, które zapaśnicy 
wywalczyli, reprezentując nasz kraj na matach kilkunastu 
krajów świata. Wkraczamy w nowy wiek polskich zapasów 
z nadzieją, że będzie równie obfitował w sukcesy, jak te sto 
lat, których upływ właśnie świętujemy.”

Gala z okazji 100-lecia Polskiego Związku Zapaśniczego
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To była fantastyczna piłkarska so-
bota dla młodych adeptów futbolu 
w Świętokrzyskiem. W finale impre-
zy  „Świętokrzyskie Orły”  – otwarte 
mistrzostwa piłki nożnej o  Puchar 
Wolnej Polski 2022 w  Jędrzejowie 
zagrało piętnaście zespołów, które 
awans wywalczyły w  turniejach eli-
minacyjnych. 

Cały cykl „Świętokrzyskich Or-
łów” był bardzo udany, a finał będzie 
wisienką na  torcie. Jestem dumna, 
że mogłam wesprzeć tak fantastyczną 
imprezę, bo uważam, że trzeba wspie-
rać młodzież chcącą uprawiać sport 
i  zachęcać do tego te dzieciaki, które 
na razie nie trenują. Każde przekona-
ne do sportu dziecko to za kilkanaście 
lat zdrowszy dorosły – mówiła przed 
zawodami Anna Krupka, wiceminister 
sportu i turystyki, która objęła patro-
nat honorowy nad rozgrywkami.

Turniej finałowy odbył się w ubiegłą 
sobotę w Jędrzejowie. Zagrały w nim 
dwie nasze drużyny: Aktywni Junior-
-Czarni Połaniec chłopcy i dziewczęta 
reprezentujące Połaniec a  także trzy-
naście innych drużyn które awans wy-
walczyły w turniejach eliminacyjnych.

Jestem przekonana, że turniej przy-
niesie wiele emocji nie tylko uczest-
nikom, ale  również kibicom. Poziom 
rozgrywek jest naprawdę wysoki, 
więc w finale możemy spodziewać się 
ciekawych spotkań. No i  patrzmy 
na  tych młodych ludzi, bo  być może 

po boiskach w Jędrzejowie biegać będą 
przyszli reprezentanci Polski – dodała 
przed zawodami Pani Minister Krupka.

Organizatorzy – Fundacja Aktywni 
dla Polski – przygotowali dla uczestni-
ków i widzów sporo atrakcji. Na scenie 
pojawił się Antony Esca, był też pokaz 
tancerek z Dance Academy, a niezwy-

kłymi piłkarskimi trickami popisywał 
się też znany piłkarski tiktoker Łukasz 
Chwiediuk, czyli Luki Poland. – Wszy-
scy uczestnicy mieli też okazję spró-
bować swoich sił na stole do teqballa, 
dmuchane boisko do gry i tarcza cel-
nością. Pani Minister Krupka wręczyła 
uczestnikom piłki z podpisami Sławo-
mira Peszko i Radosława Majewskiego.

Nasze dziewczęta odpadły po fazie 
grupowej, trafiając na mocnych prze-
ciwników z Ostrowca Świętokrzyskie-
go i Kielc. Ale już sam udział w roz-
grywce finałowej rywalizacja w kilku 
przypadkach ze starszymi chłopcami, 
był nagrodą i wyróżnieniem dla naszej 
żeńskiej drużyny.

Natomiast nasi chłopcy z rocznika 
2012 dotarli do samego finału roz-
grywek. Podopieczni Trenera Macieja 
w drodze na szczyt mierzyli się m.in. 
z  ekipami Orląt Kielce i Kszo Ostro-
wiec. W ścisłym finale z powodzeniem 
rywalizowali z drużyną Siarki Tarno-
brzeg.

W ramach „Świętokrzyskich Orłów” 
odbyło się sześć turniejów eliminacyj-
nych – w Końskich, Opatowie, Ostrow-
cu Świętokrzyskim, Starachowicach, 
Staszowie i Jędrzejowie. W trakcie tur-
niejów w Świętokrzyskiem promowane 
są wzorce zachowań, które ważne są 
nie tylko na  boisku, ale  i  w  codzien-
nym życiu.

W trakcie każdego z turniejów kul-
tywowana jest bowiem pamięć o regio-
nalnych polskich bohaterach.

Materiał nadesłany

Młodzi piłkarze z Połańca 
wygrywają finał Świętokrzyskich Orłów 2022
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W dniach  18-20 listopada  br. w  Koszalinie odbyły 
się Mistrzostwa Polski Młodzików (U14) w zapasach stylu 
wolnym. 

Była to ostatnia w  tym roku impreza sportowa rangi 
mistrzostw Polski w  zapasach i  jedyna tej rangi dla za-
wodników z  tej grupy wiekowej. W zmaganiach wzięło 
udział ponad 200 zawodników reprezentujących 59 klu-
bów z całej Polski. 

Jeśli chodzi o  występ reprezentacji sekcji zapaśniczej 
Miejskiego Klubu Sortowego CZARNI Połaniec, to nie-
wątpliwym bohaterem był Kuba Grabda, któremu po emo-
cjonujących walkach udało się stanąć na trzecim miejscu 
podium. W ten sposób Kuba zrobił piękny prezent sekcji 
zapaśniczej swojego klubu, która w  tym roku obchodzi 
jubileusz 40-lecia istnienia, dokładając do jej kolekcji me-
dali Mistrzostw Polski, swój, tym razem, brązowy medal.

Pozostali dwaj zawodnicy, reprezentanci Czarnych Poła-
niec, Hubert Ostrowski i Jakub Szkwarek pomimo, iż dali 
z siebie wszystko, zajęli dalsze miejsca i na stanięcie na po-
dium przyjdzie im jeszcze trochę poczekać. 

Kuba Grabda brązowym medalistą 
mistrzostw Polski!

W sobotni poranek 26 listopada 2022 r. drużyna Mło-
dzika Młodszego z rocznika 2011 wybrała się do Mielca 
by zagrać towarzyskie spotkanie z  miejscową drużyną 
Stali. 

Wiadomo jak to z meczami sparingowymi, wynik jest 
sprawą drugorzędną. Najważniejsze, że wiemy gdzie nasze 
mocne strony i co trzeba poprawić. Półtorej godziny dosko-
nalenia umiejętności i dobrej gry obu drużyn. 

Sparingowy mecz Młodzika Młodszego 
z drużyną Stali Mielec



Merkuriusz Połaniecki 131

przegląd sportowy

W  środę  23 listopada 2022 
roku Szkole Podstawowej im. T. Ko-
ściuszki w Połańcu odbyła się kam-
pania promocyjna o  nazwie  „Bez-
pieczny WF”.  Jej ambasadorem był 
wicemistrz olimpijski z  Moskwy, 
prezes Polskiego Związku Zapaśni-
czego  andrzej Supron, a  głównym 
celem akcji było aktywizacja dzieci 
i młodzieży do uprawiania sportu.

Program „Bezpieczny WF” to kam-
pania, która aktywizuje dzieci do upra-
wiania sportu. Pamiętajmy jednak aby 
dzieci trenowały pod opieką wykwali-
fikowanych trenerów i nauczycieli. To 
bardzo ważne, bo  wykwalifikowana 
kadra pedagogiczna zapewnia prze-
prowadzenie zajęć w  bezpiecznych 
i komfortowych warunkach. 

W przypadku dzieci najważniejsze 
jest to, że bardzo chętnie chcą ze sobą 
rywalizować, mają niesamowitą ener-
gię, którą trzeba odpowiednio zagospo-
darować i ukierunkować.  W przygoto-
waniu młodzieży jest jeszcze bardzo 
dużo do zrobienia. Chcemy zwiększać 
ich świadomość i  pokazać korzyści 
jakie daje uprawianie np. zapasów. 
Właśnie dla nich był zorganizowany 
ten program – powiedział Andrzej 
Supron. Pan Andrzej również mówił 

na temat reprezentowania kraju na are-
nach międzynarodowych.  W trakcie 
zajęć, w których uczestniczył Supron, 
uczniowie poznawali kulisy zapasów, 
jedną z najbezpieczniejszych dyscyplin 
sportu, a także uczestniczyli w rywali-
zacji sportowej w której rolę komen-
tatora i sędziego przejął również nasz 
znakomity gość. 

W  tym wydarzeniu brała również 
czynny udział młodzież sekcji zapa-
śniczej MKS CZARNI Połaniec pod-
opieczni trenerów  Krzysztofa Kwiat-
kowskiego i Tadeusza Szkwarek, która 
w  krótkim pokazie akrobatycznym 
zademonstrowała ogólną sprawność 
fizyczną a także korzyści i możliwości 
jakie niesie uprawianie zapasów.

Inicjator tego sportowego wydarze-
nia  trener Tadeusz Szkwarek  dzięku-
je serdecznie pani Dyrektor Gabrieli 
Zielińskiej za gościnne przyjęcie i ser-
deczne przywitanie gości  oraz  całemu 
gronu pedagogicznemu, a sposób szcze-
gólny nauczycielom WF  za zaangażo-
wanie i czynne włączenie się w proces 
upowszechniania i krzewienia kultury 
fizycznej w naszym środowisku.

Dziękuję burmistrzowi  Jackowi 
Nowaki za wsparcie tej sportowej ini-
cjatywy za uczestnictwo w tym wyda-
rzeniu za ciepłe słowa skierowane do 
młodzieży i za inicjatywę którą podjął 
w kierunku powiększenia bazy sporto-
wej oraz za przyjęcie gości w Urzędzie 
Miasta i Gminy Połaniec.  

Mistrz Olimpijski andrzej Supron gościł w Połańcu

23 listopada miało miejsce spotkanie burmistrza Mia-
sta i Gminy Jacka Benedykta Nowaka z Panem andrzejem 
Supronem – Prezesem Polskiego Związku Zapaśniczego.

Andrzej Supron to legenda polskiego sportu, zapaśnik 
stylu klasycznego, trener i  sędzia zapaśniczy, komentator 
i  promotor wrestlingu. Natomiast od 24 czerwca 2017 
prezes Polskiego Związku Zapaśniczego. Trzynastokrotny 
mistrz Polski w zapasach, dwukrotny mistrz Europy, mistrz 
świata i srebrny medalista olimpijski z Moskwy.

Jak sam mówi: jego marzeniem są lekcje zapasów w każdej 
szkole. Andrzej Supron odwiedził dzisiaj dzieci i młodzież 
ze Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Połańcu. 

Podczas spotkania w Urzędzie Miasta i Gminy Połaniec 
sportowiec zachęcał do czynnego uprawiania sportu, w tym 
również zapasów oraz do prowadzenia zdrowego stylu życia. 
Spotkanie przebiegło w miłej atmosferze.

W spotkaniu uczestniczyli: burmistrz Jacek Benedykt 
Nowak, zastępca burmistrza Jarosław Kądziela, Andrzej 

Supron – Prezes Polskiego Związku Zapaśniczego, Tadeusz 
Szkwarek i Krzysztof Kwiatkowski – trenerzy sekcji zapa-
śniczej MKS Czarni Połaniec, Przemysław Kaliski i Jakub 
Kaliski – przedstawiciele Polskiego Związku Zapaśniczego 
oraz  Gabriela Zielińska – dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Połańcu.

Z wizytą w urzędzie
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W  pierwszym dniu zawodów – 
w  piątek – po odprawie technicznej 
dokonane zostało ważenie i losowanie. 
Wtedy też zapaśnicy poznali swoich 
rywali w  poszczególnych kategoriach 
wagowych. Dzień później – w sobotę 
– uroczystego otwarcia dokonał prezes 
Polskiego Związku Zapaśniczego – An-
drzej Supron. 

W  ceremonii otwarcia wzięli rów-
nież udział przedstawiciel samorządu 
powiatowego, Powiatowego Centrum 
Sportu oraz przedstawiciel Huty Szkła 
Wrześniak. Po ceremonii otwarcia roz-
poczęły się walki eliminacyjne, które 
wyłoniły zawodników mających następ-
nego dnia, tj. w niedzielę, zmierzyć się 
ze sobą w walkach finałowych o pierw-
sze i drugie miejsce, którym kibicowała 
i wspierała młodsze koleżanki klubowe 
Weronika Kapinos pięciokrotna meda-
listka Mistrzostw Polski.

Miejski Klub Sportowy CZARNI 
Połaniec na tych zawodach reprezen-
towało 5 zawodników i 5 zawodniczek. 
Dziewczyny odniosły niebywały suk-
ces, bo całej piątce udało się stanąć na 
podium. I tak: Natalia Szkwarek, Ali-
cja Przekota, Natalia Przekota i Oliwia 
Szewczyk wywalczyły srebrne medale, 
natomiast Monika Laska zdobyła me-
dal brązowy.

Chłopcy walczyli dzielnie, ale sukce-
su dziewczyn nie udało im się powtó-

rzyć i do Połańca wrócili tylko z  jed-
nym medalem, mianowicie brązowym 
Bartosza Tomali. Pozostali zawodnicy 
zajęli następujące miejsca: V Damian 
Sijka, VIII Igor Parjaszewski, X Filip 
Dam, XI Roman Karpov – którego tre-
nuje pani Ania Wawrzycka

W  klasyfikacji drużynowej dziew-
cząt pewnie zwyciężyły zawodniczki 
MKS CZARNI Połaniec, które zdoby-
ły wspólnie 48 punktów. Na drugim 
miejscu uplasowali się zapaśnicy LKS 
ZNICZ Chęciny z dorobkiem 40 punk-
tów, a  na trzecim ekipa z  LKS DĄB 

Brzeźnica 30 punktami na koncie.
W  klasyfikacji drużynowej chłop-

ców zwyciężył KAVKAZ Warszawa, 
na drugim miejscu uplasował się LKS 
Łódzka Akademia Zapasów Łódź, a na 
trzecim miejscu WLKS Siedlce Nowe 
Iganie. Zawodnicy MKS CZARNYCH 
Połaniec zajęli 11 miejsce, wzbogacając 
konto klubu o 13 punktów sportowego 
współzawodnictwa.

Trenerami wymienionych wyżej za-
wodników i zawodniczek CZARNYCH 
są: Anna Wawrzycka, Wiktor Skrobacz 
i Tadeusz Szkwarek.   

Puchar Polski Juniorów i Juniorek 
w zapasach w stylu wolnym i zapasach kobiet

W dniach 25-27 listopada 2022 roku w Staszowie rozegrany został Puchar Polski Juniorów i Juniorek w zapasach 
w stylu wolnym i zapasach kobiet. Zawody rozegrane zostały w Powiatowym Centrum Sportu w Staszowie. W tur-
nieju wzięli udział zawodnicy i zawodniczki reprezentujące 26 klubów z całej Polski.
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Połanieccy pływacy w ubiegłą sobo-
tę rywalizowali w finale Małej Święto-
krzyskiej Ligi Pływackiej. Drużynowo 
wywalczyli trzecie miejsce na podium, 
stając się jednym z trzech najlepszych 
klubów w  województwie świętokrzy-
skim. To pierwszy tak wysoki wynik 
w pływackiej historii Połańca.

Na ostrowieckiej Pływalni „Rawsz-
czyzna” 3 grudnia rozegrano finałową 
rundę Małej Świętokrzyskiej Ligi Pły-
wackiej, w której udział wzięło ponad 
170 zawodników z  9 klubów z  woje-
wództwa świętokrzyskiego. Połaniec 
reprezentowała 14-osobowa ekipa 
Towarzystwa Sportowego z  trenerem 
Kacprem Ciepielą na czele.

Nasi pływacy w  ostatecznych roz-
grywkach, zaskoczyli wszystkich i wy-
walczyli dla Połańca zaszczytne miej-
sce w  czołówce, plasując swój klub 
na trzeciej pozycji w klasyfikacji gene-
ralnej, tuż za KSZO Ostrowiec i ORKA 
MOSiR Kielce.

Zawodnicy Towarzystwa Sportowe-
go w finale ligi wywalczyli aż 14 miejsc 
na  podium, w  tym 2 drużynowo – 1 
i 2 miejsce w sztafecie. Indywidualny 
sukces odniósł Gabriel Kosowicz, któ-
ry okazał się najlepszym zawodnikiem 
ligi wśród 9-latków.  Reprezentant TS 
Połaniec zajął pierwsze miejsca w obu 
konkurencjach, w których startował.

W  czołówce najlepszych zawodni-
ków znaleźli się także: Liliana Sawicka 
(3 miejsce), Kamil Olejarnik (3 miej-
sce), Bartosz Kot (4 miejsce) oraz Filip 
Tałaj (6 miejsce).

Połanieccy pływacy we wszystkich 
konkurencjach popłynęli z prawdziwą 
klasą. Zdominowali niemal całe po-
dium w  rywalizacji na  50 m stylem 
dowolnym, zajmując kolejno miejsca: 

Gabriel Kosowicz (1 miejsce), Kamil 
Olejarnik (2 miejsce), Bartosz Kot (3 
miejsce), Marcel Rachuna (5 miejsce) 
oraz Kacper Idzik (6 miejsce). Tym sa-
mym stylem, tyle, że już na dystansie 
200 m, równie pięknie popłynęli Kamil 
Bielat (4 miejsce) oraz Oliwier Glica (5 
miejsce).

Dobra passa naszych zawodni-
ków trwała także podczas rywaliza-
cji w  pozostałych konkurencjach. Ich 
wyniki przedstawiały się następująco 
– w „grzbiecie” na 50 metrów: Gabriel 
Kosowicz - 1 miejsce, Liliana Sawicka - 
2 miejsce, Amelia Świątek - 3 miejsce, 
Marcel Rachuna - 5 miejsce, Igor Bąk 
- 5 miejsce; w starcie na 100 m stylem 
zmiennym: Kamil Olejarnik - 2 miejsce, 
Bartosz Kot - 3 miejsce, Liliana Sawic-
ka - 3 miejsce, Kamil Bielat - 3 miejsce, 
Amelia Świątek - 5 miejsce, Filip Tałaj 
- 5 miejsce, Oliwier Glica - 5 miejsce; 

w  „żabce” na  100 metrów: Ksawery 
Urban - 1 miejsce, Józef Walczyk - 2 
miejsce, Lena Czerwińska - 5 miejsce.

Siła połanieckiej ekipy drzemała 
również w  sztafetach, w  których wy-
startowały dwie drużyny – 9 i 10-lat-
ków. Ta pierwsza w  składzie: Kamil 
Olejarnik, Gabriel Kosowicz, Marcel 
Rachuna i Bartosz Kot, stanęła na naj-
wyższym miejscu podium. Druga dru-
żyna w  składzie: Igor Bąk, Ksawery 
Urban, Kamil Bielat i  Oliwier Glica, 
zajęła równie wysokie miejsce drugie.

- To były wyjątkowe zawody. Bar-
dzo udane dla naszych zawodników, 
którzy pobili nie tylko swoje życiowe 
czasy, ale  też popłynęli pięknie tech-
nicznie. To wszystko przełożyło się 
na ten wspólny sukces, który w efekcie 
dał nam trzecie miejsce w klasyfikacji 
ogólnej – powiedział Kacper Ciepiela, 
trener połanieckich zawodników.

Towarzystwo Sportowe Połaniec 
trzecią siłą województwa!
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Rekordową liczbę medali przy-
wieźli pływacy z  połanieckiego To-
warzystwa Sportowego z  sobotnich 
zawodów „Mali Mistrzowie na Start”, 
które odbyły się w Kielcach. Młodzi 
zawodnicy zdobyli 35 krążków. 

Na kieleckiej pływalni „Foka” 10 
grudnia odbyła się ostatnia już w tym 
roku runda ogólnopolskich zawodów 
„Mali Mistrzowie na  Start”. W  rywa-
lizacji udział wzięło 156 zawodników. 
Jedną z najliczniejszych grup była dru-
żyna z Połańca, która wystawiła aż 28 
zawodników. W gronie 11 startujących 
klubów połańczanie nadawali ton rywa-
lizacji w większości konkurencji. Mło-
dzi zawodnicy, na  co dzień trenujący 
pod opieką trenerów Kacpra Ciepieli 
i Grzegorza Bisztygi, kilkukrotnie sta-
wali na podium zdobywając 35 medali – 
17 złotych, 7 srebrnych i 11 brązowych. 
Dodatkowo za trzy zwycięskie sztafety 
do Połańca przywieźli 3 złote puchary. 
Na uwagę zasługuje fakt, że dla niektó-
rych najmłodszych zawodników były to 
pierwsze poważne zawody pływackie.

Zdobywając medale, indywidualnie 
na  podium stawali:  Agata Kamińska, 
Julia Okoń, Alicja Sikora, Antonina 
Grygiel, Dorota Dragon, Liliana Jajko, 
Iga Wiącek, Liliana Sawicka, Amelia 
Świątek, Piotr Bielat, Marcel Kaczmar-
czyk, Bartosz Cieślik, Antoni Ścisłow-
ski, Stanisław Skowron, Marcel Rachu-
na,   Bartosz Kot, Gabriel Kosowicz, 
Kamil Bielat i Oliwier Glica.

Zwycięstwo w  sztafetach wywalczy-
li: Dorota Dragon, Agata Kamińska, Julia 
Okoń, Alicja Sikora, Antoni Ścisłowski, 
Bartosz Cieślik, Filip Marszalik, Marcel 
Kaczmarczyk, Marcel Rachuna, Bartosz 
Kot, Filip Tałaj i Gabriel Kosowicz.

Opiekunami połanieckich zawod-
ników na  zawodach w  Kielcach byli: 
Grzegorz Bisztyga, Katarzyna Wójto-
wicz oraz Marlena Palińska. Gratulacje 
dla naszych zawodników i trenerów!

Poniżej szczegółowe wyniki zawod-
ników startujących w Kielcach:

25 m stylem dowolnym:
• 7 lat i młodsi: Piotr Bielat (1 miejsce), 

Antonina Grygiel (3 miejsce), Miłosz 
Jędrzejowski (5 miejsce)

• 8 lat: Agata Kamińska (1 miejsce-
),Marcel Kaczmarczyk (1 miejsce), 
Julia Okoń (2 miejsce), Bartosz 
Cieślik (2 miejsce), Alicja Sikora (3 
miejsce), Anna Woźniak (5 miejsce), 
Jan Saramak (8 miejsce), Ernest Ku-
sik (10 miejsce), Filip Marszalik (11 
miejsce), Jeremi Skrobacz (12 miej-
sce), Stanisław Skowron (13 miej-
sce), Jan Zaleśny (20 miejsce)

50 m stylem dowolnym:
• 8 lat: Dorota Dragon (1 miejsce), 

Antoni Ścisłowski (1 miejsce), Li-
liana Jajko (2 miejsce), Iga Wiącek 
(4 miejsce)

• 9 lat: Bartosz Kot (1 miejsce), Liliana 
Sawicka (3 miejsce), Amelia Świątek 
(4 miejsce)

• 10 lat: Kamil Bielat (3 miejsce), Oli-
wier Glica (5 miejsce)
25 m stylem grzbietowym:

• 7 lat i  młodsi: Antonina Grygiel (2 
miejsce), Piotr Bielat (4 miejsce), Mi-
łosz Jędrzejowski (7 miejsce)

• 8 lat: Liliana Jajko (1 miejsce), Julia 
Okoń (3 miejsce), Marcel Kaczmar-
czyk (4 miejsce), Filip Marszalik (6 
miejsce), Ernest Kusik (7 miejsce), Jan 
Saramak (9 miejsce), Jeremi Skrobacz 
(12 miejsce), Jan Zaleśny (17 miejsce)

• 9 lat: Bartosz Kot (2 miejsce), Marcel 
Rachuna (3 miejsce), Filip Tałaj (8 
miejsce)

50 m stylem grzbietowym:
• 8 lat: Agata Kamińska (1 miejsce), 

Bartosz Cieślik (2 miejsce)
• 9 lat: Gabriel Kosowicz (1 miejsce), 

Amelia Świątek (3 miejsce)
• 10 lat: Oliwier Glica (3 miejsce)

25 m stylem klasycznym:
• 8 lat: Dorota Dragon (1 miejsce), 

Antoni Ścisłowski (1 miejsce), Ali-
cja Sikora (2 miejsce), Iga Wiącek 
(3 miejsce), Stanisław Skowron (3 
miejsce), Anna Woźniak (5 miejsce)

50 m stylem klasycznym:
• 9 lat: Liliana Sawicka (1 miejsce), Ga-

briel Kosowicz (1 miejsce)
• 10 lat: Kamil Bielat (3 miejsce)
25 m sztafeta:
• 1 miejsce dziewczęta: Dorota Dragon, 

Agata Kamińska, Julia Okoń, Alicja 
Sikora

• 1 miejsce chłopcy: Antoni Ścisłow-
ski, Filip Marszalik, Bartosz Cieślik, 
Marcel Kaczmarczyk

• 4 miejsce chłopcy: Jan Zaleśny, Er-
nest Kusik, Stanisław Skowron, Jan 
Saramak

50 m sztafeta:
• 1 miejsce chłopcy: Marcel Rachu-

na, Bartosz Kot, Filip Tałaj i Gabriel 
Kosowicz

35 medali dla młodych pływaków z Połańca
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O tym, że pływanie ma wiele zalet nie trzeba nikogo przekonywać. 
Pływalnia „Delfin” w Połańcu to miejsce gdzie można zadbać o swoje 
zdrowie oraz poprawić samopoczucie. Tym bardziej ogromnie cieszy-
my się, że zawodnicy drużyny Handball Stal Mielec korzystają z usług 
Pływalni „Delfin” w Połańcu. Trenując na naszej pływalni dbają kom-
pleksowo o swoją kondycję fizyczną. Basen, wodne masaże, jacuzzi, 
strefa saun i grota solna pozytywnie wpływają na zdrowie.

Zawodnicy Handball Stal Mielec 
trenują na pływalni w Połańcu

Świetna atmosfera, sportowa 
rywalizacja i  bardzo wyrównany 
poziom towarzyszył pierwszemu 
Mikołajkowemu Turniejowi Bowlin-
gowemu dla dzieci, który rozegrany 
został 6 grudnia w kręgielni Centrum 
Kultury i Sztuki w Połańcu. 

Kręgle to świetna zabawa i co waż-
ne może w  nią grać każdy. Strącanie 
kręgli nie jest skomplikowane, ale im 
celniejsze rzuty, tym gra staje się bar-
dziej fascynująca o czym przekonali są 
uczestnicy turnieju. 

Po zażartej walce z  dużą dawką 
adrenaliny na podium stanęli: Bar-
tosz Lasota, Nikodem Łańka i  Wik-
tor Pliszka. Jacek Nowak Burmistrz 
Miasta i Gminy Połaniec pogratulował 
uczestnikom sportowej postawy i wrę-
czył wszystkim pamiątkowe dyplomy, 
a zwycięzcy nagrody.

Jak przystało na 6 grudnia graczy 
odwiedził Mikołaj z workiem słodyczy. 

Gratulujemy zwycięzcom i do zobacze-
nia za rok.  

Pierwszy mikołajkowy turniej bowlingowy

Po przerwie spowodowanej pande-
mią Miasto i Gmina Połaniec wspól-
nie z Ośrodkiem Sportu i Rekreacji 
w Połańcu zorganizowali dla uczniów 
szkół podstawowych z terenu Miasta 
i Gminy Połaniec, Mikołajkowy Tur-
niej w piłce nożnej. 

Emocji było mnóstwo. Zaczęliśmy 
5 grudnia turniejem dla najmłodszych 
dzieciaków uczniów klas I — ych. 
Każdego kolejnego dnia, aż do środy 
włącznie, odbywały się zawody dla 
starszych klas II i  III, w  których wy-

stępowały drużyny mieszane, zarówno 
chłopcy, jak i dziewczynki. Czwartko-
we rozgrywki w  Szkole Podstawowej 
w Połańcu należały do dziewcząt z klas 
IV - VIII. 

W sobotę zawody zostały rozegrane 
w hali Zespołu Szkół w Połańcu. W ry-
walizacji uczestniczyli nie tylko chłop-
cy, ale i dziewczęta z klas IV-VIII. Ry-
walizacja, chociaż zaciekła to w duchu 
fair play z zachowaniem wzajemnego 
szacunku. Jesteśmy dumni z  naszej 
młodzieży. Wszyscy zasłużyli na upo-
minek od Świętego Mikołaja. 

Jest to też dobry moment na  to, 
aby podsumować wydarzenia Miko-
łajkowe na Pływalni „Delfin” w Po-
łańcu. Św. Mikołaj odwiedzał dzieci 
i młodzież na basenie od poniedział-
ku do piątku. Dzieci uczestniczące 
w zajęciach nauki pływania oraz do-
skonalenia nauki pływania, za to, 
że  były grzeczne otrzymały paczki 
oraz słodycze. Młodsze dzieci bardzo 
chętnie robiły sobie zdjęcia z Miko-
łajem, przytulały się do niego i  cią-
gnęły go za brodę. Treningi w  tym 
czasie odbywały się w formie zabawy, 

Sportowe Mikołajki 
z Ośrodkiem Sportu i Rekreacji w Połańcu
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gier i  szaleństw w wodzie. Uśmiech 
z  twarzy dzieciaków nie schodził, 
dzięki czemu wszyscy nasi klienci 
spędzili niezapomniany czas na na-
szym basenie.

Wszystkim, którzy nas odwiedzili, 
dziękujemy za przybycie i stworzenie 
wspaniałej atmosfery. Przekazujemy 
gorące podziękowania dla trenerów, 
nauczycieli, rodziców oraz wszystkich 

osób zaangażowanych w to przedsię-
wzięcie.

Mikołaj zapowiedział, że  wróci za 
rok, więc  cóż, pozostało powiedzieć 
do zobaczenia ! 

Na początku chcieliśmy podzię-
kować sponsorom i partnerom tego 
wydarzenia. Bez Was nie udało by się 
stworzyć tak wyjątkowej, świątecznej 
atmosfery. 

Byli nimi Grupa Azoty   Kopalnie 
i Zakłady Chemiczne Siarki „Siarko-
pol” S.A., Enea Elektrownia Połaniec, 
których reprezentowali Jerzy Kurząt-
kowski - doradca Prezesa Zarządu 
Grupy Azoty Siarkopol, Magdalena 
Porwet - dyrektor Biura Marketingu 
i  Komunikacji, Agnieszka Wojdan 
- Prezes Zarządu Enea Elektrowni 
Połaniec, Miasto i  Gmina Połaniec, 
Xtreme Fitness Staszów oraz Centrum 
Kultury i  Sztuki w  Połańcu (Adam 
Łańka dzięki za super świąteczne, mu-
zyczne klimaty). 

Szczególne podziękowania kieru-
jemy do ludzi, którzy pomimo zima 
postanowili spotkać się z nami w so-
botni wieczór!!! Jesteście cudowni 
i  dzięki Wam wiemy, że  warto or-
ganizować tego typu wydarzenia! 
Przygotowaliśmy 60 piernikowych 
medali i  wszystkie zawisły na  Wa-
szych szyjach. To pokazuje, ze fre-
kwencja była ogromna i impreza cie-
szyła się dużym zainteresowaniem.

Gratulujemy zwycięzcom biegu 
z  choinką. Dwie sztuki ufundowane 
przez Arkadiusz Dudek - montaż ogro-
dzeń Połaniec trafiły do najszybszych 
zawodników!  

Dziękujemy naszym patronom me-
dialnym za ogromną promocję  i poja-
wienie się na imprezie! Radio Kielce, Ra-
dio Leliwa, Echo Dnia Świętokrzyskie, 
Korso Mieleckie, stv.info, Koncertowy 
Tarnów i Okolice. Podziękowania ślemy 
w stronę pani Anny Krupki, Wicemini-
ster Sportu i Turystyki, posła na Sejm RP, 
która nasz bieg objęła Patronatem Hono-
rowym. Dziękujemy Ochotniczej Straży 
Pożarnej w  Połańcu za zabezpieczenie 
trasy. Wasz skład wyglądał zjawiskowo.

Ekipa z  Domu Dziecka w  Skopa-
niu przywiozła nam przepyszną zupę, 
którą mogliśmy was poczęstować po 
ukończeniu biegu. Możemy na  Was 
zawsze liczyć! Kolejny już raz zorga-
nizowaliśmy zbiórkę darów dla pod-
opiecznych Damiana Szwagierczaka – 
dyrektora Domu Dziecka w Skopaniu. 
Wasze serca są ogomne! W imieniu 
Damiana serdecznie dziękujemy!

A tak ogólnie do cieszymy się jak 
dzieci, że  ten bieg zagościł na  dobre 
w  naszym mieście i  cieszy się coraz 
większym zainteresowaniem! Teraz 
chwilę odpoczynku i zabieramy się za 
organizację IV Biegu Uniwersału Po-
łanieckiego!

Nadszedł czas na podsumowanie biegu 
Pobiegnij za Świętym Mikołajem
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